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odpirali penine pred silvestrovim, je 220 zaposlenih v polzelski tovarni nogavic 
s sklonjenimi glavami odhajalo domov s papirjem, ki jim je vzel delo in s tem 
kruh za preživetje. Toda dostojanstva jim s tem ni vzel. Možnosti za delo so, 
tudi v naši regiji. Kako se soočiti z izgubo službe in kako naprej, preberite na 
naši strani Zaposlovanje in kariera.
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Za višjo takso, a ne le 
za Bled in Ljubljano

V zavodu Celeia in Stiku 
Laško, ki sta nosilca izvaja-
nja turistične politike v celj-
ski in laški občini, ne naspro-
tujejo dvigu turistične takse 
za namen vsedržavne turi-
stične promocije. A pričaku-
jejo, da bodo vanjo vključene 
tudi turistične znamenitosti 
in destinacije iz vzhodnega 
dela Slovenije, ne le Bled, 
Ljubljana in Portorož.

Sprememba višine turistič-
ne takse in način njenega raz-
deljevanja je ena od ključnih 
sprememb novega zakona o 
turizmu. »Dvig turistične takse 
je nujen, saj je le tako mogoče 
zagotoviti dodaten denar za 
spodbujanje razvoja turizma 
tako na državni kot občinski 
ravni, kar je nujno za dosega-
nje začrtanih razvojnih ciljev. 
Gre za edino možno rešitev, 
ki ne bo dodatno obremenila 
gospodarstva,« pravijo na mi-
nistrstvu za gospodarski razvoj 
in tehnologijo, kjer so spisali 
osnutek novega zakona, ki 
bo še do 10. januarja v javni 
obravnavi.

Kot predvideva osnutek 
zakona, se bo najvišji možni 
znesek turistične takse s seda-
njih 1,265 evra lahko zvišal na 
2 evra oziroma v Ljubljani in 
Piranu na 2,5 evra. Del turistič-
ne takse bo prihodek občine 
in del prihodek Slovenske tu-
ristične organizacije (STO) ter 
bo namenjen načrtovanju in 
izvajanju trženja ter promoci-
je celovite turistične ponudbe 
Slovenije na tujih trgih.

Del turistične takse, ki bo 
prihodek STO, bo nespre-
menljiv in bo znašal 0,5 evra 
od vsake plačane takse v Slo-
veniji. Predstavljal bo stabilen 
sistemski vir za načrtovanje in 
izvajanje trženja ter promoci-
je celovite turistične ponudbe 
Slovenije na tujih trgih.

Stari grad je tudi 
turistična veduta 
Slovenije
Če bo STO v prihodnje re-

snično tržila celovito turistič-
no ponudbo Slovenije in v 
ospredju ne bodo samo Bled, 
Ljubljana, Obala, Postojnska 
jama, potem ta predlog, kot je 
povedala Milena Čeko Pun-
gartnik, direktorica Zavoda 
Celeia Celje, ocenjuje kot pozi-
tiven. Kar pomeni, da bo STO v 
kampanje aktivno vključevala 
trenutno promocijsko moč-
no podhranjen vzhodni del 
Slovenije, ki je predvsem od-
visen od lastnih in občinskih 
sredstev za krepitev turistične 
prepoznavnosti. »Če nekoliko 
posplošim – če bi se Celje z 
veduto Starega gradu tako kot 
na primer Bled pojavljalo na 
fotografi jah kot pomembnejša 
znamenitost Slovenije, bi nas 
bolje poznali tudi v tujini. Če 
pa bo STO fi nancirana iz lo-
kalne takse Celja zato, da bo 
lahko v tujini tržila Bled še bolj 

Zdravilišča z odličnim obiskom 
med prazniki in v celem letu

Med glavnimi »generatorji« prihodkov od 
turistične takse so zdravilišča, ki jih je veliko 
tudi na Celjskem. Natančnejši podatki o pri-
hodih in nočitvah gostov med novoletnimi 
prazniki bodo znani v prihodnjih dneh, a že 
zdaj je jasno, da so bila zdravilišča dobra za-
sedena. Tudi za enajst mesecev so podatki 
zelo spodbudni. Tuji gostje so presegli pet 
odstotkov rasti pri prihodih in prenočitvah: 
več kot 287 tisoč tujih gostov je ustvarilo 1,1 
milijona prenočitev, kar predstavlja 44,4 od-

stotka, domačih gostov je bilo 358 tisoč, to 
je za odstotek več kot lani, ustvarili pa so 1,4 
milijona prenočitev, kar je za 1,6 odstotka več. 
»Spodbudni rezultati so plod kakovostnega 
ustvarjanja programov, prilagajanja novim 
trženjskim orodjem, kjer imata vedno večjo 
vlogo splet in digitalni marketing, ki omogo-
ča tudi zelo natančno analizo naših gostov 
in ustvarjanje tematskih programov zanje,« 
so povedali v Skupnosti slovenskih naravnih 
zdravilišč, ki ima sedež v Celju.

Kaj občinam prinaša nov Zakon o spodbujanju razvoja turizma?

V zavodu Celeia pričakujejo, da bo delež 
od višje turistične takse, ki bo pripadel 
STO, šel tudi za promocijo celjskega Sta-
rega gradu kot ene osrednjih znamenito-
sti vzhodnega dela Slovenije.

intenzivno, pa predloga vseka-
kor ne podpiramo,« je poudari-
la Čeko Pungartnikova.

V Zavodu Celeia Celje tudi 
menijo, da bi morala STO pred 
potrditvijo tega osnutka oziro-
ma predloga za povišanje takse 
vsem zainteresiranim organi-
zacijam javno predstaviti na-
črt celovitega trženja turistične 
ponudbe Slovenije, in sicer s 
poudarkom na konkretnih 
aktivnostih. Predstaviti bi mo-
rala tudi, na kakšne načine bo 
promovirala destinacije, ki so 
bile doslej prezrte. V primeru 
sprejetja novega turističnega 
zakona na Zavodu Celeia tudi 
aktivnejšo vključitev v različ-
ne strukture, ki »narekujejo« 
in odločajo o promocijskih 
kampanjah STO.

V Mestni občini Celje je za 
leto 2016 predvidenih pribli-

žno 35 tisoč evrov prihodka 
iz turistične takse. Trenutna 
statistika kaže približno 44 ti-
soč nočitev (januar–oktober), 
a končna statistika bo znana 
v tem mesecu, ko bodo na 
voljo vsi podatki. »Prihodki iz 
turistične takse so naš osnov-
ni sistemski vir fi nanciranja za 
področje turizma, namenjeni 
so udeležbam na sejmih in 
promocijskim dogodkom v tu-
jini, produkciji promocijskega 
gradiva, oglaševanju in zaku-
pu medijskega prostora. Lani 
smo turistično takso namenili 
za odprtje in opremo novega 
Tica,« je še povedala Milena 
Čeko Pungartnik.

Milena Čeko Pungartnik, direkto-
rica Zavoda Celeia Celje

UVODNIK

Mag. MARJETKA 
RAUŠL LESJAK

Misel tedna

(Helen Keller)

Življenje je izzivalna pustolovščina. Če se znamo soočiti 
s spremembami in se svobodnega duha spopadamo z 
usodo, smo nepremagljivi.

Tik pred koncem leta je na Polzeli ob 
stečaju tovarne nogavic odjeknila soci-
alna bomba. 220 odpovedi praznikov 
in novega leta ni pokvarilo zgolj tistim, 
ki so se zaradi tega morali prijaviti na 
zavodu za zaposlovanje, ampak tudi 
vsem tistim, ki so odvisni od njihovega 
dohodka. To pa so ponavadi družin-
ski člani, tudi starši, ki se z mizerno 
pokojnino morda komaj prebijajo iz 
meseca v mesec.

Kljub temu direktorica celjske eno-
te omenjenega zavoda pravi, da se 
statistično brezposelnost v naši regiji 
zmanjšuje. Da je slika ugodnejša tudi za mlade, ki sicer težko 
računajo, da bodo takoj po šolanju našli delo. Vsekakor pa 
morajo računati s tem, da morda ne bodo dobili delovnega 
mesta, ki bo ustrezalo doseženi ravni njihove izobrazbe, prav 
tako ni nujno, da bo šlo za dolgotrajnejšo zaposlitev.

Časi, ko so naši starši celo aktivno življenje oddelali za 
istim tekočim trakom ali za isto blagajno, so nesporno mimo. 
To je bilo obdobje klasičnega, tradicionalnega sveta, ko so 

službe menjavali zgolj »lu-
zerji«, vsi ostali so na vsakih 
toliko let prejemali v svojem 
podjetju dodatek na stalnost. 
Ker so bili svoji »fi rmi« zvesti 
bolj kot svojim partnerjem. Ta 
stari, tradicionalni svet, ki je 
slovel po zanesljivosti in stal-
nosti, je danes le še komaj kje 
prisoten. Na njegovem mestu 
je zdaj izjemno dinamičen, 

izrazito podjetniško usmerjen, digitaliziran svet, v katerem 
je vse hitro, čim bolj učinkovito, predvsem pa ni nič več »stal-
no«. In ne zanesljivo. Tudi in predvsem stalna zaposlitev ne.

Zato bomo v Novem tedniku odslej s spletnim portalom 
mojedelo.com namenjali eno stran prav problematiki zaposlo-
vanja. Tako kot se je spremenilo delovno in poslovno okolje, 
so se namreč spremenili tudi načini iskanja dela, načini 
prijavljanja na delovna mesta, izjemno inovativni so tudi 
načini in orodja, s katerimi zaposlovalci iščejo in izbirajo svoj 
kader. Sodelavci mojedelo.com bodo vsak teden pripravljali za 
vas sveže nasvete, kako se ne ustrašiti trenutka, ko prejmete 
odpoved ali dokazilo o opravljenem šolanju in obstanete pred 
tistim zloveščim: »Kaj zdaj?« Ta trenutek naj postane vaš 
osebni izziv. Ob dragocenih zaposlitvenih nasvetih bomo 
objavljali tudi najbolj sveže in aktualne zaposlitvene oglase 
iz naše regije.

Najpomembneje je, da vsak iskalec dela kljub negotovosti 
ohrani vsaj kanček pozitivnega razmišljanja. Ohraniti mora 
zaupanje vase in zavest, da mu bo uspelo. Zavrnitev ni poraz. 
Je samo kamenček v mozaiku iskanja, ki vsakega posame-
znika gradi, čeprav se v tistem trenutku to ne zdi tako. A 
tudi takšni trenutki in takšne izkušnje nas utrjujejo. Izjemno 
pomembno je tudi, da skušamo spoznati in razumeti, kako 
bije srce današnjega podjetniškega sveta. To počnejo tudi 
različne ustanove, ki ponujajo usposabljanja za podjetništvo 
in za aktivno iskanje zaposlitve. Ni slabo, če se jih udeležimo. 
Tudi če še redno službo imamo. Nikoli namreč ni odveč, da 
dobro poznamo svoje prednosti in si priznamo svoje slabosti.

Sredi novega sveta

Vsak iskalec 
zaposlitve mora 
ohraniti zaupanje 
vase in zavest, da 
mu bo uspelo.
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Leto 2017 prinaša na po-
dročju pokojninskega in 
invalidskega zavarovanja 
več sprememb. Tisti, ki se 
bodo starostno upokojili 
leta 2017, bodo morali ime-
ti štiri mesece več pokoj-
ninske dobe kot leta 2016. 
Za pridobitev pravice do 
starostne pokojnine v letu 
2017 bodo morale biti žen-
ske stare 59 let in štiri me-
sece (to je prav tako štiri 
mesece več kot leta 2016). 
Zbrati bodo morale 39 let 
in osem mesecev pokojnin-
ske dobe, brez dokupljenih 
let seveda.

V tem letu se bodo lahko 
upokojile tudi ženske, ki 
bodo imele vsaj dvajset let 
pokojninske dobe in bodo 
dopolnile 63 let in šest me-
secev starosti (kar pomeni 
pol leta več kot leta 2016). 
Upokojile se bodo lahko 
tudi tiste, ki bodo imele 
vsaj petnajst let pokojnin-
ske dobe in bodo stare 65 
let, kar je enako kot doslej.

Za leto 2017 so prav tako 
spremenjeni pogoji za mo-
ške. Ti bodo morali imeti 
letos štirideset let pokoj-
ninske dobe brez dokupa, 
in sicer ob pogoju, da bodo 
stari 59 let in osem mese-
cev (kar je štiri mesece več 
kot leta 2016). Upokojili se 
bodo lahko tudi tisti moški, 
ki bodo stari 65 let in bodo 
imeli vsaj petnajst let zava-
rovalne dobe.

Veljajo seveda izjeme. 
Ženske se bodo lahko upo-

Obiskovanje gora v zimskem času je bolj 
nevarno kot poleti. Vedno več posameznikov 
se odloči, da bo novo leto pričakalo v kateri 
od planinskih koč. A takšna pot je primerna 
le za izkušene planince, in sicer z znanjem 
in vso opremo.

V Planinski zvezi Slovenije opozarjajo vse 
planince, naj ne pozabijo, da so gore tiste, ki 
določajo pravila igre. Še posebej pozimi sta 
zelo pomembna priprava in načrtovanje po-
hoda, je povedal strokovni sodelavec v Pla-
ninski zvezi Slovenije Matjaž Šarkezi: »Pred 
odhodom je treba preveriti vreme in kakšna 
je planinska pot – ali je odprta, ali sta na vrhu 
odprta koča ali planinski dom in ali imata zim-
sko sobo.« Ves čas je treba preverjati napoved 
snežnih padavin in koliko je že snega v gorah, 
saj je zaradi več snega večja možnost snežnih 
plazov. »Pravimo, da snežni plaz nima voznega 
reda in lahko kadarkoli preseneti!«

Šerkezi je opozoril, da gore niso primerne za 
razna praznovanja in zabave, še najmanj pa je 
primeren hrup, ki ga s tem ljudje povzročajo. 
Če se kljub temu odločite za pohod, je zelo 
pomembna primerna zimska oprema: »Čeprav 
je v dolini skoraj lepa jesen, je v gorah sneg, tla 
so zmrznjena in takšne okoliščine zahtevajo 
primerno opremo ter znanje,« je povedal Šar-
kezi. V gore torej ni priporočljivo iti brez derez, 

kadar pa so te na nogah, je v rokah obvezen ce-
pin. Pozabiti ne smemo niti na lavinski trojček, 
ki ga sestavljajo žolna, sonda in lopata. A ti ne 
koristijo, če jih pohodnik ne zna uporabljati.

Na turo se je torej treba pripraviti, še po-
sebej na zimsko, ki zahteva še več znanja. 
Šarkezi svetuje, naj se pohodniki vpišejo v 
katerega od alpinističnih klubov in se tam po-
dučijo, kako pravilno ravnati z opremo. Nujni 
sta tudi dobra fi zična in psihična kondicija, 
vsako pot je treba tudi skrbno načrtovati. Pre-
veriti je treba delovni čas planinskih koč, ki 
je pozimi lahko drugačen kot čez leto, in v 
skladu s tem poskrbeti za zadostno količino 
hrane in pijače.

Med hojo je treba biti še posebej pozoren 
na markacije, ki jih sneg lahko zakrije. Hoja 
je pozimi fi zično bolj zahtevna, zato se je tre-
ba zavedati, da se razdalje premagujejo težje 
kot poleti. Priporočljivo je tudi, da v gore ne 
zahajamo sami, v vsakem primeru pa javimo, 
kje bomo hodili in kdaj načrtujemo prihod v 
dolino.

Če se zgodi nesreča, Šerkezi opozarja, da je 
najprej treba poskrbeti za lastno varnost, nato za 
varnost soljudi in čim prej poklicati na številko 
112. Reševalci bodo nato dajali napotke, ki se 
jih je treba držati do prihoda gorskih reševalcev.

EP

Delati dlje za 
nižjo pokojnino
Novosti na področju upokojevanja v letu 2017

Gore pozimi – še lepše 
in še nevarnejše

V letu 2017 bo lahko pravica do vdo-
vske pokojnine pridobljena, če bosta 
vdova ali vdovec v tem letu stara 55 let 
in šest mesecev. To je pol leta več kot 
lani.

kojile pri nižji starosti zaradi 
skrbi za vsakega rojenega ali 
posvojenega otroka, za prvo 
leto njegove starosti. Za ene-
ga otroka se jim bo starostna 
meja znižala za pol leta, za 
dva otroka za 16 mesecev, 
za tri otroke za 26 mese-
cev … Moški bo upravičen 
do takšnega znižanja le, če 
je imel pravico do nadome-
stila iz naslova starševstva. 
Zaradi služenja obveznega 
vojaškega roka, bo mogoče 
predpisano starost znižati za 

dve tretjini njegovega traja-
nja. Tistim, ki so se zaposlili 
pred 18. letom starosti, bo 
mogoče predpisano starost 
znižati za ves čas trajanja 
zaposlitve do polnoletnosti.

Pravico do starostne po-
kojnine bo mogoče prido-
biti pri nižji starosti tudi 
zaradi dela na delovnih 
mestih z benifi cirano de-
lovno dobo ter osebnih 
okoliščin, ki so pogojene z 
zdravstvenim stanjem (za 
osebe, ki so bile do konca 
leta 2000 upravičene do 
štetja zavarovalne dobe s 
povečanjem ter pozneje do 
prištete dobe).

Predčasna 
pokojnina

Poleg starostne pokojni-
ne obstaja tudi slabša mo-
žnost predčasne pokojnine, 
ki je seveda nižja. Za prido-
bitev pravice do predčasne 
pokojnine bo morala biti 
ženska leta 2017 stara 59 
let in štiri mesece, in sicer 
ob pogoju, da bo imela 39 
let in osem mesecev pokoj-
ninske dobe. In moški? Ti 
bodo morali biti za prido-

bitev predčasne pokojnine 
stari 59 let in sem mesecev 
ter bodo morali dopolniti 
štirideset let pokojninske 
dobe.

Predčasna pokojnina je 
seveda lahko precej nižja, 
kot je starostna. Za vsak 
manjkajoči mesec se zniža 
za 0,3 odstotka, vendar v 
celoti za največ osemnajst 
odstotkov. Ženskam je to 
odšteto za vsak manjkajoči 
mesec do starosti 63 let in 
šest mesecev, moškim je 
odšteto za vsak manjkajoči 
mesec do starosti 65 let. Ta-
kšno znižanje je dosmrtno.

BRANE JERANKO

Laško: proračun ne 
bo prikrajšan
V Občini Laško so povedali, 

da občinski proračun zaradi 
»dajatve«, ki jo dobi STO od 
vsake pobrane takse, ne bo 
prikrajšan, pričakujejo pa pri-
tiske posameznikov in skupin, 
ki želijo biti oproščeni plačila 
takse. Glede na delež, ki bo po 
novem pripadel STO, je zato v 
občini Laško mogoče pričako-
vati dvig takse vsaj za 0,5 evra.

Občina na leto pobere za 
približno 220 tisoč evrov turi-
stične takse, namenjena pa je 
predvsem delovanju javnega 
zavoda Stik, ki se med drugim 
ukvarja z informacijsko turi-
stično dejavnostjo, s spodbuja-
njem razvoja novih produktov, 
z organizacijo prireditev ter 
ponujanjem ostalih storitev, 
ki so na tem turističnem ob-
močju turistom zagotovljene 
brezplačno.

Kot je povedala Janja Uran-
kar Berčon, direktorica Stika 
Laško, njihov zavod in obči-
no zanima, kaj konkretno za 
destinacijo Laško – sotočje 
dobrega pomeni, da bo javna 
agencija skrbela za razvoj in tr-
ženje turizma celotne države 
oziroma posameznih obmo-
čij. Kaj natančno torej lahko 
pričakujejo od dodatnih pet 
milijonov evrov, ki jih bo STO 
prejela od občin? »Trenutno 
stanje poznamo: promovira-
nje nekaj slovenskih biserov na 
vsakem koraku. Vse to je lepo 
in prav, a bi bili veseli, da se v 
sklopu novo zbranega denarja, 
za katerega bodo zaslužne vse 
občine z nastanitvenimi zmo-
gljivostmi, vse obravnava na 
pravilen način. Morda glede na 
višino denarja, ki ga bo prejel 
STO od posamezne občine? 
O tem ne vemo nič. Prav tako 
osnutek zakona navaja spod-
bude. Kakšne? Komu bodo 
namenjene? Obstaja kar nekaj 
odprtih vprašanj, na katera bi 
želeli odgovore.«

Dodala je še, da je dobro, da 
lahko občina sama opredelju-
je, kdo mora plačati takso in 
kdo ne, kar ni novost. Prav je 
tudi, da bo v primeru nižje 

pobrane takse, na primer pri 
otrocih od sedmih do osemnaj-
stih let, tudi dajatev do države 
sorazmerno nižja.

Obe naši sogovornici sta pre-
pričani, da povišanje takse ne 
bo poslabšalo konkurenčnosti 
turističnega gospodarstva po-
sameznega kraja oziroma ho-
telirjev ter drugih ponudnikov. 
»Odločitev za izbiro ni odvisna 
od višine turistične takse, am-
pak od vsebine in cene progra-
ma, ki ga ponudnik ponuja,« je 
menila direktorica Stika Laško.

Člen zakona ne 
naredi dobrega 
turističnega 
vodnika
Ena pomembnejših novo-

sti v osnutku novega zakona 
je drugačen status poklicev 
turistični vodnik in turistič-
nih spremljevalec. »Sledimo 

Kot argumente za deregu-
lacijo na ministrstvu navajajo 
tudi sodobne trende in kot so 
pokazale aktualne raziskave, 
se je sodobni turist spremenil: 
ne uporablja več posrednikov, 
klasično turistično vodenje ve-
dno bolj nadomeščajo sodob-
na digitalna orodja oziroma 
aplikacije, kar poklic turistič-
nega vodnika postavlja v nov 
položaj.

»Prepričani smo, da bodo 
turistični vodniki, ki svoje 
delo dobro opravljajo, to lah-
ko počeli še naprej. Povpra-
ševanje s tem ne bo zamrlo, 
le država področja ne bo več 
urejala. Organizatorji potovanj 
namreč – ne zaradi administra-
tivne zapovedi, temveč zaradi 
lastnih poslovnih interesov – 
poskrbijo za kakovost vodenja 
oziroma usposobljene turistič-
ne vodnike,« so še poudarili na 
ministrstvu.

Upravičenost 
sprememb bo 
pokazal čas
V zavodu Celeia menijo, da 

bo šele praksa pokazala učin-
ke predlaganih sprememb v 
organizaciji vodniške službe, 
če bo potrjena. »Menim tudi, 
da bi na ravni države moral biti 
sprejet predlog, ki bo ponudil 
kakovostno in inovativno pred-
stavitev tako bogate zgodovine 
kot tudi sedanje ponudbe po-
sameznega kraja. Dobrodošla 
je ›omilitev‹ pogojev za pridobi-
tev licence za prodajo turistič-
nih aranžmajev,« je povedala 
Milena Čeko Pungartnik.

»Predlog o drugačnem sta-
tusu vodniških poklicev ne 
omenja omejitev znotraj po-
samezne občine, zato bomo v 
Laškem še naprej to področje 
urejali z odlokom na način, 
kot to urejamo zdaj. Bojim pa 
se, da v državi ne bomo imeli 
prave statistike, evidenc obi-
skov oziroma ogledov, če bo 
te lahko opravljal vsakdo,« 
je do predloga novih rešitev 
nekoliko skeptična Urankar 
Berčonova.

ROBERT GORJANC
Foto: SHERPA, GrupA

Po začasnih podatkih Statističnega urada RS je sloven-
ski turizem v obdobju od januarja do vključno oktobra 
lani zabeležil za devet odstotkov več prihodov turistov in 
sedem odstotkov več prenočitev kot v istem obdobju leta 
2015. S tem se nadaljuje pozitiven trend rasti prihodov 
tako tujih kot domačih turistov v Sloveniji in napove-
duje še eno rekordno leto slovenskega turizma. Število 
prihodov tujih turistov je poraslo za enajst odstotkov in 
njihovih prenočitev za deset. Domači turisti so v prvih 
osmih mesecih leta 2016 ustvarili za pet odstotkov več 
prihodov in za dva odstotka več prenočitev.

Janja Urankar Berčon, direktori-
ca Stika Laško

usmeritvi vlade, da se zmanjša 
število normativnih dejavno-
sti in poklicev tudi na podro-
čju turizma. Poklici, katerih 
delovanje določa zakon, so 
smiselni le v primerih, ko za 
to obstajajo še posebej uteme-
ljeni razlogi, kot so predvsem 
učinek na zdravje, varnost in 
okolje. V to skupino je pokli-
ce turistični vodnik, turistični 
spremljevalec oziroma vodja 
poti težko uvrstiti. Med drža-
vami Evropske unije kar osem-
najst držav zakonsko ne ureja 
poklica turistični vodnik,« so 
pojasnili na gospodarskem 
ministrstvu.
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Celjsko sodišče je dva dni 
pred božičem razglasilo ste-
čaj v tovarni nogavic Polze-
la. Predzadnji dan starega 
leta je 220 delavcev dobilo 
sklep o prenehanju delov-
nega razmerja s 15-dnev-
nim odpovednim rokom. 
»Odpovedi bi lahko razdelil 
tudi po praznikih, vendar 
sem pohitel, da se ta za de-
lavce neprijeten del stečaja 
ne bi vlekel predolgo,« je 
povedal stečajni upravitelj 
Zlatko Hohnjec. Ali bo to-
varna kljub stečaju delala 
še naprej, bo znano najka-
sneje 23. januarja. Službe 
zaenkrat še imajo zaposleni 
v prodajalnah Polzele. Teh 
je po Sloveniji še približno 
deset.

»Nekaterim 
božičnice, nam 
odpoved«

Stečajni upravitelj Zlatko Hohnjec (desno) in polzelski župan Jože Kužnik

Jezni in žalostni so 30. decembra delavci zapuščali 
tovarno nogavic. Nekateri so bili tudi veseli, da je agonije 
konec. Le redki so hoteli kaj povedati, večina je s sklo-
njeno glavo hitela domov. Največ je bilo žensk, za stroji 
so delale trideset ali še več let. Marsikatera je v podjetje 
prišla že takoj po osnovni šoli.

Jelka Hudina, v Polzeli je de-
lala 32 let: »Sploh ne vem, kaj naj 
rečem. Verjetno bo vse, kar čutim, 
prišlo za mano šele čez nekaj dni. 
Pa tako rada sem hodila v službo. 
Kaj bom zdaj, ne vem. Ker imam 
bolnega sina, bom morda osta-
la doma kot njegova negovalka. 
Upam, da si bom lahko uredila ta 
status.«

Sofi ja Palir, 37 let: »Vse tole je 
zelo žalostno, a bom poskušala 
čim bolj pozitivno razmišljati. Vsi 
moji, tast in tašča, svak in svakinja 
ter tudi moj mož, so življenje pu-
stili v tovarni. Mož se je na srečo 
še pravi čas upokojil. Tisti, ki so 
se prišli napajat h koritu, so vse 
požrli in odšli. Kaj bo z mano? Če 
je država poskrbela za tovarno, bo 
pač poskrbela še zame.«

Majda Candir, 38 let: »V Polzeli 
sem začela in tudi končala. Samo 
štirje meseci mi manjkajo, da bi 
lahko šla na zavod za 25 mesecev 
in se nato upokojila. Kar se je zgo-
dilo s tovarno, je velika sramota. 
Kako je mogla država dopustiti, da 
je podjetje propadlo? Delavci od dr-
žavne pomoči nismo imeli ničesar, 
še vedno nismo dobili dveh plač iz 
leta 2014. Res žalostno. Mnogi so 
dobili božičnico ali trinajsto plačo, 
nam pa so dali odpovedi.«

Vinko Sitar, 28 let: »Bil je skraj-
ni čas, da se je agonija končala. Z 
vsakim novim vodstvom so se 
razmere v podjetju še poslabšale. 
Začelo se je že pred leti, še pred 
prihodom Karmen Dvorjak. Vsak, 
ki je prišel, je nekaj odnesel, na 
koncu pa so dolgovi višji, kot je 
vredno podjetje. Škoda je le, ker 
bo propadla blagovna znamka. 
Sam si bom zdaj vzel krajši od-
mor, nato bom poiskal novo služ-
bo. Za tiste, ki radi delajo in tudi kaj znajo, je dela dovolj.«

JI, Foto: SHERPA

Jeza, žalost in tudi 
olajšanje

Pred koncem leta je 220 delavcev Polzele dobilo odpoved.

Delavci Polzele so dva dni pred novim letom 
dobili odpovedi – Stečajni upravitelj še ne ve, 
ali bo nadaljeval proizvodnjo

»Nobene trgovine nismo 
zaprli, izjema je le ena od 
njih, ker smo dobili odpoved 
najemnega razmerja. Malo-
prodajne enote torej poslujejo 
normalno naprej in upam, da 
bo tako čim dlje, saj je pro-
daja v njih dobra in je to tudi 
najboljši način unovčevanja 
zalog,« je povedal Zlatko 
Hohnjec. Od 23. decembra, 
ko je sodišče razglasilo stečaj 
Polzele, je do zdaj že imeno-
val inventurno komisijo, ki 
bo popisala premoženje, v 
fi nančni službi so že začeli 
pripravljati zaključno bilan-
co podjetja. Delati je začela 
tudi posebna komisija, ki naj 
bi že do konca tega tedna pri-
pravila prvi predlog o tem, ali 
naj se proizvodnja kljub ste-

čaju nadaljuje. »Polzela je že 
pred stečajem sklenila nekaj 
pogodb za naročila v letu 
2017. Komisija bo ta naročila 
pregledala, nato pa mora še 
ugotoviti, koliko delavcev bi 
rabili za izpolnitev teh naročil 
in kakšni bi bili stroški. Moje 
osnovno vodilo, in to bo tudi 
najpomembnejši kriterij za 
odločitev o tem, ali bomo 
proizvodnjo nadaljevali, bo 
pozitivno poslovanje,« je na-
povedal Hohnjec.

Kmalu pogovori z 
morebitnimi kupci
Stečajni upravitelj mora 

sodišču predlog o morebi-
tnem nadaljevanju proizvo-
dnje poslati najkasneje do 
23. januarja. Tako določa 

zakon. Že kmalu pa bo, kot 
napoveduje, začel pogovore z 
vsemi, ki so v preteklosti izra-
zili kakršnokoli zanimanje za 
vlaganje v tovarno oziroma 
za njen prevzem ali nakup. 
»Nadaljevanje proizvodnje 
je le kratkoročna rešitev. Cilj 
stečaja je prodaja podjetja kot 
poslovne celote,« je povedal 
Hohnjec. Od tega, kako uspe-
šen bo pri iskanju kupca, bo 
odvisno tudi trajanje stečaja. 
Hohnjec o kakršnikoli ovad-
bah zaenkrat še ne razmi-
šlja. »To ni moja prednostna 
naloga. S tem vprašanjem se 
bom ukvarjal kasneje, troše-
nja časa in energije za iskanje 
morebitnih nepravilnosti bi 
bilo trenutno neproduktivno. 
Trenutno imam veliko drugih 
obveznosti, predvsem pa mo-
ram čim prej ugotoviti, ali bo 
možno nadaljevati proizvo-
dnjo in ali bo mogoče hitro 
poiskati kupca.«

Občina bo 
pomagala
Ko je stečajni upravitelj 

prejšnji petek delil odpovedi, 
je vse delavce pri izhodu iz 
tovarne pričakal polzelski žu-
pan Jože Kužnik. Bodril jih 
je in tolažil. »Vem, da jim ni 
lahko, to so žalostne zgodbe, 
a je dobro, da je konec nego-
tovosti. Večkrat sem dejal, da 
bi se stečaj Polzele moral zgo-
diti že pred štirimi leti ali še 
več. Zdaj ljudje končno vedo, 
da je neke zgodbe konec. V 
občini jim bomo na začetku 
pomagali, kolikor se bo dalo, 
vendar sem prepričan, da se 
bo za vsakega delavca našla 
rešitev – bodisi pri nadalje-
vanju proizvodnje, v drugem 
podjetju ali s predčasno upo-
kojitvijo,« je povedal Kužnik.

JANJA INTIHAR
Foto: SHERPA

»Nekaterim 
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Leto 2016 je bilo tudi pe-
stro dražbeno leto, v kate-
rem je bilo prodanih kar 
nekaj premičnin in nepre-
mičnin, vendar manj, kot 
so upali stečajni upravite-
lji. V ožji krog smo uvrstili 
tri najbolj zanimive javne 
dražbe.

Iz stečaja Avta Celje je 
upravitelju Matiji Vičarju že 
na prvi dražbi uspelo prodati 
družbo Avto Celje Tehnični 
pregledi, ki je bila najvre-
dnejši del premoženja Avta 
Celje. Za nakup so se spo-

Takole sta se julija lani veselila direktorica Aero Ide Mateja Pučko in 
globalni vodja prodaje izdelkov Jolly Clemens Ellmauthaler.

Od tovarn do slik
padli trije dražitelji in cena 
se je iz začetnih 4,3 zvišala 
na kar 6,2 milijona evrov. 
Toliko je za nakup ponudil 
ljubljanski C Center, ki je v 
lasti družbe Avto Krka. Ku-
pnina za Tehnične preglede 
je bila najvišji znesek, ki je 
bil lani dosežen na dražbah 
premoženja propadlih pod-
jetij na Celjskem. Matiji Vi-
čarju je tudi sicer lani uspelo 
prodati večino vrednejšega 
premoženja Avta Celje, ki je 
bil del prav tako propadlega 
poslovnega imperija PSZ 

Darka Zupanca. V stečajno 
maso se je nateklo več kot 
osem milijonov evrov.

Skoraj petnajstkrat manjši 
pa je bil znesek, ki ga je na 
dražbi uspela iztržiti stečaj-
na upraviteljica Aera Alenka 
Gril za družbo Aero Ida. Po 
izklicni ceni 541 tisoč evrov 
jo je kupila lastnica blagov-
ne znamke Jolly, avstrijska 
družba Brevillier Urban & 
Sachs. Nova lastnica je napo-
vedala, da bo v opremo in ra-
zvoj izdelkov vložila več kot 
milijon evrov. Poleg tega je 
napovedala tudi osvajanje tr-
gov, predvsem nemškega in 
ameriškega, kjer je povpraše-
vanje po visokokakovostnih 

šolskih potrebščinah, tudi 
tempera barvicah, ki jih iz-
deluje Aero Ida, zelo veliko.

Med najbolj obiskanimi 
v preteklem letu pa je bila 
vsekakor dražba Aerove 
umetniške zbirke. Na draž-
bi se je trlo kupcev, ki so od 
157 umetniških del različnih 
slovenskih avtorjev pokupili 
99 del. Največ zanimanja je 
bilo za sliko Riharda Jakopi-
ča Gozd jeseni. Izklicna cena 
za sliko je bila skromnih 50 
evrov, a se je na koncu draž-
be zvišala na 6.700 evrov. 
Kupilo jo je podjetje Net 
produkcija, v lasti Nataše 
Pirc Musar.
JI, foto: arhiv NT (SHERPA)

Kako so 
poslovali?

Marjan Jakob, Mle-
karna Celeia: »Glede na 
razmere v mlekarstvu 
bi lahko rekel, da smo v 
prvi polovici leta delali v 
temi, v drugi polovici pa 
na soncu. Vse težave iz 
prvega polletja smo zato 
rešili v drugem. Rezul-
tati lanskega poslovanja 
bodo zato takšni, kot 
smo jih načrtovali. To 
pomeni, da bomo ime-
li dobiček, ki pa ne bo 
velik. Zadovoljen sem 
tudi, ker nam je uspelo 
odkupiti 100 milijonov li-
trov mleka in ker smo na 
trg poslali veliko novih 
izdelkov. Ker smo lani 
presegli svoja pričakova-
nja, sem poln optimiz-
ma tudi za leto 2017. Naš 
cilj sta spet dve naložbi, 
skupaj vredni malo manj 
kot 2 milijona evrov. Po-
večali bomo skladiščne 
zmogljivosti za gotove 
izdelke in postavili nov 
hladilni tunel.«

Petra Melanšek, Vi-
vapen: »S poslovanjem v 
letu 2016 sem zelo zado-
voljna, saj je bilo najbolj 
uspešno v zgodovini pod-
jetja. Prihodke od proda-
je smo povečali za kar 40 
odstotkov, kar je ogro-
mno, in na novo zaposlili 
14 ljudi. Začeli smo tudi 
robotizacijo in avtomati-
zacijo proizvodnje. Osvo-
jili smo tudi nekaj novih 
trgov, med njimi sta naj-
bolj pomembna Tajvan 
in Japonska. V letu 2017 rasti ne načrtujemo, saj je bila 
že lani velika, bomo pa poskušali obdržati enako raven 
poslovanja. Načrtujemo nove naložbe v avtomatizacijo, 
še več bomo vlagali tudi v razvoj naših kadrov.«

Izidor Krivec, Celjske 
mesnine: »Lahko rečem, 
da je bilo leto 2016 za 
naše podjetje povpreč-
no, uspešno bi bilo, če 
se v drugi polovici leta 
cene svinjskega mesa na 
evropskem trgu ne bi po-
višale za kar 30 odstotkov. 
Naši prihodki od prodaje 
bodo približno takšni, kot 
so bili v letu 2015, čisti 
dobiček pa bo nekoliko 
manjši, saj nam je dvig 
cen vzel nekaj kolača. 
Lani smo v posodobitev 
in širitev proizvodnje v 
Celju vložili 6,5 milijona 
evrov, kar je tretja najve-
čja naložba v zgodovini 
podjetja. V letu 2017 naj-
več težav spet pričakujem 
s cenami surovin.«

JI, foto: SHERPA

Celjsko gospodarstvo v 
letu 2016

Lani so podjetja na Celjskem za naložbe namenila več 
deset milijonov evrov. Vlagala so v nove stroje, zraslo je 
kar nekaj novih proizvodnih hal in celo novih tovarn. 
Izbrali smo nekaj najbolj zanimivih.

Foto: arhiv NT (SHERPA, GrupA)

Podatkov, kako je gospodarstvo celjske regije poslovalo 
v letu 2016, seveda še ni. Številke o prihodkih, izvozu, 
dobičku in tudi izgubah bodo znane šele sredi leta.

Še več naložb in novih zaposlitev –
Poslovanje podjetij že drugo leto
zapored zelo dobro

naložb, odprla so se mnoga 
nova delovna mesta.

Potem ko je predlani regij-
sko gospodarstvo po šestih 
letih končno začelo okreva-
ti, je po ocenah v letu 2016 
doseglo še boljše poslovne 
rezultate.

Tudi območna gospodar-
ska zbornica Celje ocene, 
kako je gospodarstvo celj-
ske regije poslovalo lani, 
še nima, vendar je direktor 
Drago Polak prepričan, da 
bodo rezultati zelo dobri. »V 

regiji imamo izjemna pod-
jetja, kar nekaj jih izstopa 
tudi na ravni celotne drža-
ve. Lani v drugem polletju 
je zacvetela Cinkarna Celje, 
dobro dela tudi Cetis, da ne 
omenjam Uniorja in števil-
nih drugih. Med dejavnost-
mi so zelo dobro poslovala 
podjetja na področju kovin-
skopredelovalne industrije, 
kemične industrije in tudi 
živilskopredelovalna pod-
jetja.«

JI

Nove tovarne, nova delovna mesta

Sredi leta se je celjsko podjetje Ema preselilo v svojo novo poslovno 
stavbo na Kidričevi ulici. Tehnološki center telematike, kot ga imenu-
jejo, je velik 2 tisoč kvadratnih metrov, naložba je stala 2,4 milijona 
evrov. Za gradnjo novega kompleksa se je lastnik in direktor Eme 
Zlatko Mastnak odločil zaradi hitre rasti podjetja, ki se ukvarja z indu-
strijskim označevanjem in sledenjem. Z novim tehnološkim centrom se 
bo podjetje lahko še hitreje razvijalo in hkrati izboljšalo svoje storitve 
tudi na področju sledenja in nadzora celotnih flot plovil. Novi prostori 
omogočajo boljše delovne pogoje za mnoge inženirje in razvojne specia-
liste. V tem in naslednjem letu bo Ema po napovedih Mastnaka na novo 
zaposlila še 30 ljudi, večinoma visoko usposobljenih strokovnjakov.

Družba Nova Meko, ki sta jo leta 2012 v Celju ustanovili italijanski 
podjetji Avio-Composite iz Torina in Demo Technology iz Padove, je no-
vembra v obrtni coni v Vojniku postavila novo tovarno. V njej petnajst 
zaposlenih, večinoma inženirjev, izdeluje orodja in nekatere komponen-
te za avtomobilsko, letalsko in vesoljsko industrijo. Ta tuja naložba ni 
pomembna samo za Vojnik in regijo, ampak tudi za celo državo. Tovarna 
je namreč pravi tehnološki center, kjer ne bodo nastajali le izdelki po 
naročilu, ampak se bodo rojevale tudi nove ideje. V novi tovarni, ki 
je stala 1,5 milijona evrov, je trenutno zaposlenih 15 ljudi. Lastniki 
so napovedali, da bodo sčasoma število zaposlenih povečali na 35.

V zreškem podjetju GKN Driveline Slovenija, ki večinoma sodeluje z 
avtomobilsko industrijo, so se lani razširili v novo proizvodno stavbo in 
kupili 21 novih strojev. Skupaj so oziroma še bodo v letu 2016 in 2017 
za nove naložbe namenili skoraj 15 milijonov evrov. Poglavitni razlog 
za širitev podjetja, ki je od leta 1998 v 100-odstotni lasti angleške 
korporacije GKN, so naročila novih kupcev. Zaradi novih naložb naj bi 
GKN Driveline Slovenija že leta 2018 presegel težko pričakovano mejo 
100 milijonov evrov letnih prihodkov in odprl sto novih delovnih mest.

Kljub temu je že zdaj ja-
sno, da so mnoga podjetja 

tudi lani poslovala odlično, 
bilo je kar nekaj pomembnih 
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CELJE – »Tako kot pov-
sod po Sloveniji se tudi v 
naši regiji brezposelnost 
zmanjšuje. V primerjavi z 
istim obdobjem leta 2015 
in 2016 se odliv v zaposli-
tev povišuje,« je razmero-
ma zadovoljna direktorica 
celjske območne službe 
zavoda za zaposlovanje 
Alenka Rumbak. Med mla-
dimi do trideset let se jih je 
leta 2016 – po zadnjih zna-
nih podatkih – na novo pri-
javilo 3.069, odjavilo 3.398 
ter zaposlilo 2.614.

Podatki za mlade iskalce 
so še ugodnejši kot za dru-
ge. »V primerjavi z letom 
prej je bil odliv v zaposli-
tev velik ter med mladimi 
še bistveno višji kot med 
drugimi,« je povedala di-
rektorica. »Ni nujno, da so 
ta delovna mesta na ravni 
dosežene izobrazbe in da 
so dolgotrajnejša,« dodaja 
Rumbakova. Ugoden je tudi 
podatek o povprečnem tra-
janju brezposelnosti, saj je 
boljši, kot znaša slovensko 
povprečje. Leta 2015 je bil 
11,4 meseca, leta 2016 je 
bil 11,2. Na splošno je tre-
ba čakati na zaposlitev 29 
mesecev.

Napovedi položaja na 
trgu dela za leto 2017 so na 

Za popotnico 
na trg dela
Odkrivanje skritih zmožnosti in usposabljanje mladih – 
Zgledne zgodbe savinjskega inkubatorja

Z javne predstavitve novega projekta usposabljanja mladih za podjetništvo, nevladništvo in aktivno iskanje 
zaposlitve, ki je bila v Celju.

Kmalu novo krožišče
MOZIRJE – V sprejetem občinskem proračunu za leto 2017 je predvidenih približno 

3,3 milijona evrov prihodkov in skoraj dvesto tisoč evrov manj odhodkov. Osnutek je 
občinska uprava pripravljala od oktobra in kot je v navadi zadnja leta, je bil proračun 
dokončno sprejet pred koncem decembra. Svetniki so ga sprejeli soglasno.

S prihodki občinskega proračuna je treba predvsem zagotoviti denar za delovanje raz-
ličnih ustanov v občini. Med naložbami je na prvem mestu dokončanje skupne čistilne 
naprave treh občin v mozirskih Lokah. Mozirje jo gradi skupaj z Nazarjami in Rečico ob 
Savinji. V proračunu je prav tako sofinanciranje že tretjega trškega krožišča, kjer bo odcep 
proti Mozirskemu gaju. Če bo ugodno vreme, bo izvajalec začel izvajati dela januarja. 
Med postavkami je prav tako letos jeseni opravljena celovita prenova štirih kilometrov 
ceste na Lepo Njivo. Denar je tudi za novo gasilsko vozilo oziroma njegovo nadgradnjo.

BJ

V načrtu obrtna cona
DOBJE – V tem letu je občina končala eno dražjih in več let trajajočih investicij. 

Ker je končana cesta Repuš–Suho–Jezerce, se bodo v novem proračunskem letu 
sprostila investicijska sredstva za druge ceste, infrastrukturne projekte, sanacijo 
plazov in podobno.

Štiridesetletnico gasilskega društva v kraju so obeležili z gradnjo prizidka h gasilske-
mu domu, ki so ga v tem letu tudi povsem dokončali. Obnovili so tudi eno od občinskih 
stanovanjskih stavb, uspeli redno vzdrževati večino cest, enemu od krajanov pa so po 
požaru pomagali obnoviti hišo. Za razvoj občine je pomemben tudi občinski prostorski 
načrt, ki so ga sprejeli na eni zadnjih sej. Pridobili so prostore za obrtno cono in nekatere 
nove možnosti za individualno gradnjo.

StO

Gabronka bo med večjimi 
projekti v letu 2017

BISTRICA OB SOTLI – V občini bodo prihodnje leto razpolagali z milijon in pol evri. 
Hkrati iz leta 2016 v leto 2017 prenašajo šeststo tisoč evrov. Kot pravi župan Franjo 
Debelak, si obetajo investicijsko plodno leto. V ta namen bodo namenili približno 
tretjino proračuna.

Eden večjih projektov bo ureditev Gabronke. Gre za stavbo nekdanje gostilne, ki jo je 
občina kupila skupaj z občinsko stavbo. Doslej sta urejena zunanjost in streha, zdaj pa 
bodo dokončali še notranji del, kjer sta predvidena hostel ter konferenčna oziroma poroč-
na dvorana. Stavba bi svojemu namenu lahko začela služiti že v prvi polovici leta 2017.

StO

Vedno več 
delovnih mest

Alenka Rumbak, direktorica celj-
ske območne službe zavoda za 
zaposlovanje (foto: arhiv NT)

srečo dobre. Posebno težavo 
predstavlja kljub vsemu za-
poslovanje dolgotrajno brez-
poselnih, ki imajo različne 
zdravstvene in druge ome-
jitve. Tem zavod pomaga s 
pomočjo programov aktivne 
politike zaposlovanja. Težav-
no je prav tako zaposlovanje 
gimnazijskih maturantov, 
ki jih med iskalci zaposlitve 
ravno ne manjka. Njihovo 
znanje je široko, vendar jim 
konkretnega znanja za upo-
rabo na delovnem mestu pri-
manjkuje. Zavod jim na trg 
dela pomaga z usposabljanji. 
»Vse je seveda odvisno tudi 

od posameznika. Kdor je 
motiviran in zagnan, bo 
našel svojo priložnost ne 
glede na poklic, ki ga ima,« 
opaža direktorica.

Najlažje najdejo delo na 
primer kovinarji, strojniki 
in gostinci. »To je kader, po 
katerem delodajalci na za-
vodu največ povprašujejo. 
Teh posameznikov pri nas 
ni več veliko, zato iščemo 
druge, ki imajo na teh po-
dročjih delovne izkušnje, 
in jih nato usposabljamo,« 
je povedala Rumbakova. 
Delodajalci glede izobraz-
be ne postavljajo velikih 
zahtev, z izjemo reguli-
ranih poklicev, ampak 
vedno bolj poudarjajo fle-
ksibilnost, motiviranost in 
skupinsko delo. Prav tako 
poudarjajo informacijska 
znanja.

Nekaterih poklicev celo 
primanjkuje, na primer 
varilcev in kvalificiranih 
kuharjev. Te delodajalci 
zelo iščejo, vendar jih med 
brezposelnimi praviloma 
ni. »Čeprav so ti poklici is-
kani, to ne pomeni, da so 
zato bolje plačani,« dodaja 
direktorica. Primanjkuje 
tudi krovcev in polagalcev 
keramičnih ploščic.

BRANE JERANKO

CELJE – V Savinjski regiji 
se začenja izvajanje novega 
projekta usposabljanja mla-
dih za podjetništvo, nevla-
dništvo in aktivno iskanje 
zaposlitve. Za danes, 5. ja-
nuarja, je v Celju napoveda-
na informativna delavnica, 
projekt bodo začeli izvajati 
12. januarja. Izvajanje bo 
trajalo šest tednov.

Gre za nadgradnjo pilotne-
ga projekta Model M, ki ga 
je zadnja tri leta v podravski 
regiji izvajal Inštitut za razvoj 
družbene odgovornosti. Nad-
gradnjo bodo izvajali v sed-
mih regijah Slovenije v sodelo-
vanju z regionalnimi partnerji. 
Projekt sofinancirata država 
in Evropski socialni sklad. 
Usposabljanje je namenjeno 
mladim, ki so stari od 24 do 29 
let in imajo vsaj srednješolsko 
izobrazbo. Za večjo zaposlji-
vost mora izvajalec projekta 
usposobiti vsaj 140 mladih in 
jih 32 tudi zaposliti.

V Podravju je bilo v ta pro-
jekt vključenih 91 mladih, 
od teh jih je našlo zaposlitev 
več kot polovica. »Zelo verja-
memo v mlade in v to, da so 
v njih skrite zmožnosti, ki jih 
v okviru tega projekta skuša-
mo odkriti,« je povedala vodja 
projekta Anita Hrast z mari-
borskega inštituta. »Preverimo, 
na katerem področju je nekdo 
najboljši in kakšen je njegov 
socialni kapital ter naš kapital,« 

je še povedala vodja projekta. 
Vključeni udeleženci so imeli 
različno izobrazbo, od srednje-
šolske do doktorjev znanosti.

Mariborski inštitut se je nato 
leta 2016 prijavil na razpis ura-
da za mladino pri ministrstvu 

Regionalni partner mariborskega pro-
jekta, Inkubator Savinjske regije iz 
Celja, deluje približno dve leti in je 
prav tako botroval nastanku nekaterih 
uspešnih zgodb predvsem mladih udele-
žencev. Eno od nastalih podjetij ima že 
deset zaposlenih, drugo ima štiri, več je 
samostojnih podjetnikov. Širijo se celo v 
ZDA. Mladi potrebujejo na podjetniški 
poti pomoč, ki jo je mogoče dobiti v ta-
kšnih skupnostih, kot so inkubatorji. To 
pomoč morajo nato posredovati še dru-
gim, poudarja direktorica Saša Lavrič.

Na novinarski konferenci, ki je bila pred začetkom izvaja-
nja projekta Model M v Celju, je predstavila svojo izkušnjo 
samostojna podjetnica Monika iz Maribora. Pilotni projekt se 
je začel v času, ko je bila štajerska metropola uradna evrop-
ska prestolnica mladih in je bil Model M eden od programov 
celoletnega projekta. Monika je povedala, da se je v okviru 
Modela M usposobila za svojo pot in ima že nekaj časa podje-
tje za informacijske in komunikacijske storitve, spletne strani 
in organizacijo dogodkov. Med projektom je dobila strokovno 
podporo in nasvete, ogledala si je primere dobrih praks ter se 
uspela povezati z drugimi, ki so ustanavljali svoja podjetja.

za izobraževanje, znanost in 
šport ter pridobil program, ki 
je vreden 330 tisoč evrov. Za 
izvajanje projekta je inštitut 
na našem območju povezan 
z regionalnim partnerjem In-
kubatorjem Savinjske regije 
in z območno službo zavoda 
za zaposlovanje. V Celju naj 
bi začeli izvajati projekt z od 
dvajset do štiridesetimi mla-
dimi. »Če bo več kot štirideset 

kandidatov, bomo med njimi 
morali opraviti izbor in sesta-
viti čakalno listo za primer, 
če bomo lahko v regiji takšno 
zgodbo ponovili,« je napove-
dala Hrastova. To ne bo mogo-
če kot del tega projekta.

Med temami, ki jih bodo 
udeleženci spoznavali v Ce-
lju, so odkrivanje lastnega 
poslanstva, sposobnosti in 
omejitev, načrtovanje kariere, 
spoznavanje poslovnega in za-
poslitvenega okolja ter iskanje 
priložnosti za delo. Na različ-
nih področjih si bodo ogleda-
li tudi primere dobrih praks. 
Vsemu temu bo sledilo sku-
pinsko in osebno svetovanje. 
Usposabljanje bo v prostorih 
Inkubatorja Savinjske regije, 
ki bo prispeval svoje mentorje 
in predstavitve dobrih zgodb 
njegovih novih podjetnikov. 
»Upam, da bodo lahko mladi z 
dodatnimi znanji bolje usmer-
jali svojo karierno pot,« je na 
javni predstavitvi projekta v 
Celju povedala direktorica 
območne službe zavoda za za-
poslovanje Alenka Rumbak.

BRANE JERANKO
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Rudarska zgodba je velenjska posebnost
Novoustanovljeni Zavod za turizem Šaleške doline

PODČETRTEK – Med največjimi izzivi 
občine in širše turistične regije je oživitev 
gradu in Vonarskega jezera. V tem letu je 
bilo na obeh področjih veliko aktivnosti 
in veliko obujenih upov. Kdaj jih bo lahko 
opazila tudi neposvečena javnost, je še ve-
dno vprašanje za veliko denarja.

Da ima grad nad Podčetrtkom resnega 
snubca, se je šušljalo že dlje časa, oktobra pa 
je bila informacija tudi uradno potrjena. Kot 
je potrdil župan Peter Misja, se je za nakup 
gradu zanimal Jatinder Pal Kang, Anglež in-
dijskega porekla. Britanski poslovnež je svoje 
navdušenje nad našimi kraji menda večkrat 
potrdil z obiski v Podčetrtku in Rogaški Sla-
tini. Po dogovorih naj bi kupec razpadajo-
če grajsko poslopje v treh letih od sklenitve 
pogodbe uredil, sicer bi občina lahko svoj 
petinski delež zahtevala nazaj. Previdnost je 
glede na izkušnje z zadnjima dvema lastni-
koma, srbskima podjetnikoma Zečevićem in 
Djokićem, ki sta grad kupila leta 1989 in ga 
potem pustila propadati, več kot na mestu. 
Če bi grad kupil Pal Kang, bi na njem uredil 
hotel s petimi zvezdicami, razgledno tera-
so, za turistično dejavnost pa naj bi kupil in 
prenovil tudi bližnjo grajsko kaščo. Občina 
bi svoj delež prodala za 300 tisoč evrov. Ob 
koncu leta 2016 je Misja postregel še z infor-
macijo, da Britanec ni edino žezlo v ognju. 
Za nakup naj bi se zanimal tudi slovenski po-
slovnež Marjan Batagelj. Ne glede na to, kdo 
bo zagrizel v ta zalogaj, pa ne bo mogel mimo 
državnih ustanov. Sklad kmetijskih zemljišč, 
ki je lastnik dela zemljišč na gradu, in zavod 

za varovanje kulturne dediščine doslej v po-
stopkih nista bila ravno na najboljšem glasu.

Na mednarodni ravni bo 
voda tekla mimo
Vonarsko jezero je bilo v osemdesetih letih 

še napolnjeno z vodo. Na tem območju so 
izselili kar štirideset domačij. A ker je bilo 
jezero neprimerno vzdrževano, odplake pa 
so bile neurejene, so ga kasneje izpraznili. 
Že pred desetletjem so se odločili, da je nujno 
treba obnoviti vsaj zapornico, ki je bistvenega 
pomena za poplavno varnost spodnjega Ob-
sotelja. Poleg mosta v Rogatcu so ta projekt 
prijavili na razpis Interreg, po katerem bi za 
temeljno zasnovo jezera skupaj s hrvaškimi 
partnerji dobili približno milijon evrov. Dolgo 
časa je bila vprašljiva višina kote med obči-
nama Podčetrtek in Rogaška Slatina. Manj 
vprašljivi so bili zasebni vlagatelji, ki bi ob 
jezeru fi nancirali manjše prenočitvene, go-
stinske in športno-rekreativne objekte. Dobro 
zastavljen projekt, ki je imel tudi oprijemljivo 
fi nančno konstrukcijo, lahko ogrozijo pogo-
vori na višji ravni. Kot nam je pred časom 
neuradno dejal eden od pripravljavcev projek-
ta, je na lokalni ravni projekt koristen za obe 
državi in čist kot solza. Če pa se bodo z njim 
začeli ukvarjati na meddržavni ravni nedore-
čenih meja in na ravni pikolovskih besednih 
formulacij, se lahko od evropskega denarja za 
projekt poslovimo. V tem primeru bo jezero 
ostalo suho še veliko let.

StO

Grad in jezero še pred 
velikimi izzivi

VELENJE, ŠOŠTANJ – 
Zavod za turizem Šaleške 
doline je bil ustanovljen v 
začetku leta in deluje od pr-
vega decembra 2016. Usta-
novili sta ga občini Velenje 
in Šoštanj, soustanovitelj je 
tudi Gorenje Gostinstvo. S 
svojimi smelimi cilji želi Ve-
lenje postaviti na slovenski 
zemljevid.

Zavod za turizem Šaleške 
doline je preoblikovan iz Ša-
leškega promocijskega centra, 
ki je v preteklosti že deloval, a 
ni nikoli zaživel. »Turističnoin-
formacijski center, ki je v Vele-
nju že dvajset let, je bil name-
njen podajanju informacij o 
turistični ponudbi Šaleške do-
line, zagotovo pa je pripravil 
tudi veliko dobrih turističnih 

produktov, ki jih je tržil širše 
v okolici. Namen ustanovitve 
zavoda je oblikovati močnejše 
turistične produkte, povezati 
lokalna turistična društva in 
skupnosti ter turistične pro-
dukte tržiti navzven ter s tem 
omogočiti, da Velenje postane 
ena najbolj prepoznavnih turi-
stičnih destinacij v Sloveniji,« 
je povedal direktor Zavoda za 
turizem Šaleške doline Franci 
Lenart.

Gosti, ki bi 
prenočili več dni
Osnovna ideja zavoda je, 

da gradi na tem, kar že ima. 
To so prireditve, ki so večina 
enodnevne, a bi jih želeli 
razširiti na več dni. Hkrati 
bi jih radi obogatili s spre-

mljevalnimi programi, da bi 
se povečalo število gostov, ki 
bi prenočili več dni v dolini. 
»Tradicionalne prireditve, 
kot so šoštanjski pust, Skok 
čez kožo, skok v poletje, Pi-
kin festival so glavni nosilci 
možnosti oblikovanj širših 
zgodb in te bi radi kot turistič-
ne produkte ponudili izven,« 
je dodal Lenart. Strategija 
razvoja turizma je že izdela-
na. Seznanili so se s cilji, ki 
naj bi jih dosegali. Zavod je 
ključni nosilec vseh aktivno-
sti. »Osebno se bom potrudil, 
da bo strategija naše ključno 
vodilo v naslednjih letih.«

Glavni poudarek delovanja 
zavoda v letu, ki prihaja, je 
povezovanje turističnih po-
nudnikov in turističnih dru-
štev. »Želimo poenotiti pro-
grame društev, sodelovati pri 
glavnih turističnih dogodkih, 
ki so že načrtovani za priho-

dnje leto, kot tudi sodelovati 
na različnih turističnih sej-
mih. Ne smem pozabiti na 
izobraževanja, saj imamo 
lastno mrežo turističnih vo-
dnikov, ki jim želimo prenesti 
vsa trenutna znanja.« Na kon-
kretnem primeru: recimo Fe-
stival Velenje organizira Pikin 
festival, pri čemer se bodo v 
zavodu potrudili, da bo v po-
nudbo vključili tudi lokalne 
gostince, gospodarstvenike in 
bo festival postal del življenja 
doline.

V prihodnjem letu bo zavod 
razpolagal s približno 400 ti-
soč evri, približno tretjina bo 
namenjena za izvajanje pro-
gramov, velik del bo namenje-
nih za sofi nanciranje turistič-
nih društev. Zavod skrbi tudi 
za Vilo Bianco, v poletnem 
času za Velenjsko plažo, so 
skrbniki brezplačne izposoje 
koles Bicy.

Franci Lenart: »Želimo poenotiti 
programe društev, sodelovati pri 
glavnih turističnih dogodkih, ki so 
že načrtovani za prihodnje leto, 
kot tudi sodelovati na različnih 
turističnih sejmih.«

Nujna kolesarska 
pot
Umestitev tretje razvojne 

osi je po mnenju Lenarta po-
membna, a še bolj je za sam 
turizem pomembna ureditev 
objezerskih površin, ki nudi-
jo veliko priložnosti. »Nujno 
potrebujemo kolesarsko pove-
zavo med Koroško in Šaleško 
dolino, saj je kolesarski turi-
zem zelo popularen in vklju-
čuje vse generacije. Kolesar-
ska pot skozi Hudo luknjo je 
še vedno v fazi projektiranja in 
še vedno urejamo prostorske 
akte in dovoljenja. Verjetno bo 
treba počakati na kakšen večji 
razpis iz Evropske unije, saj je 
velik fi nančni zalogaj.«

Posebnosti Velenja sta po 
industrijski plati podjetje Go-
renje in rudarska zgodba in na 
teh dveh zgodbah bodo gradili 
svojo prepoznavnost.

BGO

Odprtje glasbene šole eden 
najbolj veselih dogodkov leta

Trak pred novo šolo – stavbo samo so z 
evropskimi sredstvi obnovili že pred časom 
v sklopu obnove trškega jedra – sta prerezala 
župan Marko Diaci in ravnateljica Simona 
Zdolšek. Resda del glasbenega izobraževanja 
ostaja v stari knjižnici, da jim še vedno manj-
ka prireditvena dvorana, ki je predvidena v 
eni bližnjih stavb, a to ni skalilo veselja ob 
odprtju. »Velikokrat sem v teh dneh dejala 
sodelavcem, kako počaščeni smo lahko, da 
se je ta izjemen dogodek zgodil prav v našem 
času. Če rečem, da sem navdušena in vzhi-
čena, to kar nista pravi besedi za veselje ob 
tem trenutku,« je dejala Zdolškova. Minilo je 

tudi prvo leto delovanja Ipavčevega kultur-
nega centra. Čeprav so se uporabniki težko 
sprijaznili s tem, da je odslej za dvorano 
treba plačati najemnino, se je nov kulturni 
hram izkazal za dobrega gostitelja. V večini 
primerov je ravno pravšnji, tu in tam pa tudi 
premajhen. A če bo kmalu oživela županova 
vizija razširjene športne dvorane v Hrušev-
cu, bo občina dobila tudi večjo prireditveno 
dvorano, ki bo sprejela več kot tisoč obisko-
valcev. Pihalni orkester Šentjur je svoj novo-
letni koncert v Ipavčevem kulturnem centru 
namreč ponovil kar štirikrat v dveh dneh.

StO 

ŠENTJUR – Eden najtežje pričakovanih in zagotovo 
najbolj odmevnih dogodkov leta je selitev Glasbene 
šole skladateljev Ipavcev v neposredno bližino domače 
hiše te glasbene rodbine, v Zgornji trg. Leta 1968 je 
glasbeno šolo obiskovalo vsega 32 otrok. Danes jih je 
desetkrat več. Stavba v Ulici Dušana Kvedra je že dolgo 
pokala po šivih, še posebej problematičen je bil dostop 
ob eni najbolj prometnih šentjurskih cest.

Za življenjsko delo
VOJNIK – Občina je odločila o prejemniku priznanja za življenjsko delo na kul-

turnem področju za leto 2017. Priznanje bo prejel Jožef Gregorc iz Bezenškovega 
Bukovja.

Po odločitvi občinskih svetnikov ga bo dobil za ustanovitev vokalne skupine Bratje 
Gregorc in za dolgoletno petje v njej. Poleg tega več kot štiri desetletja prepeva v fran-
kolovskem moškem pevskem zboru, več kot šestdeset let v župnijskem zboru, v vojni-
škem upokojenskem zboru pa vse od njegove ustanovitve. Gregorca je za priznanje za 
življenjsko delo predlagala njegova domača Krajevna skupnost Frankolovo. Podeljeno 
mu bo ob slovenskem kulturnem prazniku.

Občina se je odločila za podeljevanje priznanj za življenjsko delo lani. Prvo je bilo po-
deljeno ob zadnjem kulturnem prazniku vsestranskemu kulturnemu ustvarjalcu Jožetu 
Žlausu. BJ
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CELJE – S silvestrovanjem na prostem se je na Krekovem 
trgu končal bogat prireditveni program v okviru Pravljič-
nega Celja.

Od takrat do konca decembra se je zvrstilo več sto dogod-
kov, ki so v mesto vsak dan privabili veliko obiskovalcev. Prvo 
silvestrovanje je bilo v mestnem jedru že opoldne, in sicer v 
Pravljični deželi na Glavnem trgu. Otroci so silvestrovali v druž-
bi Romane Kranjčan in nekaj minut pred poldnevom skupaj z 
dedkom Mrazom odštevali zadnje minute starega leta.

Na Krekovem trgu, kjer se je zadnja zabava v letu začela 
ob 22. uri s predskupino Sten band, je za dobro počutje 

obiskovalcev v nadaljevanju poskrbel Rok Ferengja s svojim 
Rok’n’bandom. Opolnoči je dobre želje v novem letu množici 
obiskovalcev izrekel celjski župan Bojan Šrot.

Deset minut čez polnoč je bila na pročelju Mestne hranilnice 
Celje na Krekovem trgu predstavljena desetminutna 3D-video 
mapping zgodba V deželi snežakov multimedijske produkcije 
Tomislav Gangl, ki se je v Celju prvič predstavila lani poleti 
z video mappingom, ustvarjenim za muzikal Veronika De-
seniška.

RG
Foto: SHERPA

SLOVENSKE KONJICE – Tradicionalno silvestrsko zabavo na pro-
stem so tudi letos pripravili na Mestnem trgu. Tam se je v decembru 
sicer razprostirala pravljična vasica z drsališčem. Tik pred koncem 
leta so trg napolnile nekoliko drugačne stojnice. Konjičani so zadnje 
sekunde odštevali z ansamblom Črna mačka in Evo Boto.

StO, foto: IVO KACBEK

Rok’n’band ponovno odlično zabaval, množica tudi na Glavnem trgu

Pravo navdušenje je zavladalo med otroki, ko jih je v Pravljični deželi obiskal dedek Mraz.

V novo leto s kuhanim pivom

Župan Občine Laško Franc Zdolšek in avtor recepta Marko Pavčnik 
sta nazdravila s kuhanim pivom.

LAŠKO – V občini so v regiji med prvimi stopili v novo leto, 
saj so silvestrovanje na občinskem dvorišču pripravili že v 
petek. Ob kar precejšnjem mrazu se ga je udeležilo približno 
tisoč obiskovalcev.

Dogodek sta pripravila Občina Laško in javni zavod Stik La-
ško, za zabavo pa je skrbela skupina M12 in kot predskupina 
Marvin. Ob 22. uri je množico nagovoril župan Občine Laško 
Franc Zdolšek in v svojem govoru spomnil, da je Laško v iz-
tekajočem se letu pridobilo naziv za naj zdraviliški kraj v Slo-
veniji, na kar so v občini zelo ponosni. Tudi zato, ker turizem 
predstavlja strateško razvojno usmeritev Laškega.

Župan je vsem obiskovalcem zaželel zdravje in srečo v letu 
2017, potem pa z množico nazdravil s kuhanim pivom, kar je bila 
posebnost letošnjega silvestrovanja v Laškem. Recept za kuhano 
pivo je pripravil grajski kulinarični mojster Marko Pavčnik.

RG, foto: Stik Laško

Iz pravljične vasice 
v novo leto

Mraz ni odvrnil ljudi od rajanja na prostem
Hud mraz na silvestrsko noč ni zmotil dobrega razpoloženja med 
obiskovalci na Krekovem trgu.

VELENJE – Mestna občina 
je podobno kot pretekla leta 
tudi letos na Titovem trgu pri-
pravila silvestrovanje na pro-
stem. Najprej so v novo leto 

stopili najmlajši, ki jih je bilo 
približno šeststo. Na glavnem 
silvestrovanju se je zbralo pri-
bližno tri tisoč ljudi, ki jih je 
do druge ure zjutraj zabavala 

CELJE – Drugi dan v no-
vem letu je bil prazničen 
za Celjsko kočo, s katero 
upravlja občinsko podjetje 
ZPO. V tem priljubljenem 
športno-rekreacijskem sre-
dišču so obeležili desetle-
tnico tamkajšnjega hotela.

Hotel lahko v 14 dvopo-
steljnih sobah, 3 tropostelj-
nih sobah, enem apartmaju 
za 4 osebe in 2 velikih man-
sardnih sobah s skupnimi 

Deset let hotela na Celjski koči
ležišči sprejme 74 gostov. Ra-
znovrstne možnosti za šport 
in rekreacijo so ključnega 
pomena za povpraševanje po 
namestitvah v hotelu na Celj-
ski koči in čim daljšem času 
bivanja. Zlasti ob muhastih 
zimah, ko je tudi z umetnim 
snegom vedno težje pripraviti 
smučišče.

»Glede na našo lego, zaradi 
katere smo zelo ranljivi glede 
na vremenske pogoje, se stra-

Tradicionalno silvestrovanje tudi za otrokeTradicionalno silvestrovanje tudi za otroke
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Mraz ni odvrnil ljudi od rajanja na prostem

skupina Mambo Kings. Na po-
budo župana Bojana Kontiča 
so se odločili, da bodo deset 
tisoč evrov, ki bi jih sicer na-
menili za polnočni ognjemet, 
namenili za nakup igral ob 
Velenjskem jezeru.

BGO, Foto: arhiv MOV

Deset let hotela na Celjski koči
teško vedno bolj usmerjamo 
v poletno sezono, ki tudi traja 
bistveno dlje. Na Celjski koči 
je v najboljšem primeru mo-
goče smučati le od sredine 
decembra do konca februar-
ja,« je povedal Gregor Bezlaj, 
vodja Celjske koče. V zadnjih 
dneh je vendarle pritisnil 
mraz in tako so uspeli zasne-
žiti del smučišča, kjer je med 
tednom mogoča nočna smuka 
od 17. do 21. ure.

Sicer pa imajo za to leto na 
Celjski koči kar ambiciozne 
načrte. »Pripravljamo novo 
kolesarsko pot, ki jo želimo 
urediti kot ›downhill‹ progo. 
V spodnjem delu smučišča 
nameravamo urediti novo 
večnamensko igrišče za 
različne športno-rekreativne 
dejavnosti izven zimske se-
zone,« je še povedal Bezlaj. 
Ob tem še velja omeniti, da 
so poleti na Celjski koči ure-
dili tudi štiri postajališča za 
avtodome. Načrtujejo tudi 
projekt »zipline«.

ROBERT GORJANC

Tradicionalno silvestrovanje tudi za otrokeTradicionalno silvestrovanje tudi za otroke

Nova restavracija s hitro hrano
CELJE – Odprla se bo nova restavra-

cija McDonald’s, ki bo stala na nekda-
njem službenem parkirišču Merkurja. 
Po neuradnih informacijah naj bi na-
domestila staro v središču Celja.

McDonald’s ima trenutno v več kot sto 
državah odprtih več kot 33 tisoč resta-
vracij. Da bo v Celju stala njegova nova 
restavracija, se je šušljalo že več let, prav 
tako o predvidenih lokacijah. Govori-
ce, da naj bi jo zgradili na nekdanjem 

parkirišču Merkurja, so se izkazale za 
resnične.

Kot so potrdili v upravi verige resta-
vracij v Sloveniji, bo nova restavracija 
predvidoma odprta spomladi, ponujala 
bo kavarno in možnost nakupa hrane 
ter pijače iz avtomobila. Zaposlovala bo 
petdeset delavcev.

Po neuradnih informacijah naj bi 
McDonald’s v središču Celja zaprl vrata. 
Takšna odločitev naj bi bila posledica 

slabe umestitve v mestno središče, saj ta 
ne ponuja brezplačnih parkirnih mest in 
možnosti gradnje dovoza za nakup hrane 
iz avtomobila, s čimer zmanjšuje možnost 
za dobiček. Eden glavnih razlogov naj bi 
bila tudi visoka najemnina. Kot smo še ne-
uradno izvedeli, naj bi delavce, zaposlene 
v mestni restavraciji, že prerazporejali po 
različnih poslovalnicah. V upravi podjetja 
teh informacij niso ne potrdili ne zanikali.

EP

Z objemom in darili v novo leto
ŠENTJUR – Praznični objem je vsa-

koletna prednovoletna prireditev v Go-
rici pri Slivnici, ki je namenjena ob-
darovanju otrok in prednovoletnemu 
druženju odraslih. Poleg obdarovanja, 
ki je vrhunec prireditve, je pomemben 
del tudi uprizoritev gledališke igre za 
otroke, ki je delo amaterskih igralcev 
in režiserke.

Občina Šentjur v sodelovanju z ob-
činsko zvezo prijateljev mladine Šentjur 
vsako leto pripravlja obdaritev otrok v 
občini. V Gorici pri Slivnici je ta malce 
drugačna. Na pobudo predsednika kra-
jevne skupnosti Janeza Palčnika so 
pred tremi leti v kraju obdarovanje mal-
ce spremenili, popestrili. K uresničitvi 
ideje, da bi v kraju naredili igrico, je po-
vabil vsestransko Nino Gradič Planko in 
skupaj sta poiskala posamezne igralce za 
različne vloge. Letos je Gradič Plankova 
posodobila igrico Volk in sedem kozličk-
ov. »Razmišljala sem namreč, da v origi-
nalni pravljici vse uredi mama, nikjer pa 
ni očeta. In sem v pravljico postavila še 
očeta, ki se pojavi ob pravem času in na 
pravem mestu, medtem ko mama koza 
doda le še element sočutja, ki volka, po-
tem ko oče kozel z njim fi zično obraču-
na, iz hiše spravi s toplimi besedami, te 
pa volka povsem razorožijo. Poleg tega 
se mi je zdel zanimiv tudi lik volka, ki je 
lahko v bistvu eden od nas, normalno 
se pogovarja z mimoidočimi, potem pa 
pokaže svojo zverinsko plat. Igralci so 
se kljub različni starosti med sabo dobro 
ujeli in se v vloge dobro vživeli. Starejši 
igralci so bili na trenutke še bolj otročji 
kozlički kot mlajši, vsem pa je uspelo za-
igrati družinsko vzdušje. Igralec Matic 
Iskra, ki je igral volka, je dal duška svoji 
ustvarjalnosti in je obstoječemu besedi-
lu dodajal še svoje prebliske, ki so bili 
povsem na mestu. Tudi Božiček je letos 
poskrbel za malo drugačen prihod,« je 
povedala Nina Gradič Planko. Kot v eno 
darilo so pravljico povezale na začetku 
in na koncu pevke Vokalne skupine Kre-
snice, ki so otrokom zapele, in snežinka 
Nuša, ki je gledalce popeljala v pravljični 
svet in jih iz njega tudi odpeljala. »Po-
membno vlogo so v tej igrici odigrali tudi 
kostumi, čemur v preteklih letih nismo 

Manj denarja za muzej baroka
ŠMARJE PRI JELŠAH – Muzej baroka 

je v minulem letu po programu javnih 
del zaposloval eno osebo, zaradi kate-
re so pristojni lahko omogočili odprtje 
muzeja tudi ob koncih tedna. A v prora-
čunu občine za prihodnje leto denarja 
za takšno zaposlitev ni predvidenega. 
Kako bodo v muzeju prihodnje leto za-
gotovili enak delovni čas, še ne vedo.

Direktor knjižnice in Kulturnega doma 
Šmarje pri Jelšah Jožef Čakš je poudaril, 
da bodo v muzeju baroka zaradi zmanj-
šanih sredstev imeli velike težave. »Muzej 
je med marcem in oktobrom odprt tudi 
ob koncih tedna, zaposlena pa je le ena 
delavka, ki vse konce tedna pač ne more 
delati,« je kadrovsko stisko pojasnil Čakš. 
Dodal je še, da se s takšno prerazporedi-
tvijo denarja v proračunu Občine Šmarje 

pri Jelšah za letošnje leto ne strinja, prav 
tako je prepričan, da en javni delavec ali 
delavka ne pomenita tako velikega stroška 
za občino, da ga ne bi mogla plačati.

Na očitke, da se bodo v muzeju baroka 
zaradi premalo fi nančnih sredstev občine 
soočali s težavami, se je odzval tudi župan 
Občine Šmarje pri Jelšah Stanko Šket: »Ko 
smo se v občini pogovarjali o velikem sku-
pnem zavodu za kulturo, šport mladino 
in turizem, je bil Čakš proti temu, da bi 
muzej spadal v ta zavod. Muzej zdaj deluje 
pod okriljem knjižnice, ker je Čakš zago-
tovil, da za to ne bo potrebnih nobenih 
dodatnih sredstev.« Kar pa se je izkazalo 
za neresnično, je zatrdil Šket, saj je občina 
v knjižnici zaposlila delavko s fakultetno 
izobrazbo: »Zdaj si želijo še javnih del. Mi 
smo za javna dela, a ne na stroške občine. 

Muzej naj delo zaposlene in javne delavke 
krije z vstopninami!«

Čakš je poudaril še en vidik, ki mu zara-
di zmanjšanih sredstev v muzeju ne bodo 
mogli slediti. Z javnimi deli so namreč v 
minulem letu ponudili možnost mladim. 
Kot je razložil Čakš, bi bila zaposlitev po 
programu javnih del tudi v letošnjem letu 
priložnost, da se vsaj za eno leto zaposlita 
kakšen mlad diplomant ali diplomantka 
ustrezne smeri, ki se jima na ta način po-
nudi priložnost za delo v stroki in s tem 
pridobivanje danes še kako pomembnih 
izkušenj.

Čakš je sicer dodal, da se bodo v muze-
ju trudili, da bo delovni čas ostal nespre-
menjen, a konkretnega načrta še nimajo. 
Obstaja možnost, da bodo zaposlovali s 
študentsko napotnico. EP

posvečali velike pozornosti, letos pa je 
zanje z odličnimi zamislimi in rešitvami 
poskrbela Alenka Milenković,« je še do-
dala režiserka predstave.

Predsednik KS Gorica pri Slivnici 
Janez Palčnik je prepričan, da je način 
izvedbe prireditve pravi. »Ustvarjalci 

večera si le želimo, da bi se odrasli po 
prireditvi zadržali na prednovoletnem 
druženju. Letos smo imeli pripravljena 
104 darila za otroke, vendar se jih kar 
nekaj ni odzvalo vabilu.«

BGO
Foto: Minka Košak

Praznični objem v kraju pripravlja KS Gorica 
pri Slivnici v sodelovanju s člani Planinskega 
društva Slivnica pri Celju in ob pomoči števil-
nih prostovoljcev.
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Novoletni koncerti pihalnih 
orkestrov
Šmarje pri Jelšah

Godba na pihala Šmarje pri Jelšah je 
s tradicionalnim prazničnim koncertom 
obeležila tudi častitljivo devetdesetletnico 
obstoja, ki jo praznuje letos.

Da je minilo že toliko časa, odkar se 
je ime šmarske godbe prvič pojavilo, so 
člani godbe izvedeli šele pred kratkim. 
»Kolega iz laške pihalne godbe je našel 
star zbornik, v katerem je omenjeno, da je 
šmarska godba začela delovati leta 1926, 
in sicer pod vodstvom Laščana, ki se je 
preselil v Šmarje pri Jelšah ter v naših kra-
jih ustanovil manjšo godbo. Šele tako smo 
izvedeli, da moramo letos praznovati kar 
devetdeset let obstoja,« je povedal kapel-
nik Borut Lorger.

Za ponedeljkov koncert so pripravili 
pester program – od božičnih skladb, ko-
račnic in nekaj domačih Avsenikovih viž. 
V goste pa so godbeniki povabili Pegazove 
muze, ki jih vodi Kaja Bicskey, sicer čla-
nica Godbe na pihala Šmarje pri Jelšah.

EP

Šentjur
Pihalni orkester Šentjur je letos tradicionalni 

božično-novoletni koncert priredil na novi lo-
kaciji, v Ipavčevem kulturnem centru. Zaradi 
manjšega števila sedežev so koncert ponovili 
kar štirikrat.

Letos so v goste povabili znanega imitatorja 
Tilna Artača, ki se je preizkusil v različnih 
vlogah. Program, ki je kombinacija standar-
dnih pesmi in vsako leto nekaj novih, je delo 
dirigenta Jurija Hladnika. Kot vokalni solist 
se je predstavil tudi član orkestra Žiga Vešli-
gaj. Za bogat program so se člani pihalnega 
orkestra začeli pripravljati v začetku jesenskih 
mesecev. Vsaj enkrat tedensko so bile redne, 
včasih tudi dodatne vaje. Posebnost letošnjega 
koncerta je bila, da so se preselili na novo lo-
kacijo. V preteklem letu je namreč šentjurska 
upravna enota imela večje zahteve po varnosti 
v telovadnici Hruševec. Ker so nove zahteve 
povezane z večjimi stroški, so se odločili, da 
uporabijo nov kulturni center, ki se je izkazal 
za še boljšo možnost tovrstnih prireditev.

BGO

Laško
Člani Laške pihalne godbe in mažorete 

se bodo letošnjega leta najbolj spominjali 
po nastopih na Rdečem trgu v Moskvi. 
Bili so eden od petnajstih orkestrov, ki 
je en večer igral pred večtisočglavo mno-
žico, kar je bilo za Laščane nepozabno 
doživetje. Del tega programa so pokazali 
tudi na že 44. tradicionalnem prazničnem 
koncertu.

Člani Laške pihalne godbe, ki deluje 
pod umetniškim vodjo Gašperjem Sa-
lobirjem, so v prvem delu večera pred-
stavili malce bolj resen program, saj se 
pripravljajo na tekmovanje, ki bo v nasle-
dnjem letu. Zatem je sledil zabavnejši del 
večera, kjer sta se jim pridružila solista 
Eva Černe in tenorist David Čadež, ki sta 
zapela nekaj opernih arij. Na odru so se 
pihalcem pridružile tudi mažorete in za 
konec večera je bila še nekaj iz »ruskega« 
programa. Letos se je na odru po dolgem 
času predstavila tudi bobnarska skupina.

BGO

Godba na pihala Šmarje pri Jelšah (Foto: Dejan Hribernik)

Praznični čas je že več let namenjen tudi koncertom lokalnih pihalnih orkestrov, ki v svoj 
repertoar pesmi vsako leto poleg novosti vključijo tudi že standardne novoletne pesmi.

Pihani orkester Šentjur (Foto: Jure Godler)

Laška pihalna godba (Foto: Rok Deželak)
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Nepozabnih deset
Kaj je posebej izstopalo na kulturnem področju v letu 2016 in si bomo še posebej zapomnili?

Muzikal Veronika Deseniška
Poletje so v knežjem mestu zaznamovale najprej premiera in nato še ponovitve muzikala 

Veronika Deseniška, ki sta ga ustvarila skladatelj Leon Firšt in libretist Janez Usenik. Večina 
ustvarjalcev gledališko-glasbenega projekta prihaja iz knežjega mesta ali okolice. Zgodbo o 
nesrečni ljubezni med Friderikom II. Celjskim in Veroniko Deseniško si je ogledalo več kot 
deset tisoč ljubiteljev muzikalov. Celjsko »kulturno blagovno znamko« si bo v naslednjem 
letu lahko ogledalo še več ljudi, saj producenti napovedujejo ponovitve na celjskem gradu.

Dvajset let 
Veronikine 
nagrade

Lani je minilo dvajset let, odkar Mestna 
občina Celje podeljuje Veronikino nagrado, 
nagrado za najboljšo pesniško zbirko leta v 
Sloveniji. Jubilej je organizator projekta – 
podjetje Fit media – požlahtnil s številnimi 
spremljajočimi projekti. Lansko Veronikino 
nagrado, ki je sčasoma postala osrednja 
nagrada za poezijo, je prejela mlada pesni-
ca Ana Makuc. Zlatnik poezije je romal v 
roke zamejskega pesnika Marka Kravo-
sa. Ob dvajsetletnici podelitve Veronikine 
nagrade je žirija lani prvič podelila malo 
Veroniko, ki spodbuja k pesniškemu izra-
žanju srednješolce.

SLG Celje slavilo na Borštnikovem festivalu
Na zaključku največjega slovenskega gledališkega festivala, Borštnikovem srečanju, je 

letos Slovensko ljudsko gledališče Celje pobralo največje nagrade. Najboljša uprizoritev 
pretekle gledališke sezone je bila po soglasni presoji žirije festivala predstava Učene ženske 
po motivih Molièrovih Učenih žensk v režiji Jerneja Lorencija, ki jo je celjsko gledališče 
pripravilo v koprodukciji z Mestnim gledališčem Ptuj. Pia Zemljič in Liza Marija Grašič 
sta dobili nagradi za igro.

25. Dnevi komedije
Že petindvajset let v SLG Celje prirejajo festival, ki komediji daje ceno. Lanski je ponudil 

izvrstne komedije in velika zmagovalka je bila songdrama Erika Gedeona Večno mladi v 
izvedbi SNG Drama Maribor. Strokovna žirija je tej predstavi, ki je prejela tudi najboljšo 
oceno občinstva, namreč podelila laskavi naziv žlahtne komedije, režiserju te komedije 
Sandyju Lopičiću je podelila naziv žlahtnega režiserja, igralko Matejo Pucko pa je razglasila 
za žlahtno komedijantko. Žlahtni komedijant je postal Iztok Mlakar za predstavo Pašjon.

Mestni kino Metropol opažen v Evropi
Spletni portal Film New Europe z združenjem evropskih art kinematografov Europa 

Cinemas vsak mesec kot priznanje za trdo delo in odličnost izbere kinematograf, ki s 
svojim programom bogati lokalno skupnost. V aprilu je ta laskavi naslov prejel Mestni 
kino Metropol iz Celja, ki že šestdeset let ponuja kakovostne filmske vsebine.

Herman Lisjak vódi po vôdi
Herman Lisjak je konec marca obiskovalce Muzeja novejše zgodovine Celje povabil 

na občasno razstavo, ki opozarja na pomen vode. Razstava je le prvi del dolgoročnega, 
večletnega projekta, ki opozarja na univerzalno problematiko sodobnega sveta, hkrati 
pa spodbuja k odgovornejšemu ravnanju z vodo.

Thea 
Schreiber 
Gammelin

Pokrajinski muzej Celje 
je ob 110-letnici rojstva in 
ob 85-letnici prvega prihoda 
v Celje pripravil prvo pre-
gledno razstavo o slikarki 
Thei Schreiber Gammelin. 
Na razstavi s podnaslovom 
Slikarka, pastorjeva hči, se-
stra po duši Alme M. Karlin 
je na ogled malo manj kot 
petdeset originalnih Theji-
nih likovnih del, enako tudi 
dokumentarni film avtorice 
razstave Barbare Trnovec.

Novačanovi dnevi, Linhartovo srečanje 
in priznanja

Na 24. Novačanovih gledaliških srečanjih je občinstvo za najboljšo predstavo srečanja 
izbralo družbeno angažirano predstavo Živalska farma v izvedbi gledališča Hiše kulture 
Celje. Pod režijo se je podpisal Luka Marcen. Na 88. Linhartovem srečanju ljubiteljskih 
gledališč je za izredno ustvarjalno delo na gledališkem področju Linhartovo plaketo 
prejel Živko Beškovnik. Mlad celjski režiser Tomaž Krajnc, ki je nase opozoril že leta 
2015 z režijo predstave Blazinec, je lani s priredbo in z režijo Macbetha dobil diplomo 
Linhartovega srečanja za izvirne režijske rešitve.

40 let 
Plesnega 
foruma 
Celje

Ob obletnici uspešnega 
delovanja na področju so-
dobnega plesa so se zbrale 
različne generacije plesalcev. 
Umetniška vodja in ustanovi-
teljica Plesnega foruma Celje 
Goga Stefanovič –Erjavec je 
slavje razdelila na štiri veče-
re, na katerih so se predsta-
vile štiri generacije plesalcev.

Pregledna 
razstava 
Konrada 
Topolovca

Samosvoj celjski akademski 
slikar Konrad Topolovec se je 
prvič predstavil s pregledno 
razstavo v celotnem razstavišč-
nem prostoru Centra sodobnih 
umetnosti Celje – v galeriji so-
dobne umetnosti in likovnem 
salonu. Na razstavi, ki bo od-
prta do februarja, je postavljen 
umetnikov bogat opus, ki je na-
stajal v več kot treh desetletjih 
intenzivnega ustvarjanja.

BARBARA GRADIČ OSET
Foto: SHERPA, GrupA
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Stanislav Lipovšek, celjski škof:
Moja glavna želja je, da bi vsi, iz raznih 
stanov, poklicev …, skrbeli za skupni 
blagor. Če si lepo, harmonično se-
žemo v roke in sodelujemo, po-
tem bo iz tega nekaj nastalo. 
Kolikor bo mogoče, kolikor 
bo čas dopuščal, bom tudi 
v tem letu poskušal biti čim 
več prisoten na kulturnih in 

drugih dogodkih, ki so res imenitni.

NAŠA TEMA

Rok Marguč, deskar na snegu
»Od novega leta ne pričakujem nič poseb-

nega. Pričakujem pa veliko od sebe. 
Nisem najbolj pristaš novole-

tnih zaobljub. Če se nekaj 
odločiš, moraš to storiti 
v tistem trenutku.«

Ljudje, ki so odvisni od alkohola, vedo, kako zahtevna 
in tudi lažna je lahko zaobljuba ob novem letu, da bodo 
prenehali piti. Zato so tovrstne zaobljube med najtežjimi 
in kot takšne pogosto dolgoročno ne zdržijo.

Peter Misja, župan 
Podčetrtka
»Posebnih novoletnih zaobljub 
nimam, imam pa že deset let 
poseben sistem, ki mi zelo do-
bro služi. Zadnji dan leta ob 
16. uri zaključim pitje vsega 

alkohola in to velja vse do ve-
like sobote. Od januarja do 

Osvobodite se zavor in 
zaobljuba naj postane 
akcija Trenutek za spremembe je vedno »zdaj«, 

ne glede na novo leto

Ste si tudi vi ob prehodu v leto 2017 
zadali cilje ali ste si obljubili, da boste 
na določenih področjih življenja vnesli 
spremembe? To namreč ni isto. Cilj zah-
teva akcijo, medtem ko zaobljuba pogosto 
obvisi v zraku. Strokovnjaki z različnih 
področij pravijo, da so zaobljube pogo-

sto velika laž sebi, zato previdno. Včasih 
so zaobljube namreč le puhel izgovor za 
zavedanje, da nekaj v življenju počnemo 
narobe in da to nujno zahteva spremem-
be. Toda ali smo tako drzni, da razvade, 
napačne odločitve, slabe odnose spre-
menimo in jih izboljšamo? Pot k cilju je 

tlakovana z akcijo, močjo, voljo, a tudi 
s kančkom poguma. Zaobljube pa so le 
besede. Kaj je torej treba vedeti, da se 
besede spremenijo v uresničitev in 
ne v pogrom na celi črti? Zbrali smo 
nekaj nasvetov, ki naj vam poma-
gajo na poti do končnega cilja.

Lagati sebi ni dobro
Če želite biti aktivni, bodite

Z zaobljubami je tako, da ne trajajo dolgo. Ljudje poznamo 
tisto: »Saj bom začel v ponedeljek, naslednji mesec ali z novim 
letom.« Ravno zaobljub za izboljšanje telesne aktivnosti je naj-
več ob prehodu v novo leto. »Toda dokazano je, da niso trdne 
in da ljudje pogosto na ta način lažejo sami sebi,« pravi Nataša 
Šuster iz Centra za zdravje in rekreacijo Top-Fit iz Celja.

niti ne pridejo oziroma obisku-
jejo center le prvi teden. To, da 
si ljudje nekaj obljubijo, potem 
pa od tega ni učinka, je težava. 
Zaobljuba je najboljša zdaj, v 
trenutku, ko se zavemo dolo-
čene težave,« pravi Šusterjeva. 
»Zato ljudem, kadar se odlo-
čijo za izgubo teže ali telesno 
aktivnost, svetujemo, naj pride-
jo, jim razkažemo prostore, se 
pogovorimo z njimi, nato orga-

niziramo tudi osebni pogovor 
s trenerji. Pogovorimo se o 
željah ljudi in ciljih. Kajti 
znano je, da se kilogrami 
nabirajo celo leto, potem 
pa jih ljudje želijo izgubiti 
v mesecu. Toda na zdrav in 

pravilen način se to ne da, 
da se na nezdrav način, kjer 

se zgodi, da se izgublja mi-
šična masa in ne kilogrami.« 
Torej tako hitro, kot nekdo 
shujša, se nato ponovno hitro 
zredi, če njegova zaobljuba ne 
vodi v doseganje cilja na pravi-
len način. Zato je pomembno, 
da ljudje načrtujejo realne cilje 
dolgoročno in pri tem upošte-
vajo svoje sposobnosti, fi zično 
stanje in želje. »In samo dolgo-
ročni načrt prinese izpolnitev 
zaobljube. Vsak dan je čas za 
spremembe, ne samo ob no-
vem letu,« še dodaja Šusterjeva.

SŠol

»Ponavadi je največ takšnih 
zaobljub povezanih s hujša-
njem. Obiski centrov za re-
kreacijo, kot je naš, so ravno 
na prehodu v novo leto večji. 
Opažamo, da si nekateri ku-
pijo karte za 
fi tnes, po-
tem pa 

Marjeta Krušič je ena tistih, 
ki si ni zadala zaobljube, am-
pak se je enostavno odločila 
svoje življenje spremeniti na 
bolje. In ga tudi je. Kar pa je 
najpomembneje: njena spre-
memba je postala tudi način 
življenja. V tem je bistvo, pravi.

Krušičeva je namreč v letu 
2015 sodelovala v naši akciji (S)
hujšajmo z Novim tednikom in 
Radiem Celje in takrat shujša-
la za največ kilogramov ter v 
akciji zmagala. Njena zmaga 
se nadaljuje tako, da še vedno 
zdravo živi. To je tudi motiva-
cija za vse, ki so danes morda 
pred enako odločitvijo, kot je 
bila pred leti ona. »Odločitev 
je spremljala trdna volja, ven-
dar sem takrat potrebovala 
spodbudo, nadzor, nekoga, 
ki me bo potisnil naprej, če 

Alkoholikom 
od zaobljube 

do cilja manjka 
samo 

odločitev.

Ena najtežjih zaobljub je …
 … prenehati piti alkohol

»Res je, da so zaobljube pri 
alkoholizmu težje. Ko nekdo 

popije prekomerno 
količino alko-Zaobljuba 

je lahko od 
danes do jutri, 

medtem ko morajo 
moč, volja in 

vztrajnost trajati 
dlje.

Cilj naj postane 
tudi način življenja

Marjeta Krušič je v akciji shujšala 
za več kot sedemnajst kilogramov 
in nato še sama za nekaj kilogra-
mov. Ko smo jo še stilsko »preo-
brazili«, smo morali priznati, da je 
to zagotovo ena najuspešnejših 
preobrazb načina življenja v vseh 
letih naše medijske akcije hujšanja.

Kakšne so zaobljube 
znanih iz naše regije

V dneh pred koncem leta smo svojo novinarsko priso-
tnost na nekaterih dogodkih izkoristili tudi za to, da smo 
nekaj znanih ljudi povprašali po novoletnih zaobljubah. 
Ali si jih sploh zadajo in kakšne so. Večina sogovornikov, 
ki smo jih vprašali, je bila malo presenečena, nekaterim 
je šlo tudi malo na smeh.
ROBERT GORJANC, foto: SHERPA, GrupA

bi morda v odločitvi in glede 
volje zastala. Zato mi je bilo 
hujšanje v skupini motivacija, 
kajti do tega sem čutila odgo-
vornost,« pravi. Pomembno je, 
da cilj postane način življenja, 
še doda. »Sprva, ko vidiš rezul-
tate, si prevzet zaradi uspeha. 
In potem pogledaš v svojo 
notranjost, se vprašaš, kaj to 
pomeni za naprej, ko pot na-
daljuješ sam. Če neka odločitev 
traja določen čas, to ne pome-
ni, da je cilj dosežen. Zato je 
pomembna vztrajnost. Do 
sebe moraš biti iskren, strog, 
redoljuben, vedeti moraš, kje 
so meje, in šele potem je uspeh 
dosežen vsak dan. Ko to posta-
ne tvoj način življenja.«

Stanislav Lipovšek, celjski škof:
Moja glavna želja je, da bi vsi, iz raznih 
stanov, poklicev …, skrbeli za skupni 
blagor. Če si lepo, harmonično se-
žemo v roke in sodelujemo, po-

»Posebnih novoletnih zaobljub 
nimam, imam pa že deset let 
poseben sistem, ki mi zelo do-
bro služi. Zadnji dan leta ob 
16. uri zaključim pitje vsega 

alkohola in to velja vse do ve-
like sobote. Od januarja do 

ROBERT GORJANC, foto: SHERPA, GrupA

drugih dogodkih, ki so res imenitni.

Rok Marguč, deskar na snegu
»Od novega leta ne pričakujem nič poseb-

nega. Pričakujem pa veliko od sebe. 
Nisem najbolj pristaš novole-

tnih zaobljub. Če se nekaj 

Rok Marguč, deskar na snegu
»Od novega leta ne pričakujem nič poseb-

nega. Pričakujem pa veliko od sebe. 
Nisem najbolj pristaš novole-

Suzi Kvas, direktorica 
Zavoda Socio:

Mogoče bi se samo to za-
obljubila, da bom več časa 

namenila svojim domačim, 
ker je tempo res hud in 

bodo spremembe na 
področju socialnega 
varstva v tem letu 
zahtevale veliko 

dela. Torej si želim 
predvsem več 

časa za svoje 
najdražje.
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marca imam namreč ogromno občnih 
zborov in raznih prireditev. Samo v 
naši občini imamo približno petdeset 
različnih društev, da ne omenjam še 

tristo tistih, ki jih spremljam kot 
predsednik Turistične zveze 

Slovenije. Glede na takšen 
natrpan urnik se alkoholu 
in pretiranemu prehranje-
vanju povsem odpovem. 

To je najbolj enostavno, zelo dobro se po-
čutim in vsako leto v tem času izgubim kar 
precej kilogramov. Seveda jih poleti pridno 
naberem nazaj (smeh). Če je volja, ti tudi 
skušnjave na pridejo do živega. Zame pa 
tako velja, da če se za nekaj odločim, to 
tudi izpeljem.«

Franc Pangerl, predsednik 
upravnega odbora 
Celjskega sejma:
Velikih novoletnih zaobljub nimam, 
moje želje so v glavnem izpolnje-
ne. Ostali sta še želji, da bi 
naše podjetje z mlajšimi 
vodilnimi delalo še naprej 
uspešno kot doslej in da bi 
mladi sledili ciljem, ki smo 
jih v podjetju postavili v 
preteklosti. Brez dobro za-
stavljenih ciljev za jutrišnji 
dan ni uspeha.

NAŠA TEMA

Ena izmed pogostih novo-
letnih zaobljub, ki kasneje 
zelo rada pade v vodo, je 
opustitev kajenja. Podobno 
kot pri ostalih zaobljubah 
samo obljuba »da danes ne-
ham kaditi« ni dovolj. Po-
trebna je odločitev.

»Izjemno pomembno je, 
da kadilec, ki bi rad opustil 
kajenje, poišče pomoč in pod-
poro tudi pri družinskih čla-
nih, prijateljih in sodelavcih. 

Peter Misja, župan 
Podčetrtka
»Posebnih novoletnih zaobljub 
nimam, imam pa že deset let 
poseben sistem, ki mi zelo do-
bro služi. Zadnji dan leta ob 
16. uri zaključim pitje vsega 

alkohola in to velja vse do ve-
like sobote. Od januarja do 

Gregor: »Zaobljube ne veljajo nič. Zaobljuba je samo prestavljanje nečesa, 
kar bi se očitno moralo zgoditi zdaj, in je to laganje sebi. Če želiš nehati kaditi, 
nehaj zdaj: ugasni in vrzi stran cigareto. To je to. Če moraš shujšati, začni že ob 
današnjem kosilu in ne čakaj na prestopno leto ter februar …«

Mirica: »Skoraj vsak si v novem letu kaj obljubimo, vendar po mesecu ali še prej 
pozabimo na to. Zaobljube bi se držala, če bi bilo to resnično treba narediti. Zato 
si raje ne dajem zaobljub, ampak se sproti odločam, kaj želim narediti. Nam pač 
manjka vztrajnosti, ker samo tako, da vztrajaš, lahko nekaj dosežeš!«

Brigita: »Hujšanje, prenehanje kajenja, več telovadbe, prenehanje uživanja 
alkohola … Vse to so najpogostejše zaobljube, saj spadajo v sklop ›zdravega 
življenja‹. In sicer zato, ker nas tišči v želodcu od preveč hrane in pijače. Ko sarma 
naredi svoje, kmalu pozabimo … Resno pa menim, da so zaobljube nesmiselne. Ko 
se v srcu in umu res odločimo za opustitev česarkoli, nam bo uspelo. Pod prisilo v 
smislu ›moram nehati kaditi‹ in podobno, pa le redkim uspe.«

Mirko: »To je res nek prelomen trenutek, ampak bolj za šalo. Zares si zaobljub 
nikoli nisem zadal. Tudi če sem si jih, ne vem, ali sem jih potem tudi res uresničil.«

Gorazd: »Novoletne zaobljube so bedarija na kubik za ljudi brez hrbtenice in 
pravega jaza. Če človek resnično želi nekaj doseči, spremeniti, ne bo čakal na 1. 
januar, ampak bo v akcijo stopil takoj.«

Samorefleksija je 
pomembna …
 … zakaj se ne bi zanjo odločili ob koncu starega leta?

Ni nujno, da sklenemo po-
sebne novoletne zaobljube, je 
pa nujno, da se odločimo za 
zaključek in pregled svojega 
dela ter svoje duševnosti, meni 
specialist zakonske in dru-
žinske terapije Drago Jerebic. 
Novo leto je le ena od priložno-
sti za takšen vpogled vase.

Kot podjetja ob polletju ali 
enkrat letno naredijo bilan-
co, tako bi jo moral narediti 
tudi vsak posameznik sam pri 
sebi, je prepričan Drago Je-
rebic: »Če ne veš, kam bi rad 
prišel, se ne čudi, če boš ne-
zadovoljen, ko boš prišel tja.«

Jerebic svetuje, naj se vsak 
posameznik zavedno odloči, 
da bo na različnih področjih ži-
vljenja spremenil po eno stvar. 
Nekaj v odnosu do partnerja, 
nekaj v odnosu do otroka, ne-
kaj na kariernem področju, 
nikakor pa naj ne bi pozabili 
na rekreativno in zdravstveno 
področje, ki gresta z roko v 
roki. »Pomislimo, kje nas je na 
teh področjih najbolj ›metalo 
iz ovinka‹, in naredimo ›mini‹ 
spremembe,« pravi Jerebic. Te-
žava naj bi se namreč skrivala 
v pomanjkanju jasno začrtanih 
želja. Vsakdo mora imeti začr-
tane smernice, po katerih se 
zgleduje takrat, ko je nekoliko 
zmeden in ne ve, kako naprej.

Reforme morajo 
biti preproste
Spremembe ali reforme, 

kot jih imenuje Jerebic, mo-
rajo biti relativno enostavno 
dosegljive in preproste. »Mo-
rajo biti tako preproste, da jih 
točno razumemo, tudi če nas 
nekdo prebudi sredi noči.« 
Kot primer Jerebic omenja 
časovno opredeljene zaoblju-
be: »Obljubimo si, da se bomo 
partnerju čustveno posvečali 
najmanj uro na teden in pet 
minut vsak dan.« Oče se lahko 
na primer odloči, da ne bo mi-
nil teden, ne da bi vsaj uro pre-
živel sam s svojim otrokom.

Veliko manjših sprememb 
lahko uvedemo tudi na po-
dročju dela, pravi Jerebic. 

Lahko se zaobljubimo, da 
bomo vedno v službo priha-
jali točno, da bomo vsak dan 
načrtovali delo za naslednji 
dan ali da bomo preprosto 
začeli uporabljati rokovnik. 
Majhne spremembe lahko 
prinesejo velike zmage.

Cilji so 
pomembni …
 … in morajo biti realni ter 

dosegljivi. V trenutku zanosa 
si namreč posameznik lahko 
zada marsikaj, a da to stori, 
ko zanos mine, je druga zgod-
ba. »Najbolje je, da se o ciljih 
s kom pogovorimo. Vrag je 
v podrobnostih, enako tudi 
čudeži, če se podrobnosti dr-
žimo.« Pomembno si je na-
tančno začrtati cilje in pot, 
pa naj bo to 31. decembra ali 
4. aprila. Vsak mesec lahko 
nekdo skuha novo jed ali po-
kliče sorodnike. Vsak dan je 
primeren čas za novoletne 
zaobljube.

»Začeti je treba od 
začetka«
Začetek je jasna oprede-

litev, na katerih področjih 
je treba nekaj spremeniti. 
Na področjih, kjer nam je 
že spodletelo v preteklosti, 
moramo biti še posebej po-

zorni. »V takšnih primerih 
si moramo zadati manjše 
cilje, manjše korake in raz-
misliti, zakaj nam je spodle-
telo. Je težava mogoče v nas 
samih, naši samopodobi, si 
ne zaupamo, da nam lahko 
uspe, ali drugi niso verjeli v 
nas?« Treba je vključiti tudi 
soljudi. Če so nas prizadeli 
ali nas niso primerno podpr-
li, jim moramo to povedati. 
S primerno podporo lahko 
marsikaj uspe.

Človek je mojster 
v sabotiranju 
samega sebe
Kot je prepričan Jerebic, 

smo ljudje pravi strokovnjaki 
v sabotiranju samih sebe in 
svojih idej. Tistim, ki so temu 
še posebej naklonjeni, svetu-
je, naj se pridružijo kakšni 
skupini posameznikov s po-
dobnimi željami in cilji. »Če 
se želite rekreirati, se dajte z 
družbo, če se želite česa od-
vaditi, poiščite nekoga, ki želi 
isto. Če nisi sam, je lažje.«

»Izkušnje, izkušnje, 
izkušnje!«
Zadnji korak pri izpolnjeva-

nju novoletni zaobljub so iz-
kušnje. Če nam nekaj ni uspe-
lo, smo se pri tem zagotovo 
naučili nekaj novega. In to 
nam ne sme preprečiti, da ne 
bi poskusili ponovno. Vsaka 
pozitivna izkušnja bo namreč 
»pokopala« ali zamenjala eno 
negativno. »Preizkušaj in ne 
tarnaj prezgodaj. Enkrat bo 
uspelo!«

Z Dragom Jerebicem je o 
novoletnih zaobljubah govo-
rila Saška Pukl.

EP

Alkoholikom 
od zaobljube 

do cilja manjka 
samo 

odločitev.

Ena najtežjih zaobljub je …
hola, ko ga morda naslednji 
dan boli glava, ko se zave, da 
je morda v stanju opitosti koga 
tudi prizadel, zagotovo sledi za-
obljuba. Ampak takšna zaob-
ljuba je kratkoročna. Traja dan 
ali dva, morda mesec, vendar 
ljudje ponovno podležejo,« pra-
vi Danijel Rek iz Kluba zdra-
vljenih alkoholikov Žalec. Ve, 

kako je s tem, saj je do zdaj 
pomagal že mnogim, ki so se 
odločili dati alkohol na stran. 
In v tem je razlika. Oni so se 
odločili, niso govorili samo 

o zaobljubah. »Želja po al-

koholu je prevelika, možgani 
zahtevajo alkohol in zato se 
ljudje kljub zaobljubam pogo-
sto vrnejo na staro pot. Edina 
prava ›zaobljuba‹ je namreč od-
ločitev,« dodaja Rek. Odločitev 
za ambulantno zdravljenje in za 
hospitalizacijo. To je namreč ak-
cija. »Edino tako se pojavi pot k 
cilju. Pomoč ustreznih zdravni-
kov v ustrezni ustanovi. Takšna 
odločitev vodi k stoodstotni dol-
goročni abstinenci. To je edina 
rešitev in pot k normalnemu 
življenju, ne samo zaobljuba,« 
pojasnjuje Rek. SŠol

Odrecite se cigaretam!
V pomoč so mu tudi različni 
priročniki za samopomoč pri 
opuščanju kajenja,« pravi 
Marjana Iršič, vodja Centra 
za krepitev zdravja Celje. 
Dodaja, da mora pri tem ka-
dilec premisliti o tem, zakaj 
sploh kadi in kakšne užitke 
mu to prinaša. »Predvsem 
pa, s čim bo te užitke lahko 
nadomestil, ko bo prenehal 
kaditi,« še pojasni. Zato mora 
zaobljubi slediti opuščanje 

V Centru za 
krepitev zdravja v 

Celju, ki spada pod 
celjski zdravstveni dom, 
je na voljo program Da, 
opuščam kajenje, vse 

vrste pomoči pa so 
brezplačne.

Od družinskih do delovnih zmagKakšne so zaobljube 
znanih iz naše regije Napisali ste…

določenih ustaljenih navad, 
ki so povezane s kajenjem. 
»Poiskati mora sogovornika 
za pogovor, zmanjšati in ob-
vladati stres, se naučiti raznih 
dihalnih sprostitvenih vaj in 
se izogibati okolju, kjer ljudje 
kadijo,« razlaga sogovornica. 
Ob tem opozarja še na eno 
stvar: »Nikoli ne recite ›samo 
še en dim‹, kajti pomembno 
je, da nikoli več ne posežete 
po cigaretah. Bodite ponosni 
nase, kajti ko vam bo uspelo, 
ste dosegli zastavljen cilj.«

marca imam namreč ogromno občnih 
zborov in raznih prireditev. Samo v 
naši občini imamo približno petdeset 
različnih društev, da ne omenjam še 

tristo tistih, ki jih spremljam kot 
predsednik Turistične zveze 

Slovenije. Glede na takšen 
natrpan urnik se alkoholu 

»Posebnih novoletnih zaobljub 

Iva Zorenč, 
direktorica 
Razvojne 
agencije 
Savinjske regije 
(RASR)
Moj cilj je, da bi se še 
naprej borila za vsak 
projekt, in si srčno 
želim, da bo mogoče 
uresničevati operativni 
program razvoja v regiji. 
Osebne zaobljube? Če 
je v službi vse v redu, 
je potem doma tudi, 
nekako poskušam 
živeti v skladu s tem.
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Do meje tudi po trideset ur 
skriti v podvozju tovornjakov
Porast ilegalnih prehodov meje na Celjskem skoraj za osemdeset odstotkov

Po begunskem valu leta 2015 
je lansko leto zaznamoval po-
rast ilegalnih prehodov hrvaško- 
slovenske meje. Tuji državljani, 
največkrat gre za Afganistance, 
Pakistance, v zadnjem času celo 
za Turke, poskušajo v zahodno 
Evropo priti na različne načine. 
Tudi po trideset ur se vozijo skriti 
v podvozjih tovornih vozil ali na-
gneteni v neživljenjskih razmerah 
v tovornjakih, medtem ko vozniki 
praviloma sploh nimajo pojma, da 
jih prevažajo. Ena pomembnih 
»novosti« je tudi, da ciljna država 
zanje ni več toliko Nemčija. Ilegal-
ni prebežniki zdaj želijo v Italijo.

Naj spomnimo na zadnji dve pri-
jetji več prebežnikov, ko so policisti 
na Celjskem prijeli tudi posrednike, 
torej tiste, ki so jih organizirano vo-
zili skozi Slovenijo v druge države. 
Novembra so namreč med Dobov-
cem in Rogatcem v kombiniranem 
vozilu s švicarskimi registrskimi ta-
blicami našli 21 prebežnikov, šlo je 
za Pakistance in Afganistance, stare 
od 16 do 40 let. Z njimi so bili trije 
posredniki s Hrvaške in iz Srbije.

Odmeven primer se je zgodil 
tudi pri Vranskem, kjer so štirje 
»prevozniki« zaradi okvare vozilo 
pustili kar na avtocesti in v njem 
več kot trideset prebežnikov, prav 
tako iz Pakistana in Afganistana. 
V tem primeru je šlo za to, da niso 
ilegalno prečkali meje na Celjskem, 
ampak nekje na območju Murske 
Sobote. Ampak to sta le dva od-

Za ilegalne prebežnike je zna-
čilno, da niso potencialni storilci 
kaznivih dejanj na območjih, ki 
jih prehajajo. Prebežniki si želijo 
samo v druge države, medtem ko 
ne izvajajo na primer tatvin ali 
vlomov na območjih, skozi katera 
prehajajo. Lani na Celjskem niso 
prijeli nikogar, pri katerem bi pre-
verjanje pokazalo, da gre za storil-
ca kaznivih dejanj ali za osebo, ki 
bi bila lahko povezana s teroriz-
mom. Je pa to težko ugotavljati, 
pravijo na policiji, ker skoraj nih-
če s seboj nima dokumentov.

Med ilegalnimi prebežniki, ki 
jih izsledijo, so pogosto mladi lju-
dje. Hujših bolezenskih stanj pri 
tistih, ki so jih prijeli na Celjskem, 
niso zaznali. Največkrat gre za 
garje, dehidracijo ali poškodbe 
zaradi skrivanja na poti. Pri tem 
so ves čas zelo dobro obveščeni in 
opremljeni s pametnimi telefoni. 
Na ta način so povezani s svojci 
ali prijatelji, ki jih obveščajo o 
varni poti v tujino.

mevna primera, kjer je šlo za več 
prebežnikov. V vsem tem času od 
umiritve begunskega vala pa se je 
število ostalih ilegalnih prehodov 
strmo povišalo.

Mejo namreč nedovoljeno pre-
stopajo tudi manjše skupine ali 
posamezniki. Tehnične ovire, žica, 
ki je postavljena na obmejnem ob-
močju, zanje niti niso tako velika 
ovira. »Posamezniki si namreč pri 
prehodu pomagajo z odejami ali 
večjimi vejami, s katerimi si olaj-
šajo prestop čez žico, zato se zgodi, 
da so zaradi tega tudi poškodova-
ni,« pravi inšpektor v Sektorju uni-
formirane policije PU Celje Vlado 
Koražija.

Zakaj je med 
prebežniki vedno več 
Turkov?
Posredniki, torej tisti, ki omogo-

čijo prevoze po državah, so tudi 
zelo prebrisani. Podatki kažejo, 

da se na hrvaških avtocestnih po-
čivališčih pogovarjajo s tujimi pre-
vozniki ali kje v pogovorih slišijo, 
kam je kateri prevoznik namenjen. 
Nato naredijo načrt in mu v vozilo 
»podtaknejo« prebežnike. »Prere-
žejo ponjavo na tovornih vozilih ali 
presekajo jekleno varovalno vrv ter 
v vozila namestijo prebežnike. Te 
nato voznik nevede prepelje sko-
zi države. Šele ko jih odkrijejo na 
meji ali med nadzorom, se zave, 
koga prevaža. Na Celjskem zaen-
krat nismo naleteli na primer, da 
bi bil prevoznik vpleten v ilegalne 
prehode,« pravi Koražija.

Najhujši so ravno prevozi v pod-
vozjih tovornjakov. Posamezniki 
tako pretrpijo tudi do trideset ur 
takšne vožnje, zato so ob najdbi 
pogosto poškodovani in premraže-
ni. Točka na Celjskem, ki po šte-
vilu ilegalnih prehodov izstopa, 
je predvsem območje med Rogat-
cem in Dobovcem. V Dobovcu so 

na primer v kratkem času izsledili 
kar štiri državljane, ki so bili skriti 
v podvozju.

Omenja še eno spremembo 
glede tega, kdo ilegalno prestopa 
meje. V zadnjih dveh mesecih se 
je namreč povečalo število Turkov. 
Ti namreč, ko jih policija izsledi, 
omenjajo, da bežijo zaradi dogod-
kov v Turčiji, povezanih z voja-
škim udarom pred meseci. Gre za 
turške družine, predvsem ženske 
z otroki. Tem na poti v druge dr-
žave pomagajo svojci, ki živijo v 
tujini in jih prevažajo od meje do 
meje, pri čemer jih tik pred mejo 
pustijo, jo sami legalno prestopi-
jo, nato jih v drugi državi poča-
kajo. To je ena od sprememb pri 
migracijah v zadnjih mesecih, za 
Afganistance in Pakistance pa še 
vedno velja isto kot v letu 2015: 
mejo ilegalno prehajajo predvsem 
mlajši moški, med katerimi je kar 
veliko mladoletnih.

Papir prenese vse, 
meja ne
Ko ilegalne prebežnike dobijo, 

lahko zaprosijo za mednarodno za-
ščito (azil). Če to storijo, jih name-
stijo v azilnem domu. Če prošnje za 
azil prebežnik ne poda, ga policija 
vrne v državo, od koder je v Slovenijo 
prišel. Se je pa v zadnjem letu število 
prošenj za azil vseeno povečalo. Še 
vedno pa se dogaja to, da nekateri po 
namestitvi v azilnem domu tam ne 
ostanejo dolgo. Po svojih informacij-
skih kanalih ponovno navežejo stik 
s posrednikom, azilni dom skrivaj 
zapustijo, enako tudi državo.

Posel organiziranja poti prebe-
žnikov na območju držav, ki pred-
stavljajo pot do zahoda ali severa, 
pravzaprav cveti in v njem se vrtijo 
tudi visoki zneski. Zato tudi kazni za 
posrednike niso nizke. Ti največkrat 
po prijetju ostanejo v priporu do od-
ločanja sodišč. Za posrednike je tudi 
značilno, da so povratniki oziroma 
da se s tem poslom ukvarjajo že dlje 
časa. To pomeni, da zelo dobro po-
znajo način dela policije in tista ob-
močja, kjer obstaja večja nevarnost, 
da jih ta najde.

Policija ves čas analizira vse zna-
čilnosti ilegalnih prehodov. To je na-
mreč dober vir podatkov ali domnev, 
kako naj bi bilo s temi prehodi v tem 
letu. »Tudi podatki o posrednikih, V takšnem vozilu se je vozilo več kot trideset prebežnikov.
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Še vedno slaba 
prometna varnost

Celjske ceste so 30. decembra spet terjale smrtno žrtev. Tragična 
prometna nesreča se je zgodila v Lembergu.

V nesreči sta trčila voznik osebnega vozila in motorist. V silovitem 
trčenju se je motorist tako hudo poškodoval, da je umrl na kraju 
nesreče. Vozil je motor cross izvedbe, star je bil 22 let. V prometnih 
nesrečah na območju Policijske uprave Celje, ki sicer pokriva tudi 
območje Koroške, je lani umrlo 21 ljudi. To je enako število smrtnih 
žrtev kot leta 2015.

Statistika in pregled letošnjih prometnih nesreč celjske regije 
kažeta, da je prometna varnost še vedno zelo slaba. Število smrtnih 
žrtev na cestah celjske regije se je sicer z leti znižalo, vendar je 
značilnost slabe prometne varnosti na Celjskem, da se je v zadnjih 
letih povišalo število hudo telesno poškodovanih, ki jih ponavadi 
za celo življenje zaradi nesreče zaznamuje invalidnost. V letu 
2016 so v prometu na območju Policijske uprave Celje umrli devet 
voznikov avtomobilov, štirje sopotniki v vozilih, trije pešci, dva 
kolesarja, dva motorista in en voznik kolesa z motorjem. Starost 
žrtev prometnih nesreč je različna, le za pešce velja, da so bili veli-
kokrat v nesrečah udeleženi starejši. Tudi zato, ker niso poskrbeli 
za ustrezno vidnost v prometu. Eno največjih težav prometa na 
našem območju še vedno predstavlja alkohol. Več kot polovica 
povzročiteljev tragičnih nesreč je bilo namreč lani vinjenih. Zna-
čilnost lanske prometne nevarnosti so tudi hudi kršitelji, ki so pri 
kršitvah cestnoprometnih predpisov povratniki, torej so se kljub 
kaznovanju, celo pravnomočnim sodbam, v promet vrnili kot 
vozniki brez vozniških dovoljenj in z neizpravnimi vozili. Sicer 
pa je neprilagojena hitrost na slovenskih cestah med glavnimi 
dejavniki prometnih nesreč, še zlasti tistih z najhujšimi posledi-
cami. Pogosto je povezana tudi z nekaterimi drugimi dejavniki, 
kot so nepravilna stran in smer vožnje, nepravilno prehitevanje 
in neupoštevanje pravil o prednosti.

Zagorelo zaradi 
dimnika

V ponedeljek nekaj minut pred 13. uro je zagorelo v stanovanj-
sko-poslovni stavbi v Studencah pri Žalcu, od koder se je ogenj 
razširil tudi na ostrešje.

Požar je gasilo več gasilcev iz prostovoljnih društev Ponikva pri 
Žalcu, Velika Pirešica, Gotovlje, Šentilj, Zavrh pri Galiciji, Levec, Arja 
vas, Kasaze-Liboje, Drešinja vas, Dobriša vas-Petrovče in Žalec. Pred 
ognjenimi zublji so iz goreče stavbe odnašali tudi predmete, ki so jih 
lahko rešili. Ogenj je poškodoval dve stanovanji, ki nista več primerni 
za bivanje. Do požara je prišlo zaradi preboja dimnika. Škode naj bi 
bilo za približno trideset tisoč evrov. Je pa v ponedeljek gorelo tudi 
v Kaplji vasi pri Preboldu, kjer so morali gasilci posredovati zaradi 
saj, ki so se vnele v dimniku stanovanjske hiše.

V Zabukovici dva dni 
zaudarjalo
Vzrok še ni znan

Na silvestrovo se je približno uro in pol pred polnočjo v Zabu-
kovici pri Žalcu zgodil nenavaden dogodek, zaradi katerega so v 
bolnišnico odpeljali kar šestnajst ljudi.

Sprva je bilo v večstanovanjski stavbi mogoče zaznati vonj po 
plinu, nakar so prostovoljni gasilci iz Zabukovice, Liboj, Griž, Vrbja 
in Gotovelj opravili ogled in z detektorjem za pline opravili meritev, 
vendar prisotnosti plina ni bilo mogoče zaznati. Po nekaterih izjavah 
tistih, ki naj bi bili v bližini dogodka, naj bi bila v zraku neznana 
dražljiva snov, domnevno naj bi zaznali vonj po žveplu. Gasilci so 
zato opravili evakuacijo ljudi iz bližnjih treh večstanovanjskih stavb 
in stavbe prezračili. Zaradi vdihavanja neznane snovi je bilo sedem 
oseb in devet gasilcev prepeljanih v oskrbo v Splošno bolnišnico 
Celje, vendar so bili iz bolnišnične oskrbe hitro izpuščeni domov. 
Podobno se je zgodilo tudi naslednji dan, kjer so občani ponovno 
zaznali vonj po plinu. Na kraju so posredovali celjski poklicni gasilci 
in gasilci iz Zabukovice ter posebna enota tako imenovanega ekolo-
škega laboratorija, ki so opravili meritve z razpoložljivimi detektorji, 
vendar koncentracije plinov niso zaznali. Okoliščine zdaj preiskuje 
tudi policija.

Ciljna država za ilegalne prebe-
žnike vedno bolj postaja Italija. 
Tudi zaradi poostrenih ukrepov 
Nemčije na področju migracij.

Zakaj so pomembni 
prevajalci

Pri vsakem policijskem postopku, ki se začne ob prijetju ilegal-
cev, mora sodelovati prevajalec. Med prebežniki angleško namreč 
skoraj nihče ne zna govoriti. Prebežniki pogosto povedo, da beži-
jo, ker so preganjani, čeprav je zdaj tudi policiji jasno, a je težko 
dokazljivo v praksi, da gre za poskus delovne migracije v tujino.

Osebne podatke preverjajo in ugotavljajo v azilnem postopku, kjer 
center za mednarodno zaščito preverja identiteto osebe s fotografijami 
ali prstnimi odtisi. V veliko pomoč pa so predvsem prevajalci. Ti namreč 
zelo dobro poznajo določene jezike ali narečja posameznega jezika in 
njihove zaznave. Tako so v pomoč pri ugotavljanju, ali nekdo dejansko 
izhaja z območja, ki ga navaja.

njihovih načinih dela, vozilih so pri 
tem pomembni. In informacije dru-
gih držav, predvsem Hrvaške, Srbije 
in Makedonije. Načrtovanje ukrepov 
pa je seveda odvisno predvsem od 
dogovorov Evropske unije in Turči-
je,« dodaja Koražija.

A dogovori na papirjih so drugačni 
od resničnosti. Zato je v praksi po-
membno skupno delo. In to obstaja 
tudi na Celjskem. Policisti policijskih 
postaj Šmarje pri Jelšah in Rogaška 
Slatina namreč opravljajo obhode 
državne meje v skupnih patruljah s 
hrvaškimi policisti. In takšno delo 
obrodi sadove, saj odkrijejo več 
ilegalnih prehodov. Pri tem imajo 
ključno vlogo tudi občani in krajani 
obmejnega območja. Prav tako na 
podlagi njihovih informacij so na ob-
močju Rogaške lani prijeli kar nekaj 
ilegalcev. Omenjene policijske pa-
trulje so sodobno opremljene. Ima-
jo posebne tehnološke pripomočke, 
ki jim omogočajo boljše opazovanje 
in iskanje prebežnikov na težjih in 
slabše vidnih terenih.

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: GrupA, PU Celje

Največ ilegalnih prebežnikov je v okolici mejnih prehodov Rogatec in Dobovec.

Lani so zaradi ilegalnih prehodov obravnavali 98 tujih državljanov, v istem obdobju predlani, torej v času begunskega vala, 
»samo« 55.

Ilegalni prebežniki, prijeti v letu 2016
Afganistanci  33
Pakistanci  27
Turki  13
Sirijci  6
Iračani  4
Maročani  3
Bošnjaki, Hrvati,
Albanci, Alžirci in prebivalci drugih držav  12

Umrl zaradi posledic 
nesreče

V celjski bolnišnici je v torek umrl 51-letni moški, ki je bil 31. 
decembra udeležen v prometni nesreči na lokalni cesti izven Go-
tovelj.

Na silvestrovo je namreč okoli 20. ure vanj trčil 39-letni voznik 
osebnega vozila. 51-letnik je takrat vozil kolo ob desnem robu vozi-
šča, nakar je vanj z desnim delom avtomobila trčil 39-letnik. Po naših 
podatkih naj bi bil povzročitelj nesreče tudi vinjen. Celjski policisti 
bodo zoper njega vložili kazensko ovadbo.
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Ko steklopoči, doNovomataskoči.

Občutek, ko pridemo domov
Domov se vračamo najraje. Hrepenimo po trenutku, ko vsto-

pimo domov, si sezujemo čevlje, odpnemo hlače, srajco in izdah-
nemo »aaah …« Ta je največji od vseh »aaah-ov«, se strinjate?

To je dom, ki puhti od veselja, 
sreče, ljubezni.

In ko razmišljamo, kako biti 
srečnejši, začnimo pri sebi. Po-
čutiti se dobro je dober zače-
tek. Pomislimo, kdaj se dobro 
počutimo. Ko si doma privošči-
mo prijetno kopel? Morda med 
poležavanjem v postelji? Ali ko 
se ogrnemo v toplo odejo in be-
remo knjigo? Oblečeni v mehak 
kopalni plašč in slišati »Draga, 
kako si lepa …«, to je ta občutek. 
Obrisati se z mehko dišečo bri-
sačo je prijetno. Dotik in vonj po 
sveži postelji pomagata pričarati 
ljubečo atmosfero. In pomislimo, 
le kaj lahko bolj ogreje žensko 
srce kot gledanje zadovoljnih 
otroke in partnerja.

Pregovor, ki pravi »srečna 
žena, srečno življenje«, še kako 
drži. Zadovoljna, samozavestna 
ženska ustvarja prijetno, pozi-
tivno vzdušje v domu, najpo-
membnejši so seveda ljubeči 
odnosi, nato pa estetika, čistoča, 
urejenost in vsi čudeži iz kuhinje, 
kopalnice in spalnice …

Hišni tekstil, ki 
podpira naše zdravje
Dom je naš spiritualni tempelj, 

kjer počnemo najpomembnejše 
stvari: počivamo, spimo, okreva-
mo po bolezni, se umivamo, se 
umirjamo, sproščamo, preživlja-
mo čas s svojimi domačimi. Vsi 
poznamo dejstva, da nam dober 
spanec pomaga pri regeneraciji 
telesa in duha. In to je glavni ra-
zlog, zakaj naj bo hišni tekstil v 
harmoniji z naravo: kakovosten, 

lep, narejen 
iz naravnih 
vlaken, kot 
je bombaž. 
Telo namreč 
absorbira prav vse, česar se dota-
knemo, povonjamo ali okusimo. 
Zato pri BearDreamu izdelujemo 
le hišni tekstil iz naravnih materi-
alov, ki podpira zdravje ljudi.

Kot vidite, ima hišni tekstil po-
membno vlogo, ko govorimo o 
tem, da se počutimo dobro in da 
skrbimo za svoje zdravje. V Celju 
že od leta 2005 proizvajamo hi-
šni tekstil, ki je zdaj Celjankam, 
Celjanom, Mariborčankam in 
Mariborčanom na voljo v po-
sebnih specializiranih trgovinah.

Dobrodošli v Hiši Bear-
Dream na Teharjah 7a (prej 
Outlet center Marines) in v 
BearDreamu na Slovenski 

ulici 10 v Mariboru, kjer vas 
čaka slovenski hišni tekstil: 
posteljnina, brisače, odeje, ko-
palni plašči. Presenečeni boste 
tudi nad mili in geli za osebno 
nego ter odličnimi detergenti 
za pranje perila in tudi meh-

čalci, vse naravnega izvora iz 
Toscane, za vas že od leta 1894.

Trgovina je odprta vsak dan 
od 8. do 19. ure, ob sobotah od 
8. do 13. ure. Možno je plačilo 
z gotovino, s karticami in na 
obroke. Vljudno vabljeni!

Slovensko posteljnino 
BearDream, 
proizvedeno v 
Celju, najdete v Hiši 
BearDream.
Stoodstotni bombaž, 
perkal, dvesto niti na 
inčo. V devetih barvah 
in sedmih dvobarvnih 
kombinacijah: bela, svetla 
bež, temna bež, svetlo 
siva, temno siva, rdeča, 
svetlo modra, temno 
modra in svetlo vijolična. 
Izdelava tudi po meri.

Spalnica in kopal-
nica sta povezani, 
zato v Hiši Bear-
Dream najdete 
barvno usklajeno 
BearDream po-
steljnino, brisače, 
odeje in kopalne 
plašče. Pika na i je 
naravni detergent 
za pranje perila Ni-
ghiere Campostri-
ni. Na voljo v dveh 
možnostih: za 
posebej občutljivo 
kožo in vonj po 
toskanskih olivah.

Slovensko posteljnino 
BearDream,

Spalnica in kopal-Spalnica in kopal-
nica sta povezani, nica sta povezani, 
zato v Hiši Bear-
Dream najdete 
barvno usklajeno barvno usklajeno 
BearDream po-
steljnino, brisače, steljnino, brisače, 
odeje in kopalne odeje in kopalne 

La Florentina 
nega za telo iz 
Toskane že od leta 
1894 – lepo darilo 
za vas in vaše 
najbližje. Naravna 
kozmetika iz 
več različnih 
okusov in estetski 
kombinaciji z 
brisačami in 
s posteljnino 
BearDream nežno 
odišavi in poboža 
vsako žensko 
dušo.

Dom je prostor, kjer smo lah-
ko, kar smo: svobodno se va-
ljamo po kavču, si privoščimo 
vroč ali hladen tuš, doma se 
smukamo okoli hladilnika ali se 
ovijemo v mehko odejo. To je ta 
občutek sproščenosti, ki se po-
raja že na poti domov. Misli od-
tavajo, takrat smo neustavljivi.

Vsak človek na tem svetu bi 
moral z veseljem reči »moj ljubi 
dom«. Ljubeč, topel in udoben 
dom, ki je ponavadi v ženskih 
rokah, saj je v njihovi naravi, 
da poskrbijo za svoje otroke 
in partnerja in so one tiste, ki 
izberejo hišni tekstil, poskrbijo 
za barvno in stilsko usklajenost 
vseh predmetov v domu in ga 
dodobra napolnijo z ljubeznijo. 

3MA LES, Matej Hribernik, s. p.,
lesarstvo, posredovanje
040 432 041
3males123@gmail.com
www.3males.si

VAM V VESELJE, NAM V IZZIV!
SLOVENSKEMU LESU DAJEMO OBLIKO.

16 Št. 50, 15. december 2016AKTUALNA PONUDBA

Za vas imamo pravo re-
šitev. Ponujamo vam izbor 
kakovostnih ročno izdelanih 
naravnih lončarskih izdelkov.

Lončarska glina je naravni 
material, ki ne prenaša viso-
kih temperaturnih sprememb. 
Vse keramične izdelke je treba 
dati najprej v hladno pečico, 
nato pa počasi povečevati 
temperaturo do želene. Pri-
poročena temperatura za ku-
hanje je 180 do 250 stopinj 
Celzija. Glavno pravilo je, da 
se pri nižji temperaturi podalj-
ša čas kuhanja.

Če kuhamo pri nizki tempe-
raturi, lahko za končni rezultat 
kuhanja v keramičnih posodah 
pričakujemo veliko bolj oku-
sno jed. Pri kuhanju v glinenih 
posodah se jedi ne prijemajo 
na dno posode, ravno tako ni 
treba za omake dodajati večje 
količine tekočine. V primeru, 
da potrebujemo več časa za 
pripravo jedi, je priporočlji-
vo, da v času kuhanja večkrat 
preverimo količino tekočine v 
posodi.

Promocijsko besedilo

Želite jesti zdravo in 
hkrati zelo okusno hrano?
Bi radi svoje goste ob praznično pogrnjeni mizi še posebej presenetili?

Glineno posodo lahko postavimo samo v hladno pečico.
Pečice predhodno ne smemo segrevati.
Posode nikoli ne postavljamo na dno pečice, ampak samo na rešetko.
Posode niso primerne za kuhanje na električni plošči, plinskem kuhalniku ali žaru.
Vroče posode nikoli ne postavljamo na hladno ali mokro površino.
Posodo lahko odložimo samo na temperaturno odporne plošče.

Hrano lahko tako pripravljamo kot 
tudi postrežemo v naravnih, zdravih 
in lepih posodah.

Da bi se izognili poškodovanju glinenih posod, 
moramo upoštevati naslednja pravila:

Prednosti 
glinenih izdelkov:

Hrana, pripravljena v 
glinenih posodah, je 
zdrava.

V glini se bakterije 
ne razmnožujejo.

Glina absorbira škodljive 
snovi in neprijetne vonjave.

Glina vsebuje radium, 
fosfate, železo, 
nitrogen, kalcij, 
magnezij, kalij, silikon 
... Zaradi vsebnosti 
teh mineralov so 
glineni izdelki naravni 
produkti.

Glina je že iz antičnega časa eden 
najbolj zdravih materialov za uporabo v 
vsakdanjem življenju.

Izdelki so 
primerni za 
čiščenje v 
pomivalnem 
stroju.

ICM d. o. o. T: 03 620 0703    M: 051 371 829 bilyana@icm.si

www.nt-rc.si
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NE PREZRITE

Brezposelnost – kako se soočiti z njo?

Strokovnjak za 
geomatiko – GIS-
analitik (m/ž) (Celje)
Primarna naloga GIS-podatkov-

nega analitika bo priprava in obde-
lava geografskih podatkov v okviru 
internih projektov za produktno li-
nijo BlueTraker. Prav tako bo skr-
bel za pripravo, izvedbo in nadzor 
projektov, vezanih na GIS, ki se na-
našajo na sledenje ladij. EMA, d. o. 
o., Teharje 7b, 3000 Celje. Prijave 
zbiramo do 21. 1. 2017. Podrobnosti 
na www.mojedelo.com.

Delo v skladišču – 
študentsko delo 
(Celje)
Delo bo obsegalo komisioniranje 

blaga. Agencija M Servis, kadro-
vske storitve, d. o. o., Slovenski trg 
8, 4000 Kranj. Prijave zbiramo do 
19. 1. 2017. Podrobnosti na www.
mojedelo.com.

Delavec v proizvodnji 
(m/ž) (Celje)
Za uspešno storitveno in proi-

zvodno podjetje iščemo vzdržljive 
in marljive kandidate za delov-
no mesto delavec v proizvodnji 
(m/ž). Agencija M Servis, kadro-
vske storitve, d. o. o., Slovenski trg 
8, 4000 Kranj. Prijave zbiramo do 
13. 1. 2017. Podrobnosti na www.
mojedelo.com.

Strojni delavec (Celje)
Vaše naloge: konfekcioniranje 

embalaže, količinska in kakovo-
stna kontrola rezultatov procesa, 
izpolnjevanje plana (količinsko in 
kakovostno), javljanje napak nad-
rejenim, priprava in vzdrževanje 
stroja in orodij, nastavljanje para-
metrov stroja … Powerserv, d. o. 
o., Titova cesta 8, 2000 Maribor. 
Prijave zbiramo do 12. 1. 2017. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

Prodajni inženir v 
sektorju Prodaja 
industrijskih rešitev 
m/ž (Celje)
Izbrani kandidat bo prvenstveno 

izvajal zahtevne servise industrijske 
opreme za sledljivost in označevanje 
svetovno priznanih dobaviteljev, kot 
so Toshiba, Domino, Telesis, Mec-
Tec, SealedAir … Delo se izvaja na 
sedežu podjetja in na terenu po ce-
lotni Sloveniji. Specializirana izobra-
ževanja potekajo v tujini (predvsem 
Anglija in celinska Evropa), zato je 
potrebno znanje angleškega jezika. 
EMA, d. o. o., Teharje 7b, 3000 Ce-
lje. Prijave zbiramo do 12. 1. 2017. 
Podrobnosti na www.mojedelo.com.

Servisni inženir za 
sisteme označevanja v 
industriji (m/ž) (Celje)
Izbrani kandidat bo prvenstve-

no izvajal zahtevne servise indu-

strijske opreme za sledljivost in 
označevanje svetovno priznanih 
dobaviteljev, kot so Toshiba, Do-
mino, Telesis, MecTec, SealedAir … 
Delo se izvaja na sedežu podjetja 
in na terenu po celotni Sloveniji. 
Specializirana izobraževanja pote-
kajo v tujini (predvsem Anglija in 
celinska Evropa), zato je potrebno 
znanje angleškega jezika. EMA, d. 
o. o., Teharje 7b, 3000 Celje. Prijave 
zbiramo do 12. 1. 2017. Podrobnosti 
na www.mojedelo.com.

Tiskar (Celje)
Od novih sodelavcev pričakuje-

mo vsaj V. ali IV. stopnjo izobrazbe 
tehnične smeri (zaželeno grafične 
smeri), vsaj eno leto delovnih iz-
kušenj na grafičnem področju, 
zaželeno z izkušnjami na tiskar-
skih strojih (flexo tisk, offset tisk, 
sitotisk …), delo s produkti Micro-
soft … Cetis grafične in dokumen-
tacijske storitve, d. d., Čopova 24, 
3000 Celje. Prijave zbiramo do 
12. 1. 2017. Podrobnosti na www.
mojedelo.com.

Sitotiskar (Celje)
Od novih sodelavcev pričakujemo 

vsaj V. ali IV. stopnjo izobrazbe teh-
nične smeri (zaželeno grafične sme-

ri), vsaj eno leto delovnih izkušenj 
na področju sitotiska, delo s produk-
ti Microsoft, zaželeno vsaj osnovno 
znanje angleškega jezika, Cetis gra-
fične in dokumentacijske storitve, 
d. d., Čopova 24, 3000 Celje. Prijave 
zbiramo do 12. 1. 2017. Podrobnosti 
na www.mojedelo.com.

Proizvodni delavec 
(Celje)
Opis dela: delo v proizvodnji, 

skrb za čisto in urejeno delovno 
okolje, druga dela po navodilih 
vodje, delo poteka v izmenah. 
Powerserv, d. o. o., Titova cesta 8, 
2000 Maribor. Prijave zbiramo do 
12. 1. 2017. Podrobnosti na www.
mojedelo.com.

PCB Designer (CAD-
razvijalec elektronskih 
tiskanin) (m/ž) (Celje)
Glavne naloge izbranega kandi-

data: razvoj in konstrukcija digital-
nih, analognih in komunikacijskih 
elektronskih vezij, priprava simu-
lacij, priprava prototipov, izvajanje 
meritev, druge razvojno-raziskoval-
ne naloge. EMA, d. o. o., Teharje 
7b, 3000 Celje. Prijave zbiramo do 
11. 1. 2017. Podrobnosti na www.
mojedelo.com.

Izguba delovnega mesta 
je travmatičen dogodek. 
Delo ni le sredstvo za pri-
dobivanje denarja, ampak 
predstavlja tudi del identi-
tete posameznika. Pokriva 
tudi nekatere socialne po-
trebe – potrebo po dokazo-
vanju, druženju. Tega po-
gosto ne opazimo, dokler 
ne ostanemo brez dela. 
Oseba, ki je brezposelna, 
pogosto izgubi samozau-
panje, nerodno ji je, ka-
dar sreča stare sodelavce, 
strah pred negotovo priho-
dnostjo vpliva na odnose v 
družini.

Kako se torej soočiti z 
brezposelnostjo, ki vas je 
prizadela?

Pogovorite se z 
družino
Izguba dela močno vpliva 

na vašo družino. Naenkrat 
več časa preživljate doma, 
v zraku je napetost, mogoče 
je vaše obnašanje drugačno 
kot ponavadi, pojavijo se 
finančne skrbi … Če izgu-
bite delo, potem se o tem 
čim prej odkrito pogovo-
rite s svojo družino. Vaši 
najbližji potrebujejo realne 
informacije o tem, kako bo 
vaša brezposelnost vpliva-
la na vašo družino. Povejte 
jim, kako se počutite, dajte 
jim zagotovila, da se zave-
date nastale situacije, da jo 
rešujete. Vedeti morajo, kaj 
pričakujete od njih.

Ne dovolite si 
obilja prostega 
časa
Z delom in opravili, pove-

zanimi z njim, se med de-
lavnikom ukvarjate tretjino 
do polovico dneva. V pri-
meru brezposelnosti imate 
naenkrat ogromno doda-
tnega časa. Dodatnega, ne 

Prihodnji teden bomo podrobneje pogledali trg dela: kako 
deluje, kako se ustvarjajo delovna mesta in kje se skrivajo. 
V prihodnjih tednih boste dobili boljši vpogled v to, kje in 
kdaj iskati zaposlitev ter kako se predstaviti.

prostega. Tega časa ne upo-
rabite za opravljanje hišnih 
opravil, ki jih prelagate že 
dolgo časa (na primer ple-
skanje stanovanja). S tem 
ne boste nič bliže svojemu 
cilju – novi zaposlitvi, med-
tem ko čas teče. Dlje časa 
kot ste brezposelni, težje 
se motivirate za iskanje in 
tudi zaposlovalci se slabo 
odzovejo na dlje časa brez-
poselne iskalce.

Ne izgubite 
socialnih stikov
Ko izgubite zaposlitev, 

izgubite tudi velik del soci-
alnih stikov; veliko ljudi, s 
katerimi ste se družili v pre-
teklosti, je bilo vaših sode-
lavcev, strank in partnerjev 
podjetja, skratka oseb, po-
vezanih z vašim prejšnjim 
delom. Poskušajte obdržati 

stike z njimi. Družite se s 
svojimi prijatelji in znan-
ci. Večina delovnih mest 
ni nikoli javno razpisanih, 
zapolnijo jih aktivni in pri-
poročeni iskalci dela. Vsak 
vaš znanec je potencialna 
vstopnica do zaposlitve, 
naj jasno ve, da ste na trgu 
dela. Druženje z znanci 
in s prijatelji lahko na vas 
deluje zelo pomirjevalno, 
kar je v stresnem obdobju 
brezposelnosti še kako po-
membno.

Zapolnite svoj 
dan
Brezposelnost lahko zelo 

močno vpliva na vas, zato 
pazite na svoje zdravje. Čim 
prej si na novo organiziraj-
te življenje tako, da boste 
aktivno porabili čas, ki ga 
imate na voljo. Brezposel-

nost je vaše začasno stanje, 
v bistvu se le pripravljate 
na novo delovno mesto. 
Ukvarjajte se s športom, 
izobražujte se s področja 
svojega prihodnjega dela, 
pravilno se prehranjujte.

Pripravite urnik 
svojih (iskalnih) 
aktivnosti
Namenite čas pripravi 

življenjepisa, prijavam na 
zaposlitvene oglase, raz-
iskovanju podjetij in pri-
dobivanju zaposlitvenih 
intervjujev. Izdelajte port-
felj svojega zaposlitvenega 
profila. Trenutno delate 
na projektu »zaposlitev«, 
cilj projekta je jasen – vaše 
novo delovno mesto. Bolj 
kot se boste projekta na-
črtno lotili, prej ga boste 
končali.

Spoštujte zasebni 
prostor družinskih 
članov
Izguba dela vas prisili, da 

ste dlje časa doma, kar lahko 
povsem obrne dinamiko dru-
žinske rutine. Ne zasledujte 
in ne nadlegujte družinskih 
članov med njihovimi vsako-
dnevnimi opravki. Če imate 
posebno sobo oziroma pisar-
no, kamor se lahko umaknete, 
jo izkoristite v dobro duševne-
ga zdravja vseh sostanovalcev. 
Dajte jim prostor, ki ga potre-
bujejo, tudi če to pomeni, da 
boste morali v zameno za to 
večkrat tedensko hoditi v me-
stno knjižnico.

Družite se z 
drugimi iskalci 
dela
Iskalca zaposlitve naj-

bolje razume drugi iskalec 
zaposlitve. Saj veste, sit pes 
lačnemu ne verjame. Delite 
si lahko izkušnje pri iskanju 
dela in sveže informacije o 
tem, katera podjetja trenu-
tno iščejo nove sodelavce.

Prvih pet korakov 
na poti do novega 
dela
Izgube delovnega mesta 

se v tem trenutku dogajajo 
masivno. Kaj to pomeni? Po-
meni, da niso nič posebnega, 
dogajajo se vsem, ne samo 
vam. Kako hitro boste spet 
v »sedlu«, torej na novem 
delovnem mestu, je v veliki 
meri odvisno od vas, ne od 

1. Vpišite se v baze 
spletnih kadrovskih por-
talov. Delodajalci ves čas 
brskajo po življenjepi-
snih bazah kadrovskih 
portalov. Če je v njih vaš 
življenjepis, vas lahko de-
lodajalec najde in z vami 
naveže stik.

2. Obiščite kadrovske 
agencije in vstopite v nji-
hove baze življenjepisov. 
Delo kadrovskih agencij 
je iskanje primernih kan-
didatov – bodite v njiho-
vih bazah, da vas lahko 
vas pokličejo in predsta-
vijo ponudbo.

3. Nastavite si e-obve-
ščevalca. Spletni zaposli-
tveni portali vam ponuja-
jo možnost obveščanja o 
aktualnih delih. Dnevno 
ali tedensko ste obveščeni 
o novih ustreznih zaposli-
tvah.

4. Zaposlitveni oglasi v 
tisku. Spremljajte dnevno 
časopisje in se takoj od-
zovite na oglase, ki vas 
zanimajo.

5. Zavod za zaposlova-
nje. Takoj ko postanete 
brezposelni, se prijavite 
na zavod, zagotovite si 
finančno nadomestilo in 
spremljajte ponudbo del.

Ekipa Mojedelo.com

»recesije«. Predlagamo vam 
pet korakov, ki jih morate 
storiti takoj, ko izveste, da 
boste/ste ostali brez dela:
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Najboljša Mihalinčeva in Tiršek
Krstna prireditev »Športnik leta Zgornje Savinjske doline«

Vsi nagrajenci in nastopajoči. Desno od Maje Mihalinec je Ivo Milovanovič, predsednik organizacijskega odbora prireditve.

V Športni dvorani v Mo-
zirju so prvič razglasili 
najboljše športnike Zgornje 
Savinjske doline. Med posa-
mezniki sta bila najboljša 
šprinterka Maja Mihalinec, 
udeleženka olimpijskih iger 
v Riu de Janeiru in deseta 
na evropskem prvenstvu v 
teku na 200 metrov, in stre-
lec Franček Gorazd Tiršek, 
dobitnik srebrne medalje 
na paraolimpijskih igrah v 
Braziliji.

Mihalinčeva je na evrop-
skem prvenstvu v Amsterda-
mu v dopoldanskih kvalifi-
kacijah teka na 200 metrov 
zmagala v svoji skupini in s 
časom 23,01 postavila tudi 
osebni rekord. Tedaj še 
26-letnica (27. rojstni dan je 
imela 17. decembra) je v pol-
finalu progo pretekla v času 

23,17 in zasedla končno 10. 
mesto. Državna prvakinja iz 
Mozirja je finale zgrešila za 
tri stotinke! Dosegla je svo-
jo daleč najboljšo uvrstitev 
doslej in sprva poudarila, da 
ni razočarana, potem pa je 
izpostavila novo pravilo, ki ji 
ni šlo na roko in jo je morda 
stalo finala: »Osem deklet je 
prišlo na štart spočitih, ker 
jim ni bilo treba v kvalifika-
cije. Mislim, da je to precej 
večja prednost kot doping. 
Sama nisem za to pravilo, ki 
favorizira nekaj najhitrejših 
v sezoni. Prvič sem tekla v 
enem dnevu na 200 metrov 
oba teka na vso moč. Običaj-
no prvega ni treba. V polfi-
nalu sem začela dobro, v za-
dnjih dvajsetih metrih pa se 
je poznal tek izpred štirih ur 
in noge so ostale preveč za-

daj, ker ni bilo več moči.« V 
Riu je želela izboljšati osebni 
rekord, a ji ni uspelo. Imela 
je 48. čas predtekmovanja.

Brez sreče ni 
zmage
Tiršek je najboljši športnik 

Slovenije med paraolimpij-
ci za leto 2016, kar mu je 
uspelo že v letih 2012, 2014 
in 2015. V Riu je osvojil sre-
brno medaljo v strelstvu. 
Priljubljeni »Nani« je doma 
v Gornjem Gradu. Že v Bra-
ziliji je bil po tekmi povsem 
iskren in priznal, da z dru-
gim mestom ni zadovoljen. 
»Res je sicer, da bi pred tek-
movanjem podpisal srebrno 
medaljo, če bi mi jo kdo po-
nudil. A zdaj nisem zadovo-
ljen. Puška se je pač sprožila 
v nepravem trenutku. Lahko 

Franček Gorazd Tiršek, vselej ve-
drega obraza, čeprav ga pri hoji 
venomer spremljajo bolečine.

Maja Mihalinec izhaja iz športne dru-
žine. Za razliko od mame, očeta in 
sestre se edina ni posvetila odbojki. 

Nejc Naraločnik

Božiček podaril kamero, želijo še ogrevanje
Leto 2016 je bilo za celjski plavalni klub Neptun uspe-

šno. Glede na rezultate v zadnjem obdobju, je bilo celo 
nadpovprečno. Na raznih mitingih in na državnih prven-
stvih so namreč osvojili največ medalj v zadnjih desetih 
letih. Na državnih prvenstvih so zbrali 43 medalj, skupno 
z ostalimi tekmovanji doma in v tujini pa čez 300.

Sezono 2016/2017 so začeli 5. septembra. Po prizadevni 
vadbi so se udeležili veliko tekem doma in v tujini, nekaterih 
zaradi pregleda pripravljenosti, večine pa zaradi tradicional-
ne kakovostne konkurence. Trenutno pri Neptunu trenira v 
štirih ekipah 68 plavalk in plavalcev, v vseh starostnih skupi-
nah pa programe obiskuje okoli 200 otrok. Piramido ima tako 
klub zelo dobro postavljeno. Po eni strani so zadovoljni s po-
goji, po drugi strani pa jih moti prostorska stiska 3. in 4. eki-
pe. Največjo težavo tekmovalnega plavanja v Celju predsta-

si najboljši, a če nimaš sreče, 
ne zmagaš. Naredil sem vse 
prav, a me je sreča zapustila. 

Bilo je, kot je bilo,« se Tiršek 
ni dal potolažiti in dokazal 
svoj bojeviti duh.

Obetavna Nika in 
Nejc
Najboljša mlada športnika 

Zgornje Savinjske doline sta 
odbojkarica Nika Cigale in 
smučar Nejc Naraločnik. 
Član SK Beli zajec je na 
zimskih olimpijskih igrah 
mladih v Lillehamerju osvo-
jil sedmo mesto v kombina-
ciji. Na mladinskem držav-
nem prvenstvu je zmagal v 
smuku in superveleslalomu. 
Cigaletova igra za OK Mo-
zirje in je stalna kadetska 
in mladinska reprezentant-
ka. Najboljšo ekipo je imel 
Smučarsko skakalni klub 
Ljubno, saj je bil drugi v ab-

solutni ekipni konkurenci 
smučarskih klubov v državi. 
Za najboljšega prireditelja 
so nagradili organizacijski 
komite tekme za svetovni 
pokal v smučarskih skokih 
za ženske na Ljubnem. Pri-
znanje za življenjsko delo je 
prejel Danilo Dobovičnik. 
Dolgoletni športni delavec 
je bil košarkar Elektre iz 
Šoštanja, predsednik TKS 
Mozirje, Športne zveze Mo-
zirje, Športne zveze Ljubno, 
Partizana Ljubno … 700 gle-
dalcev so zabavali Pepel in 
kri, Alya, ansambel Golte in 
združeni pevski zbor osnov-
nih šol Ljubno – Luče. Sodeč 
po tem, da je prireditev uspe-
la, bo postala tradicionalna.

DEAN ŠUSTER
Foto: JOŽE MIKLAVC

Trenerji PK Neptun. Z leve Martin Karlin (1. ekipa), Franc Božiček (2. 
ekipa), Matej Čretnik (4. ekipa) in Robert Kekec (3. ekipa).

vlja dejstvo, da se (zimski) 
bazen Golovec jeseni odpira 
pozno. Priznavajo obenem, 
da so jim šli pri Mestni obči-
ni Celje in ZPO-ju v zadnjih 
letih naproti ter spomladi in 
jeseni podaljšali obratovanje 
bazena Golovec. Toda zaradi 
neogrevane vode na letnem 
kopališču so primorani juni-
ja, septembra in del oktobra 
obiskovati okoliške bazene. 
Na Ptuju in v Velenju so do-
bro sprejeti, a klub ima večje 
stroške, plavalci pa porabijo 
preveč časa za prevoze. Zato 
so »pisali Božičku«, da bi se 
uredilo ogrevanje na letnem 
kopališču. Celjski bazen 
glede tega spada med redke 
izjeme v Sloveniji.

Kamera za analize
Klub je bil le deležen no-

voletnega darila. Dobil je 
namreč podvodno kamero, 
najboljšo na tržišču, ki bo 
namenjena za snemanje in 
analize plavanja, kar je zelo 
koristno. Sredstva za nakup 
je doniralo podjetje Kostroj 
Strojegradnja. Za zaključek 
leta so se na klubski tekmi v 
domačem bazenu predstavi-
li najmlajši plavalci, pa tudi 
najstarejši, trenerji namreč. 
In pokazali svojim varovan-
cem, da še znajo hitro plava-
ti. Sledila je skupna večerja 
z obdarovanjem, z glasbe-

nimi in s plesnimi točkami 
pa so prijetno presenetili 
plavalci Vid Recko, Metod 
Recko, Danilo Obačkič, Tim 
Vasle, Gašper Pevec, Izabela 
Pakiž Rumpf in tretja ekipa 
Neptuna. Kot vsako leto so 
razglasili najboljše v vseh 
kategorijah za minulo sezo-
no. Po posebnem točkovanju 
so pokale prejeli: Anema-
ri Košak (članice), Gašper 
Frece (člani), Zala Bornšek 
(mladinke), Rok Drgajner 
(mladinci), Iza Vodenik (ka-
detinje), Jan Gerčer (kadeti), 
Hana Podbregar (deklice), 
Luka Cvikl (dečki), Izabela 

Pakiž Rumpf (mlajše dekli-
ce) in Sebastjan Jug (mlajši 
dečki). »Čajanke« so se ude-
ležili vsi plavalci štirih tek-
movalnih skupin in večina 
njihovih staršev. Zbralo se 
jih je skoraj 200.

Do reprezentance!
V novo leto so plavalci 

Neptuna stopili polni načr-
tov. »Od konca januarja do 
polovice meseca februarja 
nas čakajo zimska državna 
prvenstva za vse kategorije. 
Tako pri dekletih kot pri fan-
tih imamo v vseh kategorijah 
resne kandidate za osvojitve 

več naslovov državnih prva-
kov. Zaradi širine boljših 
plavalcev imamo visoke cilje 
tudi v štafetnih disciplinah 
za naslove v vseh starostnih 
kategorijah. Želimo osvo-
jiti še več medalj, razširiti 
krog naših plavalcev, ki se 
spogledujejo s slovenskim 
vrhom, in končno doseči 
norme naših najboljših pla-
valcev za preboj v kadetske, 
mladinske in članske repre-
zentančne selekcije,« je poln 
optimizma predsednik kluba 
Mitja Ručigaj.

DEAN ŠUSTER
Foto: PK NEPTUN

Najboljši Neptunovci v sezoni 2015/16. Z leve zadaj stojijo Gašper Frece, Anemari Košak, Rok Drgajner, Iza Vo-
denik, Jan Gerčer in Luka Cvikl, spredaj pa Zala Bornšek, Hana Podbregar, Izabela Pakiž Rumpf in Sebastjan Jug.
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NA KRATKO
Čater šestnajsti
Santa Caterina: Celjski smučar Martin Čater je specialist za 

hitre discipline, v Italiji pa se je izkazal v prvi alpski kombinaciji 
v letošnji sezoni svetovnega pokala. Čater je namreč dosegel svo-
jo najboljšo uvrstitev v svetovnem pokalu. Osvojil je šestnajsto 
mesto. Po superveleslalomu je bil petnajsti, v slalomu pa je iz-
gubil zgolj eno mesto. Čatru se naslednji nastop obeta sredi tega 
meseca, ko bosta v švicarskem Wengnu kombinacija in smuk.

Preizkus spomladi
Velenje: V smučarsko skakalnem centru Velenje so uspešno 

končali tehnični pregled novih skakalnic. Gre za konec izgra-
dnje 55- in 35-metrske skakalnice v vrednosti 561.000 evrov. 
Velenjski občini je Fundacija za šport pomagala z 59.000 evri. 
Gradbena dela so se začela v začetku junija in končala novem-
bra, pozneje od predvidenega roka. Prva tekma bo spomladi 
po koncu tekmovalne sezone v smučarskih skokih. (DŠ)

Celje med vodilnimi v Sloveniji 
po uspehih Leto 2016 je zaokrožil tudi sekretar Športne zveze Celje Hasan Ibrič

Pomembno vlogo v celj-
skem športu ima še vedno 
Športna zveza Celje, saj 
združuje samostojna špor-
tna društva. Ob usklajevanju 
delovanja klubov organizira 
številne prireditve za otroke 
in mladino ter rekreativce.

Sekretar Športne zveze Ce-
lje je od leta 2013 Hasan Ibrič.

Kako bi vi opredelili vlogo 
in delovanje zveze?

Še vedno ima povezoval-
no vlogo in združuje klube 
iz Mestne občine Celje ter 
opravlja skupne naloge. 
Že mnogo let izvaja tek-
movanja med osnovnimi 
in med srednjimi šolami, v 
katerih je vključeno okoli 
1.800 otrok oziroma mla-
dostnikov. Gre za tekmo-
vanja v atletiki, rokometu, 
nogometu, odbojki, košar-
ki, krosu. Prirejamo tudi 
tekmovanja med šolami na 
regijski in državni ravni. 
Za rekreativce poskrbimo, 
da se pomerijo v odbojki v 

dvorani in na mivki, teni-
su, namiznem tenisu. Tek 
ob Savinji je postal tradici-
onalen. Prav tako je tudi s 
prireditvijo Mesec športa v 
Celju, ki smo jo izvedli tre-
tjič. Zdaj je v njej vključe-
nih 19 športnih panog.

Predsednik izvršnega 
odbora Športne zveze Celje 
je Branko Črepinšek, člani 
so Jože Zorko, Saša Jeram, 
Metod Trebičnik, Mirjam 
Rozman in Dušan Konda, 
predsednik nadzornega 
odbora je Andrej Šušterič. 
Kaj ste izpostavili, ko ste se 
zbrali in potegnili črto pod 
minulo leto?

Največje zadovoljstvo je 
bilo ob izdaji monografije ob 
125-letnici športa v Celju. Gre 
za obsežno gradivo, za knji-
go, ki bi morala biti v vsakem 
celjskem domu. Drugod nam 
jo zavidajo. Poudarja preplet 
zgodovine športa, politike, 
gospodarstva. Z dosežki klu-
bov v letu 2016 smo zelo zado-

voljni. Imamo dve olimpijski 
medalji, peto mesto Adriana 
Gomboca v Riu. Rokometaši 
bi z malce sreče lahko prišli 
do boja za odličja. Za nami so 

tečaji plavanja in drsanja. Kup 
aktivnosti smo pripravili za 
meščane in meščanke. Tudi v 
prihodnje bomo organizirali 
Mesec športa v Celju. Doslej 

so lahko sodelovali polnole-
tni, verjetno bomo omogočili 
vključitev tudi otrokom od 
desetega leta starosti naprej.

Se je število društev oziro-
ma klubov v zvezi povišalo?

Pridružili so se trije novi 
in zdaj jih je 59. A prihajajo 
nove in nove vloge, tudi iz 
drugih občin, iz Štor, Vojni-
ka, a smo omejeni na našo 
občino.

Prireditev Športnik Celja 
bo v ponedeljek, 30. janu-
arja. So priprave v polnem 
teku ali skoraj že v zaključ-
ni fazi?

Klubi so posredovali 
svoje nominirance. Včeraj 
je komisija pregledala pri-
spele predloge. Ko jih bomo 
premleli, jih bomo vrnili 
klubom, da vse skupaj do-
datno preverijo. Komisija 
bo nato vnesla morebitne 
spremembe. Predvidevam, 
da bomo v torek razposlali 
glasovnice.

Koliko in komu?
Okoli 175. Glasovali bodo 

predstavniki klubov, olimpij-
ci, ravnatelji, športni pedago-
gi, športni novinarji, torej širša 
športna javnost.

Kakšno je vaše osebno 
mnenje o minulem letu?

Mladi celjski športniki so 
si na mednarodnih igrah 
šolarjev v Tajvanu nabrali 
dragocene izkušnje. Njihov 
povratek domov je bil sko-
raj dramatičen, a se je prav 
vse srečno končalo. Sicer pa 
je Celje med vodilnimi slo-
venskimi mesti po športnih 
dosežkih. Delo v klubih je 
organizacijsko in strokovno 
odlično zastavljeno. Pred-
stavniki borilnih športov so 
izvrstni, upam, da bodo celj-
ski rokometaši kmalu še bolj 
konkurenčni v mednarodni 
konkurenci, veseli nas pro-
dor atletov, ki so sposobni 
visokih uvrstitev na velikih 
tekmovanjih. Pričakujem, 
da nas bodo naši športniki 
razveseljevali tudi letos.

DEAN ŠUSTER
Foto: SHERPA

Hasan Ibrič je na prireditvi Športnik leta v Celju znal nasmejati Mira 
Cerarja in predsednika OKS Bogdana Gabrovca (v sredini).

Košarkarice Athletea so 
imele med prazničnimi 
dnevi prosto. Za njimi je 
zelo dober prvi del sezone. 
Varovanke trenerja Damir-
ja Grgića so vodilne v dr-
žavnem prvenstvu, v teh 
dneh lovijo uvrstitev na 
zaključni turnir pokalne-
ga tekmovanja, v Jadranski 
ligi pa bodo 18. januarja 
štartale v drugi del.

Včeraj so v Mariboru od-
igrale prvo četrtfinalno po-
kalno tekmo, povratno sre-
čanje bo v Celju v soboto. 
Konjičanke čaka težko delo 
proti Kranjčankam, veliko 
upanja pa imajo Slatinčanke 
proti Domžalčankam.

Konec za 
Potočnikovo
Celjski tabor se je v mesecu 

decembru ubadal s številnimi 
poškodbami, zato je omenje-
ni premor prišel v pravem tre-
nutku. »Zelo nam je koristil, 
da so si igralke odpočile, tako 
fizično kot psihično. Zdaj 
zdravimo poškodbe. Upam, 
da se bo vse kmalu uredilo 
in da lahko gremo brez težav 
naprej,« se nadeja Damir Gr-
gić, ki pa ne more več računa-
ti na organizatorko igre Almo 
Potočnik. Zaradi strganih 
križnih kolenskih vezi je že 
zaključila sezono. Celjanke 
bodo zdaj stopnjevale for-
mo do začetka drugega dela 
Jadranske lige. V zelo do-
brem prvem delu so šestkrat 
zmagale in dvakrat izgubile. 
V skupini B so imele enak 
izkupiček kot Budućnost in 
Montana. Ekipe so zbrale po 

Almo Potočnik že nekaj časa pestijo težave s koleni.

Košarkarji državno pr-
venstvo nadaljujejo s tek-
mami 13. kroga. Že sinoči je 
bil obračun med Unionom 
Olimpijo in Hopsi, ki sta v 
dvanajstih krogih vknjižila 
po osem zmag in štiri pora-
ze. Jutri bodo Terme Olimia 
gostile Krko, Zlatorog bo v 
soboto pričakal Helios, Ro-
gaška bo gostovala v Škofji 
Loki, Tajfun pa v nedeljo v 
Kopru.

V nadaljevanje sezone se z 
najboljšim izhodiščem poda-
jajo Laščani, ki so pri desetih 
zmagah, Novomeščani imajo 
eno manj. Zasedba Zlatoro-
ga bo tokrat v ponovitvi lan-
skoletnega finala državnega 
prvenstva gostila domžalski 
Helios. Slednji je prvo letošnjo 
medsebojno tekmo v domači 
dvorani dobil z 62:59. »Pivo-
varji« imajo zdaj tudi uradno 
novega predsednika kluba. 
Dosedanjega, Mira Firma, 
je s 1. januarjem nasledil Pa-
vel Teršek. Do konca prvega 
dela prvenstva ostaja še deset 
krogov. Uvodni del sezone se 
bo končal 14. marca, ko bo 
znano, katerih šest ekip bo 
nadaljevalo v ligi za prvaka. 
Izmed ekip s Celjskega najbo-
lje kaže Zlatorogu, Hopsom in 
Rogaški. Težko je pričakovati, 
da bodo Polzelani in Koprčani 
lahko držali tako dober ritem 
vse do konca. Med šest ekip si 
želi tudi šentjurski Tajfun, ki 
je v zaostali tekmi 11. kroga 
s 73:62 zmagal v Škofji Loki. 
Trener Jurica Golemac je s 
svojim moštvom na devetem 
mestu, a s tekmo manj. V zelo 
slabem stanju so Podčetrtča-

Laščani (v belem dresu je Matej Krušič) so na vrhu lestvice, Podčetrt-
čani (v modrih dresih) pa pri dnu z eno zmago, a si česa več brez pravih 
okrepitev tudi niso mogli obetati.

V lov na zaključni turnir 
Jadranske lige

10 točk. Enajst jih ima Beroe 
iz Stare Zagore, ki je v sku-
pini A zabeležil sedem zmag 
in en poraz. V drugi del so 
se uvrstili še Triglav iz Kranja 
(9 točk), Play off iz Sarajeva 
(9) ter beograjski Partizan in 
Crvena zvezda (po 8). Za At-
hlete je zaključni turnir vse-
kakor dosegljiv. »Čaka nas 
še osem kakovostnih tekem. 
Imamo zelo dobro izhodišče 

na lestvici, zato bomo naredi-
li vse, da pridemo v položaj, s 
katerega se bomo potegovali 
za zaključni turnir. Z njim 
sicer nismo obremenjeni, a 
če bomo zdravi, potem lahko 
morda dosežemo tudi to ne-
pričakovano uvrstitev,« je še 
dejal Grgić. Zaključni turnir 
bo med 17. in 19. marcem.

MITJA KNEZ
Foto: GrupA

Tudi z novim 
predsednikom visoki cilji

ni, ki so se razšli s trenerjem 
Borisom Zrinskim. Slednji 
je bil razočaran nad slabo ko-
munikacijo z upravo kluba. 

Glavni kandidat za njegovega 
naslednika je Andrej Žakelj.

MITJA KNEZ
Foto: SHERPA
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MOTORNA 
VOZILA

KUPIM

AVTO, od letnika 2000 naprej, lahko je 
poškodovan ali v okvari, kupim. Tele-
fon 041 567-747.� 2866

Naročniki Novega tednika boste lahko naročniške 
ugodnosti za leto 2017 – 4 male oglase v Novem tedni-
ku do 10 besed in 2 čestitki s 50-odstotnim popustom 
na Radiu Celju – izkoristili izključno s svojo naročniško 
kartico ali naročniško položnico in s svojim osebnim 
dokumentom.

Naročniške bonitete, ki niso prenosljive, lahko kori-
stijo samo naročniki Novega tednika, ki imajo porav-
nane svoje obveznosti.

Neizkoriščene ugodnosti se v naslednje leto ne pre-
našajo. Uredništvo�NT&RC

- CASINO FARAON CELJE, Ljubljanska cesta 39, 3000 Celje – Ob 
nakupu POP lističa (promocijski) v vrednosti 50 eur vam podarimo 
POP listič (promocijski) v vrednosti 5 eur. Ob nakupu POP lističa 
(promocijski) v vrednosti 100 eur vam podarimo POP listič (promo-
cijski) v vrednosti 10 eur.

- FOTO RIZMAL, Mariborska c. 1, 3000 Celje – 10% popust velja 
za storitve

- CELJSKA MOHORJEVA DRUŽBA - MOHORJEVA KNJIGARNA, 
Prešernova ulica 23, 3000 Celje, telefon: 03 490 14 20, e-pošta: knji-
garna-ce@celjska-mohorjeva.si, 5% popust na knjižne izdaje celjske 
Mohorjeve družbe, razen na nove knjige.

- CELJSKA KOČA, www.celjska-koca.si, telefon 041 718 274, nudi 
ob izposoji enega kolesa (gorskega ali električnega) drugega brez-
plačno.

- SKINAUT STORITVE, SIMON JEZERNIK, S.P., Vrunčeva 10, Ce-
lje - 10% popust

- Avtohiša ŠKORJANEC; Mariborska 115, 3000 Celje. Telefon: 03/426 
08 84, 031 609 416. Kartica velja za nakup blaga in storitev v vrednosti 
nad 100 EUR. Ne velja za blago v akciji.

- 15% popust na njihove storitve in blago.
- TAXI MAXI;
Vsem naročnikom NOVEGA TEDNIKA ob predloženi kartici 

podarjamo 15% popusta na vožnjo! 070-400-200.
- SLADA, D.O.O., Plinarniška 4, 3000 Celje, vse za ogrevanje in 

vodovod, tel.: 03 490 47 70, GSM 051 626 793 - 10% popust.
- TOP-FIT D.O.O., Ipavčeva ulica 22, Celje – 10% popust

- AVTO SAFIR, PROFESIONALNO POLIRANJE IN GLOBINSKO ČI-
ŠČENJE AVTOMOBILA, Jolanda Salamon s.p., Delavnica: PGD Ce-
lje - Gaberje, Mariborska cesta 80/b, 3000 Celje. Telefon: 041-698-
283. www.avtosafir.com - 10% popust na vse svoje storitve

- Lai Thai, Tajska masaža Kenika Sripanha, s.p. Zagata 6, 3000  
Celje. Več vrst različnih  masaž,

20% popust na vse. Tel: 051 611 078

Naročniki časopisa ste deležni številnih ugodnosti, ki jih lahko izkoristite s kartico ugodnosti kluba naročnikov Novega tednika. Ne samo, da 
lahko s kartico izkoristite možnost objave štirih brezplačnih malih oglasov v časopisu (do 10 besed) in dveh čestitk na Radiu Celje s 50-odstotnim 
popustom. Ker ste član kluba naročnikov, lahko s kartico izkoristite tudi številne popuste v trgovinah in lokalih, ki jih najdete na spodnjem seznamu.

izposoja kolesa

1+1 GRATIS

TAXI
MAXI

Popusti iz 
posebnih akcij 
se ne seštevajo 

s popustom 
na kartici

STROJI
PRODAM

STROJ za čiščenje žita – »pajtelj« in »tri-
ler« in sadni mlin prodam. Telefon 041 
763-763.� 2901

NOŽ za ročno rezanje travne silaže, pro-
dam. Telefon 031 731-350.� 2958

KABINO za traktor Štore in zadnje verige, 
skoraj nerabljene, ugodno prodam. 
Telefon 031 798-375.� 8

ORODJE za strojne instalacije, navojno, 
rez i2 do 54 c, roler, rezilnico Rens i4 
do i col, orodje za krivljenje cu cevi, 
orodje za robkanje cu cevi, električno 
stiskalnico, do 20 ton, prodam. Telefon 
041 648-072.� 2888

KUPIM

TRAKTOR, do 90 KM, lahko je poškodovan 
ali v okvari, in ostalo kmetijsko meha-
nizacijo kupim. Telefon 040 507-060.
� 2865

TRAKTOR Zetor, Imt, Ursus, Torpedo, Uni-
verzal, Štore ali Tomo Vinkovič, letnik 
in model traktorja nista pomembna, 
ter ostalo kmetijsko mehanizacijo ku-
pim. Telefon 031 562-809.� p

POSEST

PRODAM

HIŠO, letnik 1985, v Šentvidu pri Grobel-
nem, novo naselje, 127 m² stanovanj-
ske površine, k + p + m, obnovljeno, 
zemljišče 839 m², velik vrt, 200 m od 
glavne ceste, prodam. Telefon 041 
560-539.� 2863

FRANKOLOVO, Rove. Prodamo majhen vi-
kend z vinogradom in s približno 450 
trsi. Telefon 031 265-277.� 2946

KUPIM

HIŠO ali kmetijo v Laškem in bližnji okolici 
kupim. Telefon 051 785-280.� p

GOZD v okolici Šentjurja, v bližini Dramelj, 
1 ha, kupimo. Telefon 031 426-897.
� 2963

ODDAM

POSLOVNI prostor, hala 128 m², v Dra-
mljah, primerno za obrt, oddam v 
najem. Telefon 041 497-618.� 7

NAJAMEM

NJIVO v Savinjski regiji, na dostopnem 
terenu, vzamem v najem. Telefon 041 
230-189.� 2965

ŽIVALI

PRODAM

PRAŠIČE, težke od 30 do 250 kg ter izlo-
čene svinje, domača hrana, prodam. 
Možna dostava. Telefon 031 311-476.
� p

MLADE zajce za rejo ali zakol, 10 EUR/
eden, prodam. Telefon 031 464-656.
� 2918

GOSKE prodam. Telefon 031 716-693.
� 2934

BIKCA simentalca, 230 kg, prodam. Tele-
fon 041 941-168.� 2937

TELICO limuzin, pašno, težko 380 kg, 
staro 15 mesecev, gensko brez rogov, 
prodam za 700 EUR. Telefon 041 914-
286.� 2951

PRAŠIČA, težkega 200 kg, krmljenega 
z domačo kuhano hrano, cena 1,50 
EUR/kg, prodamo. Telefon 031 829-
772.� 2956

PRAŠIČE, domače vzreje, za zakol ali na-
daljnjo rejo, težke od 30 do 300 kg, 
prodam. Od 250 do 300 kg cena zelo 
ugodna. Možna dostava. Andrejeva 
kmetija iz Jazbin. Telefon 031 509-
061.� 2800

BIKCA simentalca, težkega 250 kg, ugo-
dno prodam. Telefon 041 932-348.�5

MLADIČKE pasme nizozemski ovčar, brez 
rodovnika, sorodnik bolje poznanega 
belgijskega ovčarja, prodam za 250 
EUR. Telefon: 041 415-846.� 4

TELICI čisti simentalki, 200 in 130 kg, 
prodam ali menjam za bikca. Telefon 
(03) 5772-362.� 1

PRAŠIČE, 200 kg, krmljene z domačo ku-
hano hrano in pujske, od 80 do 100 
kg, za nadaljnjo rejo, prodam. Cena po 
dogovoru. Telefon (03) 5774-097, 051 
423-641.� 3

KOKOŠI nesnice jarkice, rjave barve, pred 
nesnostjo, prodamo, pripeljemo na 
dom. Telefon 070 545-481.� p

ČRNO belo telico, brejo 7 mesecev, težko 
600 kg, prodam. Cena po dogovoru. 
Telefon 031 407-219.� 12

KUPIM

DEBELE in suhe krave in telice, plačilo 
takoj + davek, kupim. Telefon 041 
653-286.� Š�150

Informacije in najave:  
E: muzej@pokmuz-ce.si, info@pokmuz-ce.si
T: 03 428 09 62, 03 428 09 50 

CELEIA - 
MESTO POD 
MESTOM

Voden ogled razstave

Sobota, 
7. januar 2017, 
ob 11.00,
Knežji dvor.
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STROJI

PRODAM

MIKSER Inox za miksanje krmne hrane 
prodam. Telefon 041 999-910. p

STISKALNICO za grozdje, 100 l, koš ima 
letvice proti izpadanju jagod, lepa in 
vredna ogleda, prodam. Cena po do-
govoru. Telefon 041 981-076. 2440

KOSILNICO Tanaka Kawasaki, na laks, 
prodam. Telefon 031 276-086. 2443

HIŠO na lokaciji, Žalec, Ložnica 35 c, 
prodam. Telefon (03) 548-1865, po-
poldan. 2360

KUPIM

TRAKTOR Zetor, Imt, Ursus, Univerzal, Što-
re, Deutz ali Tomo Vinkovič, kupim. Le-
tnik in model nista pomembna. Kupim 
tudi ostalo kmetijsko mehanizacijo. 
Telefon 031 562-809. p

POSEST

PRODAM

V LEPEM, mirnem predelu Celja ugodno 
prodamo dobro vzdrževano družinsko 
hišo. Cena po dogovoru. Telefon (03) 
548-5424, 031 585-889. 2373

HIŠO z zemljiščem, drvarnico in gospo-
darskim objektom, na lepi lokaciji v 
Lembergu, bližina gradu in Term Do-
brna, energetska izkaznica je izdelana, 
prodam. Telefon 031 849-750. 2470

ŠENTVID pri Grobelnem, novo naselje. 
Hišo, letnik 1985, 127 m² stanovanjske 
površine, obnovljeno, zemljišče 839 
m², velik vrt, primerno tudi za malo 
večjo družino, št. energetske izkaznice 
2014-61-100-8, prodam za 122.000 
EUR. Telefon 041 560-539. 2398

STANOVANJE

ODDAM

DVOSOBNO stanovanje, 70 m², v Škofji 
vasi, popolnoma obnovljeno, oddam 
ali prodam. Telefon 041 685-555.
 2465

DVOSOBNO, delno opremljeno stanovanje 
v Celju (Nova vas) oddam ali prodam. 
Telefon (03) 577-7094, po 20. uri.
 2461

OPREMLJENO stanovanje z balkonom, 72 
m², v pritličju, za dve osebi ali manjšo 
družino in sobo z lastnim vhodom, za 
eno osebo, oddam. Telefon 041 650-
737. 2471

KUPIM

STANOVANJE ali vikend v Celju oziroma 
okolici kupim za do 45.000 EUR. Tele-
fon 070 561-473. 2402

OPREMA

PRODAM

ŠTEDILNIK na trdo gorivo, lepo ohranjen, 
skoraj nov, prodam. Telefon 031 591-
992. 2449

ŽIVALI

PRODAM

PRAŠIČE, težke od 30 do 130 kg in od 240 
do 280 kg, prodam. Domača hrana, 
dostava. Telefon 031 524-147. 2322

NESNICE rjave, grahaste, črne, pred ne-
snostjo, prodamo. Brezplačna dostava 
na dom. Perutninarstvo, Vzreja nesnic 
Tibaot, telefon (02) 582-1401. n

KOKOŠI nesnice jarkice rjave, bele, gra-
haste in črne barve, pred nesnostjo, 
prodamo, pripeljemo na dom. Telefon 
070 545-481. p

PRAŠIČE, domače vzreje, za zakol ali na-
daljnjo rejo, težke od 30 do 300 kg, 
prodam. Možna dostava. Andrejeva 
kmetija iz Jazbin, telefon 031 509-
061. 2347

DVE breji kozi, ena z mlekom, prodam. 
Telefon 031 561-155. 2414

DVE telici, breji 5 mesecev, vajeni paše, 
prodam. Telefon 031 604-659. 2433

TELICO limuzin, 670 kg, kravo za zakol 
ali nadaljnjo rejo in polovico prašiča, 
prodam. Telefon 070 667-374. 2437

PRAŠIČE, od 130 do 200 kg, prodamo. 
Telefon 041 708-978, 031 569-287.
 2441

PUJSE, 35 kg in pekinške race prodam. 
Telefon 031 464-655. 2446

PONI kobilo, staro 9 let in žrebca, starega 
tri leta in pol, cena za oba 550 EUR, 
prodam. Telefon 031 464-655. 2446

PRAŠIČE, od 50 do 200 kg, možno tudi 
polovica, prodam. Cena po dogovoru. 
Telefon (03) 5774-097. 2447

DVA bikca simentalca, težka po 200 kg, 
prodam. Telefon 041 725-055. Š 82

KRAVO, staro dve leti in pol, prodam. Cena 
po dogovoru. Telefon 041 547-769.
 Š 81

TELICO simentalko, težko 550 kg, za 970 
EUR in telico limuzin, težko 220 kg, 
prodam za 570 EUR. Telefon 031 461-
158. 2454

BIKCA, stara 2 meseca, čb in teličko, staro 
10 dni, čb, prodam. Telefon 031 840-
282. 2406

PRAŠIČE, težke od 20 do 80 kg, domače 
vzreje, prodam. Telefon 041 797-052.
 2461

NEMŠKO ovčarko, staro tri mesece, rodov-
niških staršev, prodam. Telefon 031 
646-273. 2462

DVA bikca simentalca prodam. Telefon 
041 910-466. 2468

TELICO simentalko, brejo v devetem me-
secu, prodam. Telefon 070 445-858.
 2467

TELIČKO ls lim, težko 240 kg in prašiča, 
težkega 170 kg, prodam. Telefon 031 
559-820. 2466

BREJO telico simentalko prodam. Telefon 
070 259-170. 2475

BREJO telico simentalko in telico pasme 
limuzin, težko približno 500 kg, obe 
pašni, prodam. Telefon 031 832-361.
 2473

PRAŠIČE, od 30 do 250 kg in izločene 
svinje, domača hrana in dostava, pro-
damo. Zbiramo tudi naročila za koline. 
Telefon 031 311-476. p

KUPIM

DEBELE, suhe, krave in telice kupujem. 
Plačilo takoj + davek. Telefon 041 653-
286. Š 55

PITANE krave in telice za zakol kupim po 
širši Štajerski. Plačilo takoj + davek. 
Telefon 040 647-223. p

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

RDEČE vino žlahtnih sort, 250 litrov, cena 
1 EUR/liter, prodam. Telefon 040 796-
388. 2434

KRMNI krompir, koruzo in slamo v okro-
glih balah prodam. Telefon 041 663-
137, Peter. 2448

KORUZO v zrnju, suho, prodam. Telefon 
041 759-681. Š 83

MOKO bele koruze, belo vino in vinsko 
žganje prodam. Telefon 070 494-950, 
070 612-705. 2452

DOMAČI česen prodamo. Cena pa dogovo-
ru. Telefon 031 384-429. 2453

500 kg rumene kolerabe, okolica Šmarja, 
prodam. Telefon 070 414-985. 2462

RDEČE vino, jabolčnik in jabolčni kis ugo-
dno prodam. Telefon 031 318-430.
 2463

SENO, letošnje, kocka 2 EUR, lanska 1,25 
EUR, prodam. Telefon 051 228-922.
 2469

OSTALO

PRODAM

BRZOPARILNIKE (alfe) prodam. Telefon 
030 929-205. 1821

INVALIDSKI električni skuter voziček, moč-
nejši, primeren za starejše, v garanciji, 
ugodno prodam, lahko dostavim. Tele-
fon 041 517-900. p

ZIMSKE gume Eskimo S 3, 185/160 R 
14, profi l 6 mm, odlično ohranjene, 
prodam. Telefon 070 419-686. 

REGISTRIRANO prikolico Brako prodam. 
Cena po dogovoru. Telefon 051 393-
461. 2460

DOMAČO repo, kolerabo in petnajst rac 
tekačic prodam. Telefon 031 756-783.
 2439

KAMINSKO peč Smederevo, 9 Kw, rabljeno 
eno kurilno sezono in dva dimniška 
grelca, prodam. Telefon 031 276-086.
 2443

KUPIM

KURILNO olje, tudi iz zemeljske cisterne, 
kupim in izčrpam. Telefon 051 491-
386. 2474
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V  S P O M I N

30. decembra je minilo leto 
neizmerne žalosti, kar smo 
izgubili dragega moža, očija 

in dedija

IVANA VERBOVŠKA
iz Laškega

Kjer si ti, tja pot nas vodi;  
enaki sta usodi, le čas razdalje krajša …

Tvoji najdražji
L 238

Preden mama zaspi, 
jo toplo objamem in 
zaželim lahko noč. 
Zdaj, mama, spi –  

srečno med zvezdami!

Z A H VA L A

Za vedno je zaspala 
naša babi

DRAGICA MAČEK
iz Laškega 

(19. 10. 1935 – 20. 12. 2016)

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste v težkih tre-
nutkih sočustvovali z nami, darovali cvetje in sveče, 
izrekali sožalja in jo v velikem številu pospremili na 
zadnjo pot. Hvala pevkam ženskega pevskega zbora 
Laško, govornici gospe Petri, glasbenikoma Franju 
in Mihi, gospodu župniku Metličarju in podjetju 

Komunala Laško.
V času težke bolezni je za kratek čas postal njen 
drugi dom Dom ob Savinji Celje, kjer so ji lajšali 
in lepšali zadnje dni, za kar se vsem iz srca zahva-

ljujemo.

Žalujoča: mož Martin in hčerka Nives z družino
2967

Je čas, ki nam daje, 
je čas, ki nam jemlje 
in čas, ki ga nikoli ne 

pozabiš …

V  S P O M I N

4. januarja je minilo 18 let, 
kar nas je mnogo prezgodaj 

zapustila naša draga

IRENA 
JELEN-BAŠA

Čeprav že dolgo nisi z nami, skrbno in z ljubeznijo 
hranimo spomin na skupne dni.

Vsem, ki z lepo mislijo postojite ob njenem grobu, 
ji prinašate cvetje in prižigate svečke, iskrena hvala.

Vsi njeni

Srce je omagalo, 
tvoj dih je zastal, 

a nate spomin 
bo večno ostal.

Z A H VA L A

Zapustila nas je 
naša draga

IDA ŠANTEJ
iz Lahomška pri Laškem 

(13. 4. 1950 – 24. 12. 2016)

Iz srca se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, so-
sedom, znancem, podjetju Intereuropa, pekarni Duh 
in Pivovarni Laško za darovano cvetje, sveče in svete 
maše ter vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti.
Hvala gospodu župniku Klemnu za lepo opravljen 
cerkveni obred, govornici gospe Petri, pevcem Eros 
za odpete žalostinke in odigrano Tišino ter Komunali 

Laško za organizacijo pogreba.
Vsem in vsakemu posebej še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči: mož Edi, sin Marjan, hči Lidija z 
družino ter sestri Ani in Danica

L 1

Vsak človek je zase svet 
čuden, svetal in lep 

kot zvezda na nebu ….

(T. Pavček)

Z A H VA L A

Zapustil nas je dragi oče, 
tast in dedi

FRANC MALEC
(16. 4. 1931 – 26. 12. 2016)

Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
kolektivu OŠ Franja Malgaja Šentjur, Opeka, d. o. o., 
Kranj, 10. PEHP Ljubljana in vsem, ki ste mu izkazali 
spoštovanje in ga pospremili na njegovi zadnji poti. Hvala 
za pisna in izrečena sožalja ter darovane sveče in cvetje.
Hvala osebju Doma starejših Šentjur, oddelku interne 
intenzive in nevrološkemu oddelku bolnišnice Celje. 
Hvala pogrebni službi Žalujka, pevcem skupine Eros in 

Cvetličarni Majda.

Žalujoči vsi njegovi
p

Milan Konečnik, s. p., Mali Vrh 19 B, Šmartno ob Paki
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KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

SENO v kockah, hribovska košnja, brez 
gnojenja, prodam. Telefon 031 341-
189. 2868

SENO v kockah, možna dostava, ugodno 
prodam. Telefon 041 763-763. 2902

VINO, belo, rdeče, modra frankinja, pro-
dam. Ugodna cena, možna dostava. 
Telefon 041 382-735. p

DOMAČE vino jurka in kvinton prodam 
po ugodni ceni. Telefon 031 769-374.
 2940

SENO in otavo v rinfuzi in kocke, vse roč-
no pospravljeno, Doblatina, prodam. 
Telefon (03) 5774-023. 2939

BELO in rdeče vino prodam. Telefon 031 
319-495. 2947

DOMAČO ajdovo moko prodam. Telefon 
051 233-559. 2948

OSTALO

PRODAM

ZIMSKE gume, 175-65-14, štedilnik na 
drva, trajno gorečo peč in motorno 
žago prodam. Telefon 051 344-245.
 2820

DRVA, dolga v hlodih, z dostavo, prodam. 
Telefon 040 211-346. p

SENO 3. košnje, sušeno na grablje, pro-
dam ali menjam za govedino. Telefon 
070 612-705, 070 494-950. 11

NOVO zračno puško 5.5 prodam. Telefon 
040 161-446. 6

NEKAJ kompletnih oken Termopan, ra-
bljenih in nekaj samo okenskih kril, 
prodam. Telefon 031 682-684, Vida, 
Šentjur. 10

RAČUNALNIŠKO mizo, bukev, masiva, do-
bro ohranjena in mlin za sadje, zelo 
malo rabljen, prodam. Telefon 031 
682-684. 10

LASTNIŠKE delnice delniške družbe Nega 
Celje prodam. Telefon 041 599-158.
 13

KUPIM

OBLOGE, 20 x 22 cm, dolžina 6,40, 6,20 
in 6,50 m in deske, debeline 3 cm, 
kupim. Telefon 031 251-363. 2927

ZAPOSLITEV
IŠČEMO osebo z izkušnjami za delo v sti-

mulativnem kolektivu mladih v baru 
Pišek na Lopati 17 v Celju. Zainteresi-
rani, pokličite telefonsko številko 041 
945-118. p

IŠČEM delo: pomoč starejšemu gospodu 
v gospodinjstvu, pri čiščenju, delu na 
vrtu itd. Imam svoj prevoz, doma sem 
iz okolice Polzele. Telefon (03) 5701-
017, Milena. p

ZIMSKA damska krznena oblačila in pokri-
vala prodam. Informacije po telefonu 
(03) 5484-939, od 14. ure naprej.
 2926

PISALNI stroj Olimpija (starina), šest novih 
miz, 80 x 80 in dvodelni plinski ku-
halnik (oboje za gostinstvo) prodam. 
Telefon 040 290-220. 2953

HRASTOVE plohe, debelina 8 cm, prodam. 
Telefon 031 731-350. 2959

DOBRO ohranjen krznen plašč, številka 
44, nove obleke ter različne tehnične in 
pohištvene predmete prodam. Telefon 
(03) 781-4106, 041 277-420. 2964

ZA ljubitelje starejših ur! Prodam žepno 
uro Cortibert, v gravuri parna lokomo-
tiva. Telefon (03) 571-6331, OE Žalec.
 2962

RAZNO
MAJHEN reduktor 1:30 prodam. Kupim 

enofazni elektromotor od hidroforja, 
1.400 obratov/minuto. Telefon 040 
575-924. 2957

IŠČEM izvajalca za sekanje in spravilo 
lesa. Prodam suha bukova in brezova 
drva. Telefon 031 851-448. 2

Poroke
Žalec
Poročila sta se: Katica 

KOS in Milan BOROJEVIĆ, 
oba s Polzele.

Smrti
Celje
Umrli so: Janez KURENT 

iz Žalca, 95 let, Dušanka 
NOVAK iz Maribora, 84 let, 
Marija LJUBIČ iz Celja, 58 
let, Jožef PIRNAT iz Celja, 
75 let, Milena BREZIGAR 
iz Celja, 67 let, Jožefa UČA-
KAR s Polzele, 84 let, Ma-
rija UŽMAH iz Štor, 88 let, 
Jožef KNEZ iz Celja, 74 let, 
Roman ZAPUŠEK iz Štor, 83 
let, Magdalena SAMEC iz 
Celja, 74 let, Jožef CVIKL iz 
Velenja, 77 let, Branko OSET 
iz Šentjurja, 62 let, Maksimi-
ljan PODHRAČKI iz Celja, 64 
let, Karel JURKOVŠEK iz Ce-
lja, 79 let, Jožef LAMPRET iz 
Šentjurja, 62 let, Marija AN-
DERLUH iz Celja, 71 let, Ju-
stina ČADEJ iz Žalca, 91 let, 

Franc KUGONIČ iz Šoštanja, 
82 let, Gabriela HRIBERNIK 
iz Celja, 87 let, Matija CVEL-
FAR iz Celja, 75 let, Karolina 
KOROŠEC iz Celja, 75 let.

Laško
Umrli so: Alojz DEŽELAK 

iz Velikih Gorelc, 92 let, Eli-
zabeta KRIŽNIK iz Laškega, 

86 let, Anton MEDVEŠEK iz 
Marija Gradca, 80 let.

Šentjur pri Celju
Umrli so: Ludvik STRA-

ŠEK iz Tratne pri Grobel-
nem, 62 let, Ljudmila JURŠE 
iz Lutrja, 89 let, Ana ŠOLINC 
iz Razborja, 89 let, Frančiška 
LENART iz Voduc, 86 let.

www.novitednik.si
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KINO VELENJE

NAPOVEDNIK

TEDENSKI SPORED RADIA CELJE

90.6 95.1 95.9 100.3 MHz

Kino
CINEPLEXX

Po slovensko s 
Katrco

TUJA LESTVICA
 1. RAG N BONE MAN – HUMAN (6)
 2. OLLY MURS - BACK AROUND (3)
 3. SCHULZ ROBIN, DAVID GUETTA & 

CHEAT CODES - SHED A LIGHT (3)
 4. SIGMA FEAT. BIRDY - FIND ME (5)
 5. MAROON 5 FT. KENDRICK LAMAR 

- DON’T WANNA KNOW (4)
 6. BEYONCE FEAT. DIXIE

CHICKS - DADDY LESSONS (2)
 7. CLEAN BANDIT FT. SEAN PAUL

& ANNE-MARIE – ROCKABYE (4)
 8. JACK SAVORETTI - ANY

OTHER WAY (1)
 9. SIA - NEVER GIVE UP (2)
 10. SOUL SYSTEM - SHE S

LIKE A STAR (1)

DOMAČA LESTVICA
 1. TABU - NABIRALKA ZVEZD (2)
 2. D BASE - VASE POGLEJ (3)
 3. FLIRRT - TIHA NOČNA

PANORAMA (5)
 4. KLARA JAZBEC - MILIJON

IN ENA (3)
 5. SIDDHARTA - DO KONCA (7)
 6. LAMAI - BELA LUNA (4)
 7. MATJAŽ KUMELJ FT. ALENKA 

GODEC - KAKO ZAKAJ (1)
 8. ATLANTIX - GLEJ, SPET SNEŽI (4)
 9. JACKSON - NA POSTAJI (2)
 10. ŠPIK MANCA IN ISAAC

PALMA – OBA (1)

PREDLOGA ZA TUJO
LESTVICO:
GREEN DAY - STILL BREATHING
JAKUB ONDRA - EVERY SONG

PREDLOGA ZA DOMAČO
LESTVICO:
XEQUTIFZ – PAZI, DA BO PRAV
LAVENDER - IŠČEM TE
Lestvico 20 vročih lahko poslušate 
vsako soboto ob 18. uri. Za svoje 
najljubše skladbe lahko glasujete na 
spletni strani www.radiocelje.com.

20 vročih
Radia Celje

 1. Gadi: Objemi me
 2. Prleški kvintet: To si ti
 3. Viža: Le s tabo
 4. Nasvet: Nič ne vem
 5. Špadni fantje: Da te ljubim

ČETRTEK, 5. januar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.40 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
8.45 Poročilo PU Celje, 
10.00 Novice, 12.00 Novice, 
12.15 Odmev, 14.00 Regij-
ske novice, 14.10 Kalejdo-
skop, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 18.00 Odmev – pono-
vitev, 19.00 Novice, 19.15 
Kalejdoskop – ponovitev, 
24.00 SNOP (Radio Celje)

PETEK, 6. januar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.40 melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 

8.45 Poročilo PU Celje, 
10.00 Novice, 11.15 Radi 
ste jih poslušali, 12.00 
Novice, 12.15 Od petka do 
petka, 13.00 Kulturni mo-
zaik, 14.00 Regijske novice, 
15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 
17.00 Kronika, 17.45 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
18.00 Poglejte v zvezde z 
Gordano in Dolores, 19.00 
Novice, 19.15 Gostimo go-
stoljubnega glasbenega 
gurmana, 24.00 SNOP (Ra-
dio Slovenske gorice)

SOBOTA, 7. januar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.45 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
9.15 Otroški radio, 10.00 
Novice, 11.00 Kulturni mo-
zaik, 11.20 Kuhajmo sku-
paj, ponovitev, 12.00 No-
vice, 12.15 Tedenski osir, 
14.00 Regijske novice, 14.15 
Gostimo gostoljubnega 
glasbenega gurmana, po-
novitev, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja),18.00 Lestvica - 20 
vročih Radia Celje, 19.00 
Novice, 24.00 SNOP (Radio 
Slovenske gorice)

NEDELJA,
8. januar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.45 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
9.10 Luč sveti v temi, 10.00 
Novice, 10.10 Znanci pred 
mikrofonom, Borut Alu-
jevič, 11.15 Tedenski osir 
– ponovitev, 12.00 Novice, 
13.00 Čestitke in pozdra-
vi, 18.00 Pesem slovenske 
dežele, 24.00 SNOP (Radio 
Slovenske gorice)

PONEDELJEK,
9. januar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 

6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.40 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
8.45 Poročilo PU Celje, 9.15 
Predstavitev skladb za me-
lodije tedna, 10.00 Novice, 
10.15 Ponedeljkovo špor-
tno dopoldne, 12.00 No-
vice, 12.15 Vaš zakaj, naš 
zato, 13.00 Kulturni moza-
ik, 13.15 Izbiramo sklad-
be tedna, 14.00 Regijske 
novice, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 18.00 Znanci pred mi-
krofonom, Borut Alujevič, 
ponovitev, 19.00 Novice, 
19.15 Katrca, 24.00 SNOP 
(Radio Murski val)

TOREK, 10. januar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.40 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
8.45 Poročilo PU Celje, 
9.15 Stetoskop, 10.00 No-
vice, 12.00 Novice, 12.15 
Male živali, velike ljube-
zni, 13.00 Kulturni moza-
ik, 14.00 Regijske novice, 
14.15 Gospodarski utrip 
regije, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 18.00 Strokovnjak 
svetuje, 19.00 Novice, 
19.15 Male živali, velike 
ljubezni, ponovitev, 24.00 
SNOP (Radio Murski val)

SREDA, 11. januar

5.00 Začetek jutranje-
ga programa, 5.20 Ena po 
domače, 5.30 Horoskop, 
5.40 Domača melodija te-
dna, 6.00 Novice in poro-
čilo OKC, 6.15 Časoplov, 
7.00 2. jutranja kronika 
RaSlo, 8.00 Poročila, 8.40 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 8.45 Poročilo PU Ce-
lje, 10.00 Novice, 10.15 Ku-
hajmo skupaj, 11.15 Zele-
ni val, 12.00 Novice, 13.00 
Kulturni mozaik, 13.20 
Mali O – pošta, 13.30 Mali 
O – klici, 14.00 Regijske 
novice, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 16.20 Filmsko pla-
tno, 17.00 Kronika, 17.45 
Melodiji tedna (sloven-
ska, tuja), 18.00 Pop čvek, 
19.00 Novice, 19.15 Zeleni 
val, ponovitev, 24.00 SNOP 
(Radio Murski val)

Kulturne 
prireditve

ČETRTEK, 5. 1.

17.00 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Lili in ptice pravice
za Cici abonma in izven; 
Talija – ustvarjalni 
laboratorij

17.00 Galerija Velenje
Iskanje matrice
javno vodstvo po razstavi

Spored od 5. 1. do 11. 1.
Kinematografi  si pridržujejo 
pravico do spremembe pro-
grama.
Asasinov nazor – akcijski, pu-
stolovski
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.00, 19.50
petek, sobota: 16.00, 19.50, 22.15
Asasinov nazor – akcijski, pu-
stolovski, 3D
četrtek, petek, nedelja, ponede-
ljek, torek, sreda: 18.40, 21.00
sobota: 20.50
Balerina in Viktor – animirani 
družinski
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 15.50, 17.00
sobota, nedelja: 14.00, 15.50, 
17.00
Božična žurka v pisarni – ko-
medija
od četrtka do srede: 16.20
Dežela La La – romantična ko-
mična drama
od četrtka do srede: 18.10, 20.40
Kitajski zid – triler
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 17.50, 20.00
petek, sobota: 17.50, 20.00, 22.10
Nabucco – opera
sobota: 18.55
Potniki – fantazijski
četrtek, petek, nedelja, ponede-
ljek, torek, sreda: 19.00, 21.20
sobota: 18.00, 22.20
Pr' Hostar – komedija
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 20.15
petek, sobota: 20.15, 22.05
Rogue One: Zgodba Vojne 
zvezd – fantazijski, pustolovski
od četrtka do srede: 18.30
Rogue One: Zgodba Vojne 
zvezd – fantazijski, pustolo-
vski, 3D
od četrtka do srede: 21.10
Skrita lepota – drama
četrtek, petek, nedelja, ponede-
ljek, torek, sreda: 16.10, 18.00
sobota: 16.10, 18.40
Troli – animirani, sinh.
sobota, nedelja: 13.50
Vaiana: Iskanje bajeslovnega 
otoka – animirani, sinh.
od četrtka do srede: 15.30
Vaiana: Iskanje bajeslovnega 
otoka – animirani, sinh.,3D
sobota, nedelja: 13.40
Vse za prstan – animirani
sobota, nedelja: 13.45, 14.30
Zakaj ravno on? – komedija
četrtek, ponedeljek, torek, sre-
da: 18.20, 20.30
petek: 18.20, 20.30, 22.40
sobota: 14.50, 18.20, 20.30, 
22.40
nedelja: 14.50, 18.20, 20.30
Zapoj – animirani, sinh.
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.30, 17.40
sobota, nedelja: 14.20, 16.30, 
17.40
Zapoj – animirani, sinh., 3D
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 15.40
sobota, nedelja: 13.30, 15.40

ČETRTEK
19.00 Dežela La La – romantična 
komična drama
PETEK
18.00 Kitajski zid – domišljijska 
akcijska pustolovščina
20.00 Dežela La La – romantična 
komična drama
SOBOTA
17.45 Dežela La La – romantična 
komična drama
20.00 Kitajski zid – domišljijska 
akcijska pustolovščina
NEDELJA
18.00 Kitajski zid – domišljijska 
akcijska pustolovščina
20.00 Dežela La La – romantična 
komična drama
PONEDELJEK
19.00 Dežela La La – romantična 
komična drama
TOREK
10.00 Nočno življenje – drama
19.00 Dežela La La – romantična 
komična drama

SREDA
19.00 The Beatles: Osem dni na 
teden – glasbeni dokumentarec

PETEK
18.00 Skrita lepota – drama
19.00 Pojdi z mano – mladinski 
triler
19.45 Potniki – kriminalka, 
drama
22.00 Asasinov nazor – ZF ak-
cijska pustolovščina, 3D
SOBOTA
18.00 Vse za prstan – animirana 
akcijska pustolovščina, sinh.
19.00 Paterson – komična drama
20.00 Asasinov nazor – ZF ak-
cijska pustolovščina, 3D
NEDELJA
16.00 Vse za prstan – animirana 
akcijska pustolovščina, sinh.
17.00 Pojdi z mano – mladinski 
triler
18.00 Potniki – kriminalka, 
drama
19.00 Paterson – komična drama
20.15 Skrita lepota – drama
PONEDELJEK
17.30 Asasinov nazor – ZF akcij-
ska pustolovščina, 3D
20.00 Dežela La La – romantična 
komična drama

18.00 Celjska Kulturnica
Nika Krašovec Šepič
odprtje slikarske razstave 
akvareli in olja na platno

19.00 Glasbena šola Velenje
Koncert mladih 
simfoničnih orkestrov 
LJBO in ESYO
v okviru mednarodne 
koncertne turneje United 
Together 2017

PETEK, 6. 1.

17.00 SLG Celje
Stephen Sachs: Meglica
abonma po posebnem 
razporedu in izven

18.00 Športna dvorana Občine 
Vojnik
Koncert vokalnih skupin

19.00 Galerija Kvartirna hiša 
Celje
Ljuban Šega
odprtje slikarske razstave

19.00 Rogla
Božično novoletni 
koncert
ponovitev

19.30 Kulturni center Rogaška 
Slatina
Marguerite
komična drama; 
brezplačna fi lmska 
predstava za imetnike 
gledališkega abonmaja 
2016/17

19.30 Dom kulture Velenje
Učinek kobilice
ponovitev gledališke 
predstave; melodrama, KD 
Gledališče Velenje

19.30 Glasbena šola Velenje

Nikola Pajanović
violinski recital in pogovor
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Podjetje NT&RC, d.o.o. opravlja časopisno-založni-
ško, radijsko in agencijsko-tržno dejavnost
Naslov: Prešernova 19, 3000 Celje,
telefon (03) 42 25 100, fax: (03) 54 41 032.

Direktorica: Anica Šrot Aužner

Naročnine: Vera Gmajner. Telefon: (03) 4225 171. 
Sprejem naročnin po e-pošti: vera.gmajner@nt-rc.si
Mesečna naročnina je 9,50 EUR. Za tujino je letna 
naročnina 228 EUR. Številka transakcijskega raču-
na: 06000  0026781320. Nenaročenih rokopisov in 
fotografij ne vračamo.

Tisk: Delo, d.d., Tiskarsko središče, Dunajska 5, 
direktor: Bogdan Romih. Novi tednik sodi med pro-
izvode, za katere se plačuje 9,5% davek na dodano 
vrednost.

NOVI TEDNIK
Odgovorna urednica: mag. Marjetka Raušl Lesjak
Namestnica odg. ur.: Tatjana Cvirn
Oblikovanje: Minja Bajagič
Računalniški prelom: Igor Šarlah, Andreja Balja
Fotografija: SHERPA, GrupA
E-mail uredništva: tednik@nt-rc.si
E-mail tehničnega uredništva: tehnika.tednik@nt-rc.si

RADIO CELJE
Odgovorna urednica: Bojana Avguštinčič
Namestnik odg. ur.:  Robert Gorjanc
E-mail: radio@nt-rc.si.
E-mail v studiu: info@radiocelje.com

UREDNIŠTVO
Barbara Gradič Oset, Janja Intihar, Brane Jeranko, 
Lea Komerički, Saška T. Ocvirk, Špela Ožir, Eva 
Popovič, Tina Strmčnik, Simona Šolinič, Dean Šuster
Tajnica uredništva: Tea Podpečan
Lektorica: Tanja Drolec

AGENCIJA
Opravlja trženje oglasnega prostora v Novem tedni-
ku in Radiu Celje ter nudi ostale agencijske storitve.

Marketing: Marjan Brečko, Simona Brglez,
Eva Javoršek, Vesna Lejič Mlakar, Bojan Pilih, 
Kristina Šuhel, Klavdija L. Tomažič

Telefon: (03) 42 25 100

Fax: (03)54 41 032, (03)54 43 511

Sprejem oglasov po elekt. pošti: agencija@nt-rc.si

SOBOTA, 7. 1.

9.30 Dom kulture Velenje
Črni saksofon
glasbena pravljica; Mini 
(2) in Mega Pikin abonma

10.00 in 17.00 SLG Celje
Julija Donaldson, Axel 
Scheffl er: Zverjašček
abonmajček dopoldanski, 
popoldanski in izven; 
Lutkovno gledališče 
Ljubljana

11.00 Pokrajinski muzej Celje
Celeia – mesto pod 
mestom
javno vodstvo po razstavi

19.30 SLG Celje
Stephen Sachs: Meglica
abonma po posebnem 
razporedu in izven

20.00 Špital za prjatle Celje
Gospod predsednik
monodrama Žige 
Čamernika

20.00 Dvorana Centra Nova, 
Velenje
Patetico
Abonma Klub(4), A la 
carte in izven

NEDELJA, 8. 1.

17.00 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Cita in Jože Galič
koncert za Citrarski 
abonma in izven

PONEDELJEK, 9. 1.

15.30 Glasbena šola Celje
Javni nastop učencev 
osnovne stopnje: 5. in 6. 
razred
sledi 7. in 8. razred ter 
komorne skupine

18.00 Medobčinska splošna 
knjižnica Žalec
Vse barve čokolade
gostovanje razstave Muzeja 
novejše zgodovine Celje

SREDA, 11. 1.

11.00 Glasbena šola Celje
Javni nastop srednje 
stopnje: 1. in 2. letnik

17.00 SLG Celje
Stephen Sachs: Meglica
abonma po posebnem 
razporedu in izven

17.00 Knjižnica pri Mišku 
Knjižku
Bobek in barčica
gledališka predstava; 
gostuje: Gledališka 
skupina Gimnazije Lava

18.00 Dom kulture Velenje
Mahmud
gledališka predstava; 
abonma Mladost (2) in 
izven

Ostale
prireditve
ČETRTEK, 5. 1.

17.00 Knjižnica Rogaška Slatina
Ježkove pravljice za 
najmlajše
poslušanje pravljice 
Zverjašček in ustvarjanje 
na temo pravljice

PETEK, 6. 1.

18.30 Bazilika matere Božje v 
Petrovčah
Vokalna skupina Candela 
z gosti
Trikraljevski koncert

20.00 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Kvaraniški večer
gostja: Nina Medved

SOBOTA, 7. 1.

7.00 Ploščad Centra Nova in 
Cankarjeva ulica Velenje
Mestna tržnica Velenje

8.00 do 12.00 Gotovlje
Kmečka tržnica pod 
stoletnimi lipami

10.00 Branibor club Celje
Otroške ustvarjalne 
delavnice
starši na kavo, otroci na 
zabavo

10.30 Galerija Velenje
Galerijske sobotnice – 
ustvarjalna dogajanja za 
najmlajše
grafi čno-kiparska 
delavnica s Sanjo Stropnik

PONEDELJEK, 9. 1.

10.00 do 18.00 Mestna knjižnica 
Šoštanj
Sejem knjig

13.00 Mladinski center Velenje
Središče mladih in otrok 
Velenje
od ponedeljka do četrtka: 
učna pomoč, interaktivne, 
kuharske, ustvarjalne, 
glasbene delavnice, 
družabne in športne igre …

16.00 Mestna knjižnica Velenje
Ura pravljic v srbskem 
jeziku
namenjena otrokom 
starejših od treh let; 
pripovedovala bo Maruška 
Škoda

17.00 Dom sv. Jožef Celje
Pogovor o življenju in 
smrti
voditeljici: Metka Klevišar, 
dr. med. in Julka Žagar, 
dr. med.

17.00 Osrednja knjižnica Celje
Cikel zdravstvenih 
predavanj: Kožni rak in 
druge kožne tvorbe
predava Slobodan 
Vujasinović, dr. med.

17.00 Osnovna šola Petrovče
Pravljične minute in 
ustvarjalnica

17.00 Knjižnica Vojnik
Zimski prijatelj
pravljica

17.30 Osrednja knjižnica Celje
Plečnik in Slovenci

predava Darja Povše v 
okviru Univerze za III. 
življenjsko obdobje

18.00 Knjižnica Rogaška Slatina
Preoblikovanje vrta
predava: Bojca Januš

18.00 Knjižnica Šmartno ob Paki
Ta vesela urica
pravljično-ustvarjalno-
družabno delavnico vodi 
Darinka Bizjak

TOREK, 10. 1.

17.00 Velenjski grad
Z lučjo v Novo leto
Sekcija Gambatte se bo 
predstavila z novimi 
glinenimi kreacijami

18.00 Mestna knjižnica Velenje
Številka trenutno ni 
dosegljiva
prestavitev knjige Taje 
Metličar

SREDA, 11. 1.

6.30 Celjski mladinski center
Zdrav slovenski zajtrk

11.00 Celjski dom
Kaj se kriva v skodelici 
čaja?
predava: Vesna Štebej, 
mag. farm.

17.00 Mestna knjižnica Velenje
Ura pravljic
namenjena otrokom 
starejšim od treh let; 
pripovedovala bosta: 
Mojca Zgonc Blatnik in 
Ota Blatnik

19.19 Mestna knjižnica Velenje
Zdravje ima dober okus
predava Selma Pavlović

Razstave
Stari grad Celje, stolp nad 

Pelikanovo potjo: Svetlikanje 
prekletih/Flickering of the da-
mned, zvočna instalacija Ga-
šperja Piana; do nadaljnjega; 
Prostorska postavitev Marka 
Požlepa Svetlikanje prekletih 2. 
del – fragmentacije zgodovine; 
do preklica

Paviljon za prezentacijo 
arheologije, Glavni trg Celje: 
razstava Rimska Celeja; do na-
daljnjega

Muzej novejše zgodovine Ce-
lje: razstava Pot domov; do 10. 2.

Galerija sodobne umetnosti 
Celje in Likovni salon Celje: 
razstava Konrada Topolovca; do 
26. 2.

Zgodovinski arhiv Celje: 
razstava Dekade: Osemdeseta@
Celje 1980-1989; do preklica

Otroški muzej Hermanov 
brlog: razstava Herman Lisjak 
vódi po vôdi; do 10. 2.

Galerija Železarskega mu-
zeja Teharje: XVII. celjska 
fotografska razstava 2016 Foto-
grafskega društva Celje; do 31. 
1.; razstava likovnih del Maria 
Karner-Lemesheva Od skice do 
jekla; do 30. 1.

Dom sv. Jožef Celje: razstava 
Janka Orača v sliki in grafi ki; do 
28. 2.

Galerija Mercator centra Ce-
lje: razstava likovne sekcije KUD 
Žalec; do 3. 1.

Galerija erotike Račka: raz-
stava Boris Beja, Denis likes to 
play tennis; do 15. 1.

AQ galerija: prodajna razsta-
va del različnih umetnikov: do 
31. 1.

Galerija Volk Celje: prodaj-
na razstava likovnih del iz stalne 
zbirke; do 31. 1.

Anina galerija Rogaška Sla-
tina: razstava Društva steklarjev 
Rogaška Slatina; do 8. 1.

Mestna galerija v Kultur-
nem centru Rogaška Slatina: 
razstava Pozdrav iz Rogaške Sla-
tine – Rogaška Slatina na starih 
razglednicah; do 31. 1.

Galerija Velenje: razstava 
grafi k Iskanje matrice, dela 33 
slovenskih avtorjev; do 28. 1.

Stalne razstave

Pokrajinski muzej Celje – 
Stara grofi ja: Etnološka zbirka, 
Kulturno- in umetnostnozgodo-
vinska razstava, Od gotike do 

historicizma po korakih (pri-
lagojeno za osebe z motnjami 
vida), Lapidarij, Alma M. Kar-
lin: Poti

Pokrajinski muzej Celje – 
Knežji dvorec Celeia – mesto 
pod mestom, Grofje Celjski

Pokrajinski muzej Celje, 
Planina pri Sevnici: Etnološka 
zbirka Šmid

Zgornji trg Šentjur: Rifnik 
in njegovi zakladi, Pesem južne 
železnice

Ipavčeva hiša Šentjur: Ipav-
ca – življenje in delo Gustava in 
Benjamina Ipavca

Pri železniški postaji Šen-
tjur: Muzej Južne železnice

Planina pri Sevnici: Kozjan-
sko žari

Ponikva, Uniše: Slomškova 
rojstna hiša

Cerkev sv. Leopolda Loka 
pri Žusmu: Glažute na obmo-
čju Žusma

Muzej Laško: Laško – potova-
nje skozi čas; Geologija okolice 
Laškega; Pivovarstvo in zdravi-
liški turizem

Muzej novejše zgodovine 
Celje: Živeti v Celju, Zobozdra-
vstvena zbirka

Otroški muzej Hermanov 
brlog: Brlog igrač

Fotografski atelje Josipa Pe-
likana: stalna postavitev

Dvorec Strmol: Kuharca (Po-
krajinski muzej Celje); Hetiške 
tkanine in vezenine (Pokrajinski 
muzej M. Sobota); Mednarodna 
zbirka likovne umetnosti

Poglej v muzej …
Muzej novejše zgodovine Celje vas v 

novem letu 2017 vabi na ogled razstav:

•  Živeti v Celju
•  Otroški muzej Hermanov brlog
•  Fotoatelje in galerija Pelikan
•  Spominski prostor »Stari pisker«
•  Zobozdravstvena zbirka

… v Muzej novejše zgodovine Celje

5 najbolj branih novic 
na www.novitednik.si
v 2016
V pomladnih mesecih leta 2016 smo prenovili naše spletne strani. 

Vse od takrat beležimo vse več klikov, s katerimi nam sporočate, da 
naše vsebine spremljate tudi tam. In katere novice ste v minulem 
letu največ brali na naši spletni strani?

Spremljajte naše vsebine na spletni strani
www.novitednik.si še naprej! Ker smo prvi v regĳ i!
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Foto: GrupA
FOTO TEDNA Naj bo leto velikih idej!

Iz naključja nastal spektakel
Novoletno kopanje v Savinji se približuje jubileju Kopanje pogumnih plavalcev v 

mrzli Savinji na novega leta dan 
je v kajakaško središče na Špico v 
čudovitem sončnem vremenu spet 
privabilo številne gledalce.

Na nabrežju Savinje se jih je zbralo 
približno tisoč, številna pa je bila tudi 
udeležba pogumnežev, ki so si upa-
li za nekaj minut zaplavati v ledeno 
hladni reki.

Gre za dogodek, ki si ga je pred 
osmimi leti zamislil legendarni celj-
ski maratonski plavalec in rekreativec 
Jože Tanko.

Ta je za to, da bi dogodek postal tra-
dicionalen, po naključnem srečanju v 
trgovini navdušil Dušana Kondo, pred-
sednika Kajak-kanu kluba Nivo Celje, 
ki vsako leto pripravi ne le spektaku-
larno zimsko kopanje, marveč tudi 
zanimiv novoletni družabni dogodek.

RG, foto: SHERPA

»A je ›fejst‹ mrzla?«

»Če sem preplaval mrzlo Savinjo, potem bom zmogel vse v novem letu.«

Spominska gasilska fotografija plavalnih novoletnih pogumnežev 2017

Novoletni skok v hladno Savinjo ni le paša za oči, marveč tudi zanimiv družabni dogodek.
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»V gledališče ne hodim več, ker 
predstav ne razumem«
Nekdanji upravnik SLG Celje Borut Alujevič o starih dobrih časih gledališča in kdo je Hamlet ob robu bazena

Celjsko profesionalno gledališče bi bilo 
brez Boruta Alujeviča, ki je bil od leta 1966 
do 1986 stalni član igralskega ansambla in 
nato dvaindvajset let upravnik, drugačno. 
O tem, ali boljše ali slabše, naj ocenjujejo 
drugi, sama sem prepričana, da je močno 
vplival na številne med nami in nam pri-
vzgojil ljubezen do gledališča. Spominjam 
se odmevnih predstav, ki smo si jih kot 
osnovnošolci in dijaki ogledali v SLG Celje. 
Rasla sem z občutkom, da je Alujevič ose-
ba, ki nekaj pomeni v lokalnem kulturnem 
okolju. Za številne celjane, ki ga redno sre-
čujejo na ulicah, bo on vedno poosebljeno 
celjsko gledališče. Najin pogovor o dneh, 
ki so bili in iz katerih bi se lahko kaj nau-
čili, je nekakšen poklon vsem, ki so Celju 
vtisnili pečat.

Pogovarjava se v prazničnem času, ko 
naj bi se vse malce umirilo. Ta čas naj bi 
bil namenjen družini in prijateljem. Kako 
ga preživljate?

Odkar sem v pokoju, ga preživljam bolj 
dolgočasno. Prej je bilo veliko bolj zanimivo. 
Vsak dan sem bil v gledališču, vsak dan sem 
srečeval nove ljudi, vsak dan so bile priredi-
tve, pri katerih sem sodeloval. Tega je vedno 
manj, zame pa še sploh. Ljudje me prepozna-
jo le še na cesti, drugače nikamor ne grem, 
saj me nihče ne povabi na prireditve. Ni mi 
hudo zaradi tega, saj je moj čas minil. Ljudje 

žal prehitro pozabijo. Recimo kdo se še spo-
minja Francija Križaja, ki je bil takšna zvezda 
in zelo pameten človek? Že zdavnaj je rekel, 
da celjsko gledališče propada, ker igralci, na-
mesto da bi razmišljali, kako igrajo zadnje 
dejanje, razmišljajo, kako se bodo peljali do-
mov. A veste, da to še danes drži? Kdo se še 
spominja Janeza Žmavca, ki je napisal toliko 
iger? Danes ne vedo, kdo je bil, mogoče se 
spominjajo le njego-
vega sina zdravnika. 
Nisem razočaran, ko 
berem v časopisu, 
da »je zapihal nov 
veter, odkar je Aluje-
vič odšel«. Seveda je 
zapihal, meni je bilo 
všeč kaj drugega, kot 
je danes ljudem. Ne-
katerih stvari ne ra-
zumem več. Ne vem, 
zakaj je treba toliko 
golote v gledališču. Če smo želeli videti gole 
ženske, smo hodili v klube, kjer so takšne 
plesale ob drogu.

Ali menite, da je zdaj več golote na slo-
venskih odrih kot nekoč? Kaj pa slovenski 
filmi, ki so že od nekdaj kazali kar precej 
gole kože?

Takrat je bila izjema, ki je potrjevala pravi-
lo, zdaj je pravilo, ki potrjuje izjeme. Danes 

gredo ustvarjalci predstav veliko dlje. Nekoč 
so seksapilnost vsaj malce prekrili, danes pa 
imajo na odru tudi spolne odnose.

Ko sem Marka Mandića, igralca, ki se na 
odru pogoste sleče, vprašala, ali je treba 
toliko golote na odru, je bil njegov odgo-
vor, da je to njegov način pripovedovanja 
zgodbe. Da se na takšen način bolj dotakne 
občinstva.

Se strinjam s tem, 
a meni slačenje ni 
všeč. Spomnim se, 
ko smo igrali pred-
stavo Življenje je sen, 
da se je Marko Sim-
čič slekel. To je bilo 
pred petdesetimi leti. 
Režiser mu je najprej 
rekel, da tega ne sme. 
Ko je malce razmislil, 
mu je slačenje dovo-
lil, a pod pogojem, da 

občinstvu ni kazal zadnjice.
Pred skoraj desetimi leti ste zapustili 

SLG Celje. Predvidevam, da ste še njegov 
redni obiskovalec.

Nisem. Nisem užaljen, saj sem nekaj časa 
hodil na predstave. Ko se je po časopisih zače-
lo pisati, da »je bil Alujevič eno samo sranje« 
in da je zdaj vse krasno z novo upravnico, mi 
je bilo dovolj. Ne bom kritiziral upravnice, saj 

je bila kot umetniška vodja zame zelo dobra. 
Zdaj gredo njene izjave v to smer, da pred njo 
ni bilo nič kakovostnega. To me je prizadelo. 
A v gledališče ne grem tudi zato, ker stvari res 
ne razumem več. Potem se sprašujem, kdo od 
starejših še hodi v gledališče. Ugotavljam, da 
je to edino Janez Bermež.

Namen gledališča je, da ob predstavah 
razmišljamo, in če misel ni jasna, potem 
gledališče ne doseže tega, čemur je name-
njeno.

Natančno to. Mogoče mlajša generacija ra-
zume moderne predstave in ji povedo tisto, 
kar želi. Saj se vse res spreminja. Ko sem 
prišel leta 1966 v gledališče, so po odru ho-
dili, kot bi bili kakšen vojaški vod. Kot lutke 
so hodili. Pokojni igralec Dolinar mi je rekel, 
naj ne skrbim, da bo romantika prišla nazaj. 
In je res. Zdaj je konec tega romantičnega 
obdobja in suhoparen način življenja se kaže 
tudi v gledališču.

V predstavah je zelo malo scene.
Seveda, ker ni denarja. Gledališča delajo 

koprodukcije. Ne bom pozabil, da je Stane 
Sever leta 1966 pisal, da v Sloveniji ne po-
trebujemo več kot enega gledališča in to je 
SNG Drama Ljubljana, katere igralci bodo 
hodili po slovenskih gledališčih in igrali za 
vse. Če se bo nadaljevalo v to smer, ne bomo 
potrebovali gledališč v Gorici in Kopru. To je 
slaba perspektiva.

»Upam, da bo kulturni 
minister, ki je napisal precej 
gledaliških iger, igrali smo 
jih tudi v našem gledališču, 
bolj podpiral gledališče. Ker 
na splošno ga ministri za 
kulturo ne podpirajo.«
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»V jugoslovanskem času je bilo zelo pomembno, da smo 
imeli svoje gledališče, zdaj se včasih sprašujem, ali sploh 
potrebujemo poklicne igralce. Toliko kot je zdaj raznih 
amaterskih igralcev in stand up komikov, ne vem, če jih 
je kdaj bilo. Ljudje se jim krohotajo, kar pomeni, da ne 
potrebujejo SLG Celje in jim ta način predstav zadošča.«

Ker je SLG Celje edino profesionalno gle-
dališče v Savinjski in Šaleški dolini, ima zelo 
pomembno vlogo. Če ga ne bi bilo več, bi 
bila za slovenski prostor to zelo velika škoda.

Seveda. V jugoslovanskem času je bilo zelo 
pomembno, da smo imeli svoje gledališče, 
zdaj se včasih sprašujem, ali sploh potrebuje-
mo poklicne igralce. Toliko kot je zdaj raznih 
amaterskih igralcev in stand up komikov, ne 
vem, če jih je kdaj bilo. Saj nekateri so dobri, a 
veliko jih je zanič. Ljudje se jim krohotajo, kar 
pomeni, da ne potrebujejo SLG Celje in jim ta 
način predstav zadošča. Hvala bogu ne vsem.

Ko sem se pred letom pogovarjala z 
igralko celjskega ansambla, je potožila, 
da celjsko občinstvo ni ravno vzorno. Da 
ne sodeluje z igralci, da slabo ploska in 
slabo obiskuje njihove predstave. Se stri-
njate z njo?

Niti ne. Ko sem bil še upravnik, je bilo celj-
sko občinstvo odlično, a so bile predstave 
drugačne. To so bile predstave, ki so navdu-
šile. Danes gredo zelo mimo nas, mogoče 
igralci ne dajo vsega od sebe in mogoče je res 
manj občinstva. Igralci se pritožujejo, da je 
premalo ljudi, in če je napol prazna dvorana, 
kdo bo ploskal? Popolnoma drugačen obču-
tek je igrati pred polno dvorano. Včasih smo 
program naredili bolj za naše igralce. Zdaj 
gostujejo tuji igralci in jemljejo vloge doma-
čim, ki bi morali veliko več igrati. Ni dobro, 
če imajo igralci le stranske vloge. Vsi bi radi 
igrali velike vloge, vsi bi radi bili Hamlet, a 
on je samo eden. Problematika naših igralcev 
je tudi, da so vedno želeli na gostovanja v 
druga gledališča in doma smo imeli luknjo 
in drugorazredne igralce, z mano vred. Gle-

bila najbolj smešna. Takrat je bilo sodelovanje 
med gledališči na zelo visoki ravni, danes se 
mi zdi, da tega ni več. No, mogoče se motim.

Bili ste tudi pobudnik iger na Starem 
gradu Celje. Lansko poletje je grad živel 
z muzikalom Veronika Deseniška. Ste si 
ga ogledali?

Ne. Me ni pritegnilo. Poleg tega me je mal-
ce zmotilo, da se glede na to, da sem toliko 
let delal v kulturi, nihče ni spomnil, da bi 
me povabil na predstavo. Na celjskem gra-
du si je predstave zamislil Branko Gombač 
leta 1966 in prva predstava je bila Herman 
Celjski. Nato smo kasneje na gradu prikaza-
li predstavo Celjski grofi , a grad je bil čista 
razvalina. Ljudi je bilo polno. Videli smo, 
da moramo vsako leto narediti še kakšno 
predstavo. In smo jih naredili še približno 
šest. Mislil sem, da bo tradicija ostala. No, 
vseeno mi je všeč, da so muzikal naredili na 
gradu. Muzikali so zdaj tako največji hit. V 
našem času si je predstavo na gradu ogledalo 
od štiristo do petsto ljudi. Veliko navdušenje 
je bilo v samem Celju. Imeli smo navezavo z 
ljubljanskim festivalom, ki nam je tudi pri-
peljal občinstvo, mi smo pri njem gostovali. 
Odnos med festivali je bil odličen, zdaj ima 
vsako mesto svoje interese.

Mogoče še ne veste, a letos bo SLG Celje 
obudilo predstave na Starem gradu. Uprav-
nica Tina Kosi je povedala, da bo junija na 
gradu ponovitev predstave Romeo in Julija.

To je dobro. Zdaj je dobila nov mandat in 
marsikaj obljubi. Podobno kot nove vlade 
veliko obljubijo, potem pa niti ne naredijo.

Še vedno ste povezani s Celjskimi gro-
fi . V Pokrajinskem muzeju Celje smo vas 

Sploh amaterski igralci radi poiščejo sebe 
v eni vlogi in jo nato igrajo celo življenje. 
In če jim jo vzameš, so žalostni. Jaz pa 
nisem bil, ker sem igral več kot osem-
deset vlog.

Igranje ima pri vas dolgo zgo-
dovino. Nastopali ste radi že kot 
otrok. Kakšna je že zgodba, da 
ste se zaleteli v akademijo?

To je zgodba, ki jo pripove-
dujejo vsi igralci, kako so se 
po naključju »zaleteli« v gleda-
lišče. In tudi jaz sem si jo glad-
ko izmislil. A v poklic igralca 
sem se »zaletel« že v osnovni 
šoli. Nastopal sem v prvem fi l-
mu o Kekcu, ki ga je režiral Jože 
Gale. Kasneje je bil tudi režiser v 
celjskem gledališču in tudi prve moje 
predstave. Ker me je poznal, me je iz-
bral v ekipo, misleč, da bom to naredil 
z levo roko. A ni bilo tako, nikoli nisem 
predstave naredil tako na hitro, vedno sem 
zelo garal.

Nekoč ste izjavili, da kot igralec niste 
dosegli tistega, kar ste si želeli na za-
četku poklicne poti, čeprav ste postali 
upravnik.

Ni čisto tako. Seveda nisem dosegel, kar 
sem želel, saj so bili drugi boljši od mene. 
Tudi prepiral sem se po sodišču, ker je no-
vinar napisal: »Dajte mu delati kaj drugega, 
ker je kot igralec zanič.« In še nekaj je bilo. 
Takrat se bili samoupravni časi, bili so zbo-
ri delavcev in vedno sem moral jaz urejati 
razne pravne stvari. Tako sem bil na koncu 
že napol pravnik in napol igralec. Ko se je 
odprlo mesto upravnika, sem pomislil, da 
bi se prijavil. Kje nisem dosegel svojega ma-
ksimuma? To je bilo v tragedijah, tam sem 
bil vedno zanič. Medtem ko sem bil dober v 
predstavah za otroke. Najbolj mi je ostalo v 
spominu, ko sem igral ministra Debelina. Po 
predstavi je debelušni otrok močno ploskal 
in klical: »Debela basa!« Verjetno so ga sošol-
ci zafrkavali in končno je to lahko nekomu 
rekel. Pri sebi sem si mislil, da sem dosegel 
svojo poslanstvo.

Želeli ste si igrati v Ljubljani, a na koncu 
ste pristali v Celju.

To je res. Ljubljančanom nam je bilo pod 
častjo priti v Celje.

A bolje je igrati kot biti rezervni igralec.
Seveda, to sem vedno zagovarjal. Bolje biti 

prvi na vasi kot drugi v mestu. Zasluga gre 
Andreju Inkretu, ki nam je igralcem rekel, 
ali mislimo do smrti statirati v Ljubljani ali 
bomo šli raje v Celje, kjer iščejo igralce. Že 
drugi dan sem se s sošolcem Brunom odpe-
ljal v Celje in zvečer sem imel že prvo vajo. 
Nikoli mi ni bilo žal, da sem prišel v Celje, 
sploh ker sem se kasneje poročil s Celjanko.

Katera je bila vaša prva vloga?
Zasebno uho, javno oko, kjer sem odigral 

Teda. Moral bi biti duhovit, a mislim, da ni-
sem bil.

Zakaj se »šefu« v celjskem gledališču 
reče upravnik, medtem ko so drugje di-
rektorji gledališč?

Saj niso vsepovsod. Tudi ravnatelji so. Mi-
slim, da je to podedovano, meni je bilo všeč, 
da sem bil upravnik.

A položaj je povsod isti.
Seveda. Zdaj se je malce obrnilo, saj je 

nekdanja umetniška vodja upravnica in ima 
administrativnega pomočnika. Pri nas je bilo 
obrnjeno. Ona je bila umetniška vodja, jaz 
sem bil administrativec.

Naloga upravnika je, da v gledališče pri-
pelje denar.

Seveda. Upravniki denar pripeljejo, ume-
tniški vodje ga nato z lopato mečejo ven. Saj 
veste, da se hecam. Najboljše naveze so, če 
so dobri stiki med njimi. Jaz se ne spomnim, 
da bi bil s kom v nesporazumih. Bili smo v 
prijateljskih odnosih, sploh dokler sta obsta-
jali Ojstrica in Turška mačka.

Da bi prinesli še več denarja v gledališče, 
ste postali mestni svetnik?

Iz Zveze socialistične mladine Slovenije so 
me povabili, da sem kandidiral za občinski 
stolček. Bil sem za. Razmišljal sem, če bom 
zraven, bosta denar in tudi spoštovanje gle-
dališča. Vsa vrata so mi bila odprta. Ne bi 
dobil denarja, če ne bi bil toliko pri županu. 
Največ denarja sem dobil, če sem osebno 
pristopil k županu, danes tega ne delajo več. 
Danes pošiljajo razne druge osebe in se ču-
dijo, da ni denarja.

Ali vas je mesto Celje nagradilo za več-
letno delo v kulturi?

Dobil sem srebrni grb mesta. Vprašanje 
je, če sem si ga sploh zaslužil. Ko so ukinili 
umetniške nagrade in smo kulturniki tek-
movali z gasilci, sem rekel, da to ni več za 
nas. Zadnji kulturnik, ki je dobil zlati grb, 
je bil Miro Podjed. Dve leti kasneje je umrl. 
Mogoče je bolje, da nisem dobil zlatega.

A končajva v pozitivnem vzdušju. Ljudje 
še hodijo v gledališče, kajti za predstavo 
v Cankarjevem domu Vojna in mir je za 
določene dneve že težko dobiti vstopnice.

Seveda hodijo. A ne pozabimo, da je v Lju-
bljani veliko študentov, ki smo jih mi vzgojili. 
Upamo, da bodo obdržali to navado, tudi ko 
se bodo vrnili, in da bodo hodili v celjsko 
gledališče. A jim tukaj ni preveč všeč, saj so 
menda predstave dolgočasne.

Ali ste še zaljubljeni v vodo in kdo je 
Hamlet ob robu bazena?

Vodo sovražim, a to jo vsi vaterpolisti in 
plavalci, toliko smo bili v njej. Veste, kako 
pravijo Dalmatinci: pri štirih letih se naučiš 
plavati, pri osmih vaterpolo, pri osemindvaj-
setih nazadnje plavaš. Vaterpolo sem igral 
najprej v Ljubljani in nato v Celju ter imam 
precej lepih spominov in zgodb. V Celju smo 
igrali v hladni vodi pri 16 stopinj Cezija. Če 
so prišli igralci iz Krškega, ki so igrali pri 25 
stopinjah Celzija, je pogosto koga krč prijel 
in so igrali z igralcem manj. Ko smo mi prišli 
v Krško, so nam vodo zagreli na 26 stopinj 
in spet ni bilo vredu. Ime Hamlet se me je 
prijelo, ker so vedeli, da sem profesionalni 
igralec. Kadar je bilo treba malo počakati 
med odmori, so si zaželeli igralske vložke.

BARBARA GRADIČ OSET, foto: SHERPA

Sploh amaterski igralci radi poiščejo sebe 
v eni vlogi in jo nato igrajo celo življenje. 
In če jim jo vzameš, so žalostni. Jaz pa 

»Nekaterih stvari ne razumem več. Ne vem, zakaj je treba toliko golote v gledališču. Če smo želeli videti gole ženske, smo hodili v klube, kjer so takšne plesale ob drogu.«

dališče je počasi raslo z novimi umetniški 
vodji. Tina Kosi je bila kot umetniška vodja 
odlična. Pustil sem jo pri miru in ji zaupal, 
četudi so bile določene stvari res slabe.

Menite, da v SLG Celje ni igralcev, zaradi 
katerih bi hodili v gledališče?

Seveda so. A najboljši poiščejo priložnost in 
gredo v Ljubljano ali Maribor. To je od nek-
daj tako. A vsi niso dobili vlog in so se nato 
popolnoma zagrenjeni vračali. Zelo mi je bilo 
všeč, ko je Janez Bermež rekel, da so ga kli-
cali v ljubljansko Dramo, a ni šel, ker raje igra 
kot statira. Vedno so mislili, kako bodo dobili 
vloge v fi lmih, a jih niso. Ni tako enostavno. 
Igralec mora podobno kot športnik predvsem 
igrati in ne biti »rezervni« igralec.

Bili ste pobudnik festivala Dnevi kome-
dije. Zakaj se vam je zdelo, da komedija 
potrebuje svoj festival?

Idejo je dal Marjan Bačko, ki je bil uprav-
nik v Mariboru in je nato delal pri nas. Takrat 
gledališča niso igrala komedij. Bile so skrite 
za velikimi igrami. A ljudje so si jih želeli. Na 
prvem festivalu, kjer je bila večina predstav 
naših, je bilo toliko ljudi, da so s sabo nosili 
stole, da so sedeli na njih. Ko smo videli, da 
smo zadeli žebljico na glavico, smo nadalje-
vali. Na naš oder je prišlo celo Slovensko mla-
dinsko gledališče, ki nikoli ni imelo v svojem 
repertoarju komedij, a je prišlo z igro, ki je 

namreč na odprtju razstave videli v vlogi 
Hermana Celjskega. Ste še pogosto v ko-
stumih?

Ob obletnici Ulrikove smrti so me povabi-
li, da bi prebral neko besedilo. Ker sem res 
nekako čustveno povezan s celjsko grofo-
vsko rodbino, sem jim potrdil nastop. Drugi 
razlog, da so me povabili, je, da jim nisem 
nič računal. En lep pogled je bil zame dovolj. 
Veste, igralci za takšne stvari radi računajo 
in se jih potem izogibajo.

Ampak ali nimajo dobre stvari pravo 
ceno?

Mogoče je bila moja izjema, da je bila do-
bra in zastonj.

Kako ste se počutili na odru? Vam je pri-
jalo nastopanje pred občinstvom?

Nastopanje je sestavni del življenja. Gle-
dališče ni samo nastopanje na odru, je stil 
življenja. Včasih preveč govoriš in razlagaš, 
to je tudi gledališče. Moram povedati, zakaj 
so mi Celjski grofi  tako pri srcu. Ker sem se 
ogromno o njih naučil, ko smo predstavo 
igrali v gledališču. Takrat so mi zlezli pod 
kožo. Včasih igram Hermana tudi na rota-
rijskih prireditvah. Na srednjeveški priredi-
tvi na gradu so organizatorji želeli, da sem 
Celjski grof. A zraven je sedel igralec, ki je 
vse življenje posvetil grofom, in sem mu vlo-
go prepustil. Videl sem, da ga je prizadelo. 
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Ljudi, kot je Herman Rauter, usta-
novitelj celjskega podjetja Hermi in 
»oče« sodobne strelovodne opreme, 
ni prav veliko. V ne več rosnih letih, 
ko se marsikdo boji prestaviti stol, 
je on premaknil goro. Iz nič je na 
noge postavil podjetje, ki ga danes 
pozna vsa Evropa in se ga bojijo vsi 
najpomembnejši konkurenti. Veli-
ko zaslug, da je tako, ima tudi sin 
Miran, ki mu je vse, kar je do takrat 
ustvaril, brez velikega razmišljanja 
predal pred štirinajstimi leti. Ven-
dar če ne bi bilo dobre podlage, tudi 
dobrega podjetja danes ne bi bilo. 
Herman Rauter nikakor ne sodi v 
tisto kategorijo upokojencev, ki jim 
nič ni prav, ki najraje od jutra do 
mraka tožijo, kaj vse je narobe in 
kaj bi lahko bilo bolje. Letos janu-
arja bo dopolnil 79 let. A jih prav 
nič ne kaže.

Tako kot tudi nalezljiva prešer-
na volja in nasmeh, ki mu nikoli 
ne zgine z obraza, ne kažeta, da je 
moral marsikaj pretrpeti, da lahko 
danes živi mirno in srečno. »Vedno, 
ko mi je bilo hudo, sem si rekel, 
da bo jutri nov dan,« odgovarja na 
vprašanje, katera misel ga je v ži-
vljenju gnala naprej.

Trdo delo že od 
desetega leta
Rojen je bil leta 1938 na Dobrni kot 

najstarejši med petimi otroki. »Bilo je 
težko, a ne samo zaradi vojne in časa 
po njej. Doma je bila le ena plača in 

Jutri bo nov dan
Hermana Rauterja je skozi težko mladost in zapletene podjetniške poti 
vodil naprej predvsem optimizem

ker nas je bilo preveč ›pri koritu‹, sem 
moral kmalu oditi od doma. In tudi 
počitnic, tistih pravih, otroških, ni-
koli nisem imel. Bil sem star deset 
ali enajst let, ko sta me starša prvič 
poslala k starima staršema na kmete, 
kjer sem moral zelo trdo delati. Tako 
je bilo za vsake počitnice. Odšel sem 
takoj, ko je bilo konec pouka, vrnil 
sem se le nekaj dni pred začetkom 
šole,« se spominja.

Veselila ga je glasba, sanjal je, da 
bo nekoč po-
stal harmoni-
kar. A je moral 
v Maribor, da 
bi se izučil 
za električar-
ja. »Si lahko 
mislite, s ka-
kšnim težkim 
srcem sem šel 
od doma in še 
brez denarja 
sem bil. Imel sem ene same težke 
čevlje, a še ti so mi nekoč, ko sem 
igral nogomet, ›zazijali‹ in so mi vsi 
prsti pogledali ven. Doma sem si jih 
kar sam za silo zašil z dreto.« V Ma-
riboru je živel v internatu, denar za 
pot domov si je služil z delom na 
kegljišču v hotelu Orel. In namesto 
da bi se mu, tako kot bi se najbrž 
marsikomu drugemu, postavljanje 
kegljev zamerilo za vse večne čase, 
se je zaljubil v kegljanje in se je s tem 
športom ukvarjal, vse dokler so mu 
moči oziroma noge to dopuščale.

Pobegnil iz Libije
Bil je zelo priden dijak, zato je upal, 

da se bo po končani poklicni šoli lah-
ko vpisal v srednjo tehnično šolo v 
Celju. Načrte mu je prekrižala vojska 
in ker so ga določili za mornarico, je 
moral služiti kar tri leta. A je tudi to 
nekako prestal, tako kot je prestal 
zimske vožnje s kolesom z Dobrne v 
Vojnik, kjer je bila njegova prva služ-
ba. »Včasih je bilo tako mrzlo, da so 
z mene visele sveče,« se spominja.

S kolesom 
se je vozil tudi 
v Velenje, kjer 
se je zaposlil 
v enem od 
podjetij, ki ga 
danes ni več. 
Tehnične šole 
ni pozabil. 
Ker do Celja ni 
bilo primerne-
ga prevoza, je 

z vpisom počakal toliko časa, da je 
zbral dovolj denarja za nakup »fi č-
ka«. »Vsak dan sem se vozil z Dobrne 
v službo v Velenje, nato iz Velenja v 
šolo v Celje. To je trajalo kar štiri leta, 
saj takrat poklicne šole niso priznali. 
A sem tudi to nekako preživel.« Pri 
tem je bila srednja tehnična šola, ki 
jo je opravil kot izreden dijak, Her-
manu Rauterju premalo. Želel je še 
več, želel je študirati. Vpisal se je 
v višjo šolo za organizacijo dela, si 
kmalu premislil in presedlal na ma-
riborski Vekš.

Nato je prišla družina, zamenjal 
je nekaj služb, najdlje je ostal v pod-
jetju RŠC Velenje Eko. Delal je na 
različnih mestih. Bil je vodja vzdr-
ževanja, vodja priprave dela in vodja 
montaž na inštalacijah, delal je tudi 
v prodaji. »Povsod so me ›ponucali‹, 
ker so vedeli, da rad delam,« pravi. 
Potem se je zgodila Libija. Rudis, 
katerega del je bilo tudi velenjsko 
podjetje, je tam gradil podzemna za-
klonišča za vojsko. Moral bi ostati tri 
leta, a je odnehal veliko prej. Čeprav 
je bil zaslužek dober, kar mu je v 
tistem času marsikdo zavidal, mu 
je bilo bolj kot denar pomembno 
zdravje. Iz vroče Afrike se je zato 
že po letu vrnil domov.

Pri 47 letih med 
zasebnike
V Velenju ga ni čakalo nič dobrega. 

Podjetje, kjer je bil zaposlen, se je ve-
dno bolj majalo. »Sinova sta bila še v 
osnovni šoli, Andrej je imel petnajst 
let, Miran trinajst. Oba sta bila zelo 
pridna. Nisem si mogel privoščiti, da 
bi pristal na zavodu za zaposlovanje, 
zato sem začel razmišljati, da bi šel 
na svoje. Kolega v službi mi je predla-
gal, naj se odločim za elektromeritve, 
vendar o tem takrat nisem vedel nič. 
Spet sem v roke vzel knjige in se učil 
skoraj leto.«

Leta 1985 je Herman Rauter postal 
samostojni podjetnik. Doma zaradi 
tega niso bili prav nič veseli, ženi ne-
kaj časa svojih načrtov sploh ni upal 
razkriti. A je bila odločitev prava. Ne 
samo zaradi tega, ker je njegovo ve-
lenjsko podjetje kmalu šlo v stečaj. 
Predvsem je bilo prav zaradi vsega, 
kar je v kasnejših letih ustvaril in kar 
danes nadaljuje njegov sin Miran. 
»Ko sem odhajal na svoje, sem vedel, 
da bo vse v redu. Bil sem prepričan, 
da bom kot obrtnik zaslužil dovolj, 
da bomo solidno živeli in bosta fanta 
lahko doštudirala. Dela se nisem bal, 
čeprav na področju, ki sem se ga lotil, 
nisem imel veliko izkušenj. Imel pa 

sem veliko drugega znanja, marsi-
česa sem se naučil tudi v Libiji.« V 
Libiji je tudi videl, da imajo Angleži, 
ki so nadzirali gradnjo zaklonišč, na 
poslovnih vizitkah svoje fotografi je. 
Ko je začel kot obrtnik, si je tudi sam 
dal izdelati takšno vizitko.

Tudi sam na vrh 
zvonika
Izdelovanje strelovodov se je v 

življenju Hermana Rauterja zgodilo 
povsem po naključju. Sprva se je kot 
zasebnik ukvarjal le z meritvami stre-
lovodnih in drugih napeljav v šolah, 
vrtcih in podjetjih. Ker je v tistih letih 
zaradi udara strele zagorelo v mnogih 
cerkvah, je začel razmišljati, da mora 
biti pri napeljavah na sakralnih objek-
tih nekaj hudo narobe. Zato je župni-
jam na Celjskem začel pošiljati dopise 
s ponudbo, zraven pa je dal še svojo 
posebno vizitko. »Zagotovo so si rekli, 
da sem resna ›faca‹ in so me povabili 
na pogovor.« Prvo meritev strelovo-
dne napeljave je opravil v župnijski 
cerkvi na Rečici ob Savinji in ugotovil, 
da je vse postavljeno narobe. »Ko se je 
župnik na glas spraševal, kdo bo zdaj 
na cerkev namestil novo napeljavo, 
nisem veliko razmišljal in sem se po-
nudil kar sam. Za pomoč sem prosil 
danes žal že 
pokoj -
nega 
šo-

»Vedno moraš verjeti 
vase. Če ti že ravno ne 
uspe, da si svetovni 
prvak, si pa lahko 
najboljši v svoji občini.«

»Nikoli nisem nobene 
stvari naredil v 
afektu. Vedno sem vse 
dobro premlel in si 
naredil scenarij, kako 
bom rešil težavo.«

»Kaj menim 
o tajkunih?

V človekovi naravi je, da želi čim 
več in s čim manj truda. Pa saj 
so tudi včasih počeli iste stvari 

ali celo še hujše, vendar se 
takrat o tem ni smelo 

govoriti.«

V podjetje pride le še dvakrat na mesec. 
Zelo je vesel, ker mu zaposleni radi 
prisluhnejo in upoštevajo njegovo mnenje.

Herman Rauter je začel iz nič. 
Danes je podjetje Hermi v svoji 

dejavnosti eno najboljših v Evropi.

»Bil sem zelo strog oče. Veliko 
sem zahteval od obeh sinov in 
danes sem zelo ponosen na to, 

kar sta dosegla v življenju.«

Herman Rauter je začel iz nič. 
Danes je podjetje Hermi v svoji 

dejavnosti eno najboljših v Evropi.
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štanjskega alpinista Marka Lihtene-
kerja, ki je bil takrat sinov smučarski 
trener, in po mojih navodilih je na 
vrh zvonika postavil nov strelovod,« 
se spominja.

Herman Rauter je v kasnejših le-
tih po Sloveniji saniral več kot dvesto 
cerkva. Običajno je na pomoč pokli-
cal kakšnega alpinista, včasih pa se 
je zgodilo, da je na vrh cerkve splezal 
kar sam. To mu kljub letom ni bilo 
težko, saj se je, kot pravi, vse svoje 
življenje ukvarjal s športom. Najprej 
z nogometom, nato s kegljanjem.

In ko je tako po cerkvah nameščal 
strelovodno napeljavo, je začel raz-
mišljati, s čim bi lahko nadomestil 
klasične težke strelovode. Malce se 
je ozrl naokrog, po drugih državah, 
spet v roke vzel knjige, pregledal vse 
predpise in nastajati so začeli prvi 
prototipi. »Izkušenj sem imel veliko, 
saj sem po osnovni izobrazbi elekto-
inštalater, spoznam se tudi na stroj-
ništvo in orodjarstvo. Ko sem razvijal 
novo napeljavo, nisem mislil samo 
nase, ampak tudi na sinova. Rekel 
sem si: ko mene več ne bo, bosta fan-
ta lahko to izdelovala in prodajala.«

Iz Velenja v Celje
Herman Rauter je nove, bolj pre-

proste izdelke, predvsem iz nerjave-
čih materialov, razvijal kar nekaj let. 
Njegov cilj je tudi bil, da bi bil strelo-
vod neopazen. Uspelo mu je razviti 
popolnoma nov sistem strelovodne 
napeljave, tudi njeni posamezni deli 
so bili nekaj povsem novega. Nato je 
naletel na najtrši oreh – kako uspeti 
na trgu, kako nove strelovode proda-
ti. Hodil je od enega do drugega ve-
letrgovca, a so ga vsi naganjali stran, 
sprejeti ga niso hoteli niti elektro pro-
jektanti. Z njegovim sistemom je bilo 
namreč več dela.

Kar tri leta je hodil od vrat do vrat, 
nato se mu je leta 1993, ko je prvič 
šel na celjski mednarodni obrtni se-
jem, odprlo. Podjetje Bramac, ki je 
na sejmu postavilo veliko stavbo, je 

na streho namestilo njegov strelovod. 
»Investitorji in arhitekti so videli, da 
obstaja še kaj drugega od tistih velikih 
in težkih strelovodov. Moj neopazen 
strelovod namreč. Sčasoma so tako 
projektanti morali upoštevati moj iz-
delek in čeprav je bila takrat kar velika 
konkurenca tujih podjetji s podobnim 
izdelkom, sem zmagal,« se spominja.

Leta 1994 je Herman Rauter svojo 
dejavnost preselil v Celje. V Velenju, 
pravi, ni bilo prave »klime«. »Celje je 
v središču Slovenije, tudi povezave 
so boljše. Najprej sem najel prostore 
v bivšem Liku Savinja, a sem se za-
radi gradnje Interspara moral kmalu 
izseliti. Šel sem na območje nekda-
njega Prevozništva, kjer sem zgradil 
delavnico. Podjetje se je do danes 
preselilo še enkrat, na Trnoveljsko 
cesto, vendar je prostore, v katerih 
je danes, zgradil Miran.«

Še vedno mu radi 
prisluhnejo
Leta 2002 se je odločil, da bo po-

sel predal sinu. Pravi, da mu zaradi 
tega ni bilo nikoli žal. Niti za mi-
nutko. »Podjetje sem predal v prave 
roke. Mirana, ki se je takrat profe-
sionalno ukvarjal s smučanjem, so 
začele pestiti poškodbe, in zaslutil 
sem, da je napočil čas odločitve. 
Dal sem mu vse, brez kakršnihkoli 
pogojev. Čeprav ni imel nobenih iz-
kušenj z vodenjem podjetja, nisem 
ničesar tvegal. Miran zelo ceni to 
moje zaupanje in mi je hvaležen.«

Ob vprašanju, zakaj je tako kmalu 
izpregel, se Hermanu Rauterju usta 
raztegnejo v velik in tudi zadovoljen 
nasmešek. »Pa saj nisem bil več mlad. 
Podjetje sem predal pri 64 letih!« Ker 
ni mogel kar čez noč nehati, je sinu 
pomagal še tri leta. Zdaj pride v pod-
jetje le še dvakrat na mesec. »Spreho-
dim se po pisarnah in po proizvodnji 
ter poklepetam z zaposlenimi. Veli-
kokrat slišim, ko za mano rečejo: ›Po-
glej ga, totega Hermana, še vedno se 
dobro drži! ‹ In tega sem neizmerno 

vesel. Vesel sem tudi, ker mi v podje-
tju še vedno radi prisluhnejo in upo-
števajo moje mnenje. Včasih se sicer 
malce upirajo, ampak nič ne de. Tudi 
tako je prav.« Z velikim ponosom tudi 
pove, da v podjetju dela odlična ekipa, 
ki spoštuje in ima rada svojega direk-
torja. Miran ga še vedno, ko sprejema 
pomembne strateške odločitve, vpra-
ša za nasvet. Z vsakdanjimi težavami 
ga ne obremenjuje. »Vsega mi pa tudi 
ni treba vedeti,« pravi.

Vsak dan šest 
kilometrov
Herman Rauter je s tem, kar je 

naredil v življenju, zelo zadovo-

»Zelo sem zadovoljen s tem, kako se mi je življenje obrnilo. Tudi zdravje 
mi še vedno služi dobro. Če sem po mami, me čaka še kakšnih sedem let 
življenja. Zelo rad bi dočakal maturo svojih vnukinj.«

»Tole je ena mojih najljubših 
fotografij,« pravi Herman 

Rauter. Nastala je pred nekaj 
leti, ko je skupaj z Miranovo 

družino postavil snežaka.

ljen. »Če samo pomislim, kako 
sem odraščal, kako sem gradil iz 
nič …Vedno sem imel veliko volje 
in energije, še zdaj ju imam veli-
ko, vendar se že pozna, da si bom 
kmalu nadel osmi križ. Če le imam 
priložnost, mladim rad povem, naj 
v življenju nikoli ne obupajo in naj 
nenehno rinejo naprej.«

Kljub letom Herman še vedno 
vsak dan prehodi najmanj šest ki-
lometrov, ko je lepo vreme, vsako 
jutro in vsak večer kolesari do To-
polšice in nazaj. Pozimi zelo rad 
smuča. »S športom bi se ukvarjal še 
več, a mi telo ne pusti,« pravi. Pred 
leti je, predvsem zaradi družbe, pel 

v upokojenskem pevskem zboru na 
Dobrni. Zdaj rad bere, še zlasti ga 
zanima zgodovina, tudi na kakšno 
prireditev gre rad. Včasih je želel 
potovati, a ni imel ne časa ne de-
narja. Zdaj ima dovolj časa in tudi 
denar se najde, a se mu ne ljubi 
hoditi po svetu. Najraje je doma 
ali v družinski počitniški hišici na 
Gorenjskem.

Pa harmonika, je uresničil svoje 
otroške sanje? »Ne, nisem,« pravi. 
»Pred leti pa sem si kupil električni 
klavir, na katerega zaigram včasih, 
vendar samo za svojo dušo.«

JANJA INTIHAR
Foto: SHERPA, osebni arhiv

»Imel sem ene same 
težke čevlje, a še 
ti so mi nekoč, ko 
sem igral nogomet, 
›zazijali‹ in so mi vsi 
prsti pogledali ven,« 
pripoveduje Herman 
Rauter. Na vprašanje, 
ali si danes rad 
kupuje čevlje, se samo 
nasmehne.

Leta 2002 je posel predal sinu Miranu. Zaradi tega mu ni bilo nikoli žal, 
niti za minutko, pavi, saj je podjetje predal v prave roke.

Leta 1997 je bil sponzor in trener kegljaškega kluba v Slovenskih Konjicah.

»Vse 
življenje 
sem se rad 
ukvarjal s 
športom. 
V športu je 
vedno več 
porazov 
kot zmag, 
iz vsakega 
poraza pa 
se lahko 
veliko 
naučiš.«

Sina Mirana, ki je bil profesionalni smučar, ni pogosto spremljal na tekmah. Pravi, 
da je bil preveč nervozen. Tekme za svetovni pokal v Wengnu pa vendarle ni mogel 
izpustiti.

Herman Rauter se zelo rad poveseli. Če 
je treba »zaigra« tudi na kakšen doma 
narejeni inštrument.
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Minulo leto je Celju pri-
neslo nekaj obletnic, ki 
spominjajo na pomembne 
dogodke iz preteklosti. Ne-
kaj pomembnih jubilejev 
za knežje mesto bo tudi v 
tem letu.

Spomin nanje smo obujali 
z mag. Damirjem Žeričem, 
zgodovinarjem in kustosom 
v Pokrajinskem muzeju Ce-
lje. Naš sogovornik je tem 
jubilejem določil težo in raz-
členil pomen, ki so ga imeli 
v preteklosti in ga imajo ne-
kateri še vedno.

2016
580 let 
»pokneženja« 
Celjskih
Na slovesnosti v Pragi 

30. novembra 1436 je cesar 
Sigismund Luksemburški 
celjska grofa Friderika II. in 
Ulrika II. povzdignil na raven 
državnih knezov.

Celjski so s tem dejanjem 
prejeli številne pravice in 
privilegije, med katerimi so 
bili ključni trije. »Kot prva 
je bila pravica do lastnega 
okrajnega plemiškega sodi-
šča, kar je v praksi pomenilo, 
da plemič, ki je zagrešil ka-
znivo dejanje, ni več sodno 
odgovarjal Habsburžanom, 
ampak Celjskim. Drugo 
pravico je predstavljal t. i. 
rudniški regal, to je pravica 
do črpanja rudnih bogastev 
na svojih ozemljih. Tretja je 
bila pravica do kovanja la-
stnega denarja, t. i. novčni 
regal. Tudi v našem muze-
ju v sklopu razstave Grofje 
Celjski hranimo tri novce 
Celjskih grofov,« je pojasnil 
Damir Žerič.

S povzdigom na raven 
državnih knezov so Celjski 
postali enakopravni Habs-
buržanom. Njihovim deže-
lam je grozilo, da bo začela 
nastajati samostojna celjska 
dežela. Habsburžani na to 
niso mogli pristati, izbruh-
nila je sedemletna fajda, 
srednjeveška vojna s plenje-
njem in požiganjem gradov, 
ki se je leta 1443 končala s 
sklenitvijo mirovnega spora-
zuma oziroma medsebojne 
dedne pogodbe. Habsburža-
nom bi v primeru izumrtju 
Celjskih pripadli vse celjske 
grofije, gospostva in posesti 
na območju rimsko-nem-
škega cesarstva. V primeru 
izumrtja Habsburžanov bi 
Celjskim pripadle Pazinska 
grofija in habsburška posest 
v Istri, grofija v Marki in Me-
tliki, vključno z Mehovim, 
Novim mestom, s Kostanje-
vico, z Laškim, Vojnikom, 
Žalcem, s Postojno in z Vi-
pavo.

565 let podelitve 
mestnih pravic
Celje je bilo zadnje večje 

naselje na današnjem slo-
venskem prostoru, ki je pre-
jelo mestne pravice. Tik pre-
den so grofje in knezi Celjski 
za vedno odšli v zgodovino, 

Celje ob letih jubilejev
Začetek in konec vladavine Celjskih, Južna železnica, Narodni in Celjski dom …

»Seveda bi si želel, da bi pripravljavce projekta moja 
razstava spodbudila spodbudila k modernizaciji že-
leznice, a so seveda načrti za to bili izdelani že prej. 
Vsekakor je hvale vredno, da je do tega prišlo in da se 
ta modernizacija tiče prav trase na celjskem območju. 
Po drugi strani, če se ozremo v preteklost, gradnja 577 
kilometrov dolge proge pred 170 leti, s takratno tehno-
logijo … Lahko se samo čudimo, kakšna mojstrovina je 
to bila. Drugi tir Koper–Divača, ki je dolg od 20 do 30 
kilometrov, pa načrtujemo že 20, 25 let. Človek res ne 
ve, kaj bi rekel,« je Damir Žerič, avtor razstave o Juž-
ni železnici, hudomušno komentiral razmere danes in 
pred skoraj dvesto leti.

so do svojih prebivalcev po-
ravnavali še ta zgodovinski 
dolg. Grof Friderik II. je po 
zgledu drugih štajerskih 
mest Celju 11. aprila 1451 
podelili mestne pravice (v 
spomin na ta dan Celje za-
znamuje občinski praznik).

»S tem privilegijem je 
Friderik II. prebivalce od-
vezal tlake. Edina dolžnost 
celjskih meščanov je prav-
zaprav bila, da so skrbeli za 
gradnjo in vzdrževanje me-
stnega obzidja,« je pomen 
tega dejanja opisal Damir 
Žerič. Občani so po novem 
za opravljanje svojih občin-
skih potreb in storitev pri-
dobili prostore v nekdanji 
hiši sodnika Henrika Erla-
uerja. Prvi rotovž je bil na 
Glavnem trgu, v neposredni 
bližini, kjer sta danes ure-
jena nov turističnoinforma-
cijski center in paviljon za 
predstavitev arheologije.

Leta 1455 je Ulrik II. te 
pravice dopolnil z določi-
lom, da si smejo meščani 
iz svojih vrst izvoliti tudi 
župana, sodnika in mestni 
svet. Meščanom je odstopil 
celotno poslopje, v katerem 
so nekoč Celjski imeli svojo 
orožarno. Ostanki te orožar-
ne so bili odkriti ob zadnjih 
arheoloških raziskavah ob 
prenovi Glavnega trga.

560 let od smrti 
Ulrika II.
Ali bi se tok zgodovine 

lahko obrnil drugače, da se 
morda Ulrik takrat ne bi po-
javil v Beogradu, v trdnjavi 
Kalemegdan, kjer je bil ubit v 
atentatu? Kakšne okoliščine 
so vplivale na takšen potek 
dogodkov?

»Ulrik se je moral pojaviti 
v Beogradu, ker je bil kot 
državni namestnik varuh 
kralja, nenazadnje je bil 
tudi bližnji sorodnik kralja 
Ladislava Posmrtnega. Ul-
rik II. je bil nekronan kralj 
Ogrske, kot so rekli takrat, 
torej je bil namesto šibkega 

kralja, ki je imel formalno 
oblast, tisti, za katerega se 
je vedelo, da je dejanski 
vladar na Ogrskem. Kot 
vrhovni poveljnik ogrske 
vojske, ki je šla v spopad 
proti Turkom, je Ulrik II. v 
Beogradu seveda moral biti 
zraven,« je tedanje zgodo-
vinske okoliščine pojasnil 
sogovornik.

V tistem času so bila na 
Ogrskem močna notranja 
trenja, opozicija na čelu z 
Ladislavom Hunyadijem je 
nasprotovala Ulriku, ker naj 
bi se preveč vmešaval v ogr-
ske notranje zadeve. Zlasti 
znano je, kako je Hunjadi 
oporekal Ulriku, ali nima 
že dovolj gradov v svojih 
deželah, zakaj jih torej hoče 
še več na Ogrskem. »Kaj bi 
bilo, če bi bilo drugače, je 
danes zgolj zgodovinska 
špekulacija, ampak takšnih 
primerov je bilo v zgodovini 
ogromno. Rodbine so nasta-
jale in izumirale, tako se je 
zgodilo tudi s celjsko.«

Legenda pravi, da je bil 
Ulrik opozorjen, kaj ga 
čaka. »V trdnjavo je poslal 
oglednika, ki naj bi se po-
zanimal o razmerah v njej, 
a ta ni odkril nič posebne-
ga. Ogri so potem spustili 
Ulrika, kralja in majhno 
spremstvo v trdnjavo, kjer 
je naslednji dan po jutranji 
maši prišlo do atentata,« 
je opisal Žerič. Čez nekaj 
dni je bilo Ulrikovo truplo 
pripeljano v Celje. Njegov 
pogreb je bil doslej najve-
ličastnejši v zgodovini me-
sta, na njem je bilo mogoče 
slišati znamenite besede: 
»Danes grofje Celjski in ni-
koli več.«

Sledil je boj za dedišči-
no Celjskih. Po dedni po-
godbi, ker so Celjski ostali 
brez moških potomcev, je 
vse prešlo na Habsburžane. 
»Kljub temu si Habsburžani 
niso mogli privoščiti, da bi 
Celje propadlo zaradi nekih 
maščevalnih razlogov, am-
pak so s potrditvijo starih 

pravic in svoboščin skrbeli, 
da se je Celje še naprej obr-
tno in trgovsko razvijalo.«

170-letnica 
prihoda prvega 
vlaka
Od konca dinastije Celj-

skih je bilo mesto ob Savinji 
približno štiri stoletja v ne-
kakšnem zatonu, vse so pri-
hoda prvega vlaka po Južni 
železnici leta 1846. »Celje je 
v preteklosti doživelo že več 
zvezdnih trenutkov: prvega 
v času rimske Celeie, druge-
ga, ko so mestu vladali grofje 

in knezi Celjski, in tretjega 
z gradnjo Južne železnice,« 
je celjske zgodovinske prelo-
mnice nanizal Žerič.

Vse pozitivne posledice, 
ki jih je prinesla železnica, 
so prebivalci občutili tudi v 
20. stoletju in z njimi živimo 
še danes. Gradnja železnice 
Dunaj–Trst je bila v 19. sto-
letju največji infrastrukturni 
projekt v nekdanji monarhiji 
in eden največjih sploh ta-
krat v Evropi. Celju in celj-
ski regiji je prinesla velike 
gospodarske in družbene 
spremembe. Celje je bilo v 

Damir Žerič na stalni razstavi o Celjskih grofih v pokrajinskem muzeju pred veliko sliko, ki je eden najboljših prikazov nekdanjega mestnega 
obzidja v Celju.

Slavnostna listina, s katero sta bila grofa Friderik II. in Ulrik II. pov-
zdignjena v državna kneza.

Portret Ulrika II. na stalni razstavi Grofje in knezi 
Celjski v Pokrajinskem muzeju Celje …

 … in lobanja Ulrika II., ki je z lobanjami ostale rodbi-
ne Celjskih ena največjih znamenitosti pokrajinskega 
muzeja.
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začetku 19. stoletja majhno, 
zaspano, provincialno me-
sto, brez prave gospodarske 
moči, edini gibali razvoja sta 
bili obrt in trgovina.

»Železnica je bila znanil-
ka nove dobe, industrijske 
revolucije. V primestnih 
naseljih so začeli rasti veli-
ki industrijski obrati, kot na 
primer rudnik in železarna 
v Štorah, cinkarna, Westno-
va tovarna emajlirane poso-
de … Število prebivalstva je 
skokovito naraslo in se je v 
nekaj letih podvojilo. Celje 
se je v prihodnjih desetletjih 
razvilo v enega osrednjih 
industrijskih središč v drža-
vi,« je vpliv Južne železnice 
pojasnil avtor razstave Ko 
železna pride cesta, ki jo je 
Pokrajinski muzej Celje ju-
nija postavil na Krekovem 
trgu, za osrednjo slovesnost, 
s katero je bil obeležen jubi-
lej prihoda prihodu prvega 
vlaka po Južni železnici v 
knežje mesto.

Do velikih sprememb je 
prišlo tudi v starem me-
stnem jedru. Mestna oblast 
je poskrbela za splošno mo-
dernizacijo javne infrastruk-
ture in za gradnjo imenitnih 
stavb. »Če rečemo, da je 
bilo pristanišče okno v svet, 
potem je železniška postaja 
pomenila vrata v mesto. Že-
lezniška postaja je bila na-
mreč vedno zgrajena izven 
strnjenega naselja, vmesni 
prostor do mestnega jedra 

pa je bil zelo privlačen za 
gradnjo sodobnih poslopij, 
širših ulic in trgov in na to 
mesto se je tudi preselil ves 
družabni in poslovni utrip 
mesta. Ob tem so se začeli 
razvijati tudi ostali kraji ob 
železnici, predvsem indu-
strija in turizem, kar zgo-
vorno priča o vplivu, ki ga 
je imela Južna železnica.«

Zanimivo – čeprav gre 
zgolj za naključje – je, da 
se prav teh dneh, še v letu 
omenjenega jubileja, zače-
nja širokopotezna obnova 
železniške proge Celje–Zi-
dani Most. ki bo omogočila 
hitrejše vožnje vlakov, var-
nost, boljšo komunikacijo …

Leto 2017
110-letnica 
Celjskega doma
Z Južno železnico je zelo 

povezan nastanek stavbe, ki 
bo v prihodnjem letu prav 
tako slavila svoj jubilej: to je 
nekdanja Nemška hiša, da-
nes Celjski dom. Uradno je 
bila odprta leta 1907, čeprav 
je bila zgrajena že leto prej. 
Takrat so bili zelo nemirni 
časi mednacionalnih na-
sprotij med v Celju živečimi 
Nemci in Slovenci. Stavba 
je bila nemški odgovor prej 
zgrajenemu slovenskemu 
Narodnemu domu. »V tistem 

času je bilo vse družbeno in 
družabno življenje dobese-
dno razdeljeno na nemško in 
slovensko. Od javnega življe-
nja do zasebnega, tudi naj-
bolj običajne stvari, kot so 
bile gostilne in pokopališča, 
da sploh ne omenjam izobra-
ževanja in maš v nemškem 
in slovenskem jeziku,« je 
tedanje razmere orisal Žerič.

Železniška postaja je bila 
magnet. Potovanje z vlakom 
v tistih časih je bilo presti-
žno, železniška postaja kot 
poslopje je bila zelo privlač-
na. Večina potnikov, ki je 
prispela v Celje, je prišla z 
vlakom in iz smeri železni-
ške postaje. »Celjski Nemci 
so prav z gradnjo te izjemne 
stavbe v zgodovinskem slo-
gu, stare germanske gotike, 
želeli poudariti nemškost 
Celja, vhod v nemško mesto. 
Želeli so jasno izraziti vsa-
kemu turistu, popotniku, ki 
je prišel z železniške postaje 
na takrat Bismarckov, danes 
Krekov trg, da je Celje nem-
ško mesto. To je bil takrat 
najlepši, najmodernejši del 
mesta.«

Stavbo je po več kot sto 
letih že dodobra načel zob 
časa, zato bo v prihodnjem 
letu doživela temeljito, pred-
vsem energetsko prenovo.

120-letnica 
Narodnega doma
Narodni dom je bil zgra-

jen deset let prej kot Nemška 

hiša, leta 1897. »To je bil čas, 
ko so celjski Slovenci stopali 
iz sence, dosegali so številne 
zmage na političnem, gospo-
darskem, socialnem in kul-
turnem področju.«

Začetki gradnje segajo v 
leto 1891, ko je slovenska 
skupnost pridobila zemlji-
šče, na katerem je sicer 
občina nameravala zgradi-
ti dvanajst metrov široko 
cesto. Kot v posmeh oziro-
ma protest takratni lokal-
ni nemški vladavini so na 
trgu cesarja Jožefa Slovenci 
s pomočjo Celjske posojil-

nice do leta 1897 zgradili 
Narodni dom, politično, 
kulturno in socialno sre-
dišče slovenstva v Celju. V 
njem so bili v tistem času 
številni pomembni dogod-
ki, svoje prostore so v Na-
rodnem domu imeli tudi 
Narodna čitalnica, Celjska 
posojilnica, trgovina in go-
stinski lokali ter tudi nekaj 
stanovanj.

V njem so bili v tistem 
času številni pomembni 
dogodki, ki so bili v času 
mednacionalnih napetosti 
vedno pospremljeni z de-

monstracijami, s pretepi in z 
drugimi incidenti. Nemci se 
niso mogli sprijazniti s tem, 
da je Celje postajalo čedalje 
bolj slovensko mesto, a tudi 
celjski Slovenci pri tem niso 
bili nedolžni, saj je bilo ogro-
mno provokacij.

Po prvi svetovni vojni se je 
pomen Narodnega doma, ki 
ga je imel pri krepitvi naro-
dne samobitnosti zmanjšal, 
ker je Celje postalo sloven-
sko mesto z odhodom veli-
kega števila celjskih Nemcev.

ROBERT GORJANC
Foto: SHERPA

»Za arhitekta Narodnega doma je bil izbran češki arhitekt Vladimir Hrasky, ki je zasnoval stavbo na pan-
slavistični ideji. Med okupacijo med drugo svetovno vojno so Nemci odstranili veliko lepe arhitekturne 
členitve na stavbi. V stavbo se je naselila Štajerska domovinska zveza in dom je postal le še eno mnogih 
velikih poslopij v mestu,« je povedal Damir Žerič. V zadnji četrtini prejšnjega stoletja je Narodni dom 
doživel več obnov. Po osamosvojitvi je stavba, v kateri domujeta mestna občina in upravna enota, dobila 
prvotno podobo, nekaj let kasneje še moderen prizidek.

Narodni dom, upodobljen na stari razglednici okrog leta 1920 … (Vir: Muzej novejše zgodovine Celje)  … in v petdesetih letih prejšnjega stoletja (Vir: Muzej novejše zgodovine Celje)

Železniška postaja danes, sredi 19. stoletja pa celjsko okno v svet.

Arhitekturna znamenitost Celja: nekdanja Nemška hiša, danes Celjski dom. V prihodnjem letu bo stavba, 
ki jo je že načel zob časa, doživela temeljito energetsko prenovo.
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»Podobni sta si,« je bila prva 
misel, ki me je spreletela, ko 
sem jima ob prvem srečanju sti-
snila roko. V očeh jima sije isti 
žar. Mama in hči. Lara in Luri. 
Novopečeni avtorici, vsaka s svo-
jo knjigo še toplo iz tiskarne. In 
vsaka s svojim sporočilom, ki 
ga prinašata svetu. »Še vedno je 
čas, da se prebudiš iz spanja in 
se odlepiš iz svojega zakotnega 
udobja,« pravi Lara. »Jaz si upam, 
kaj pa ti?« s svojo knjigo ob tem 
zarotniško pomežikne še Luri.

Lara ne verjame v naključja. Člo-
vekova misel je preveč mogočna, da 
v resničnem svetu tako ali druga-
če ne bi pustila otipljive sledi. Ime 
Luri se je v njenih mislih pojavilo, 
še preden je dojela, da pričakuje 
drugega otroka. Prvorojenec Vaal 
je danes star enajst let, Luri jih je 
dan po našem srečanju dopolnila 
devet. »Šele pozneje sem ugotovila, 
da sem svojima otrokoma dala zelo 
geografska imena. Vaal je na pri-
mer reka v južni Afriki z nizozem-
skim poreklom besede. Luri je ime 
mnogih krajev na Portugalskem, 

Modrost je včasih obuta v 
prav drobne čeveljce
Lara Sotlar Urankar in njena hči Luri sta skupaj izdali knjigi – Speča deklica in 
modrosti osemletnice – Jaz si upam, kaj pa ti?

imela poguma, podpore, časa …« 
»Nič hudega. Boš pa zdaj napisala 
knjigo. Jaz ti bom pomagala,« je 
bila odločena deklica. In tako se 
je Speča deklica počasi prebujala.

V življenju nič ne pade 
z drevesa
»Še posebej sem se zamislila za-

radi dogodka, ki se je zgodil malo 
pred tem,« se spominja Lara. »Na 
letalu je namreč stevardesa iz-
zvala Luri, naj zapoje pred vsemi 
potniki. In je res zapela slovensko 
zimzeleno Mala terasa. Ker je nje-
na življenjska želja, da bi postala 
pevka. Takrat sem si rekla, kako 
je pogumna. Nekaj si želi in vse 
naredi za to, da bi ji uspelo.« De-
klica pleše in igra klavir. Ne zato, 
ker bi pretirano uživala v vsakda-
nji vaji, ampak ker ve, da bo brez 
glasbenega znanja težko dosegla, 
kar si je zastavila. In to ni edino, 
kar bi veljalo pri njenem ravnanju 
posnemati. »Z možem se nama zdi 
pomembno, da otroci vedo, da se 
je za vse v življenju treba potruditi 
in da denar ne raste v bankomatih. 

»V svoji knjigi sem sprva želela 
izpostaviti delovne izzive 
sodobnega človeka. Naslov se 
je glasil Bodi pogumen ali pojdi 
domov. Potem me je prijateljica 
opozorila, da lahko brez 
poguma v domači kuhinji še prej 
pogoriš kot kje drugje. Družina, 
gospodinjstvo in vse, kar je s 
tem povezano, je včasih še 
večji izziv in terja še več moči. 
Naslov je padel v vodo, sama 
pa sem začela razmišljati, kako 
težko je danes biti kos vlogi 
prezaposlene mame.«

Knjige so njuna velika ljubezen. To, da sta skupaj izdali vsaka svoj prvenec, Laro in 
Luri povezuje na povsem nov način.

Lara Sotlar Urankar in njena hči Luri sta skupaj izdali knjigi – Speča deklica in 

Družina Sotlar-Urankar 
je prepotovala že velik del sve-
ta in največja vzornica za Luri je 
velika Celjanka Alma M. Karlin. 
Ko sta bila otroka manjša, 
so si tuje dežele ogledovali z 
velikih križark. Zdaj pa imata 
tako Luri kot njen brat Vaal za 
sabo že celo malho precej 
avanturističnih popotni-
ških dogodivščin.

Lara ni bila nikoli zapečkarica. Že v času študija veterine si je uredila prakso v enem 
najbolj znanih živalskih vrtov v ZDA. Delala je v vladnem uradu na področju zaščite 
živali in nazadnje še sama sebe presenetila z odločitvijo, da se zaposli v mednarodnem 
farmacevtskem podjetju. A kot pravi, je bil največja prelomnica v njenem življenju 
trenutek, ko je postala mama.

»Petra Škarja je že pri 22 letih napisala knjigo 
Česar nas v šoli niso naučili. Ko sem prebirala 
njene zapise, nisem mogla verjeti, da je tako 
zgodaj dojela vse tisto, za kar sem sama 
potrebovala leta delovnih izkušenj. Vedno sem 
jo želela spoznati, potem pa sta mi srečanje z 
njo in izkušnja s pisanjem lastne knjige na nek 
način spremenila življenje.«

Korziki, Sardiniji, tako se imenu-
je celo modrooko pleme v Iranu,« 
pripoveduje Lara. Ni naključje, da 
o svetu toliko ve. Potovanja v ekso-
tične kraje so namreč njena velika 
strast in pobeg iz vsakdanje uteče-
nosti. Z družino je prekrižarila že 
velik del sveta in tako je tudi mala 
Luri že prava svetovna popotnica.

Ko te velike oči 
pogledajo v dušo
Da bo tisti sprehod po peščeni 

plaži na nabrežju fi lipinske obale 
nekaj posebnega, se Lari ni niti sa-
njalo. Bilo je pač prijetno jutro, ki 
sta ga dekleti izkoristili za druže-
nje bosih nog s toplim peskom ob 
zvočni kulisi šumenja morja. Ne-
nadoma je Luri obstala, se zazrla 
mami v oči in zelo resno vprašala: 
»Kaj si si želela postati, ko si bila 
stara osem let?« Lara je potrebova-
la trenutek, da je odpihnila prah z 
otroških sanj in mladostnih hre-
penenj. Saj ji je v življenju vendar 
uspelo. Po vseh merilih živi sanjsko 
življenje uspešne ženske, ki izvr-
stno združuje kariero, družino in 
prosti čas. Če kaj takšnega sploh 
obstaja. A vendar ji je korak zastal. 
»Pisateljica. Želela sem si postati 
pisateljica,« je priznala hčerki. »In 
zakaj nisi?« se ni dala Luri, kot da 
gre za najbolj preprosto stvar na 
svetu. »Ker pač nisem. Ker nisem 

Luri je tako že pred časom napisa-
la prošnjo za delo in oznanila, da 
bo z njo hodila od vrat do vrat ter 
sprejela vsako delo, ki ji ga bo kdo 
ponudil. Samo da bo zaslužila svoj 
denar.« Tega ji seveda ni bilo tre-
ba, a kot pravi Lara, sama še vedno 
vztraja, da otroka opravita svoj del 
domačih dolžnosti.

Nekje na poti smo se 
vsi odrekli sanjam
Luri in Vaal obiskujeta waldorf-

sko šolo in po spletu naključij so se 
ob neki priložnosti starši našli na 
kavi. Beseda je ponovno nanesla 

na to, kaj si je kdo želel v 
življenju početi in kam zdaj 
hiti v službo. »Naše zgodbe 
so podobne. In to me je še 
spodbudilo pri razmišljanju. 
Takrat je ena od mam dejala, 
da gre na seminar Petre Škarje, 
mlade avtorice in predavate-
ljice, ki sem jo iz njenih knjig 
dobro poznala. Brez okleva-
nja sem se ji pridružila.« Ko 
so Laro na seminarju vprašali, 
zakaj bi rada napisala knjigo, 
je naravnost povedala, da 

zato, ker ji je Luri tako rekla. Niti 
za trenutek ni podvomila, da bo ra-
zlog dovolj dober, da bo izbrana. In 

tako se je tudi zgodilo. V svoji knjigi 
je Lara opisala svoje delo v medna-
rodnem farmacevtskem podjetju 
in razbila mit o prodanih dušah, ki 
vidijo le lastno korist in dobiček. 
Opisala je svoje izkušnje pri delu, 
srečevanje z ljudmi, ki so se sprva 
zdeli nedostopni in naporni, kasne-
je pa so postali njeni najpomemb-
nejši učitelji, orisala je težko uskla-
jevanje med ohranjanjem topline 
domačega ognjišča in doseganjem 
visokih službenih zahtev. Pred-
vsem pa je navrgla nekaj izhodišč 
za razmišljanje o poslanstvu vsake-
ga posameznika na tem svetu. Se 
moram res sprijazniti z žulji, ki mi 
jih povzročajo čevlji na življenjski 
poti? Morda bi morala obuti katere 
druge? Morda bi res morala slediti 
sanjam, ki sem jih imela kot otrok?

Kul mame v akciji
Da je poslanstvo mame eno naj-

pomembnejših v življenju, se strinja 
veliko žensk. A to še ne pomeni, da 
je treba ugasniti poslovno žilico, se 
odreči konjičkom in prostim trenut-
kom, da je na tej poti samo popolno 

»Potovanja so moja 
življenjska strast. 
Ker sem po poklicu 
veterinarka, vedno 
izbiramo kraje, 
kjer lahko otroka v 
naravnem okolju 
vidita različne živali.
Kakšna so lahko potovanja z 
majhnimi otroki, je bila ena od 
tem, ki sem jo želela izdati v 
knjižni obliki,« pravi Lara. »Jo še 
bo!« odločno doda Luri.

Luri je drobna deklica, ki sega 
po zvezdah. Ko bo velika, 
bo pevka. Zato zdaj 
poje, pleše in 
igra klavir. 
To slednje 
ni vedno 
zabavno, a 
»brez muje 
se še 
čevelj ne 
obuje«.
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Mami me je naučila, da se z Vaalom od majhnega vsak večer zahvaliva za vse, 
kar se nama je tisti dan lepega zgodilo. Jaz vedno vse naštejem. Zahvalim se 
za sladke češnje, ki smo jih nabrali, dišečo posteljo, ki me je pričakala, ko sem 
se vrnila s potovanja, novo pesem, ki sem se jo naučila odigrati pri uri klavirja, 
novo obleko … Zahvalim se angelom, da me čuvajo, mi pomagajo in me imajo 
radi. Vaal vedno reče samo eno: »Hvala, ker smo vsi zdravi in se imamo radi.«

Vidim, da mamice veliko naredite za nas, zase pa bistveno manj. Utrujene 
ste. In ko ste utrujene, se zgodi, da ste sitne. Otroci si želimo veselih mamic. 
In vesela mama je prijazna mama. Zato menim, da bi tudi mamice morale 
postaviti sebe na prvo mesto. Mi vam z veseljem pomagamo.

Toda moj smeh še vedno glasno odmeva, oči mi še zmeraj sijejo od nagaji-
vosti in fantje so zame še vedno najboljša družba, ker z njimi ni nikoli dolgčas. 
Ko mi je mami svetovala, naj se malo manj družim s fanti in več z deklicami, 
sem ji pojasnila: »Moram se družiti s fanti, se naučiti sobivati z njimi, ker bom 
nekoč z enim živela.«

Hvala mami in oči, ker mi pustita, da sem, kdor sem.

Odrasli ste pozabili, kako super se je igrati. Vse jemljete tako resno. Ves 
čas samo hitite, delate in se vedno manj zabavate ter smejite. Pomislite, kako 
se počutite, ko vam uspe zmagati v igri človek, ne jezi se, kako se nasmejite, 
ko prejmete črnega petra ali postanete opica v igri pantomime. Otroci smo 
navdušeni, ko vidimo takšne starše.

Velikokrat slišim koga reči, da si ne upa povedati tega, kar misli. Le zakaj? Vsi 
smo samo ljudje. Tudi pomembni ljudje imajo otroke, ki ponoči ne spijo, ženo, s 
katero se prepirajo, starše, ki jim še vedno ukazujejo, tudi kosilo morajo skuhati 
ali počistiti kopalnico. Ne bojte se nikogar. Ni boljših in slabših. Vsi smo ljudje.

Vsem se kdaj zgodijo slabe stvari. Ampak samo od nas je odvisno, ali jih 
bomo vzeli kot konec sveta ali jih bomo vzeli za dobro. Ko se vam zgodi kaj 
slabega, pomislite, kako lahko to spremenite v dobro ali celo v zabavo.

žrtvovanje edina sprejemljiva pot. A 
brez podpore pri takšnem razmišlja-
nju ne gre. Tako je nastal klub Kul 
mame. V njem so se združile žen-
ske, ki si pomagajo pri poslovnih 
izzivih. »Ugotovile smo, da skoraj 
nihče ne počne tistega, kar si je v 
življenju res želel. Med nami je na 
primer mama Andreja, ki je prav 
tako napisala knjigo in jo naslovila 
Knjiga življenja. Druga mama ima 
fi tnes in za začetek si je zadala, da 
nas bo spet vse spravila v boljšo 

fi zično kondicijo in še 
bi lahko našteva-

li,« pripoveduje 
Lara, ki je bila 

glavna po-
budnica 
za usta-

novitev kluba. Kul mame se enkrat 
na mesec v nedeljo zjutraj odpravijo 
na pohod na kakšen hrib, si na vrhu 
privoščijo zajtrk in se pogovarjajo, 
kaj bi še rade dosegle. »Načrtujemo 
nekaj dobrodelnih prireditev, dru-
žinske izlete v hribe, garažne raz-
prodaje in podobno. Načrtov nam 
ne manjka.« V klubu je trenutno 
trideset članic in kot pravi Lara, ni 
nobene ovire, da podobnih klubov 
s takšnim pozitivnim poslanstvom 
ne bi starši ustanovili tudi drugod.

Skupaj lahko vse 
obrnemo na bolje
Samo s pomočjo delovanja v sku-

pnosti lahko svet spremenimo na 
bolje, je prepričana Lara. Zato ni 
naključje, da sta obe knjižici skoraj 

Konec leta 2016 sta Sotlar-Urankarjevi dekleti 
obeležili z družinskim knjižnim mejnikom.

Med-
tem ko 
je Lara 

gosto-
vala pri 

sosedih in 
urejala knjigo, 

so ati Andrej in 
oba otroka oblikovali 

posebno linijo nakita. Srca iz 
gline nosijo posebna sporočila za otroke in od-
rasle – pogum, moč in druge čarobne besede 
lahko zdaj nosijo tudi okrog vratu.

Modrosti 
osemletnice
(iz knjige Luri Urankar)

Knjižničar Srečko Maček je z Luri 
poiskal njeno knjigo v Cobissu. 
»Glej jo, glej, to je moja knjiga,« 
je od veselja zavriskala deklica.

»Drugi so me opozorili na to, da je velikokrat 
prav Luri tista, ki me uči o najbolj temeljnih 
življenjskih resnicah.
Najlepši kompliment je bil, ko je ob neki priložnosti k meni pristopilo 
mlado dekle in dejalo, da jo Lurina knjiga spominja na Malega 
princa. Tako enostavna je, namenjena tako staršem kot otrokom.«

v celoti nastali v njihovem stanovanj-
skem bloku. »V njem stanuje mlada 
mamica, ki je akademska slikarka, 
imamo lektorico in oblikovalca, ki 
je prvič oblikoval knjigo. Tako zelo 
sem vesela, ker se je naš cel blok 
povezal v pravo sosedsko skupnost, 
kjer veliko stvari počnemo skupaj. 
Organiziramo skupne piknike in po-
tem stopnišča preuredimo v galerijo 
s svojimi fotografi jami, ki nas spravi-
jo v dobro voljo že takoj pri vhodu. 
V decembru Miklavž in Božiček na 
prav poseben način obdarujeta vse 
naše otroke,« pripoveduje Lara in po-
kaže fotografi je umetniške obešan-
ke z darilom in zgodbo za vsakega 
otroka. »Ne, v blok se nismo vselili 
kot prijatelji,« se nasmehne mojemu 
začudenju. »Takšno povezanost smo 
sosedje pač ustvarili. Vedno smo lju-
dje tisti, ki spodbudimo spremembe, 
in mi smo tisti, ki ustvarjamo oko-
lje, v katerem živimo. Treba je samo 
nekaj energije in volje. Tudi z našo 
šolo je bilo tako. Starši smo bili tisti, 
ki smo spodbudili njen nastanek. In 
uspelo je.«

SAŠKA T. OCVIRK
Foto: GrupA

»Da se starši do popolnosti razdajo in žrtvujejo za otroke, ni vedno 
najbolj pametno. Veliko boljša popotnica se mi zdi dober zgled, 
kako živeti polno in zadovoljujoče življenje. Da se otroci zavedajo, 
da se v življenju nič ne zgodi samo od sebe. Da se mora cela 
družina potruditi za tisto, kar si želi.«

»Starši otrok v waldorfski šoli pogosto 
slišimo, da otroke zavijamo v vato, da ne 
bodo pripravljeni na kruti svet. A to ni res! 
Kdo pravi, da mora biti svet krut? Vzgojimo 
svoje otroke drugače. Naučimo jih, da bodo 
ustvarjali drugačen svet prihodnosti. Kaj ni 
to bistvo vsega skupaj?«
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Do skritih kotičkov Slovenije s kolesom
Poletni podvig prevožene Slovenske turnokolesarske poti zdaj Pia Peršič in Andrej Martinčič predstavljata na predavanjih

Prvič smo ju ujeli julija, ko sta šele dobro 
začela svoj neobičajen podvig. Drugi dan 
kolesarjenja po novi 1.800 kilometrov dolgi 
krožni Slovenski turnokolesarski poti sta se 
ustavila na Resevni, o kateri sta imela cel 
kup pohvalnih besed. Pia Peršič in Andrej 
Martinčič sta nato v projektu S kolesom 
NaTuro obredla vseh 109 kontrolnih točk 
poti in se ustavila pri 52 planinskih kočah 
oziroma postojankah ter premagala kar 50 
tisoč višinskih metrov razlike v vzponu. 
Svoje izkušnje sta sproti beležila na Face-
book profilu, medtem ko zadnje mesece 
predavata na različnih koncih Slovenije in 
ljudem predstavljata svoja doživetja. Drugič 
smo ju ujeli na enem od teh predavanj.

Zanimiv par se je spoznal v Krškem, pove-
zala ju je navdušenost za pohodništvo. Oba 
imata za seboj že številne preizkušnje. Če je 
Pia pred leti v 30 dneh prehodila Slovensko 
planinsko pot, jo je Andrej pretekel v devetih 
dneh in 18 urah. Kondicije jima torej ni manj-
kalo, ko sta se odločila za nov izziv – preve-
riti celotno traso novo zasnovane Slovenske 
turnokolesarske poti (STKP), ki je nastala v 
okviru Planinske zveze Slovenije.

Neznani kotički Slovenije
Česa se po nekaj mesecih od poletne 

avanture najbolj spomnita, ju vprašamo za 
začetek, potem ko se po manjših logističnih 
zapletih le uspemo srečati v Celjskem mla-
dinskem centru. »Najbolj grozna sta bila vro-
čina in 43-dnevni ritual, ko se je bilo treba 

Andrej: »Na poti ne moreš vsega 
predvideti, zato je bilo veliko 
improvizacije. Med stvarmi, 
ki so naju presenetile, so bili 
na primer večji stroški, kot sva 
mislila.«

terapija hitro pomagala in sta lahko skupaj 
nadaljevala pot. Na dan sta prevozila pribli-
žno 55 kilometrov. »Ob optimalnih pogojih, 
z dobro kondicijo in logistično podporo, ki je 
midva nisva imela, saj sva imela s seboj vsak 
svoj težek nahrbtnik, bi šlo tudi v 30 do 35 
dneh,« pravita sogovornika, ki pa nista šla le 
od ene do druge kontrolne točke, ampak sta 
sledila trasi, da bi videla, kako je speljana, kaj 
je v redu in kaj še manjka.

Šport in raziskovanje
Podvig je bil sestavljen iz dveh delov: špor-

tnega in iz analize poti, ki je vsebovala tudi 
preverjanje nočitev v kočah, njihove ponudbe, 
možnosti servisiranja koles, skratka vsega, kar 
potrebuje kolesar na takšni poti. STKP še ni 
označena, zato sta si morala pomagati z GPS-
-sledjo in markacijami za pohodnike. Sčasoma 
naj bi pot dobila usmerjevalne table s posebni-
mi označbami za kolesarje. Da ni bilo vedno 
enostavno najti prave poti, povesta. »Ko sva se 
v gozdu znašla na križišču treh vlak in če ni 
bilo markacije, nisva vedela, po kateri, saj ima 
tudi GPS odmike. Ponavadi sem se odpeljal 
malo naprej in preveril, če je pot prava,« raz-
laga Andrej. Tu in tam sta hodila ob kolesu v 
kakšno hudo strmino, da nista bila preveč izčr-
pana za naslednje dni. Kljub 
temu je Andreja ves 
čas bolela za-
dnjica zara-
di preoz-
kega 

Pia: »Navdušena sva bila, 
kako dobro so speljane poti 
okrog Ljubljane, kjer te 
ne vodijo po prometni-
cah. Navdušili so naju 
hribi na Škofjeloškem in 
Cerkljanskem, zaledje 
slovenske Istre, spoznala 
sva manj znane predele 
na Kočevskem, kjer sva 
morala s piščalko odga-
njati medvede …«

sedeža in tudi Pia je imela kar nekaj težav 
zaradi dolgotrajnega sedenja. Obe kolesi sta 
se sicer izkazali za odlični, saj sta na enem 
le enkrat menjala plašč in na drugem dvakrat 
zračnico.

Sta si zvečer pomagala s kakšno masažo? 
»Malo že, a sva bila zelo utrujena. Ob devetih 
ali desetih sva padla v posteljo,« se spominja 
Pia napornih poletnih dni. Med težjimi nalo-
gami je bilo vsakodnevno zbiranje moči za 
objave na FB-strani. Tudi po tri do štiri ure sta 
zjutraj potrebovala za to, medtem ko zvečer 
ni šlo, saj sta bila preveč utrujena. Pia na-
zorno pojasni: »Bila sem mentalno prizadeta 
od izčrpanosti in nisem bila sposobna zvečer 
sestaviti niti stavka.« Kar nekaj časa so jima 
ponavadi vzeli tudi sprejemi v Ticih v mestih, 
kjer sta se pojavila, saj so vedeli za njuno pot. 
»Nikakor nisva uspela priti iz Šentjurja,« se v 
smehu spominjata.

Spat brez večerje
Na poti sta tako na lastni koži občutila vse 

prednosti in slabosti takšnega izziva. Ugotovila 
sta, da so nekatere koče na kolesarje dobro 
pripravljene, drugje pa jim ni jasno, da tovr-
stni gostje potrebujejo drugačno ponudbo kot 
pohodniki. »Na Krasu nama je gospa rekla, da 

smo kolesarji najboljšo gostje, saj mo-
ramo nekje prespati, se dobro 

najesti, pri čemer smo tudi 
hvaležni za to. In vedno 

imamo denar, saj 
nikoli ne vemo, 

kaj nas lahko 
preseneti,« 

opisuje Pia 
izkušnje s 

kočami, 
m e d 
kateri-

mi kot pozitivne izpostavita Resevno in ob-
močje Zasavja, kjer so se posebej potrudili, sta 
pa naletela tudi na primere, kjer zvečer nista 
dobila niti večerje niti možnosti za tuširanje, 
kaj šele, da bi lahko kolesi spravila na varno. 
Gorski kolesarji imajo pogosto kolo, ki je vre-
dno več kot avto. »Marsikje jim ni jasno, da 
samo jota in ričet ne zadoščata, če pa že, pa 
naj bosta jedi kakovostni, ne le oprano zelje 
in fižol,« meni Andrej in dodaja, da sta bila tuš 
in možnost pranja oblačil prav tako dragocena. 
Da bi imela njuna spoznanja kakšne pozitivne 
učinke, sta zato na vse to opozarjala v številnih 
intervjujih, predala svoje ugotovitve PZS in ob-
činam, skozi katere vodi pot.

Približno mesec namesto 
dvajset let
Na vse skupaj danes gledata kot na še eno 

zanimivo izkušnjo, ki jima je dala ogromno 
novih doživetij. Tudi za medsebojne odnose 
je bila tura posebna preizkušnja. Andrej v šali 
pove, da sta se v približnu mesecu spozna-
la tako dobro kot se drugi v dvajsetih letih. 
»Vsak dan sva se stokrat sprla, običajno zaradi 
malenkosti,« pove Pia. »Že sam s seboj imaš 
težave na takšni poti, kako jih ne bi imel z 
drugim. Včasih sva kolesarila kilometer na-
razen.« Andrej doda: »Ko je lačna, je sitna. 
Ob dvanajsti uri sem na primer jedel in sem 
ji rekel, naj še ona kaj poje. Takrat ni mogla, 
čez uro pa je že bila kriza.«

Sicer pa pravita, da takšne preizkušnje kre-
pijo in pomagajo, da v vsakdanjem življenju 
ne obupaš takoj. Zanju je to način preživljanja 
dopusta in ko sta po turi šla za pet dni na mor-
je, sta se že po treh dneh vrnila domov. Zato za 
letos že načrtujeta nove poti: pohodno avan-
turo po Korziki in kolesarsko Trans Slovenija.

TATJANA CVIRN
Foto: GORAN ROVAN

prepričati in sesti na kolo ter biti deset ur na 
njem,« pravi Pia, ki ji je od bolj travmatičnih 
izkušenj ostala v spominu tudi tista, ko je za 
eno noč pristala v bolnišnici zaradi pika srše-
na in alergijske reakcije nanj. »Najlepši del so 
bili vsakodnevni razgledi, ki so bili neverjetni. 
Ker sva že toliko prehodila, sva mislila, da sva 
videla že veliko, ampak ta pot je speljana tako, 
da spoznaš kotičke, ki jih sicer ne bi,« pravi 
Pia. Andrej doda, da sta odkrila toliko novih 
mest, da sta še bolj navdušena nad Slovenijo.

55 kilometrov na dan
Zakaj sta sploh šla na takšno pot? Oba so-

delujeta s PZS, sta planinska in turnokolesar-
ska vodnika. Pia je sodelovala pri snovanju 
turnokolesarske poti, je tudi koordinatorka 
za del čez Belo krajino in Dolenjsko, kar se 
tiče označevanja. Logično se jima je torej 
zdelo, da se po vseh pohodniških podvigih 
lotita še kolesarskega. »Rada imava krožne 
poti, uživava v tem, da pot zaključiva in da 
je to res neka celota,« je pojasnil Andrej. Pa 
se jima časovno to izide, glede na Andrejevo 
službo pismonoše? »Če tega ne bi mogel, bi 
kar umrl,« odgovarja. Zaprosil je za celoten 
dopust in ni bilo težav, še manj pri Pii, ki je 
zaposlena v Društvu za kulturno dediščino 
in inovativni turizem NaTuro.

Računala sta, da bi lahko progo prevozila 
v 41 dneh, a vse ni šlo čisto gladko zaradi 
Pijinega obiska bolnišnice in Andrejeve fizi-
oterapije, kjer se je znašel zaradi bolečega 
kolena, ko ni mogel več naprej. Na srečo je 



35Št. 1, 5. januar 2017 ŠPORTNI PREGLED LETA

Nepozabno 2016
Pravkar minulega leta s 

športnega stališča zlepa ne 
bomo pozabili. Izšla je mo-
nografija ob 125-letnici špor-
ta v Celju, tretjič je bil v Celju 
uspešno izveden mesec špor-
ta, celjski rokomet je proslavil 
sedemdeseto obletnico. Na 
slavnostni prireditvi Športne 
zveze Celje so bili najvišje 
Tina Trstenjak, Robert Ren-
ner, kegljačice in rokometaši. 
Najboljša športnika Celja za 
leto 2015 sta se odlično odre-
zala tudi lani. Tinin pohod do 
olimpijskega zlata ni nikogar 
pustil ravnodušnega. Letos je 
bila prva še na evropskem pr-
venstvu v Kazanu, tam je bil 

tretji Rok Drakšič. Da so se 
avgusta sprejemi kar vrstili, 
je za Tino poskrbela še Ana 
Velenšek; s kolenom, ki še za 
sprehode ni bil dober, si je kot 
legalna daviteljica priborila 
bronasto odličje. Nepozaben 
je bil sprejem na Lopati, sle-
dila sta še na Krekovem trgu 
in v Šmartnem v Rožni doli-
ni. Ko so nekateri še slavili, je 
Marjan Fabjan že garal. Tokrat 
peš od Lopate do Brezij, pot 
je bila dolga 106 kilometrov. 
Ob koncu leta je zapisal: »Ni-
smo vedeli, koliko zmoremo, 
dokler tega nismo poskusili. 
Poraženi v letu 2017 ne bodo 
tisti, ki bodo izgubili, ampak 

tisti, ki se bodo predali!«
Iz Ria se je z medaljo vrnil 

tudi Franček Gorazd Tiršek 
– strelec iz Gornjega Grada s 
srebrom sicer ni bil zadovo-
ljen.

Celjski atlet Robert Renner 
nas je razveselil z bronasto 
medaljo na evropskem prven-
stvu, potem se je skakalec s 
palico razšel s trenerjem Mi-
lanom Kranjcem, podobno je 
storila Martina Ratej z Andre-
jem Hajnškom.

Rokometaši Celja Pivo-
varne Laško so državni in 
pokalni prvaki, še najtežje 
so osvojili superpokal. Tako 
kot Velenjčani so se pridruži-
li tekmovanju v ligi Seha, ligi 
ABA pa se je odpovedal Ko-
šarkarski klub Zlatorog. Ško-
da, pravijo poznavalci. Lašča-
ni so bili nenadejano finalisti 
državnega prvenstva. Celjske 
košarkarice so pospravile 
obe lovoriki, v Podčetrtku, 
najmanjšem kraju z moškim 
prvoligašem, so pred koncem 
leta nenadejano odpustili tre-
nerja Borisa Zrinskega.

Nogometaši Celja so v slo-
venskem pokalu izgubili osmi 
finalni obračun od devetih. 
Zapustil jih je Darko Klarič, 
prevzeli pa so jih Ukrajinci, 
ki so najprej odstavili trener-
ja Roberta Pevnika. Ta je na-
biral točke kot za stavo, tako 
spomladi kot jeseni. Najprej je 
klubu zagotovil obstanek v 1. 
ligi, nato ga pripeljal na prag 
evropskega tekmovanja …

Ana Drev iz Šmartnega ob 
Paki se je pri tridesetih letih 
na veleslalomski tekmi sve-
tovnega pokala povzpela na 
drugo stopničko, Celjanka 
Saša Brezovnik je bila tretja 
v kombinaciji na mladin-
skem svetovnem prvenstvu 
v Sočiju, celjski trener Gre-
gor Koštomaj pa je solidno 
tekmovalko, Mariborčanko 
Ilko Štuhec, prerodil v sen-
zacionalno šampionko. V 81. 
mestnem derbiju, dvoboju, 
ki kljubuje zobu časa, je Ce-
lje ugnalo Zagreb s 13:6. Pre-
tresla nas je nezgoda Ernesta 
Prišliča, skakalca iz Črnega 
Vrha pri Taboru, ki je v Plani-
ci preletel 246 metrov, potem 
pa ga je prav tam zbil avto in 
sledila je koma, trenutno pa 
je njegovo zdravstveno sta-
nje precej boljše.

Hokejistom ECE Celja ni 
uspelo osvojiti tretjega me-
sta v državi, najbrž se je tudi 
zato po izteku štiriletnega 
mandata umaknil predse-
dnik Sandi Sendelbah. Na-
sledil ga je Milan Rajtmajer. 
Končajmo tam, kjer smo za-
čeli: najboljša športnica Slo-
venije je Tina, takoj za njo 
se je uvrstila Ana. »Fabi« je 
poskrbel, da priimkov sploh 
ni treba več navajati, saj vsi 
veste, kdo so Tina, Ana, Ur-
ška, Roki, Lucija, Adrian, 
Petra, Klara …

DEAN ŠUSTER
Foto: SHERPA,

GrupA

Med mednarodnim plavalnim mitingom za pokal Celja pred do zadnjega kotička napolnjeno tribuno 
bazena Golovec.

Olimpijci rokometaši Urban Lesjak, Vid Poteko, Blaž Janc in Miha Zarabec so navdušili tudi na Krekovem 
trgu, ko so zapeli V dolini tihi.

Anina in Tinina mama

Zadnji lokalni nogometni derbi med Celjem in Rudarjem
Boj do zadnjega atoma moči, na vsakem treningu, nato na tekmah, 
tudi na revialnem turnirju na Lopati v parterni borbi

Tekma ameriškega nogometa v Areni Petrol, Silverhawks Ljubljana – Mödling Rangers (Avstrija). 24. junija med Maratonom državnosti v Celju.
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Očiščevalni smuti 
me je pozitivno 
presenetil. Zelje 
in gozdni sadeži 
tvorijo zanimiv, 
drugačen, a 
dober napitek.
Lagala bi, če bi 
obljubila, da bo 
energijski smuti 
na mojem jedil-
niku vsak dan. Ni 
moja prva izbira, 
a z nekoliko več 

jabolk in manj špinače je okus dober, predvsem pa 
okusna zamenjava umetnih vitaminov tudi za otroke.
O piñi coladi ne najdem dovolj pohvalnih besed. Napitek 
je več kot le okusen, z večjo količino ledu pa bo na mojem 
jedilniku poleti večkrat zamenjal kakšno kepico sladoleda.

Namig: bodimo pozorni pri nakupu rjavega sladkorja. 
Če je že na pogled zelo podoben navadnemu, potem 
gre najverjetneje za obarvano različico belega. Melasa je 
sestavina v sladkorju, ki je bogata z magnezijem, železom 
in nekaterimi drugimi hranljivimi sestavinami, a jo zaradi 
intenzivnega okusa proizvajalci odstranjujejo. Rjavi sladkor 
jo vsebuje, saj je minimalno obdelan. Pravi rjavi sladkor 
največkrat prodajajo kot surov ali neobdelan trsni sladkor, 
sicer pa je temnejši in nima značilne kristalne strukture.

KULINARIKA

EVINA
KUH'NA

Jaz nisem! Predvsem zato, ker si 
niti nisem delala utvar, da bom poje-
dla manj kot vsako leto do zdaj. Čeprav 

sem uživala v vsakem grižljaju, je novo 
leto prineslo nekaj slabe vesti. O zaob-
ljubah, ki se jih nikoli ne držim, ne bom 

pisala, čeprav sem takoj po novem letu 
preizkusila nekaj receptov za smuti-
je, ki so lahko tudi januarja dobra re-
šitev za usta, ki se v zadnjem mesecu 

leta navadijo na povečan obseg dela.
Smutiji predstavljajo odličen način uži-

vanja nekatere manj priljubljene, a zelo zdra-
ve zelenjave. V dobrih mešanicah sadja in 
zelenjave se namreč niti ne okusi določenih 

živil, ki gredo težje po grlu, a so za zdravje 
še kako pomembna. »Zmešančki« so odličen 
način, da si zagotovimo velik odmerek folne 
kisline, ki se skriva v surovem sadju in pred-
vsem zelenjavi. Čeprav je zelo koristna kislina, 

je topna v vodi in občutljiva na temperaturo, 
zato jo s kuhanjem lahko hitro uničimo. V smutiju 

sta zelenjava in sadje vedno surova in zato še bolj 
zdrava, z nekaj domišljije pa tudi zelo okusna.

Pobrskala sem, s katero mešanico lahko poskrbimo za či-
ščenje telesa, katera nas napolni z energijo in katera je zdra-
va, a kljub temu okusna zamenjava za kalorično sladico.

Namig: bodimo pozorni pri nakupu rjavega sladkorja. 
Če je že na pogled zelo podoben navadnemu, potem 
gre najverjetneje za obarvano različico belega. Melasa je 
sestavina v sladkorju, ki je bogata z magnezijem, železom 
in nekaterimi drugimi hranljivimi sestavinami, a jo zaradi 
intenzivnega okusa proizvajalci odstranjujejo. Rjavi sladkor 
jo vsebuje, saj je minimalno obdelan. Pravi rjavi sladkor 
največkrat prodajajo kot surov ali neobdelan trsni sladkor, 
sicer pa je temnejši in nima značilne kristalne strukture.

EVINA
KUH'NA

Jaz nisem! Predvsem zato, ker si 
niti nisem delala utvar, da bom poje-
dla manj kot vsako leto do zdaj. Čeprav 

sem uživala v vsakem grižljaju, je novo 
leto prineslo nekaj slabe vesti. O zaob-
ljubah, ki se jih nikoli ne držim, ne bom 

pisala, čeprav sem takoj po novem letu 
preizkusila nekaj receptov za smuti-
je, ki so lahko tudi januarja dobra re-
šitev za usta, ki se v zadnjem mesecu 

leta navadijo na povečan obseg dela.
Smutiji predstavljajo odličen način uži-

vanja nekatere manj priljubljene, a zelo zdra-
ve zelenjave. V dobrih mešanicah sadja in 
zelenjave se namreč niti ne okusi določenih 

živil, ki gredo težje po grlu, a so za zdravje 
še kako pomembna. »Zmešančki« so odličen 
način, da si zagotovimo velik odmerek folne 
kisline, ki se skriva v surovem sadju in pred-
vsem zelenjavi. Čeprav je zelo koristna kislina, 

je topna v vodi in občutljiva na temperaturo, 
zato jo s kuhanjem lahko hitro uničimo. V smutiju 

sta zelenjava in sadje vedno surova in zato še bolj 

Ste med prazniki pojedli 
več, kot ste nameravali?

Za vsako težavo smuti obstaja

Smuti za očiščenje telesa

Piña colada malo drugače

Sprehod med trgovskimi policami Tokrat sem na blagajni še pose-
bej ponosno razkazovala svojo 
nakupovalno košarico, ki je bila 
polna zdravih izdelkov. Kupila sem 
ananas, jabolka, avokado, bana-
ne, zamrznjene gozdne sadeže, 

zelje, špinačo, kokoso-
vo moko, bio kokosovo 
vodo in rjavi sladkor.

Za pripravo »zmešančka«, ki telo očisti, sem upo-
rabila zelje, banano in 100 g gozdnih sadežev. Za 
tiste, ki imajo bolj grenko življenje, sem vmešala 
tudi rjavi sladkor. V mešalniku, ki služi za pripravo 
smutija, sem vse sestavine zmešala in jim dodala 

malo vode. Če se komu ob misli na zelje in sadje v 
istem kozarcu obrača želodec, naj ne sodi, dokler 
napitka ne preizkusi. Tisti, ki boste mešanico zele-
njave in sadja pripravljali prvič, bodite bolj skro-
mni pri zelju, a verjemite, mešanica je okusna.

Namig: namesto rjavega 
sladkorja lahko uporabite 
tudi javorjev sirup, ki še bolj 
zakrije okus zelja.

Energijska bomba Če vsako jutro redno posegate po prevelikih količinah kave, 
ki vas napolni z energijo, po-
znam drugo možnost. 
Sicer priznam, da 
kave ne more pov-
sem nadomestiti, a 
nekaj vitaminov vsa-

ko jutro nikakor ne 
more škoditi.

Za energijski 
smuti sem 
uporabila 
jabolko, 
avokado, 
špinačo, ko-
kosovo vodo in 

meto. Velja enako 
pravilo kot zgoraj. 

Začetniki dodajajte špi-
načo postopoma, prav tako ne 
pretiravajte s kokosovo vodo, 
saj ima zelo speci čen okus, na 
katerega se je treba navaditi.

Ker sveže 
mete nisem 
imela, sem 
posušene lističe 
namočila v manjši količini 
vroče vode, ki sem jo kasneje 
dodala ostalim sestavinam.

napitka ne preizkusi. Tisti, ki boste mešanico zele-
njave in sadja pripravljali prvič, bodite bolj skro-
mni pri zelju, a verjemite, mešanica je okusna.

Če vsako jutro redno posegate po prevelikih količinah kave, 
ki vas napolni z energijo, po-
znam drugo možnost. 
Sicer priznam, da 
kave ne more pov-
sem nadomestiti, a 
nekaj vitaminov vsa-

ko jutro nikakor ne 
more škoditi.

Za energijski 
smuti sem 
uporabila 
jabolko, 
avokado, 
špinačo, ko-
kosovo vodo in 

meto. Velja enako 
pravilo kot zgoraj. 

Začetniki dodajajte špi-
načo postopoma, prav tako ne 
pretiravajte s kokosovo vodo, 
saj ima zelo speci čen okus, na 
katerega se je treba navaditi.

Za pripravo zdrave sladice sem uporabila ananas, banano, 
kokosovo moko, mleko in led. Vse sestavine sem zmešala, 

led pa sem dodala, ker je ledeno mrzla izvedba tega smutija 
preprosto odlična. Mleko sem dodala le zaradi strukture, da 

je bil smuti nekoliko bolj tekoč.

Namig: močan 
okus banane 
lahko z lahkoto 
»povozi« okus 
ananasa, zato 
ne pretiravaj-
mo. Sama sem 
banani dodala 
dva centimetra 
debel kolobar 
ananasa.

OCENA
Priprava:

nehvaležno je le rezanje 
sadja in zelenjave

Okus:

vsak lahko najde takšnega, 
ki mu bo brez težav 

nadomestil kalorično malico Namig: name-
sto mleka lahko 
uporabimo tudi 
sladko smeta-
no. Napitek je 
še bolj okusen, 
a v skladu s 
tem bolj kalo-
ričen.



37Št. 1, 5. januar 2017 REPORTAŽA

Prvi jok
v novem letu je bil moški
Tudi letos ena najstarejših medijskih akcij v Sloveniji: ob-
darovanje novoletnih novorojenčkov v celjski porodnišnici

Drugega januarja smo 
vedno na Ginekološko-po-
rodniškem oddelku Splošne 
bolnišnice Celje. Eno najve-
čjih medijskih akcij v Slove-
niji smo izvedli tudi letos, in 
sicer že 53. po vrsti. Veseli 
nas dvoje: da so mamice, ki 
so novo leto preživele v po-
rodnišnici, in njihovi mali 
korenjaki zdravi in dobro ter 
da se v regionalnem okolju 
vedno bolj prepoznava po-
men takšne akcije.

In zdaj podatki, ki so najpo-
membnejši. Prva je v celjski 
porodnišnici letos rodila Ur-
ška Just iz Slovenske Bistrice, 
in sicer sina Lana. Na svet je 
prijokal 1. januarja ob 5. uri in 
9 minut. »Je pa malo pohitel, 
saj sem imela rok poroda 13. 
januarja. Vse je bilo popolno,« 
nam je povedala nasmejana 
Justova. Lana, ki je ob porodu 
tehtal malo več kot tri kilogra-
me in ki je ob našem obisku 
sladko spal ob mami, doma 
čaka tudi dveletni bratec.

Tudi njima se je 
mudilo
S solzami sreče v očeh nas 

je pričakala tudi Daša Kovačič 
Beković iz Celja, ki je rodila 
druga letos, in sicer 2. januarja 
ob treh ponoči. Rodila je prav 
tako dečka, ime mu je Tom. Ne 
boste verjeli, tudi on je pohitel. 
»En teden prezgodaj se je ro-
dil. A vseeno, prišel je ravno ob 
pravem času. Res smo veseli,« 
nam je dejala njegova mama 
in nam odkrila prav posebno 
družinsko skrivnost glede izbi-
ranja imen: »Doma imamo še 
Jona. Z možem imena zbirava 
po likih iz risank. Zato upam, 
da bo tudi Tom vesel, radoživ, 
razigran in vedno dobre volje. 
Kot njegov bratec.« Tudi mi že-
limo enako.

In še nekdo je pohitel. Tako 
zelo, da je bil ob našem obisku 
v inkubatorju. To je Anej, ki je 
v celjski porodnišnici zaokrožil 
leto 2016. Rodil se je na silve-

Direktorica Novega tednika in Radia Celje 
Anica Šrot Aužner: »Naše poslanstvo je, 
da nadaljujemo to akcijo, ki so jo začrtali 
naši predhodniki. Zato se zahvaljujem 
vsem, ki so prepoznali njen pomen.
Pridružila se nam je tudi Hiša nakita Adamas, od lani 
sodeluje v akciji Tosama Domžale, letos je k obdarovanju 
pristopila tudi NKB Maribor. Splošna bolnišnica Celje 
ima v lokalnem okolju velik pomen. Zato je prav, da 
poleg mamic in novorojencev obdarimo tudi osebje 
ginekološko-porodniškega oddelka, ki je ob takšnih 
dogodkih tudi na prvem mestu.« Novoletne mamice in 
novorojenčke sta obdarila tudi Mestna občina Celje in 
slikar Milan Golob iz Laškega.

Idejo za akcijo, ki je ena 
najstarejših medijskih ak-
cij na Celjskem, je dal naš 
zdaj že upokojeni sodela-
vec Tone Vrabl in vsa ta leta 
akcija ostaja tudi edina to-
vrstna v Sloveniji.

strovo ob 19.29 mami Jasni 
Novak iz Šentjurja. Dva kilo-
grama težka in 43 centimetrov 
dolga štručka je dobro, čeprav 
bo še nekaj časa v posebnem 
zdravstvenem varstvu, preden 
se bo lahko, tako kot je treba, 
stisnila k mami. »Rodil se je 
prehitro, bili smo presenečeni. 
Bilo je kar nekaj strahu, ven-
dar se je dobro izteklo,« pravi 
Jasna. Mamicam smo stisnili 
roke in jim zaželeli tisto, kar 
je zanje in za njihove otroke 

najboljše: predvsem zdravja 
in čim več lepih trenutkov v 
njihovih objemih.

Pohitite tudi vi!
V letu 2016 je bilo v celjski 

porodnišnici 1.891 porodov. 
»Rodilo se je 971 deklic in 940 
dečkov, dvajsetkrat so se ro-
dili dvojčki. To pomeni, da je 
v naši porodnišnici luč sveta 
lani ugledalo 1.911 novoro-
jenčkov,« dodaja asist. mag. 
Jakob Koren, dr. med., speci-

Na sliki spredaj: Jasna Novak iz Šentjurja, ki je rodila zadnja v letu 2016. Njen Anej je bil v času fotografiranja v inkubatorju. Poleg nje je Urška 
Just iz Slovenske Bistrice. Njen Lan je na svet prijokal 1. januarja ob 5. uri in 9 minut, torej prvi v letu 2017. Druga v novem letu je rodila Daša 
Kovačič Beković iz Celja, in sicer sina Toma.
V zadnji vrsti stojijo podžupanja Mestne občine Celje mag. Darja Turk, glavna medicinska sestra Ginekološko-porodniškega oddelka Splošne 
bolnišnice Celje Marija Šišmanovič, glavna medicinska sestra Splošne bolnišnice Celje Hilda Maze, asist. mag. Jakob Koren, dr. med., speci-
alist ginekologije in porodništva in predstojnik ginekološko-porodniškega oddelka, Marjan Ferjanc, direktor SBC, direktorica Novega tednika 
in Radia Celje Anica Šrot Aužner, Nataša Čretnik, vodja celjske poslovalnice NKB Maribor, in slikar Milan Golob

alist ginekologije in porodni-
štva ter predstojnik celjskega 
ginekološko-porodniškega 
oddelka.

Naj spomnimo, da so pod 
njegovim vodstvom lani ob-
novili porodno sobo in s tem 
omogočili še prijaznejše in 
intimnejše okolje za poro-
dnice in njihove partnerje. In 
ena od želja v Celju je, da bi 
kmalu omogočili za celoten 
oddelek nove prostore. »Ven-
dar so zaenkrat samo želje, 
za katere upamo, da se bodo 
čim prej uresničile. Naša po-
rodnišnica je regijska, kar 
pomeni, da pokriva resnično 
veliko območje. Porodnicam 
želimo omogočiti boljše po-
čutje ob bivanju pri nas, a je 

res, da je zgradba porodnišni-
ce stara in ni namensko gra-
jena za te potrebe. Trudimo 
se prilagajati delu in resnič-
no nujno potrebujemo nove 
prostore,« še dodaja Koren. 
In zaključuje z besedami, ki 
jih polaga na srce: »Pri nas 
se rodi povprečno pet ali šest 
otrok dnevno. Zato v tem letu 
svetujem vsem, ki razmišljajo 
o otrocih, naj pohitijo z de-
lom. Zdaj je čas, da bo število 
otrok ob koncu leta še višje. 
Kajti edina stvar v življenju, 
ki je res vredna, so otroci.«

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: SHERPA

Letos se je akciji pridružila Nova kreditna banka Maribor. Vodja celjske podružnice banke Nataša Čretnik 
je izročila bon za 100 evrov mami prvorojenemu letošnjemu otroku in tudi mamici zadnjemu otroku, 
rojenemu v letu 2016.

Mercator je vsem novoro-
jenčkom v Sloveniji, rojenim 
1. januarja 2017, podaril letno 
zalogo otroških plenic. Mamice 
37 otrok, rojenih v enajstih po-
rodnišnicah, so v podjetju tako 
še dodatno razveselili in jim v 
tem lepem obdobju olajšali 
letne stroške za nakup plenic.

V Mercatorju verjamejo, da je 
novo življenje najlepše novole-
tno darilo, zato so vse mamice 
novorojenčkov z rojstnim da-
tumom 1. januar 2017 že v po-
rodnišnicah presenetili z letno 
zalogo otroških plenic. Vsem 
so iskreno čestitali, jim zaželeli 
kar najlepše leto in jim z dari-
lom tudi malo olajšali prvo leto 
skrbi za otroke.

V Porodnišnici Ljubljana se je 
1. januarja 2017 rodilo 12 otrok 
(6 dečkov in 6 deklic), v Porodni-
šnici Maribor 6 otrok (3 dečki 
in 3 deklice), v Celju 1 otrok 
(deček), v Kranju 3 otroci 
(2 dečka in 1 deklica), v 
Murski Soboti 2 otroka 
(1 deček in 1 deklica), 
na Jesenicah 2 otro-
ka (2 dečka), v 
Trbovljah 1 

Mercator je 37 novorojenčkom 
podaril letno zalogo otroških plenic

mi kuponi sproti prevzemale 
v Mercatorjevih trgovinah, saj 
smo poskrbeli za vse velikosti 
od novorojenčka do živahnega 
dojenčka.«

Na leto se pri nas rodi pribli-
žno dvajset tisoč otrok, vedno 
več je številnejših družin. Po 
podatkih Sursa je bilo v letu 
2015 v slovenskih porodnišni-
cah rojenih 20.641 otrok, kar je 
za 524 ali 2,5 odstotka manj kot 
v letu 2014. Največ, 5.927 novo-
rojenčkov se je leta 2015 rodilo 
v Ljubljani. Največ porodov so 
to leto imeli 5. februarja, ko je 
rodilo trideset žensk, medtem 
ko so leta 2015 v povprečju imeli 
16 porodov na dan. Na dan se v 
Sloveniji rodi približno petdeset 
otrok. Odkar Nacionalni inštitut 
za javno zdravje (NIJZ) spremlja 
podatke, se je najmanj otrok ro-
dilo leta 2003, in sicer 17.160. Od 
takrat do leta 2010 je število roj-
stev v Sloveniji naraščalo, nato je 
postopoma začelo padati.

Vsem mamicam in njihovim 
družinam iskreno čestitamo!

otrok (deček), v Novem mestu 
4 otroci (dečki), v Novi Gorici 2 
otroka (2 deklici), v Izoli 1 otrok 
(deklica), v Postojni 3 otroci (1 
deček, 2 deklici), medtem ko 
v Slovenj Gradcu, na Ptuju in v 
Brežicah na prvi letošnji dan ni 
bilo porodov.

Majda Vodopivec, vod-
ja projekta donacije plenic 

Lumpi v Mercatorju, je 
povedala: »Letna zaloga 
otroških plenic za vse 
novorojenčke, rojene 
prvega dne v letu, se 

nam zdi zaželeno 
darilo, saj samo 

mamice vedo, 
koliko lažja je 
skrb za otroka, 
če imaš nekaj 
pomoči. Zato 
smo z lepimi 
željami poslali 
tudi praktično 
in uporabno 

darilo – plenič-
ke. Mamice jih 

bodo s posebni-
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Vanessa Diffenbaugh: Jezik rož

»Diplomantke« srednje medicinske šole v Celju leta 1966, v prvi vrsti na sredini v kostimu ravnateljica 
Slava Škrabec, četrta z leve v prvi vrsti razredničarka Marija Karlin in druga z leve v prvi vrsti gojenka 
Mirjana Steblovnik.

Klicali so nas 
»kloštrske«

Leta 1962 sem trdno odlo-
čena vstopila v srednjo medi-
cinsko šolo v Celju z dodelje-
no štipendijo in opravljenim 
sprejemnim izpitom. Za-
gnanost je kmalu uplahni-
la … stopiti je bilo treba na 
realna tla. Prva realnost je 
bila zahteva šole, da moram 
ostati v internatu, saj je bil 
ta v sklopu šole, čeprav sem 
imela pet minut do doma.

Ravnateljica Slava Škrabec 
je bila že na prvi pogled videti 
zelo stroga. Vsem so se kolena 
zašibila že, ko nas je pogleda-
la s svojim srepim dvobarvnim 
pogledom. Bila je še iz časov 
Florence Nightingale, ki je 
leta 1869 ustanovila ženski 
medicinski kolidž v Londonu. 
Na tem kolidžu se je približno 
petdeset let po ustanovitvi izo-
braževala tudi naša ravnatelji-
ca Škrabčeva. Pozneje je delala 
v vojaški bolnici v Beogradu in 
si tako nabrala kar nekaj »vo-
jaških« navad. Te je s pridom 
izvajala do konca svojih dni.

V šolo so sprejemali vsako 
drugo leto in to majhno število 

učenk, samo za en razred. Še 
sanjalo se mi ni, da bo kot v 
vojski. Starejše tako imenova-
ne gojenke iz višjega letnika 
so nas maltretirale takoj za 
ravnateljico in vzgojiteljicami. 
Že razpored dela v internatu 
je bil tako sestavljen, da ti je 
starejša gojenka pri vsakem 
opravilu dihala za ovratnik.

V sobah nas je spalo po šest 
deklet iz raznih krajev Slove-
nije. Vsaka je imela svojo ozko 
omarico z vrečo za čisto perilo 
in vrečo za umazano perilo. 
Na prečko si lahko obesil naj-
več dva obešalnika, toda več 
tudi nisi rabil. Zvečer smo mo-
rale obesiti na stranico vznož-
ja postelje čisto perilo, ki naj 
bi ga naslednji dan oblekle. 
Ravnateljica je vse to, preden 
je ugasnila luči, skrbno pre-
gledala.

Ob devetih zvečer je ravna-
teljica, ki je imela stanovanje v 
internatu, pogasila luči v vseh 
sobah. V strogo zapovedani 
tišini smo zlezle pod odejo z 
baterijo v roki. Z njo smo si 
osvetljevale zvezke in se uči-

le, saj čez dan ni bilo časa za 
učenje.

Ob petih in petnajst zjutraj 
je rezko pozvonilo in vse na-
enkrat smo vstale kot v vojski. 
Za melanholijo ni bilo časa. 
Opraviti je bilo treba delo, ki 
ti je bilo dodeljeno za tisti te-
den. To je bilo čiščenje sobe 
ali hodnika, jedilnice, učilni-
ce, stranišča, kabineta …

Ob šestih smo bile, obleče-
ne v uniformah, že na oddel-

ku in negovale bolnike. Ob 
desetih ali enajstih, odvisno 
od dela na oddelku, smo se 
vrnile v internat. Tam nas je 
spet čakalo delo. Po kosilu 
smo imele uro prosto za uče-
nje, nato se je začel pouk, ki je 
trajal do večera. Večerjo smo 
imele ob šestih popoldne, 
nato se je pouk nadaljeval do 
osmih zvečer.

Po pouku je bila vrsta pred 
tušem, sledila je priprava peri-

ALBUM S CELJSKEGA

Ob koncu izobraževanja 
komercialistov v 
Slovenskih Konjicah, 
1979

Na fotografiji med dobro razpoloženimi smo Mirko Tuš (z zvezkom v 
roki), Lidija Pratnemer, prof. (s šopkom) in jaz ob koncu srednješolske-
ga izobraževanja v enoti Srednje komercialne šole Celje v Slovenskih 
Konjicah. Mirko je že v času šolanja pokazal izredno zanimanje za 
matematiko, a tudi njegovo nadarjenost za »marketinško umetnost« 
smo sošolci zaznali že takrat. Pogosto se srečujemo in Mirko si ve-
dno vzame čas ter prinese med nas smeh in vedrino, kot je bilo to v 
srednješolskem času. Leta 2019 bomo praznovali štiridesetletnico in 
se že veselim skupnega obujanja spominov in medsebojne izmenjave 
šolskih anekdot ter prigod.

Prispevala: Cvetka Škoflek (Celje)
Rubriko pripravlja: Domoznanski oddelek Osrednje knjižnice Celje
info: 03-426-17-36 (Srečko Maček).
Vir: www.kamra.si, Album Slovenije – osebni spomini 20. st.

Medijski pokrovitelj:
Novi tednik

Zgodba o deklici Victorii Jo-
nes je srce parajoča pripoved o 
deklici, ki je že do svojega dese-
tega leta doživela toliko hudega, 
kot bi bilo za njo že celo življe-
nje. Odraščala je brez ljubezni 
staršev, rejniki so si jo podajali 
kot odsluženo nogavico, nihče 
pa se tej ranjeni deklici ni znal 
približati ali se vsaj potruditi, da 
bi jo razumel. Dokler ni prišla k 
rejnici Elizabeth. Šele ona je ko-
šček za koščkom z obilo mere 
potrpežljivosti začela odstirati 
tančico, za katero se je vse do-
tlej skrivala Victoria. Čeprav ji je 
Elizabeth dala najpomembnejšo 
popotnico za življenje s tem, ko 
ji je približala jezik rož oziroma 
jo je naučila, da ima vsaka rastli-
na že iz viktorijanske dobe svoj 
pomen, tudi njuno sobivanje ni 
trajalo prav dolgo.

A s to popotnico je Victoria zače-
la graditi most do ljudi. In prav to 
znanje ji je pomagalo, da se je pri 
osemnajstih letih, ko so ji v skladu 
z zakonom tudi vsa zavetišča od-
rekla gostoljubje, prvič v življenju 
postavila na noge in zaslužila. Zna-
la je pozorno prisluhniti težavam 
in željam, s katerimi so ljudje obi-
skovali lokalno cvetličarno, in jim 
izdelati šopek, ki je prinašal dolo-

Z govorico rož o rejniški zgodbi

»Mah je padal na tla v dolgih kosmatih zaplatah in previdno sem ga razporedila 
po dnu in ob straneh košare ter pazila, da so bili najmehkejši in najnežnejši deli 
okoli njene glave. Ko je bila košara popolnoma prekrita, sem pospravila nož v žep, 
dvignila dojenčico, ki je zaspala, in jo nežno položila na odejo iz mahu.

Materinska ljubezen.

To je vse, kar sem ji lahko dala. Upala sem, da bo nekega dne razumela.«

la za naslednji dan … pohiteti 
je bilo treba, da smo ob deve-
tih lahko ugasnile luč.

Dan je bil enak dnevu in 
vsaka minuta v njem je bila 
do zanje potankosti premi-
šljeno razporejena. Vse, kar 
smo počele, je bilo obvezno. 
Za mizo smo morale vse po-
jesti pod strogim nadzorom 
ravnateljice ali vzgojiteljice, 
katera je bila pač dežurna. 
Učiti smo se morale natanč-

no toliko in takrat, kot je bilo 
določeno v urniku. Učenja si 
nobena ni mogla podaljšati, 
pa naj ji je voda še tako tekla 
po grlu.

Kje je bila moja svoboda, ki 
sem jo imela doma? Tam sem 
občutila svobodo samo enkrat 
mesečno prvo soboto, ko sem 
lahko šla spat domov in sem 
lahko v nedeljo zjutraj spala, 
kolikor sem želela. Ostale so-
bote so bile v internatu delov-
ne. Dopoldne pouk, popoldne 
generalno čiščenje internata. 
Ravnateljica je preverjala čisto-
čo z belimi rokavicami. Najbolj 
sem trpela, ko sem morala sa-
nitarne ploščice drgniti s solno 
kislino. Še žicanje in mazanje 
parketa s pasto ter na koncu lo-
ščenje mi niso bili tako zoprni.

Postajala sem, tako se mi 
je vsaj zdelo, povsem drug 
človek. V lastnih očeh sem se 
videla vrednejšo, pomemb-
nejšo. Ob popolni samood-
povedi vsemu prejšnjemu, 
ob slepi poslušnosti sem se 
počutila poklicano za to, kar 
sem pozneje v življenju opra-
vljala. Želela sem pomagati 
nebogljenim, bolnim … želela 
sem postati dobrotnica … da, 
neke vrste nuna. Torej sem se 
znašla na pravem mestu, v 
»kloštru«  … postala sem »klo-
štrska«, ko so nas imenovali 
fantje zunaj. 

MIRJANA STEBLOVNIK

cvetlični tržnici. In tudi kasneje, ko 
se je iz ljubezni z Grantom rodila 
hči in jo je kljub začetni odločeno-
sti, da jo bo zmogla vzgajati sama, 
pustila pri moškem, ki je razumel 
in sprejel njen način sporazumeva-
nja. A Victoria se je kasneje vrnila in 
obljubila, da bo skušala spet postati 
mama.

Roman je dobesedno »srce para-
joč«. Takšen, ki bralca pripravi do 
tega, da bi »stopil« v zgodbo, da bi 
pomagal, da bi kakšno dejanje pre-
prečil ali koga od junakov zgodbe 
obvaroval. Ko na materinstvo nepri-
pravljena Victoria, ki za nameček 
nikoli tudi sama ni izkusila mate-
rinske ljubezni, pusti jokajočo do-
jenčico samo v stanovanju, medtem 
ko sama steče po ulici po opravkih, 
bralca »prime«, da bi vmes popazil 
na dojenčico. To je zgodba o kru-
tem svetu rejništva, o pomanjkanju 
medosebnih odnosov, o poskusih 
normalizacije teh odnosov. In seve-
da pripoved o neskončnem pomenu 
rož. Od ostaja, ki je simbol ljudomr-
zništva in je vse preveč zaznamo-
val Victoriino zgodnje življenje, do 
listnatega mahu, ki pomeni mate-
rinstvo. In z vsemi odtenki vrtnic, 
tulipanov, azalej in drugih cvetočih 
in zelenih lepotic vmes.

MRL

O avtorici:
Vanessa Diffenbaugh je mama 

štirih otrok, živi v Montereyu v 
Kaliforniji. Njen prvi roman Je-
zik rož je bil preveden v več kot 
štirideset jezikov. Je strastna za-
govornica rejništva.

čeno sporočilo. Zadovoljni kupci 
so se vračali.

Jezik rož je Victoria uporabila tudi 
za komunikacijo z neznancem na 
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Jaslice pri Rožičevih
Ko pohodniki iz Term 

Topolšica kar po svoje, po 
bližnjici mimo hiše Rožiče-
vih, prečijo pot, jih poliglot 
Rudi Rožič večkrat zaustavi 
in jim razloži to in ono. Z 
izvirnimi, iskrivimi, s po-
učnimi informacijami in 
še s kakšnim »šilčkom« za 
nameček jih oskrbi in tako 
opremljeni zadovoljno na-
daljujejo pot. Za zdrav duh 
in dobro voljo pač.

Gostje hotela so iz različ-
nih držav. Zato vsi med seboj 
večkrat mahajo z rokami, se 
navdušujejo nad gostoljubno-
stjo in lepotami kraja samega.

Te dni Rudi Rožič goste 
ogovarja v univerzalnem je-
ziku – z jaslicami. Velike so 
v zgornjem nadstropju hiše, 
še večje v spodnji etaži, tre-
tje vabijo v njegov dom. Go-
spodar Rudi je najstarejši še 
aktiven glasbenik v Pihalnem 

orkestru Zarja Šoštanj, je ve-
lik krajevni animator, čigar 
dejanja segajo od Umaga do 
Ormoža. Te dni deluje tudi 
kot Miklavž, Božiček, dedek 
Mraz in ima veliko dela.

No, jaslice si še kar na-
prej ogledujejo gostje iz več 
držav, sosedje in prijatelji. 
Nihče od njih ne ve, da jih 
vsako leto skrbno postavlja 
žena Milena.

EMIL PUKMEISTER, Celje

Česar se veselimo, radi z 
drugimi delimo

Skupina z veliko ljubezni
Skupina Šentviških 5 iz Šentvida pri Gro-

belnem je svoj peti rojstni dan praznovala v 
prijetni družbi nastopajočih: Jasmine Levi-
čar in Zveneče jelše, ansambla Namen, Vo-
kalne skupine Šentrog in posebnega gosta 
Kvarteta Dori iz Laškega. Vlogo gospodinje 
je odigrala Jelka Lorger.

Rdečo nit je povezovala voditeljica pro-
grama Tanja Šeligo, ki je na šaljiv način 
vodila prireditev. Obiskovalci so lahko pri-
sluhnili pesmim, ki so jih prepevali nekoč 
dedki in babice ob raznih prireditvah, ob 
koncu kmečkega opravila in ob družinskih 
srečanjih. Pesem je tista, ki razbremeni psi-
hična bremena, okrepi voljo do življenja 
in sproži samozdravljenje, če si človek iz 
srca zapoje – ali sam ali v skupini, kar je še 
dodatna motivacija. Kronično pomanjkanja 
časa in druženja je nujno treba spremeniti 
v več sobivanja in navezovanja stikov med 

ljudmi, pravi vodja skupine Ivan Žogan 
Vanek, ki je bil pobudnik ustanovitve sku-
pine.

Skupina od začetka prepeva ljudske pesmi, 
a tudi lastne avtorske in ostale pesmi, ki člo-
veku napolnjujejo srce. Njeno geslo je: »Kdor 
ima ljubezen v srcu, ima vedno nekaj, kar 
lahko podari.«

V petih letih so člani skupine nastopali v 
različnih krajih Kozjanskega in drugod. Na-
stopili so v domovih upokojencev, vrtcu, na 
izboru Naj kmetica leta, srečanjih ljudskih 
pevcev in godcev, prireditvi Družina poje …

Skupino sestavljajo Ivan Žogan kot basist 
in godec na vile, Greta Čretnik, altistka, ki 
igra na lesen perivnik, Melita Bevc, sopra-
nistka, ki igra na lesene vile, Rudi Horvat, 
baritonist in godec na staro »frajtonarico« in 
Milan Mikola, tenorist in godec na škaf bas.

MILENKA BLAŽEVIĆ

Božični koncert
Glasbena šola Rista Savina Žalec je ob izte-

ku leta v cerkvi sv. Nikolaja v Žalcu priredila 
že svoj šesti tradicionalni Božični koncert 
učiteljev in učencev.

Na koncertu, ki je bil ponovno tudi scen-
ska in vizualna paša za oči, so se predstavili 
učitelji glasbene šole in nekaj učencev, ki si 
ponavadi s svojim pridnim delom prislužijo 
sodelovanje. V trenutku, ko so se pol ure pred 
koncertom odprla vrata cerkve, so obiskovalci 
napolnili njeno notranjost do zadnjega kotič-
ka. Glasbene točke so bile izjemno pestro in 
spretno sestavljene, program pa izveden na 
izjemni ravni.

Obiskovalce sta pred iztekom koncerta že 
tradicionalno pozdravila gostitelj koncerta 
pater Viktor in ravnatelj glasbene šole mag. 
Gorazd Kozmus, ki je obiskovalcem povedal, 
da se izteka dvesto let, odkar je na Slovenskem 
odprla vrata prva javna glasbena šola, letos pa 
bodo praznovali šestdeset let, odkar je odprla 
vrata glasbena šola v Žalcu. Vsem prisotnim je 
voščil srečno leto 2017.

Ravnatelj Gorazd Kozmus je z odlično or-
ganizacijo Božičnega koncerta glasbene šole 
dokazal, da je koncert postal nepogrešljiv del 
decembrskega kulturnega dogajanja v Žalcu.

T. T.

Z letošnjo akcijo bodo pomagali Tomažu Mavriču pri gra-
dnji sirarne v Ukrajini, sestrama Snežni Večko in Poloni 
Berlec na Salomonovih otokih, patru Lojzetu Podgrajšku v 
Malaviju in Janezu Krmelju na Madagaskarju pri nakupu 
opreme za šolo, Danilu Lisjaku v Ugandi bodo pomagali pri 
dograditvi novih razredov, sestri Anki Burger iz Burundija 
pri nakupu zdravil za otroke, Tonetu Kerinu z Madagaskarja 
pri gradnji večnamenskega prostora, sestri Vidi Gerkman iz 
Albanije pri gradnji hiše za družine v stiski in še drugim.

Koledovanje je star pred-
krščanski narodni običaj v 
času okrog novega leta. Kri-
stjani so običaj prevzeli in ga 
postavili v čas božiča. Fantje 
se preoblečejo v svete tri kra-
lje in koledujejo po vaseh ter 
zbirajo darove za revne.

Od leta 1994 preko Misijon-
skega središča Slovenije obuja-
jo ta stari običaj, koledovanje, 
ki mu dodajajo pomen solidar-
nosti. Otroci in mladi, ponekod 
tudi starejši, kot koledniki ho-
dijo od hiše do hiše, prepevajo 
in prinašajo blagoslov, obenem 
pa prosijo dar za ljudi, ki jih v 
misijonih teži revščina. Z zbra-
nimi sredstvi vsako leto pod-

prejo več projektov slovenskih 
misijonarjev.

Akcijo zbiranja pomoči za 
misijone so po župnijah Spo-
dnje Savinjske doline začeli na 
štefanovo in obiskali več sto 
družin.

Koledniki v Župniji Go-
tovlje so šli po kraju v treh 
skupinah, pred odhodom po 
župniji pa jih je blagoslovil 
domači župnik Branko Ze-
mljak.

T. TAVČAR
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Silvestrski tek v soncu
Atletski klub Žalec je v sodelovanju z ZKŠT Žalec de-

vetič zapored na zadnji dan leta pripravil silvestrski tek. 
Na stezah atletskega štadiona v Športnem centru Žalec so 
udeleženci teka morali preteči pet tisoč metrov.

Na štartu se je tudi letos zbralo lepo število rekreativnih 
tekačev iz različnih krajev, ki so nastopili v moški in ženski 
konkurenci. Vremenske razmere so bile tokrat dobre, saj je si-
jalo sonce, temperatura pa je bila približno tri stopinje Celzija.

V moški kategoriji je slavil Milan Dobravec iz Litije, ki je pet 
tisoč metrov pretekel v času 17,05 minute, drugouvrščeni je 
bil Darko Kralj iz Griž s časom 17,15 minute, tretji pa Dejan 
Žohar iz Tekaške šole Živko iz Celja s časom 19,05 minute. 
Pri ženskah je zmagala tako kot lani Manja Kavčič s časom 
23,34 minute, druga je bila Jana Petrak Zajc s časom 23,50 
minute (obe iz Petrovč) in tretja Jana Perc iz Pernovega s 
časom 30,04 minute.

Prvi trije v vsaki kategoriji so prejeli medalje. Prva v ženski 
in moški konkurenci sta prejela prehodni pokal AK Žalec.

T. T.

Najmlajši sodnik
Marko Verk, član Balinarsko športnega društva Roga-

ška Crystal, je vodja ekipe, ki tekmuje v I. državni ligi 
– vzhod. Pri sedemindvajsetih letih je bil najmlajši so-
dnik na svetovnem prvenstvu v balinanju U-18 in U-23 
v Monaku.

Do kandidature je prišlo že pred štirimi leti, ko sta ga Bali-
narska zveza Slovenije in sodniška organizacija predlagali za 
mednarodnega sodnika na Fitu. Med kandidati iz Slovenije 
je bil izbran za sojenje kot mednarodni sodnik v Monaku. 
Sodil je v družbi osmih sodnikov s Hrvaške, iz Italije, Fran-
cije, Maroka, Turčije in Tunizije.

»Priznati moram, da se je sojenje zelo razlikovalo od so-
jenja na ravni države. Igre so potekale na preprogah, po-
loženih na plastični in betonski podlagi. Odločitve so bile 
marsikdaj zelo težavne, saj si moral odločati, če je bil met 
opravljen pravilno ali ne. Tudi v krogu se ni smelo risati črt. 
Tudi trema je bila prisotna, saj si je finalni del ogledal sam 
princ Monaka Albert II.

S sodniki in z delegati smo se zelo dobro razumeli, čeprav 
so me na začetku malo čudno gledali kot tako mladega med-
narodnega sodnika, a potem je steklo tekmovanje in tudi 
naše spoznavanje mi bo ostalo v spominu. Bila je to zelo 
pozitivna izkušnja na podlagi mednarodnega sojenja. Pred-
vsem pa moram pohvaliti organizatorje. Vse čestitke tudi 
mladim slovenskim balinarjem U-18 za osvojena tri odličja.

MILENKA BLAŽEVIĆ, foto: osebni arhiv

»Želim si na svetovno prvenstvo v Brazilijo in sodelovati na naj-
večjih mednarodnih, evropskih in svetovnih sojenjih,« je povedal 
Marko Verk.

Zmagovalca teka Manja Kavčič in Milan Dobravec.

Srečanje petdesetletnikov

»Spomin na moja 
dva«

Slavica Biderman je gospa, ki ima »veliko življenja« v 
sebi. Radoživa in vedoželjna gospa je oblikovalka, pesnica 
in slikarka, ki jo spremlja misel iz Malega princa, da vidi 
le tisti, ki gleda s srcem. A njeno srce je ranila izguba star-
šev, ki je bila velika prelomnica v njenem življenju. »Slovo 
vsakega družinskega člana močno spremeni dinamiko 
odnosov tistih, ki ostajamo,« je povedala Slavica.

V Domu ob Savinji se razdaja s srcem. Na predstavitvi knji-
ge, ki jo je imela večkrat na različnih oddelkih, kot tudi po 
knjižnicah v regiji je starejšim, ki potrebujejo čas in toplo 
besedo, prebirala pesmi. »V manjših skupinah je prijetnejše 
vzdušje in starejši se neverjetno razgovorijo o podobni bole-
čini, kot sem jo doživela tudi sama. Potem se malce zjočemo, 
a objem in topel stisk roke vedno pomagata. Hvaležni smo, 
da imamo drug drugega,« je še dodala Slavica, ki je pesmi 
zapisala tudi zato, da bi smrt dragih ljudi ne bil tabu tema, 
nekaj, kar bi hitro pozabili. Sreča in veselje, rojstvo in smrt 
so del življenjskega loka in vsi bomo slej ko prej enkrat od-
šli. Ko nekdo odide od nas, še ne pomeni, da odide tudi iz 
našega spomina in besed. Slavica je neizmerno hvaležna, da 
je imela tako ljubeča starša in tudi s pesmimi hrani svoja dva 
v najlepših kotičkih svojega srca.

BGO, foto: osebni arhiv

Z otroškega silvestrovanja na 
Šlandrovem trgu.

Veselo v 2017 Veselo rajanje se je za naj-
mlajše na silvestrovo na Šlan-
drovem trgu v Žalcu začelo 
ob 11. uri. Zapeli in rajali so 
z Mojco Robič in njenimi ple-
salkami ter ob 12. uri »vsto-
pili« v novo leto ter v zrak 
spustili bele in rdeče balone.

Žalčane je na silvestrovanju 
na prostem ob polnoči nago-
voril župan Občine Žalec 
Janko Kos, ki je v nagovoru 
izpostavil nekaj značilnosti, 
ki so zaznamovale občino, 
zlasti Fontana piva. Za veselo 
razpoloženje je poskrbel an-
sambel Lunca.

ZKŠT Žalec je v predpra-
zničnih dneh pred novim le-
tom pripravil na Šlandrovem 
trgu tudi praznični sejem in 
vrsto prireditev za najmlajše 
in starejše. T. T.

Ambrahamovci z župnikom Jožetom Kovačevcem, županom in s podžupanom Jožetom Kužnikom in Igorjem Pungartnikom

Druga sv. maša na Miklavževo nedeljo, ki je bila v žu-
pnijski cerkvi sv. Marjete na Polzeli, je bila namenjena 
tistim, ki so bili ali bodo v letošnjem letu v občini Polzela 
stari petdeset let, torej srečanju abrahamovcev.

ko se povezujejo izkušnje 
preteklih let in načrtovanje 
prihodnosti. Vsem je podelil 
knjižico Voščila ob rojstnem 
dnevu in rožni venec.

Po maši so po skupnem fo-
tografiranju imeli pogostitev 

v veroučni učilnici. Zbrane 
je nagovoril župan Občine 
Polzela Jože Kužnik, ki jim 
je kot soorganizator srečanja 
najprej čestital, zaželel vse 
dobro za pomemben rojstni 
dan ter zdravja in sreče. Ni 
pa pozabil tudi na čestitko 
za božič in novo leto, nato 
so skupaj nazdravili.

TT

To pomenljivo slovesnost je 
uvedel župnik Jože Kovačec 
leta 2004, ko se je tudi sam 

srečal z abrahamom. Kot je 
v svojem nagovoru povedal, 
je to življenjska prelomnica, 

Iz nove pesniške zbirke 
Spomin na moja dva, ki jo 
je izdala celjska vsestranska 
ustvarjalka Slavica Bider-
man kot spomin na svoja 
pokojna starša.

Manj pomembno je,
koliko let
je v našem življenju.
Pomembneje je,
koliko življenja
je v naših letih.



41Št. 1, 5. januar 2017 BRALCI POROČEVALCI

Vesel zaključek
Veselje, pesem in dobra volja so se razlegali po lepo pri-

pravljeni dvorani gostišča Turist na Frankolovem. Ob šam-
panjcu nas je najprej pozdravil sekstet Lindek z Francijem 
Žerdonerjem, ki je igral na harmoniko. Njegovo ubrano 
petje je ogrelo naša srca. Za zdravico in voščilom smo se 
pogovorili o pomenu druženja, skrbi posameznika za svo-
je zdravje in pogostih obolenjih za ta čas. Posameznike je 
zanimal novi Zakon o varstvenem dodatku.

Po okusni večerji sta nam zaigrala Stane in Urban. Pesem 
se je razlegala po dvorani, plesišče pa je bilo polno plesalcev.

Prisotne sem nagovorila v prazničnem duhu in jim na kratko 
obudila spomin o dogodkih in aktivnostih v letu 2016. Vesela 
sem, da je v društvu mnogo dejavnosti, zato sem člane povabila 
k aktivnemu sodelovanju še v večjem številu. Želim si, da bi 
v novi knjigi v novem letu liste popisali z lepimi in uspešnimi 
dogodki ter s čim manj krutimi in slabimi dogodki pri zdravju, 
zadovoljstvu in sreči. Rajanje se je nadaljevalo pozno v večer, 
ko je bil čas, da smo ob torti nazdravili novemu letu v želji, da 
bi nas spremljali zdravje, sreča in prijateljske vezi, ki naj nas še 
bolj povežejo v šopek prijetnega delovanja v dobro vseh nas.

Hvala vsem članom, brez katerih tako prijetnega srečanja ne 
bi bilo, tajnici, Gorazdu, Nataši, kolektivu gostišča Turist, Duu 
As, sekstetu Lindek in vsem, ki ste poskrbeli, da smo skupaj 
preživeli še en lep in nepozaben večer. Kaj je lepšega, kot zapeti, 
zaplesati in se družiti s prijatelji. DRAGICA MIRNIK

Mladinski simfonični or-
kester Glasbene šole Celje je 
z letošnjim novoletnim kon-
certom Sen plesne noči kar 
dvakrat napolnil dvorano 
Narodnega doma. Dirigent 
orkestra Matjaž Brežnik je 
za letošnjo rdečo nit večera 
izbral plesne ritme.

Kot solistka se je predstavila 
sopranistka Martina Burger z 

Sen plesne noči
arijo lutke Olympie iz opere 
Hoffmanove pripovedke in 
v vlogi Elize iz muzikala My 
fair lady. Martina Burger se 
je predstavila že v različnih 
opernih produkcijah v števil-
nih vlogah, sicer pa je tudi pe-
dagoginja Glasbene šole Celje 
in I. gimnazije v Celju.

Orkester je na koncu zai-
gral skladbo Petra Tovornika, 

bivšega dijaka I. gimnazije v 
Celju in Glasbene šole Celje. 
Skladbo je ustvaril po motivu 
Slavka Avsenika in se ponaša z 
naslovom Sois Hermosas, Las 
Caravancas. Mlad skladatelj 
s svojimi deli tako že postaja 
vidnejši komponist v sloven-
skem prostoru.

Mladi glasbeniki z diri-
gentom na čelu vedno znova 
dokazujejo, da skupaj tvori-
jo izjemen orkestrski sestav, 
navdušeno občinstvo pa jih 
je tokrat nagradilo s stoječimi 
ovacijami. ML

Predana družini in kmetiji
Nežika Kovče, rojena Še-

gula, in Maksimiljan Kov-
če iz Loke pri Taboru sta 
zadnjo novembrsko soboto 
v družinskem krogu ter s 
prijatelji praznovala zlato 
poroko.

Civilni obred je bil na 
gradu Komenda na Polzeli, 
opravil ga je polzelski župan 
Jože Kužnik, ki je v nagovo-
ru med drugim poudaril: »V 
skupnih letih sta po pomladi 
vajine mladosti doživela zre-
lo poletje, ko sta z odreka-
njem obnovila Hrastnikovo 
domačijo in tako ustvarila 
dom za družino. Zdaj, na 
jesen življenja, smeta biti 
ponosna na plodove svoje-
ga dela. Na tiste darove, ki 
so dozoreli v vaju, na polju, 
v gozdu in z družino. Nista 
dovolila, da bi vaju težko 
delo na kmetiji odvrnilo od 
dela v društvih, saj sta na 
mnogih različnih področjih 
bogatila življenje v Lokah 
in Taboru, kjer ostaja živo 
delo vajinih rok in srčno-
sti …« Cerkveni obred je bil 
v župnijski cerkvi sv. Jurija 
v Taboru, kjer je sv. mašo 
bral in nato poročni obred 
opravil župnik Alojz Pirnat.

Zlatoporočenca Nežika in Maksimiljan Kovče

Zastoj srca … Kaj pa zdaj?
Štiri minute! Po nena-

dnem srčnem zastoju so 
prve štiri minute najpo-
membnejše, saj je v tem času 
treba pri bolniku opraviti te-
meljne postopke oživljanja 
(TPO), da bi lahko prepre-
čili poškodbe možganov in 
tragične posledice srčnega 
zastoja.

Toda kako pristopiti k bolni-
ku z zastojem srca, kako mu 
nuditi prvo pomoč, ali mu 
sploh znamo pomagati, ga 
lahko še dodatno poškoduje-
mo, ali želimo prevzeti takšno 
odgovornost …? Takšna in 
drugačna vprašanja so se po-
rajala udeležencem seminarja 
temeljnih postopkov oživlja-
nja z uporabo defibrilatorja. 

Seminar je bil 8. decembra v 
kulturnem domu v Rogatcu.

Povod za izvedbo seminarja 
je bil nakup defibrilatorja, ki 
ga je Planinsko društvo Slo-
ga Rogatec kupilo s pomočjo 
donacij, zbranih v Rudijevem 
domu pod Donačko goro, 
kjer bo ta defibrilator tudi 
nameščen. V sodelovanju z 
organizacijo iHelp Slovenija, 
ki po Sloveniji širi ozavešča-
nje o pomembnosti znanja 
temeljnih postopkov oživlja-
nja in ob praktičnem prikazu 
omenjenih postopkov, ki jih 
je prikazal Primož Velikonja 
iz Nujne medicinske pomoči 
Kočevje, so obiskovalci tudi 
sami preizkusili, kako pristo-
piti k bolniku s srčnim zasto-

jem in kako pravilno izvajati 
temeljne postopke oživljanja, 
ob tem pa pravilno uporabljati 
tudi defibrilator.

Primož Velikonja je s sli-
kovitim prikazom postopkov 
TPO in uporabe defibrilatorja 
poskrbel, da so udeleženci 
seminarja v zavest priklicali 
znanje, ki ga je večina naza-
dnje obnovila ob pridobitvi 
vozniškega izpita (tudi pred 
več desetletji), s tem pa je od-
pravil tudi večino predsodkov, 
s katerimi so udeleženci prišli 
na seminar.

Zbrane donacije za nakup 
defibrilatorja, ki so jih prispe-
vali obiskovalci Rudijevega 
doma pod Donačko goro ter 
požrtvovalno delo organizaci-

je iHelp in njihovih koordina-
torjev so zagotovo pravi korak 
k večji ozaveščenosti ljudi o 
nujnem pristopu k bolniku s 
srčnim zastojem. Kot je dejal 
Primož Velikonja, je največja 
napaka pri izvedbi temeljnih 
postopkov oživljanja ta, da ne 
naredimo ničesar.

Ob tem je hvalevredna me-
dijska podpora, ki jo temu 
projektu namenja oddaja Svet 
na Kanalu A, saj je bil tudi ob 
izvedbi seminarja neposre-
dno predstavljen v omenjeni 
oddaji v živo. Ob tem je rav-
no nasprotno žalostno to, da 
naši lokalni mediji v takšnih 
dogodkih ne prepoznajo po-
membnosti.

DUŠAN POSLEK

Maksimiljan se je rodil 
leta 1940 v Črnem Vrhu pri 
Taboru, Nežika pa v Bod-
kovcih pri Juršincih, kjer 
sta se 26. novembra leta 
1966 poročila. Na kmetiji z 
malo več kot desetini hek-
tarji zemlje in gozda sta se 
ukvarjala z živinorejo – pri-
delavo mleka.

V zakonu so se jima rodili 
hčeri Petra in Martina ter sin 
Milan, ki je ostal z družino 
doma na kmetiji. Zlatoporo-

čencema je v veliko veselje 
osem vnukov. Zdaj sta oba 
že v pokoju, rada pa še kaj 
postorita. Tako Maksimiljan 
rad dela domače salame za 
domače potrebe in prijatelje, 
Nežika pa rada peče kruh v 
krušni peči.

Svatje, ki so se udeležili 
tega jubileja, so nazdravili z 
zlatoporočencema ter jima 
zaželeli še veliko lepih in 
zdravih skupnih let.

TT
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To soboto, 7. januarja 2017, 
bo v Kulturni dvorani Sevnica 
(gasilski dom), od 10. do 14. ure 
seminar z naslovom Humus, ži-
vljenje, zdravje – Primer dobre 
prakse biološko dinamičnega 
kmetovanja na kmetiji Agrila-
tina v Italiji. Potrebna je prijava.

»Mi znamo ohranjati zdravje in plodnost zemlje« - nosilci blagovne znamke Demeter v Sloveniji.

ZALOŽBA AJDA, VRZDENEC 60, HORJUL

Združenje Demeter Slovenija, Volčji Grad 40, 6223 Komen

Društvo za b-d gospodarjenje Lan Bela krajina,
Vrhovci 2, 8341 Adlešiči

Sadjarsko društvo Borovnica, Paplerjeva 22, 1353 Borovnica

Društvo za b-d gospodarjenje Ajda Dolenjska
Vinji vrh 5a, 8220 Šmarješke Toplice

Društvo Ajda Domžale, Podrečje 10, 1230 Domžale

Društvo Ajda Gorenjska, Podhom 42, 4247 Zgornje Gorje

Društvo za b-d gospodarjenje Ajda Goriška
Ulica padlih borcev 26, 5290 Šempeter pri Gorici

Društvo za b-d gospodarjenje Ajda Istra
Dilici 15, 6274 Šmarje pri Kopru

Društvo Ajda Koroška, Trg 4. julija 67, 2370 Dravograd

Društvo biodinamikov Notranjska, Cesta 4. maja 75, 1380 Cerknica

Društvo za b-d gospodarjenje Podravje, Vanetina 13, 2236 Cerkvenjak

Društvo za b-d gospodarjenje Pomurje
Ulica Staneta Rozmana 2, 9000 Murska Sobota

Društvo za b-d gospodarjenje Ajda Posavje, Boštanj 30, 8294 Boštanj

Društvo Ajda Posočje, Žagarjeva 13, 5220 Tolmin

Društvo Ajda Sostro, Sadinja vas 81, 1261 Ljubljana – Dobrunje

Društvo za b-d gospodarjenje Ajda Štajerska
Soseska 13, 3312 Prebold

Društvo Ajda Vrzdenec, Vrzdenec 60, 1354 Horjul

Zveza biodinamikov Slovenije, Streliška 12, 1000 Ljubljana

Zaradi pesticidov, ki jih v oko-
lje spravlja kmetijstvo in jih šteje-
mo k najbolj nevarnim okoljskim 
strupom v svetu, se organizmi, ki 
z njimi prihajajo v stik, spremi-
njajo in izumirajo. Žabe in ribe 
so bile prvi objekt opazovanja. 
Danes vemo, da so prizadeti tudi 
sesalci, na primer medvedi, kiti 
in jeleni  … Na zunaj vidne so 
spremembe spolovil, pride do 
nesposobnosti parjenja, spre-
menjenega spolnega obnaša-
nja, manjšega števila spermijev, 
neplodnosti, izumrtja. Žabe 
moškega spola se včasih tudi 
popolnoma spremenijo v žabe 
ženskega spola.

In človek naj ne bi bil prizadet? 
Seveda je. Študije dokazujejo, da 
se tudi pri novorojenih otrocih 
množijo spremembe spolovil, 
pesticidi so možen razlog za 
deformacijein motnje v razvoju 
otrok, spremembe DNK, slabo-
tnejši imunski sistem in rakaste 
bolezni … Pri tem ne gre le za kot 
take deklarirane Atrazin, Cyper-
methrin ali Glyphosat, temveč 
tudi za pesticide z drugimi trgo-
vskimi imeni, za njihovo neraz-

Družinski zakonik problema ne rešuje.Kmetijstvo, ki 
uporablja strupe, 
uničuje svoj narod

iskano součinkovanje in nerazi-
skane snovi v naši vsakodnevni 
rabi, kot denimo mehčalce v pla-
stiki in kozmetiki.

Splošno znano je, da imamo 
pri mladih vse več sterilnosti. Da 
je upadanje prebivalstva kljub 
želji po naraščaju nacionalni 
problem t. i. modernih držav, 
da je vse več ljudi neporočenih, 
pogosta impotenca pa razlog, da 
je poguma za ustvarjanje družin, 
kot smo jih v preteklosti poznali, 
vse manj.

Namesto da bi po tem véde-
nju vložili vse napore v zmanj-
šanje porabe strupov, ki to 
povzročajo in jih v okolje vnaša 
predvsem kmetijstvo, namesto 
da bi spodbujali ekološko, še bo-
lje biodinamično kmetovanje in 
vrtnarjenje in oskrbeli prebival-
stvo z nezastrupljeno hrano, se 
prodaja pesticidov veča, država 
pa skuša novo stanje »urediti« z 
novimi zakoni.

Kaj pa kmet in potrošnik? Ali 
še lahko govorimo o tem, da smo 
tisto, kar čutimo kot potrebno, 
tudi v stanju uresničiti? Ima kmet 
sam še dovolj moči, da se preu-

smeri na pot življenja? Mogoče 
mu je treba pomagati, skrb za 
zdravo okolje in zdravo hrano je 
elementarna potreba nas vseh!

Naš predlog je preusmerjanje 
v biodinamiko, ki dokazuje več 
kot 90 let svojo odličnost. Člani 
16 društev v Sloveniji, posebej 
pa pridelovalci živil, pridelanih 
po tej metodi, ki imajo svetovno 
blagovno znamko Demeter, so 
zgled in vodilo.

Prerasti v vlogo zdravnika 
naše zemlje, rastlin, živali in svo-
jih otrok. Postaviti se na pot, ki 
prinaša kmetu notranji mir, v 
družbi pa veljavo in mesto, ki 
mu, če čuva in neguje temelje 
preživetja naroda, tudi pripada.

Vam najbližje društvo Ajda ni 
daleč. Pokličite nas!

Skrbno in premišljeno do novih semen
Na vrtu načrtujemo novo sezono

Če so večji pridelovalci takoj za-
tem, ko so pospravili lanski pridelek 
z njiv, že začeli načrtovati prihodnjo 
sezono, bomo mali vrtičkarji ta pre-
mislek opravili v teh dneh.

»Najprej pomislite, kaj vam je do-
slej dobro obrodilo, s čim niste bili 
zadovoljni in kaj si na svojem vrtu in 
krožniku žellite to leto,« svetuje Jer-
nej Mazej, predsednik društva Učni 
sadovnjak, in dodaja, naj pregledamo 
škatlo s semeni. Pri tem bodimo po-
zorni zlasti na datum pridelave seme-
na. Starejše kot je seme, bolj verjetno 
je, da bo slabše kaljivo, čeprav ni nuj-
no vedno tako. »Če imamo pravilno 
hranjena semena, recimo paradižni-
ka, so lahko kljub starosti izjemno 
dobro kaljiva. Shranjena naj bodo v 

ko. Najmanj zaupam nakupom preko 
e-baya, ker je vprašljivo, kakšno seme 
boš dobil. Presenečenja so lahko na-
mreč kar velika, ko na primer naročiš 
črno vrtnico, dobiš pa navadni šipek. 
Tudi nekatere angleške in nizo-
zemske spletne strani po mojih 
izkušnjah niso vredne zaupa-
nja, zelo dobre izkušnje pa 
imam z Američani, s Švi-
carji in z Estonci.« Mazej 
je minulo leto vzgojil 
več kot tristo sadik raz-
ličnih bučnic, ki jih je 
kupil prek švicarske 
spletne strani, in pra-
vi, da je bila kaljivost 
semen stoodstotna, 
pridelek pa vrhunski. 

Prednost spletnega nakupa je zago-
tovo, da vrtičkar prej pride do novosti. 
Na semena tudi ne bomo prav dolgo 
čakali, dobili jih bomo v približno petih 
delovnih dneh, ker prihajajo praviloma 
s hitro pošto, tudi iz ZDA. Razlike pa so 
pri načinu plačila. Medtem ko lahko 

pri nekaterih kupnino plačamo po 
povzetju, želijo nekateri plačilo vna-
prej. Možno je nakazati ali plačati s 
kreditno kartico.

Nakup semen v domačih 
trgovinah

»Pri nakupu semen po domačih za-
drugah in trgovinah je velika negoto-
vost, ali boš kupil staro ali novo seme, 
zato tudi ne veš, kakšna bo kaljivost. 

Nikar ne sejte prezgodaj! Domača setev plodovk se bo začela 
februarja, le čili lahko sejete že konec januarja. Paradižnika 
pa nikakor ne pred 1. marcem. V dobrih pogojih bo vzklil v treh 
dneh, pravi naš sogovornik.

Prav v dneh, ko smo ga obiskali, je na 
estonski spletni strani naročil dvain-
dvajset različnih sort bazilike.

Pri nakupu semen na ta način mo-
ramo bti pozorni na stroške poštnine. 
Evropske spletne strani pri nakupu 
nad določenim zneskom same porav-
najo stroške poštnine, zato se o tem 
znesku pozanimajmo pred nakupom. 
Pri naročanju iz ZDA pa je treba pazi-
ti, da znesek poštnine in naročenega 
blaga ne presega določenega zneska, 
sicer bo treba plačati še carino.

Pred nakupom semen preglejte, kate-
ra semena že imate in kaj si še želite. 

Dokupite samo tista, ki jih res po-
trebujete.

Vsak trgovec bi moral imeti dogovor 
z dobaviteljem, da po končani sezoni 
vrne ostanek semen, dobavitelj pa jih 
shrani v skladu s priporočili stroke. 
Tako pa v nekaterih trgovinah semena 
obležijo v skladišču neprimerno hra-
njena, na prehladnem ali prevročem, in 

zato izgubijo kakovost,« svari Ma-
zej, ki opozarja tudi na povsem 
človeški dejavnik, ko smo vrtič-
karji pri setvah radi prehitri in 
za slabo kaljivost krivimo seme. 
»Slovenske semenske hiše ima-
jo po več kot deset nadzorov 
inšpektorjev na leto in so glede 
tega zanesljivejše. Zato svetujem, 

da domače sorte kupujemo pri 
domačih semenskih hišah.«

Izmenjava semen
Pri pridelovalcih, ki sami semenari-

jo, lahko kupimo semena tistih sort, ki 
so vpisana v skupni evropski katalog 
semen. Pri Jerneju Mazeju tako lah-
ko kupite semena približno petdesetih 
različnih sort paradižnika.

Vedno bolj privlačne so tudi izme-
njave semen, prva takšna bo januarja v 
Mozirju. »Ta izmenjava deluje tako, da 
prineseš semena, ki jih imaš doma več, 
kot jih potrebuješ. Dobro je označiti, 
katero sorto semen ponujamo in kdaj 
je bilo seme pridelano.« Mazej pravi, da 
je izmenjava semen odlična priložnost 
tudi za izmenjavo mnenj in izkušenj.

MRL, foto: GrupA

plastični vrečki ali steklenem kozarcu. 
Seme mora ohraniti dobro vlažnost, 
ne smemo pa ga izpostavljati vročini 
in drugim dejavnikom.«

Do novosti s pomočjo 
spleta
Nakup semen na spletu je za mar-

sikoga že povsem ustaljen. Mazej ima 
obilo izkušenj z različnimi semenski-
mi hišami po svetu: »Obstajajo zelo 
dobre semenske hiše, a tudi takšne, 
pri katerih lahko hitro potegneš krat-

Dvorna 
zasaditev

Pri mojem vrtnarjenju se 
vse vrti okoli hiše. Ko sva 
si z možem počasi uredila 
hišo, pri čemer vsak ve, da 
je poleg odlične notranjosti 
pomembna tudi zunanjost, 
sva si zaželela, da bi nama 
strokovnjak uredil tudi oko-
lico. Seveda za malo de-
narja. Tukaj se je ponudba 
zožila. Našla sva gospoda, 
ki je imel veliko znanja, 
premalo prakse in sva ga 
najela za ugodne denarce.

Prišel je na sobotni dan, 
ko smo imeli veliko dela z 
drvmi, a sem našla čas za 
njegove nasvete. Prehodil je 
najino »posestvo« in dobro 
poslušal moje predloge ter 
zahteve. Vse, kar bo posa-
jeno, naj bo poleg tega, da 
je lepo, tudi uporabno. Po 
najinem pogovoru sodeč, je 
bilo mogoče čutiti, da ima-
va skupen pogled na pode-
želski vrt. Nič izumetniče-
nega, preveč izstopajočega 
in ne vem od kod. Po doma-
če, prosim. Čez kakšen me-
sec sem dobila skice, kje naj 
bi drevesca ali grmički stali. 
Poleg okrasnih je predlagal 
tudi nekaj sadnih drevesc, 
ki so odporna proti dreve-
snim nadlogam. Skica mi 
je bila zelo všeč. Pri lokal-
nem vrtnarju sva z možem 
naročila drevesca, ki jih je 
pripeljal z Madžarske. Sre-
di oktobra je sledila akcija 
posaditve.

Že ko nama je vrtnar pri-
peljal okrasne češnje, nad 
izstopajočo velikostjo nisem 
bila preveč navdušena. A 
kot je mojster za posaditev 
zapisal, so jih nato mož in 
njegova prijatelja posadili 
ob dovozni poti. Posadili so 
tudi pravo češnjo in slivo, ki 
hitro rodita in naj bi zato 
imeli manj črvov. Zaenkrat 
se dobro obnese le češnja, 
sliva se kot kaže še ni popol-
noma »razcvetela«. Ob kon-
cu najine posesti so posadili 
tudi šest okrasnih dreves z 
imenom metuljnik. Če šest 
visokih okrasnih češenj iz-
stopa s svojo »visokostjo«, 
potem šest metuljnikov iz-
stopa s svojo košatostjo in 
neuporabnostjo. Če grm 
opevajo kot rastlino, ki 
privablja metulje, lahko za 
naš grm trdim, da ne pri-
vablja drugega kot moževo 
jezo. V življenju je tako, da 
se vedno naše želje ne uja-
mejo z resničnim stanjem, 
a prav v tem je lepota življe-
nja, da se znaš prilagoditi 
»razmeram«.
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Uredništvo objavlja pisma bralcev po svoji presoji v 
skladu z uredniško politiko, razen ko gre za odgovore in 
popravke v skladu z Zakonom o medijih. Dolžina naj ne 
presega 40 vrstic  (pisava 14) oziroma približno 3 tisoč 
znakov. Daljše prispevke krajšamo v uredništvu oziroma 
jih avtomatično zavrnemo. Da bi se izognili nespora-
zumom, morajo biti pisma podpisana in opremljena s 
celotnim imenom, naslovom ter s telefonsko številko 
avtorja, na katero lahko preverimo njegovo identiteto. 
V časopisu pismo podpišemo z imenom in s priimkom 
avtorja ter krajem, od koder je doma. Pisma nam lahko 
pošljete na naslov Novi tednik, Prešernova ulica 19, Celje 
ali na elektronski naslov tednik@nt-rc.si ali ga oddate 
na spletni strani www.novitednik.com (Pisma bralcev).

UREDNIŠTVO

Prejeli smo

Ohranjanje 
kulturne 
razgledanosti
Pisatelj potone v pozabo 

s svojimi napisanimi knjiga-
mi vred, ko jih ljudje več ne 
berejo. Čeprav me starejši 
Savinjčani povprašajo, ali 
sem v sorodu s pisateljem 
Oskarjem Hudalesom, se 
ga spomnijo le bežno. To-
liko bolj me je presenetilo, 
ko so mi sporočili, da neka 
gospa zaman išče enega od 

romanov, ki jih je napisal, a 
ga nikjer več ne more kupiti. 
Poiskala sem gospo in ji iz-
ročila želeno knjigo, saj sem 
imela doma dva izvoda. Nje-
na znanka me je takoj zatem 
poklicala. Tudi ona je želela 
imeti to knjigo. Do nje pa je 
bilo težje priti. V antikvaria-
tu so imeli nekoč premočen 
izvod, a s pomočjo današnjih 
tehničnih možnosti smo ga 
lepo restavrirali.

Nekega lepega poletnega 
dne sem se znašla v Šmar-
tnem ob Paki. Pila sem kavo 
in prisluhnila otrokom, ki so 
se pogovarjali o tem, da so 

v šoli brali tekste pisatelja 
Oskarja Hudalesa, ki je v 
tem kraju služboval kot uči-
telj in so ga od tam z dru-
žino izselili v Srbijo. Takoj 
sem se jim pridružila in na 
veliko veselje izvedela, da 
veliko vedo o pisatelju, da 
so v eni od šol v Savinjski 
dolini otroci igrali v igrici 
Postelja gospoda Fibriha, 
povesti, ki jo je nekdo pri-
redil za odrsko uprizoritev. 
V začetku novembra je sle-
dilo še eno presenečenje. 
Sporočili so mi, da Muzej 
Velenje pripravlja v knjižni-
ci v Šmartnem ob Paki raz-
stavo o pisatelju in učitelju 
Oskarju Hudalesu. Poprosili 
so me za gradivo, ki so ga 
pogrešali in za katerega so 
predvidevali, da ga imam 
jaz. Rada sem jim ustregla. 
Dala sem jim vezani diplom-
ski nalogi, ena obravnava 
zgodovinski roman, druga 
mladinsko književnost, foto-
kopirala sem številne članke 
o njem, povedala sem, kje 
bi utegnili dobiti še kakšno 
fotografi jo. Razstavo je 17. 
novembra odprl župan Ob-
čine Šmartno ob Paki Janko 
Kopušar.

V slovenskih vaseh ob 
najrazličnejših obletnicah 

spoštljivo poskrbijo za spo-
minjanje in tudi obuditev 
narodne zavesti, ko prirejajo 
proslave v šolah, predavanja 
in razstave sovaščanov, ki so 
v tem okolišu ustvarjali in se 
odvisno od svojih dosežkov 
zapisali v temelje slovenske 
kulture. Ti na videz drobni 
kamenčki tvorijo v mozaiku 
prostovoljne prizadevnosti 
celoto, ki se ne razglaša kot 
elitna, izbrana in opevana 
nadkultura, a ima na tisoče 
poslušalcev in obiskovalcev, 
s čimer se v prazno zroče in-
štalacije z izdatno fi nančno 
podporo ne morejo pohvaliti.

ZORA HUDALES
Celje

Vojniški 
vinogradniki na 
Božičnem Vojniku
V teh predprazničnih dneh 

se je Vojnik odel v bogastvo 
luči in svetlobe. V veselem 
pričakovanju božiča so Ško-
fl ekova, Preložnikova, Žla-
vsova ulica in prostor okoli 
cerkve sv. Jerneja v Vojniku 
okrasili tudi z jaslicami. Vse 
so prelepe. Tudi tiste najbolj 
preproste, saj so delo člo-
veških rok in jih zagotovo 
spremlja lepa misel. Nekate-

re pa so prave umetnine. Ko 
domačini spremljamo mno-
žice obiskovalcev, predvsem 
družine z otroki, lahko reče-
mo, da so temelji prelepega 
projekta trdno postavljeni. 
Neutrudnim organizator-
jem in predvsem pobudniku 
Benu Podergajsu »kapo dol«! 
Ljudska domišljija ne pozna 
meja.

Pisec teh skromnih vrstic 
se še živo spominjam davnih 
otroških let. Oče je v skromni 
leseni s slamo kriti hišici po-
stavil smrečico, ki smo ji ta-
krat rekli »krispam«. Mama 
je napekla domače kekse in 
jih s sukancem pritrdila na 
veje. Ko je ugasnila petrolej-
ka in so zagorele parafi nske 
svečke ter se zasvetile kre-
sničke prskalice, je petero 
parov otroških oči ostrmelo 
in doživelo nepozaben bo-
žični večer. Časi pa so se na 
našo veliko srečo korenito 
spremenili. Zdaj je takšno 
bogastvo luči …

Pri tem velikem projektu 
aktivno sodelujejo tudi čla-
ni vinogradniškega društva 
Vojnik. Tu namreč stanujejo 
družine Bojanović, Počival-
šek, Mikuš, Čakš, Komplet, 
Šabjan, če omenimo samo te. 
Vinogradnik in član društva 
Ribič, ki je odličen kovač, je 
izdelal kar dvoje kovinskih 
jaslic. Društvo vinogradni-
kov je tako kot lani ob mo-
gočnem stopnišču pri cerkvi 
sv. Jerneja postavilo jaslice v 
vinogradniškem stilu. Jaslice 
so nameščene v velikem le-
senem vinskem sodu, smre-
ka pa je okrašena z vinskim 
vrčem in s kozarci. Vse to je 
zamisel in delo predsedni-
ka društva Mirka Krašovca. 
Prizadevnosti in idej mu res 
ne manjka. Podpredsednik 
društva in neumorni orga-
nizator ter društveni kletar 
Miran Kovač je poskrbel, da 
so se lahko obiskovalci pre-
pričali o nesporni kakovosti 
društvenega vina Vojničan.

In če so vojniški vinogra-
dniki v ta prelep mozaik 
Božičnega Vojnika prispe-
vali kamenček, so tega zelo 
veseli.

PAVLE LESKOVAR,
Vojnik

Komu je mar za 
živali?
Ignorance so me privedle 

do tega, da sem se končno 
res odločil, da napišem ne-
kaj neljubih vrstic v opomin 
nekaterim ustanovam in dru-
štvom.

Član društva proti muče-
nju živali sem že več kot šti-
rideset let. Vzrok za to je bil 

edinstven. Doma smo ime-
li eno kravo in psa ter tudi 
mačke.

Pes pri hiši je bil zame neke 
vrsta igrača, družabnik in ču-
vaj okolja. V moji mladosti so 
bili kar trije zastrupljeni zara-
di vandalov. Zakaj pišem to? 
V poletnih mesecih rad opa-
zujem živali na paši – govedo, 
ovce in konje. A staje, kamor 
bi se živali lahko ob neurjih 
zatekle, ni nikjer mogoče 
opaziti. Hudo me moti priso-
tnost živali v hudem mrazu, 
govedo na paši z zmrznjeno 
vodo, ivje na zmrznjeni ze-
mlji in na balah. Ko smo še 
živeli v Jugoslaviji, so bili 
takšni postopki kaznovani 
in opomnjeni. Pred časom 
sem poklical številko 113 in 
povedal, da se na območju 
Črnolica in Vezovje v mrazu 
nahaja govedo, a mi je poli-
cist rekel, da je to dobro za 
živali. Društvo proti mučenju 
živali se s tem, kot vidim, ne 
ukvarja. Telefonska tajnica 
dostopnih številk zadrdra kot 
brzostrelka. Številk ni mogo-
če razumeti in tako postane 
vsaka možnost prijave brez-
predmetna.

VENČESLAV JAGER,
Kalobje

Zahvala

Hvaležni 
upokojenci
Ne morem se zadržati, da 

se ne bi zahvalil vodilnim v 
Javnem podjetju Komunala 
Laško, seveda z direktorjem 
Tomažem Novakom na čelu, 
ki so se spomnili na nas upo-
kojence, nekdanje zaposlene 
tega podjetja, in nas povabili 
na zabavo ob zaključku leta 
v gostilno Čater. Tam smo se 
lahko spet družili in pokle-
petali z nekdanjimi sodelav-
ci ob hrani in dobri kapljici 
ter glasbi. Ob prihodu in 
odhodu nismo prišli in odšli 
brez pozdrava in stiska rok 
ter izrečenih dobrih želja. Še 
posebej nam je bilo lepo, ko 
sta pristopila tehnični direk-
tor in direktor k omizju in nas 
lepo pozdravila, pri čemer so 
bile prve besede, kako nam 
kaj zdravje služi. Skoraj vsak 
ima kakšne težave z zdrav-
jem, zato se nam je takšen 
pozdrav zdel kot tabletka za 
zdravje. V glavnem – bilo je 
zelo lepo do odhoda v poznih 
urah z darilom in s koledar-
jem v roki. Za vse to se pod-
jetju iskreno zahvaljujemo.

NANDE JAKOPIČ – JAKA,
Laško

 5. ČE list 

 6. PE list 

 7. SO plod

 8. NE plod do 12. ure, od 13. ure korenina

 9. PO korenina

 10. TO -----

 11. SR cvet

Čas za presajanje je od 11. od 12. ure do 25. januarja 
ob 12. uri.

Podatki so vzeti z dovoljenjem avtorjev iz Setvenega priroč-
nika Marije Thun za leto 2017, ki ga v Sloveniji izdaja v ne-
skrajšani obliki Založba AJDA, Vrzdenec, tel. 01/754-07-43.
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Letos mineva 20 let, ko 
je luč sveta ugledala naša 
šola. Leta trdega dela, spod-
bujanje ustvarjalnosti, skrb 
za prijetno delovno klimo, 
kakovostna znanja, razvi-
janje vrednot in dobro po-
čutje dijakov v šoli so dali 
trdne temelje najmlajši 
srednji šoli Šolskega centra 
Velenje. Šola za storitvene 
dejavnosti se ves čas odziva 
na potrebe časa, išče nove 
izzive za nas dijake in skr-
bi, da pridobivamo vsa tista 
znanja in poklicne kompe-
tence, ki jih bomo potre-
bovali v svojem življenju 
in pri svojem delu.

Pomembno obletnico smo 
s prireditvijo za dijake, po-
vabljene goste, bivše dijake 
in starše obeležili v torek, 
29. 11. 2016, v Domu kultu-
re Velenje. Povezovalca pro-
grama sva bila Lana Mljač in 
Jaka Breznik. V sproščenem 

20 let mladostne iskrivosti

Ubrano so zapeli »pra-dijaki« in dijakinja: Nastja Kajba - študentka 
specialno-pedagoške smeri za delo z učenci s posebnimi potrebami, 
Dejan Ikovic animator v Logarski dolini, Klemen Orter - glasbenik, 
Saša Šižgorič - pevka, igralka, voditeljica in Anamarija Podjavoršek, 
dijakinja šole (pevci z leve proti desni).

Člani učiteljskega zbora Šole za storitvene dejavnosti, nastopajoči dijaki ter voditelja Lana Mljač in Jaka Breznik

Dijaki programa gastro-
nomija so ob 20-le-

tnici izdelali torto, 
ki so jo krasili 
učitelji šole.

Peter Robida, direktor ŠC Velenje pred 20 leti: »Meni je najbolj všeč 
program oskrbe …« mag. Ivan Kotnik: »Šola za storitvene dejavnosti 
je ena od paradnih konjev ŠC Velenje.« Peter Dermol, podžupan MO 
Velenje: »V imenu MO Velenje vam želim, da bi vaše delo tudi v priho-
dnje spremljali uspehi in zadovoljstvo.« (gostje od leve proti desni).

Maša Ferme: »V Termah 
Dobrna sem zaposlena kot 
animatorka. Definitivno mi 
koristijo vsa znanja iz sre-
dnje šole.«

Žan Valenčak, danes mojster kendame, je prišel skoraj naravnost iz 
oddaje Slovenija ima talent.

pogovoru na odru sva pokle-
petala z bivšimi dijaki naše 
šole, Žanom Valenčakom, 
Mašo Ferme, Anžetom Šmi-
tom, Klemnom Orterjem, 
Sašo Šižgorič, Metko Tra-
tnik, Rokom Potiskom, De-
janom Ikovicem in Nastjo 
Kajba, ki so se izobraževali 
v programih s področja eko-
nomije, gastronomije, turiz-
ma in ekonomije, danes pa 
so uspešni v različnih po-
slovnih sferah. Na odru so 
se nama pridružili tudi Ma-
teja Klemenčič, ravnateljica 
Šole za storitvene dejavnosti, 
mag. Ivan Kotnik, direktor 
ŠC Velenje, njegov predho-
dnik, direktor ŠC Velenje 
do leta 1998, Peter Robida 
in Peter Dermol, podžupan 
MO Velenje. Z nama so po-
klepetali o šoli in pomembni 
vlogi njenih izobraževalnih 
programov v prihodnosti. 
Najbolj slovesen je bil zaklju-

ček, saj so prišli na oder vsi 
učitelji šole in nastopajoči 
ter se s torto poklonili lepi 
obletnici.

Vesela sva, da je na naši 
šoli pomemben prav vsak 
izmed nas dijakov, da lahko 
s svojo mladostno iskrivostjo 
in žarom razvijamo svoje ta-
lente, gradimo svojo uspešno 
prihodnost ter soustvarjamo 
bogato zgodovino šole.

LANA MLJAČ in 
JAKA BREZNIK

Vesela sva, da je na naši Vesela sva, da je na naši 
šoli pomemben prav vsak 
izmed nas dijakov, da lahko 
s svojo mladostno iskrivostjo 
in žarom razvijamo svoje ta-
lente, gradimo svojo uspešno 
prihodnost ter soustvarjamo 

Dijaki programa gastro-
nomija so ob 20-le-

tnici izdelali torto, 
ki so jo krasili 
učitelji šole.

bogato zgodovino šole.
LANA MLJAČ in 
JAKA BREZNIK

Dijaki programa gastro-
nomija so ob 20-le-

tnici izdelali torto, 
ki so jo krasili 

Vesela sva, da je na naši 
šoli pomemben prav vsak 
izmed nas dijakov, da lahko 
s svojo mladostno iskrivostjo 
in žarom razvijamo svoje ta-
lente, gradimo svojo uspešno 
prihodnost ter soustvarjamo 
bogato zgodovino šole.

LANA MLJAČ in 
JAKA BREZNIK

Katarina Kumer in Timetjan Lesjak sta s plesom raznežila obiskovalce.

Stran Mladi za mlade so 
pripravili dĳ aki Šole za 
storitvene dejavnosti iz 

Šolskega centra Velenje.

Odlično zakusko so pripravili dijaki smeri gastronomija, kar so potrdili tudi Ivan Kotnik, direktor ŠC Velenje, 
Mateja Klemenčič, ravnateljica šole ter Marijana Novak, Janez Jevšnik in Simona Pompe, ponosni mentorji (na 
sliki od leve proti desni)

Prireditev ob obletnici 
Šole za storitvene
dejavnosti
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Z RADIEM CELJE IN RELAXOM V TURČIJO

hotel LYRA RESORT & SPA 5*
LOKACIJA: Side, Kizilagaç, 800 metrov do centra, 10 km do Manavgata, 15 km 
do mesta Side, 75 km do letališča v Antalyi.

Side, Kizilagaç, 800 metrov do centra, 10 km do Manavgata, 15 km 
do mesta Side, 75 km do letališča v Antalyi.

Side, Kizilagaç, 800 metrov do centra, 10 km do Manavgata, 15 km 
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do mesta Side, 75 km do letališča v Antalyi.
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hotel je povezan s peščeno - prodnato plažo. Možnost koriščenja ležal-
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in večerna animacija • diskoteka • brezplačen prevoz do nakupovalne-
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KLIMATIZIRANO: hotel je klimatiziran (klima se vklaplja in izklaplja po odlo-
čitvi hotelskega menedžmenta).

hotel je klimatiziran (klima se vklaplja in izklaplja po odlo-
čitvi hotelskega menedžmenta).

hotel je klimatiziran (klima se vklaplja in izklaplja po odlo-

INTERNET: brezplačna brezžična internetna povezava v sobah in skupnih INTERNET: brezplačna brezžična internetna povezava v sobah in skupnih INTERNET:
prostorih.
OSTALO: recepcija, samopostrežna restavracija, več barov, pet a la carte resta-
vracij, fitnes, spa center, masaže, savna, kino, biljard, konferenčne dvorane, disko, 

recepcija, samopostrežna restavracija, več barov, pet a la carte resta-
vracij, fitnes, spa center, masaže, savna, kino, biljard, konferenčne dvorane, disko, 
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športov.
OPOMBE: hotel na 30.000 mOPOMBE: hotel na 30.000 mOPOMBE: 2 površine je sestavljen iz glavne zgradbe in klub 
predela - bungalovskih hišic. Opis ponudbe hotela se lahko v času od priprave 

 površine je sestavljen iz glavne zgradbe in klub 
predela - bungalovskih hišic. Opis ponudbe hotela se lahko v času od priprave 

 površine je sestavljen iz glavne zgradbe in klub 

vsebine kataloga do prihoda gostov spremeni, zato točen opis gostje prejmejo 
predela - bungalovskih hišic. Opis ponudbe hotela se lahko v času od priprave 
vsebine kataloga do prihoda gostov spremeni, zato točen opis gostje prejmejo 
predela - bungalovskih hišic. Opis ponudbe hotela se lahko v času od priprave 

ob prihodu v hotel. Hrana in pijača (postrežena v kozarcih) je na voljo v posebej 
vsebine kataloga do prihoda gostov spremeni, zato točen opis gostje prejmejo 
ob prihodu v hotel. Hrana in pijača (postrežena v kozarcih) je na voljo v posebej 
vsebine kataloga do prihoda gostov spremeni, zato točen opis gostje prejmejo 

določenih barih in restavracijah po vnaprej določenem razporedu. Ob doplačilu na 
ob prihodu v hotel. Hrana in pijača (postrežena v kozarcih) je na voljo v posebej 
določenih barih in restavracijah po vnaprej določenem razporedu. Ob doplačilu na 
ob prihodu v hotel. Hrana in pijača (postrežena v kozarcih) je na voljo v posebej 

voljo ustekleničene pijače, vsi motorizirani vodni športi in ostale hotelske storitve, 
določenih barih in restavracijah po vnaprej določenem razporedu. Ob doplačilu na 
voljo ustekleničene pijače, vsi motorizirani vodni športi in ostale hotelske storitve, 
določenih barih in restavracijah po vnaprej določenem razporedu. Ob doplačilu na 

ki ne sodijo v storitev all ultra all inclusiva. Pri večerji zaželen dress code za moške 
voljo ustekleničene pijače, vsi motorizirani vodni športi in ostale hotelske storitve, 
ki ne sodijo v storitev all ultra all inclusiva. Pri večerji zaželen dress code za moške 
voljo ustekleničene pijače, vsi motorizirani vodni športi in ostale hotelske storitve, 

- dolge hlače.
ki ne sodijo v storitev all ultra all inclusiva. Pri večerji zaželen dress code za moške 
- dolge hlače.
ki ne sodijo v storitev all ultra all inclusiva. Pri večerji zaželen dress code za moške 

OPIS SOB: skupaj 399 sob; 286 sob v glavni zgradbi in 113 sob v 17 dvonadstro-
pnih bungalovih. V sobah kotliček za pripravo kave in čaja. 

skupaj 399 sob; 286 sob v glavni zgradbi in 113 sob v 17 dvonadstro-
pnih bungalovih. V sobah kotliček za pripravo kave in čaja. 

skupaj 399 sob; 286 sob v glavni zgradbi in 113 sob v 17 dvonadstro-
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2
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2
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2
Soba 1/2, 1/2+1 in 1/2+2 glavna zgradba = dvoposteljna soba z možnostjo enega ali 
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NAŠA OCENA: 
dveh dodatnih ležišč (30 m
NAŠA OCENA: 
dveh dodatnih ležišč (30 m

5*.
HolidayCheck: 5.4/6, 93% priporočilo gostov.

Nakupovalni izlet v Side
Na polotoku Side leži nekdanja ribiška vasica, kjer se razvaline starega mesta 
mešajo z novim. Obiskovalci Sid dobijo občutek, da se vračajo 2000 let nazaj. 
Letovišče, ki se je razvilo na ostankih antičnega mesta, se ponaša s starodavnim 
slikovitim mestnim jedrom, z antičnimi in bizantinskimi ostanki ter Apolonovim 
templjem. Med vsemi starimi mesti na turški južni obali je Side edino, ki ga sis-
tematično izkopavajo. Mesto je odlično izhodišče za zanimive izlete, hkrati pa 
se ponaša z lepimi peščenimi plažami. Prijetna promenada je polna trgovinic in 
bazarjev, v katere vas vabijo vedno nasmejani trgovci. Na robu mesta boste opazili 
dobro ohranjen rimski akvadukt, ki je nekoč dovajal vodo iz oddaljenih hribov. V 
okolici Sid teče tudi reka Manavgat z osvežujočimi slapovi, ki so znani po vsej drža-
vi. V času našega izleta si bomo ogledali mošejo, zapeljali se bomo do znamenitih 
manavgatskih slapov, nato pa bomo imeli dovolj časa za obisk trgovin in stojnic, 
ter se preizkusili v barantanju.

Izlet v Alanyo 
Na našem izletu v Alanyo se bomo ustavili na izbranih kotičkih najstarejšega turi-
stičnega mesta na turški rivieri, v preteklosti znanega kot gusarsko gnezdo. Alanye 
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s svojo trdnjavo na veliki pečini resnično ne moremo zgrešiti. Mesto je tudi najbolj 
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živahno letovišče na južnem delu Turčije. Alanijska riviera se ponaša s čudovitimi 
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peščeno - prodnatimi plažami, za katerimi se vzpenja mogočno gorovje Taurus. 
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peščeno - prodnatimi plažami, za katerimi se vzpenja mogočno gorovje Taurus. 
živahno letovišče na južnem delu Turčije. Alanijska riviera se ponaša s čudovitimi 

Danes je Alanya izredno priljubljeno mesto zaradi pestre ponudbe dogajanja, še 
peščeno - prodnatimi plažami, za katerimi se vzpenja mogočno gorovje Taurus. 
Danes je Alanya izredno priljubljeno mesto zaradi pestre ponudbe dogajanja, še 
peščeno - prodnatimi plažami, za katerimi se vzpenja mogočno gorovje Taurus. 
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Ogledali si bomo mesto, ki je zavarovano z obzidjem podobnim kitajskemu zidu 
in rdečim stolpom, ki je bilo že v preteklosti pomembno pristanišče z ladjedelnico. 
Ogledali si bomo mesto, ki je zavarovano z obzidjem podobnim kitajskemu zidu 
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Nad znamenito Kleopatrino plažo si bomo na ostrih skalah ogledali impresivno 
in rdečim stolpom, ki je bilo že v preteklosti pomembno pristanišče z ladjedelnico. 
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Nad znamenito Kleopatrino plažo si bomo na ostrih skalah ogledali impresivno 
otomansko trdnjavo (zunanji panoramski ogled in slikanje), znotraj katere so 
Nad znamenito Kleopatrino plažo si bomo na ostrih skalah ogledali impresivno 

ohranjene slikovite hiše, mošeje ter bizantinska cerkev okrašena s freskami. Pod 
otomansko trdnjavo (zunanji panoramski ogled in slikanje), znotraj katere so 
ohranjene slikovite hiše, mošeje ter bizantinska cerkev okrašena s freskami. Pod 
otomansko trdnjavo (zunanji panoramski ogled in slikanje), znotraj katere so 

obzidjem na vzhodni strani se bomo sprehodili po čudoviti promenadi, kjer si 
ohranjene slikovite hiše, mošeje ter bizantinska cerkev okrašena s freskami. Pod 
obzidjem na vzhodni strani se bomo sprehodili po čudoviti promenadi, kjer si 
ohranjene slikovite hiše, mošeje ter bizantinska cerkev okrašena s freskami. Pod 

bomo privoščili počitek v eni izmed številnih tavern. Čas bo tudi za obisk ene od 
obzidjem na vzhodni strani se bomo sprehodili po čudoviti promenadi, kjer si 
bomo privoščili počitek v eni izmed številnih tavern. Čas bo tudi za obisk ene od 
obzidjem na vzhodni strani se bomo sprehodili po čudoviti promenadi, kjer si 

prodajaln usnja ali nakita. Seveda nikakor ne sme manjkati nakupovanje na tržnici, 
bomo privoščili počitek v eni izmed številnih tavern. Čas bo tudi za obisk ene od 
prodajaln usnja ali nakita. Seveda nikakor ne sme manjkati nakupovanje na tržnici, 
bomo privoščili počitek v eni izmed številnih tavern. Čas bo tudi za obisk ene od 

ki je tudi čudovita priložnost za opazovanje tamkajšnjega življenja in nakup lokal-
prodajaln usnja ali nakita. Seveda nikakor ne sme manjkati nakupovanje na tržnici, 
ki je tudi čudovita priložnost za opazovanje tamkajšnjega življenja in nakup lokal-
prodajaln usnja ali nakita. Seveda nikakor ne sme manjkati nakupovanje na tržnici, 

nih izdelkov. Piko na i bomo izletu dodali z objemom morskih radosti in se z ladjico 
ki je tudi čudovita priložnost za opazovanje tamkajšnjega življenja in nakup lokal-
nih izdelkov. Piko na i bomo izletu dodali z objemom morskih radosti in se z ladjico 
ki je tudi čudovita priložnost za opazovanje tamkajšnjega življenja in nakup lokal-

podali po najlepših kotičkih turkizne obale. Na ladjici nam bodo pripravili kosilo, 
nih izdelkov. Piko na i bomo izletu dodali z objemom morskih radosti in se z ladjico 
podali po najlepših kotičkih turkizne obale. Na ladjici nam bodo pripravili kosilo, 
nih izdelkov. Piko na i bomo izletu dodali z objemom morskih radosti in se z ladjico 

tudi pijače ne bo manjkalo, dovolj pa tudi časa za kopanje in sončenje.
podali po najlepših kotičkih turkizne obale. Na ladjici nam bodo pripravili kosilo, 
tudi pijače ne bo manjkalo, dovolj pa tudi časa za kopanje in sončenje.
podali po najlepših kotičkih turkizne obale. Na ladjici nam bodo pripravili kosilo, 

• prevoz na letališče J. Pučnika in nazaj (vstopni postaji Celje 
in Žalec), asistenco na letališčih, letalski prevoz,  letališko 
in varnostno pristojbino v Sloveniji in v Turčiji, prigrizek na 
letalu,  prevoz z letališča do hotela in nazaj

• 7 dni + ULTRA ALL INCLUSIVE
• Relaxovega predstavnika v hotelu vsak dan
• ekipo radia Celje
• poldnevni nakupovalni izlet v Side
• izlet v Alanyo, vožnja z ladjico, kopanje, z vključenim 

kosilom in pijačami
• turistično takso
• osnovno nezgodno zavarovanje
• organizacijo in izvedbo

Paketna cena 649 € vključuje:

ODHOD: 21. 9. 2017
7 dni + ULTRA ALL INCLUSIVE 

+ DVA IZLETA
+ AVTOBUSNI PREVOZ IZ CELJA IN ŽALCA

NA LETALIŠČE IN NAZAJ
+ ANIMACIJA

Z vami bosta voditeljici Radia Celje
Simona Brglez in Nena Lužar

ČUDOVITE  UTRINKE SMO SI LANI PRIČARALI NA KRFU ALANYA

SIDEHOTEL LYRA RESORT & SPA

HOTEL LYRA RESORT & SPA
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Ste slišali kako dobro 
šalo? Pošljite nam jo na 
Novi tednik, Prešernova 19, 
3000 Celje in če se bo tudi 
nam zdela smešna, jo bomo 
objavili.

REŠITEV SUDOKU 237

Povabilo bralcem
Na strani Razvedrila bomo objavljali zanimive fotografi je iz pre-

teklosti, ki sporočajo kaj zabavnega in so spomin na čase, običaje, 
ki jih ni več … Morda hranite v svojem arhivu kaj takšnega, kar 
bi radi delili z bralci? Pošljite nam fotografi jo s svojimi podatki in 
zraven seveda pripišite, zakaj je tako posebna, kaj prikazuje in 
kje je bila posneta. Najboljše bomo objavili in nagradili!

Fotografi je in podatke nam pošljite na naslov Novi tednik, Prešernova ulica 19, 
3000 Celje ali na spletni naslov tednik@nt-rc.si.

Pranje nogavic

vnos

izplen

Naštej mi svoji 10 najljubših 
stvari!

Devet čevapčičev in ena lepinja.

Preskočiti 
mora 
iskrica

Nakup sedežne garniture je 
lahko prava dogodivščina. Še 
posebej če je treba upoštevati 
več kot le svoje želje.

Obožujem notranjo opre-
mo. V času šolanja je imela 
moja soba sto in eno podobo, 
čeprav se pohištvo ni bistveno 
spreminjalo. Težko opišem, 
koliko različnih postavitev 
postelje, omare, mize, dveh 
predalnikov in ene police si 
je možno zamisliti v sobi, ki 
meri osem kvadratnih me-
trov. A verjemite mi, da ve-
liko. Vsakih nekaj mesecev 
je moja otroška in kasneje 
mladinska soba imela novo 
podobo. In s tem nimam v 
mislih le novih plakatov na 
stenah. Denar, ki sem ga 
kot otrok ali kasneje kot naj-
stnica uspela privarčevati, je 
največkrat šel za nakup nove 
stenske barve, kakšne luči, 
novega tabureja ali takšnih 
in drugačnih sobnih okra-
skov. Niti omenjala ne bom, 
koliko različnih mest je zase-
dala moja postelja.

Z leti pa je raslo tudi števi-
lo kosov pohištva, s katerim 
»upravljam«. Tako trenutno 
s partnerjem kupujeva nov 
kavč. In če se meni zdi po-
membno, da je garnitura ide-
alnih mer, drzne, drugačne 
in minimalistične oblike ter 
barve, ki bo poskrbela, da bo 
kavč postal osrednji predmet 
sobe, je nekoliko drugače 
pri mojem partnerju. Njemu 
je pomembno le, da je neiz-
merno udoben. Skladno z 
različnimi željami je prava 
dogodivščina iskanje sedežne 
garniture, ki bi zadovoljila 
vse želje, seveda za omejeno 
ceno.

Tako je obisk trgovine ena 
sama humoreska. »Pridi, 
pridi in me preizkusi,« moj 
fant kliče po trgovini in mi, 
kot pravi, prevaja, kaj mu 
sporoča za moj okus grozen 
in sploh eden najgrših kav-
čev, kar sem jih kdaj videla. 
Kot pravi fant, ga mora kavč 
»klicati«, naj mu sede v naro-
čje. Vanj se mora pogrezniti. 
Kavč ga mora pripraviti do 
tega, da ga ne bo želel več 
zapustiti. In svojo teorijo 
brez težav zaupa tudi vsake-
mu prodajalcu, medtem ko 
si sama vedno znova rečem: 
»Zemlja, pogoltni me!«

Tako hodiva od trgovine 
do trgovine, prodajalcem 
razlagava, da potrebuje-
va ugoden, lep, sodoben, z 
minimalističnimi potezami 
oblikovan kavč, obvezno pa 
mora biti takšen, da bo med 
njim in mojim partnerjem 
preskočila iskrica. Če veste 
za takšnega, se resnično pri-
poročam …
Potrošnica s sklonjeno glavo

Cena
Kmet iz sosednje vasi se 

oglasi pri kmetiji na samem. 
Potrka in čaka.

Odpre mu fantek.
»Je oče doma?«
»Ne.«
»Kaj pa mati?«
»Ne. Oba sta šla v mesto.«
»Kaj pa tvoj starejši brat 

Berto?«
»Tudi on je šel s starši.«
Kmet stoji nekaj minut, 

menca in premišljuje.
Fantek mu reče: »Če po-

trebujete kakšno stvar, vem 
vse. Vem, kje ima oče orod-
je, stroje, živali – obvladam 
vse … Vi kar vprašajte.«

Kmetu je nerodno, a vse-
eno pove: »Pravzaprav bi 
moral govoriti z očetom. To-
rej takole, tvoj brat Berto je 
napravil otroka naši Suzani.«

»Uuuu, strela … to boste 
morali pa res z očetom re-
šiti. Vem, da za bika računa 
500 evrov, za prasca 200, ne 
vem pa, koliko bo zahteval 
za Berta.«

»Žur« do jutranjih 
ur
Žena gre »žurat« s prijate-

ljicami. Pove možu, da se bo 
vrnila najkasneje do polnoči. 
Tako ure tečejo kot tudi mar-
tiniji in žena se pošteno »na-
sekana« vrne domov ob štirih 
zjutraj. Ko tako pijana stopi 
v stanovanje, se ravno začne 
dreti kukavica na uri. Štiri-
krat se oglasi »kuku«. Žena se 
prestraši, saj ve, da se je mož 
zagotovo zbudil in je slišal le 
štirikrat »kuku«, tako da ji bo 
naslednji dan težil, zakaj je 
prišla domov tako pozno. Zato 
hitro sama »zakuka« še osem-
krat. Žena je vsa ponosna, ker 
se je kljub pijanosti tako hitro 
domislila tako dobre rešitve. 
Oddahne si in gre spat. Na-
slednji dan mož vpraša ženo, 
kdaj je prišla domov. »Okoli 
polnoči,« mu ta odvrne. Mož 
sploh ni slabe volje, zato je 
žena še toliko bolj vesela, ker 
ji ji zares uspela dobra ukana. 
Nato mož reče: »Rabimo novo 
uro s kukavico.« Žena vpraša: 
»Zakaj pa to?« Mož: »Včeraj je 
naša kukavica zakukala štiri-
krat, potem zaklela, nato je 
zakukala še trikrat, se odka-
šljala, nato zakukala še trikrat, 
se zahihitala, zakukala še dva-
krat, nato se je spotaknila čez 
mačko in na koncu padla. Ko 
je bilo tega konec se ji je pa 
začelo še kolcati …«

Modrosti
Največja sreča je mir srca. 

Če pa hočeš doseči mir srca, 
se moraš učiti modrosti. Za-
četek modrosti je, da ločiš, 
kaj je v tvoji moči in kaj ni.

Aleš Ušeničnik V
ir

: s
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RAZVEDRILO

Ona: Situacija bo navidezno 
brezizhodna, vendar ne bo tako 
hudo, kot bo izgledalo na prvi 
pogled. Na pomoč vam bo pri-
skočila oseba, od katere tega 
enostavno ne boste pričakovali, 
a bo ravno zato tega vse skupaj 
še lepše.

On: Preživeli boste prijeten 
konec tedna v krogu družine in 
si privoščili nekoliko več razve-
drila kot običajno. V prijetnem 
razgovoru boste prišli do po-
membnih informacij o osebi, ki 
vam že dlje časa buri domišljijo.

Ona: Poglejte okoli sebe in 
hitro boste opazili čudovitega 
neznanca, ki kar čaka na vaše 
dejanje. Ne bodite preveč sra-
mežljivi, saj od vas pričakuje 
predvsem odkrit in neposreden 
pristop brez nepotrebnega zavla-
čevanja.

On: Vaše ljubezensko življe-
nje je povsem neobvezujoče in 
polno prijetnih presenečenj. Iz-
koristite ugodno priložnost in 
si izboljšajte tudi fi nančno sta-
nje, tako da boste lahko brez-
skrbno preživeli naslednje dni.

Ona: Igrali se boste skrivalni-
ce s partnerjem, kar se vam bo 
lahko nekoč še pošteno otepalo. 
Malo več odkritosti in zaupanja 
vam vsekakor ne bo škodovalo, 
ampak lahko samo popravi skr-
hane odnose.

On: Če se vam je do zdaj 
zdelo, da vam stvari ne gredo 
najbolje od rok, tokrat ne bo-
ste imeli takšnega občutka, saj 
vam bo uspel veliki met na lju-
bezenskem področju. Potrudite 
se, da boste to tudi obdržali.

Ona: Pozornost, ki jo boste 
izkazali, se bo pokazala kot 
imeniten kapital za priho-
dnost. Treba bo le malce poča-
kati … in uspeh bo več kot za-
gotovljen. Dobro bi bilo, če bi 
malo poskrbeli tudi za zdravje.

On: Partnerka vam bo povzro-
čila precejšnjo zmedo pri poslov-
nih načrtih, kar se vam lahko še 
zelo maščuje. Nekdo vas bo po-
skušal prepričati, da je prav on 
najboljša izbira, vendar se boste 
prepričali predvsem v nasprotno.

Ona: Še vedno vam ne bo 
uspelo urediti zmedenih mi-
sli, kar bo posledica nedavne 
avanture, ki se je končala čisto 
drugače, kot ste pričakovali. Po-
trpite še malo, saj trenutno sta-
nje ne more trajati v nedogled.

On: S partnerko se odkrito 
pogovorite, ker zadeva že pre-
več časa muči oba. Ob takšnem 
nadaljevanju se ne bo dobro 
končalo, zato nikar ne omahuj-
te. Ne pozabite, da lepa beseda 
lepo mesto najde. Le pogumno 
naprej.

Ona: Izlet vam bo prinesel 
dolgo pričakovano sprostitev, 
ki vam bo dala novih moči za 
doseganje ciljev. Posebno ugo-
dno se vam bo pisalo prav na 
ljubezenskem področju, saj se 
vam obeta nekaj, česar se boste 
še dolgo spominjali.

On: V ljubezni boste igrali na 
karto presenečenja in s tem tudi 
dosegli tisto, kar se vam je tako 
dolgo izmikalo. Vaša nova par-
tnerka bo sicer nad takšnim pri-
stopom precej presenečena, ven-
dar ne bo imela prav nič proti.

Ona: Nikar si ne delajte od-
večnih skrbi, ampak se prepu-
stite občutku. Finančno stanje 
se vam lahko samo izboljša, 
tudi če boste naredili še takšen 
nesmisel. Nekateri imajo pač 
srečo, zato jo raje izkoristite, 
dokler je čas.

On: Svoje težave boste zau-
pali prijateljici, ki vam bo z ve-
seljem priskočila na pomoč. Z 
njenim posredovanjem se bodo 
odprle možnosti za rešitev te-
žav, ki jim sami enostavno 
niste kos.

Ona: Pripravite se na pod-
vig, ki bi lahko v veliki meri 
vplival na to, kakšno bo vaše 
nadaljnje življenje. Pri tem 
vam bo v veliki meri pomagal 
nekdo, ki vas že dolgo obču-
duje, vi pa ste ga enostavno 
spregledali.

On: Končno boste dočakali 
konkretno potezo prijateljice, 
ki se že vse preveč dolgo obo-
tavlja izraziti svoja čustva do 
vas. Prve besede bodo sicer 
precej nerodne, a se bosta hitro 
nadvse dobro ujela.

Ona: Sicer se boste upirali 
načrtu, s katerim vas bo pre-
senetil prijatelj, a se mu boste 
na koncu vendarle morali po-
drediti. Še vedno boste nekje 
v sebi obdržali skrite adute, ki 
bodo lahko obrnili potek igre.

On: Če včasih naredite kaj 
v nasprotju s svojimi principi, 
to še ne pomeni, da se bo podrl 
svet. Ne bodite tako strogi do 
sebe, drugače boste zabredli v 
velike težave. In popazite mal-
ce na partnerko.

Ona: Uspel vam bo veliki 
met na ljubezenskem podro-
čju in naenkrat se vam bo vse 
zdelo precej rožnato. Uživajte v 
svoji sreči in ne pustite, da bi 
vam karkoli skazilo to, kar ste 
si stežka priborili.

On: Dogajajo se vam reči, 
za katere ste nekoč mislili, 
da ste nanje imuni. Izkori-
stite tisto, o čemer ste nekoč 
samo sanjali, saj je zdaj na 
dosegu roke. Partnerka vam 
je že zdavnaj oprostila, zato 
si nikar ne delajte nepotreb-
nih skrbi.

Ona: Poskusite ugoditi par-
tnerju, saj vam bo to znal lepo 
povrniti. Ne mislite na jutri, 
ampak uživajte zdaj. S prija-
telji se boste dogovorili za lep 
posel, ki bo prinesel vsestran-
sko korist.

On: Neka odločitev se vam 
sicer zdi nespametna, vendar 
boste čez čas ugotovili, da je 
bila zelo dobra poteza. Zagoto-
vili si boste naklonjenost nad-
rejenih, kar bo v veliki meri 
vplivalo na vaše življenje.

Ona: Odpravili se boste na 
pohajkovanje po okolici in se 
pri tem pošteno sprostili ter 
si nabrali novih življenjskih 
moči. O vsem skupaj boste re-
alno premislili in se dokončno 
odločili, kako naprej.

On: Postavite svoje pogoje 
in kmalu boste opazili, da jih 
bodo sprejeli tudi ostali. Čaka 
vas prijetno presenečenje v 
družini, kar vam lahko doce-
la spremeni dosedanji življenj-
ski tempo. Seveda v pozitivni 
smeri.

Nagradna križanka

Udeleženec dovoli organizatorju zbiranje, obdelovanje, uporabo in hranjenje posredovanih podatkov skladno 
z veljavnim Zakonom o varstvu osebnih podatkov.

Ime in priimek:

Naslov:

Kontaktna telefonska številka:

Obkrožite: a) sem naročnik b) občasni bralec Novega tednika

KUPON

1 2 3 4 5 6 7 8

9 10 11 12 13 14 15 16

www.trik.si

Nagradni razpis
1. nagrada: dežnik in majica NT&RC

2. nagrada: knjiga Celjske Mohorjeve družbe

3. nagrada: majica NT&RC

Pri žrebanju bomo upoštevali kupone s pravilnim ge-
slom, ki ga dobite iz oštevilčenih polj. Rešitve nam pošljite 
na naslov: NT&RC, Prešernova 19, 3000 Celje, do torka, 10. 
januarja.

Geslo iz številke 52: Združeni arabski Emirati

Izid žrebanja
1. nagrado, dežnik in majico NT&RC, prejme: Jožica Stro-

pnik iz Šmartna ob Paki.
2. nagrado, knjigo Celjske Mohorjeve družbe, prejme: 

Mirko Lesjak iz Laškega.
3. nagrado, majico NT&RC, prejme: Romana Rednjak 

iz Gotovelj.

Nagrajencem čestitamo. Prvo in drugo nagrado bosta 
nagrajenca dobila na oglasnem oddelku naše hiše.
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V odmevu županove zdravice
Prehod iz starega v novo leto po tradiciji zaznamujejo županovi sprejemi po vseh naših obči-

nah. V narodnem domu je dosežkom preteklega leta z vplivnimi in znanimi Celjani nazdravil 
tudi Bojan Šrot. Nekaj prisrčnih srečanj starih prijateljev je ujelo tudi naše fotografsko oko.

Foto: GrupA

Ravnatelj Gimnazije Celje – Center Gregor Deleja (levo) in nekdanji profesor mate-
matike Maks Klemen sta obujala spomine. Slednji je na I. gimnaziji v Celju v klasičnem 
oddelku pred dvema desetletjema poučeval tudi Delejo. In ker je profesor Klemen vedno 
znal svet videti širše od golih enačb in neusmiljenih računskih operacij, je že takrat 
vedel, da iz tega fanta še nekaj bo. In Deleja ga seveda ni razočaral.

Znani kipar Vasilije Četković (desno) – v Celju sta njegovi najbolj znani deli kip Josipa 
Pelikana in Alme M. Karlin – se je sprejema udeležil skupaj z ženo, nekdanjo ravnateljico 
vrtca, Ano Vodovnik Četkovič. Družbo sta jima delala nekdanji direktor Klasja Edvard 
Stepišnik in prva folklornica v občini, Vera Orešnik.

»A misliš, da je 
kravata obvezna,« je 
na stopnišču malo 
zaskrbelo Mihaila 
Lišanina, znanega 
promotorja 
mladinske 
likovne 
umetno-
sti. Še 
nekoliko 

bolj znani promotor 
roka za vse genera-
cije, zgodovinar in 
pevec, dr. Tonček 
Kregar, pa se je 

samo popraskal 
po vratu in si 
mislil svoje.

»Kako 
sem vesel, 

da se 
srečava 
vsaj pri 

županu, 
ker na 

odru te 
bolj malo 
vidim,« je 
bil snide-
nja vesel 
nekdanji 
upravnik 

SLG Celje 
Borut 

Alujevič.
»Pridi 

kdaj v gle-
dališče!« 

mu je 
odgovoril 

dolgoletni 
igralec 
Bojan 

Umek.

Gasilci so skoraj vedno v akciji in v tako svečani izvedbi jih ne vidimo prav pogosto. A ob tem 
zbranem cvetu prvi mož celjskih prostovoljnih gasilskih društev lahko rečemo samo … škoda. Prav 
gotovo so se kakšni dami malo zatresla kolena. Uniforma je še vedno uniforma.

»Dva pol’caja, dva iz našega kraja«  … Direktor PU Celje Jože Senica in komandir 
PP Celje Roman Grabrovec sta se takole zatopila v pogovor. Glede na to, da spadata 
med vodilne delavce celjske policije, domnevamo, da sta v konstruktivno sproščeni 
razpravi nanizala nekaj smelih načrtov za leto 2017 in se pogovarjala, kako znotraj 
policije še izboljšati medsebojne odnose …
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